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Nova pridobitev MERCATORJA na Vrhniki 
V rekordnem času je Mercator I. septembra 1999 na Ulici 6. maja 10 odprl prenovljeno in povečano samopostrežno 

prodajalno. V moderno prenovljeni samopostrežni trgovini je povečan prodajni prostor, ki nudi Vrhničanom večjo 
izbiro različnega trgovinskega blaga za vsakodnevno rabo. Še posebno pa bodo za vsakodnevno dobro jutro poskr
beli za svež kruh, številne mlečne izdelke in raznovrstno svežo delikatesno rabo. Samopostrežna prodajalna na Ulici 
6. maja 10, ena prvih in najbolj poznanih in priljubljenih med Vrhničanije uvedla novost - odprta bo tudi ob nede
ljah od 8.00 pa do 12.00 ure. Prav sedaj po otvoritvi pa vse tja do začetka novembra bo le nekoliko otežkočen pristop 
do trgovine, ker so se ravno pričela obnovitvena dela Ulice 6. maja. Ko pa bo še to izgotovljeno, bo Vrhnika na tem 
koncu resnično dobila nov in še lepši izgled. , 

S. S. 

V občini Brezovica je prav gotovo najuspešnejše športno društvo Namiznotehniški klub ETA Preserje. 
V majhnem kraju že nekaj let vsi živijo za namizni tenis in tudi marljivi namiznoteniški delavci iz Preser-
ja so veliko svojega prostega časa in moči vložili v razvoj tega športa. V lanski sezoni so ob novem sponzorju 
živilske industrije ETA iz Kamnika osvojili tretje mesto v državi. Letošnji cilji pa so še bolj optimistični in 
tudi realni, saj so se okrepili z najboljšim igralcem ta čas v Sloveniji Sašom Ignjatovičem. Tako daje osvo
jitev naslova državnega prvaka lahko velika realnost. Načrte, cilje in igralce so predstavili v sredo, 1. sep
tembra na novinarski konferenci. Več o tem pa na športnih straneh. Ekipa NTK ETA Preserje (od leve): 
Pan VVci, Kastelic, trener Usenik, Ignjatovič, Petrovčič J . , predstavnik sponzorja Milkovič; čepijo: Legiša, 
Rogelj in Petrovčič I. S.S. 

i Predvidimo 

Srečanje v moji deželi 

Otroci na poti v šolo pridobiva
jo nove izkušnje o prometu. 
Zagotovimo jim, da bo ta pot 
varna in bodimo pozorni tudi 
zaradi njihove neizkušenosti, 
igrivosti in razposajenosti. 

! Otroci 
Polhov Gradec je bil gostitelj prireditve "Srečanje v moji deželi", katere se 
je udeležilo veliko število Slovencev in tudi veliko uglednih gostov. Več o pri
reditvi na straneh občine Dobrova - Polhov Gradec. Na sliki: Malči Boš-
nar predstavlja svojo razstavo vabljenim gostom. 

I 
S O 

I na cesti 
1 nepredvidljivi 
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Velikanski tovor 

Številni Vrhničani, za njimi pa Brezovčani, so si lahko ogledovali pre
voz velikanskega tovora po avtocesti, novega uparjalnika za jedrsko ele
ktrarno v Krškem. Na oglede so šli kljub temu, da jih je pral dež. Čez 
teden dni bo ponovitev tega dogodka, ko bodo peljali prav tam še drugi 
uparjalnik. Opazili so tudi lahko, kako so budne oči pazile, da se na 
cesti ali ob njej ne bi kaj nepredvidenega zgodilo. 

N O V O N A V R H N I K I 

L J U B L J A N A 

BORZNO POSREDNIŠKA HISA d.o.o, 

Borzno posredn iška hiša BPH d.o.o., Tomšičeva 1, Ljubljana 

O D K U P U J E D E L N I C E 
v B l s t ro ju P a v z a Trg K a r l a G r a b e l j š k a 3, V r h n i k a 

V s a k d e l o v n l k o d 13.00 d o 16.00, Inf. t e l . : 061/757-190 

I 

Tovor 

Na dogajanje okoli sebe 
gledajo z manjše višine kot 
odrasli, zato vidijo manj. Ima
jo ožje vidno polje, slabše 
zaznajo gibanje in težje določi
jo, od kod prihaja zvok. 

Njihova sposobnost pred
videvanja je zaradi neizkuše
nosti manj razvita - niso spo
sobni realno presoditi odda
ljenosti in hitrosti vozila ter 
razdalj med vozili. 

Odločitve uresničujejo tisti 
hip, ko se jih domislijo, brez 
premisleka. 

Mislijo, da se avto lahko 
ustavi na mestu in da jih vo
znik vidi, če oni vidijo vozilo. 

Njihovo pozornost usmerja 
I radovednost in dogajanje oko- . 
I li njih, manj pa razum. 

Te dni so Vrhničani in Brezovčani, 
pa ludi drugi radovedni, ki jih je k ces
ti pritegnila motorizirana stonoga, opa
zovali prevoz uparjalnika za jedrsko 
elektrarno v Krškem, nakar bodo lah
ko opazovali prevoz še enega. Zadeva 
poteka tako kot narobe Argonavli, kaj
ti ti so prišli na Vrhniko od Donave 
sem po Savi in po Ljubljanici, kar so 
bile tedaj proste komunikacije z evrop
skega vzhoda na zahod, s tem da se 
danes postopek ponavlja v nasprotni 
smeri in se ustavi malo pred graničar ji 
na SolH. 

Tale nekoliko hudomušen začetek je 
potreben za to, da se svojih korenin 
zavemo. Cez poletje je bilo ničkoliko pri
reditev, ki so na široko predstavljale naše 
kraje. Najprej znani argonavlski dnevi, 
ki povedo, da naj bi se na Vrhniki na 
kopno spustila že antična civilizacija, ki 
je predhodnica evropske. Nato je bilo 
srečanje V moji deželi, po dolgih letih spet 
v Polhovem Gradcu, kar je spet zbor Slo
vencev od doma in iz tujine, ki se svojih 
korenin zavedo. Nato je bil v Borovnici 
dan borovnic, ki priča, da se ljudje tukaj 
še danes ubadajo z zemljo in njenimi sa
dovi, da ne govorimo o okroglih in manj 
okroglih obletnicah različnih društev, tudi 
gasilskih, o katerih se ve, da so bila tedaj, 
ko nismo imeli svoje vojske, stebri 
slovenstva. 

Maj je konec dopustov in konec počit
nic. S polno paro naprej. 

Saj Naš časopis objavlja samo dobre 
novice. 

TONEJANEŽIČ 

Naslednja številka izide 4. 
oktobra, gradivo zbiramo do 
24. septembra. 



SKICA OBVOZOV 
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4. S E J A O B Č I N S K E G A S V E T A : Š T I R I N A J S T T O Č K D N E V N E G A R E D A V D V E H D E L I H 

Koliko Vrhnika še vojaško mesto? 

Obvestilo o zapori na Ulici 6. maja 
K o m u n a l n o podjetje V r h n i k a o b v e š č a o b č a n e V r h n i k e i n u p o r a b n i k e U l i c e 6 . m a j a , 

d a b o p r e d v i d o m a o d 2 3 . 8 . 1 9 9 9 do 1 5 . 1 1 . 1 9 9 9 o b n a v l j a l o vse k o m u n a l n e vode ( k a n a l i 
z a c i j a , vodovod , j a v n a razsve t l java) te r g r a d i l o p l i n o v o d n a c e l o t n i U l i c i 6 . m a j a . P o 
t e m b o n a v r s t i z a m e n j a v a z g o r n j e g a us t ro j a ces te , v k l j u č n o z g r adn jo p l o č n i k o v i n 
k o l e s a r s k i h p o t i . 

V t e m č a s u b o p r o m e t z e l o m o t e n i n p r e k o g r a d b i š č a dovol jen le z a v o z i l a d o 7 , 5 t o n 
s k u p n e t e ž e . T u d i z a t a v o z i l a p r i p o r o č a m o , d a se č i m b o l j i z o g i b a j o g r a d b i š č u i n upo
rabl ja jo b l i ž n j e obvoze p r e k o G r a d i š č a a l i p r e k o P o š t n e u l i c e . V o z i l a do 15 t o n s k u p n e 
t e ž e naj uporab l j a jo i s t a o b v o z a . Z a t e ž j a v o z i l a n a d 15 t o n s k u p n e t e ž e se b o upo rab 
l j a l obvoz z z g o r n j e s t r a n i p r e k o t a n k o v s k e ceste n a d G a b r č a m i i n p r e k o Be ta jnove , v 
o b r a t n i s m e r i p a se b o u p o r a b l j a l obvoz p o N o t r a n j s k i c e s t i n a j b l i ž j e do T r ž a š k e . 

V s i l o k a l n i d o v o z i b o d o o m o g o č e n i . O b č a n e o p o z a r j a m o , d a t u d i v b l i ž i n i U l i c e 6 . 
m a j a , p o s e b n o p a p r e d p o š t o , k j e r b o t u d i o b v o z , ne p a r k i r a j o . 

V č a s u g radnje b o k o n č n a a v t o b u s n a pos ta ja z a l i n i j o V r h n i k a - L j u b l j a n a prestavlje
n a n a J e l o v š k o v o ces to , k i j e z a č a s n o e n o s m e r n a . 

V č a s u g radnje p r o s i m o o b č a n e z a r azumevan je i n d a svoje p revoze p r i l a g o d i j o t a k o , 
d a b o d o g r a d b i š č e č i m m a n j o v i r a l i . 

K o m u n a l n o podjetje 
V r h n i k a 

Pričela so se dela na rekonstrukciji Ulice 6. maja. Za krajane Vrhnike bo kar precej otežkočen promet, zato se je 
potrebno držati vseh prometnih obvestil za obvoze. Vtem času bo prav gotovo potrebno precej strpnosti med sami
mi krajani, ki živijo v tem območju in ostalimi udeleženci v prometu (slika levo). Slika (desno) pa prikazuje Ulico 
6. maja izpred 30 let, ko je bil promet minimalen in ni bilo problema, če so se izvajala kakšna obnovitvena dela. 
Razvoj in čas pa sta prinesla svoje in promet na tej ulici se je resnično zelo povečal, zato so neobhodna obnovitvena 
dela. Po obnovi bo ulica dobila moderen mestni videz. 

mSLautma d.o.o. 
LJUBLJANSKA 16,1360 VRHNIKA 
TEL.:06I/754-167.75S-740, FAX,:061/754168 

L E T O J E N A O K O L I I N P O N O V N O 
O D P I R A M O V R A T A O B I S K O V A L C E M 
P O D J E T J A O R E L N A L J U B L J A N S K I 
1 6 , KI B O V P E T E K , 1 . 1 0 . 1 9 9 9 . 
D A N O D P R T I H V R A T P O S T A J A 

T R A D I C I J A N A Š E G A P O D J E T J A , 
Z A T O V A S V A B I M O N A P O K U Š I N O 
Š T E V I L N I H P I J A Č I N D O B R O T 
V S E H V R S T P O Z N A N I H 
S L O V E N S K I H P R O I Z V A J A L C E V . 
P R I R E D I T E V B O P O D Š O T O R O M , 
Z A T O S L A B O V R E M E NI I Z G O V O R . 
V E Č E R B O M O P O P E S T R I L I Z 
G L A S B O . 

V A B I V A S K O L E K T I V O R E L 

Četrta seja Občinskega sveta 
občine Vrhnika, obenem zadnja 
pred poletnimi počitnicami, je bila 
zaradi obsežnega dnevnega reda 
izpeljana v dveh delih in to 1.7. in 
8.7. Tako so za obravnavo celotne
ga dnevnega reda porabili skoraj 7 
ur. 

Pri prvih dveh točkah so svetni
ki obravnavali osnutek Statuta in 
Poslovnik o delu občinskega sveta 
Vrhnika. Na oba osnutka so največ 
pripomb pripravili poslanci po
slanske skupine SDS in ga posre
dovali ostalim svetnikom. Predla
gali so, da je potrebno sporne do
ločbe uskladiti s spremembami 
Zakona o lokalni samoupravi, v 
poslovnik pa da se vgradijo pri
pombe in mnenja svetnikov, saj je 
le-ta neko pravilo delovanja in ob
našanja svetnikov v občinskem 
svetu. Ko pa bodo vse sporne in 
predlagane pobude usklajene, je 
potrebno oba dokumenta objaviti 
v Našem časopisu. S to pobudo so 
se strinjali tudi večina ostalih svet
nikov ter oba dokumenta kot os
nutka sprejeli. Podaljšali pa so tudi 
javno razpravo iz 30 dni na 45 dni 
za statut ter na 60 dni za po
slovnik. 

Svetniki so v nadaljevanju so
glasno sprejeli osnutek odloka o 
spremembi odloka o ustanovitvi in 
izdajanju glasila Naš časopis. Gle
de na to, da sta iz ene občine sedaj 
postali dve, Horjul in Dobrova -
Polhov Gradec in s tem pet soizda-
jateljic Našega časopisa, je potreb
no odlok o ustanovitvi in izdajanju 
glasila uskladiti in popraviti ter ga 
sprejeti na vseh petih občinskih 
svetih. 

Kot vemo je po požaru vrhni
škega vrtca prišlo do adaptacije 
vojaškega objekta na Stari Vrhni
ki, kjer so začasno namestili otro
ke. Vendar pa so se glede na števi
lo otrok potrebe po prostorih pove
čale, ne glede na to da so poveča
li število otrok v posameznih od
delkih. Tako se že sedaj srečujejo 
z velikimi problemi za zagotovitev 
varstva vseh otrok, ki j ih starši 
želijo vključiti v vrtec Vrhnika. Za 
razrešitev tega problema so svetni
ki soglasno sprejeli predlog, da se 
po odprtju nove šole za šolsko leto 
2000/2001, v dveh prostih učilni
cah po 56 m 2, namestijo 6 letni 
otroci, ki so še vedno skupina 
male šole. Padlo pa je tudi mnenje, 
da je za potrebe otroškega varstva 
potrebno pripraviti dolgoročni 
plan reševanja v smislu ustanav
ljanja manjših vrtcev ter da je lo
kacija, kjer naj bi se zidal vrtec (za 
staro šolo) neprimerna. 

V zadnji točki pred prekinitvijo 
prvega dela seje, so poslanci ob
ravnavali možnost odprtja enote 
vrtca Vrhnika v prenovljenem kul
turnem domu v Bevkah. Krajevna 
skupnost Bevke je na občino naslo
vila vlogo za dokončanje namen
skih prostorov za vrtec Bevke v na 
novo obnovljenem kulturnem do
mu, kjer je tudi gasilski dom, kul

turna dvorana in prostori name
njeni za najmlajše. Za dokončanje 
prostorov vrtca bi občina vložila 
11 mio, kar bi se poračunalo z na

jemnino za prostore, v katere bi 
lahko sprejeli cca 45 otrok in s tem 
oživili prostore KS. Vlogi so bili 
priloženi tudi podpisi 30 staršev in 
KS Bevke, da bi bili pripravljeni 
vključiti otroke v to enoto. Po za
nimivi razpravi, kjer so poslanci 
podpirali odprtje enote vrtca v 
Bevkah, da naj se preverijo fi
nančne možnosti ter da je potreb
no ob letošnji odklonitvi 55 otrok 
v vrste vrtca podpirati ustanavlja
nje manjših enot vrtcev, so soglas
no sprejeli sklep, da občinska upra
va pripravi vse potrebno, da se s 
1.9.1999 odpre enota vzgojnoizo-
braževalnega zavoda Antonije 
Kucler Vrhnika v prostorih kra
jevne skupnosti Bevke, s pogojem, 
da se enota po treh mesecih zapre, 
če vanjo ne bo vključenih najmanj 
10 otrok. 

V drugem delu seje sveta je bila 
kot glavna točka dnevnega reda 
obravnavano poročilo o aktivno
stih, ki jih je vodila občina Vrhni
ka v obdobju I. 1994 do 1998 v 
odnosu do Ministrstva za obram
bo. Poročila je pripravil župan (ob
javljamo v celoti) na pobudo 
občinskega odbora SDS. Razprava 
o poročilu je bila zelo aktivna in 
zanimiva. Poslanci OO SDS so bili 
mnenja, da poročilo, ki je bilo 
narejeno na njihovo pobudo, ne 
odgovarja na vsa vprašanja, po
trebna bi bila konkretna odločitev 
ali vojašnica na Stari Vrhniki osta
ja ali ne, tudi zamenjava zemljišč 
za selitev vojašnice in poligona na 
Raskovec se odvija prepočasi. Prav 
tako bi morali izdelati enotni kon
cept Vrhnike o reševanju problema 
vojske na Vrhniki, kjer bi bil do
ločen nosilec aktivnosti, kakšni so 
pogoji, kaj sploh hočemo ter do
ločiti roke in termine uresničeva
nja projekta. Vsa problematiko pa 
da se resnično obravnava prepoča
si, saj so pobudo za aktivnosti 
vložili že meseca februarja. Neka
teri poslanci so se le delno strinja
li z navedenimi očitki ter pristavili, 
da so pogajanja in razgovori z mi
nistrstvom za obrambo zelo trda in 
vezana na dolgi rok. Otežkočena 
pa tudi glede večkratnih zamenjav 
ministrov za obrambo, saj vsak ki 
pride, razmišlja po svoje in tudi 
ukrepa po svoje. Zadevo o prese
litvi vojske na Raskovec pa ni mož
no rešiti na kratek rok, temveč na 
daljši rok vsaj v obdobju 15 do 20 
let. Bistveno reševanje na krajši 
rok, pa bi morali usmeriti v zame
njavo odnosno preselitev poligona 
ter se dogovarjati o obvozni cesti 
mimo Vrhnike po sedanji tankov-
ski cesti. Ob tem je potrebno pou
dariti, da je na tem območju pre
ko 200 lastnikov zemljišč, pri na
kupu zemljišč pa je potrebno upo
števati tudi f inančne možnost i 
občine. Na koncu razprave pa so 
svetniki vseeno soglasno sprejeli 

sklep, da Odbor za urejanje pro
stora in varstvo naravne in kul
turne dediščine skupaj z županom 
vodi aktivnosti za zamenjavo voja
ških površin in reševanje odprtih 
vprašanj med M O R S in Občino. 
Kot prioritetno nalogo pa bi nada
ljevali pogovore o zamenjavi poli
gona iz Stare Vrhnike na Raskovec 
ter o obvozni cesti, ki bi potekala 
po sedanji tako imenovani tan-
kovski cesti. 

V nadaljevanju seje so svetniki 
soglasno sprejeli pobudo odnosno 
namero, da se zemljišče na Dreno
vem Griču, kjer je športni park ŠD 
Dren (11750 m2), kije v denacio-
nalizacijskem postopku, zamenja z 
zemljiščem, ki ga bo občina kupi
la (travnik 5870 m2) v bližini Ve
like Ligojne. 

Izvedene so bile tudi tajne volit
ve za predstavnika v zavod Zdrav
stvenega doma Vrhnika, kjer je bila 
izmed dveh kandidatkinj, Marte 
Grom in dr. Helene Hren Vencelj, 
izvoljena dr. Hrenova. Izvolili pa 
so tudi novo občinsko volilno ko
misijo z njenimi namestniki: 

- predsednik volilne komisije 
Sonja Pirnat Keršmanc, namest
nik Stanislav Mauri; 

- člani komisije: Janez Kihelj, 
Albin Nagode in Anton Tomšič; 

- namestniki pa: David Glumac, 
Franci Gostiša in Frančišek Ogrin. 

Pri zadnji točki dnevnega reda 
je svetnikom župan Vinko Tomšič 
obrazložil možnost nakupa proda
jalne IUV na Tržaški cesti 9a, ki bi 
prav prišla za potrebe Cankarjeve 
knjižnice, ki se že dalj časa otepa 
s prostorsko stisko. Prav za trgovi
no, ki je zraven knjižnice, pa je 
IUV v Našem časopisu objavila 
razpis za odprodajo le-te. 

Po kratki razpravi je bil sprejet 
naslednji sklep: Občina Vrhnika se 
prijavi na razpis za nakup trgovine 
na Tržaški 9a, na Vrhniki. Najviš
ja cena, ki jo občina lahko ponudi 
za nakup prostorov znaša 2.200 
D E M na m2. Nakup prostorov se 
uvrsti v proračun za leto 2000. 
Plačilo kupnine v letu 1999 se kri
je z najetjem kratkoročnega kredi
ta z rokom vračila v začetku leta 
2000. 

S.S. 

V A B I L O 
Z veseljem vabimo na 
otvoritev preurejenih 

prostorov v Kulturnem 
domu Bevke, ki bodo 
namenjeni dejavnosti 

varstva in vzgoje naših 
najmlajših-ENOTA VRTCA 

v B E V K A H . 
Otvoritev bo v petek, 

10.9.1999 ob 18.00 uri. 
Želimo, da se skupaj z 
najmlajšimi s rečamo na 

otvoritvi, zato VAS 
pričakujemo v čim večjem 

številu! 
PREDSEDNIK KRAJEVNE 

SKUPNOSTI BEVKE 
Vinko KERŠMANC 

Športni park na Drenovem Griču • Lesnem Brdu bo le dobil pravo veljavo, po številnih dogovorih in pogovorih. 



Občina Vrhnika 
Oddelek za splošne zadeve 
Tržaška cesta 1, Vrhnika 

objavlja 

R A Z P I S Z A O D D A J O P O S L O V N I H P R O S T O R O V 
Predmet razpisa sta poslovna prostora v pritličju poslovno - stanovanjske 
stavbe Cankarjev trg 11, Vrhnika, ter poslovni prostori v pritličju poslovne 
stavbe Tržaška cesta 23, Vrhnika. 
I. V poslovno - stanovanjski stavbi Cankarjev trg 11, Vrhnika se od
dajata dva poslovna prostora: 
1. Poslovni prostor številka 1 vključuje predprostor v površini 12.58 m2, 
poslovni del v površini 27.76 m2, sanitarije v površini 2.09 m2, ter soupo
rabo kurilnice s predprostorom. 
Poslovni prostor št. 1 v skupni površini 42.43 m 2 ima lasten vhod. 
2. Poslovni prostor številka 2 vključuje poslovni del v površini 22.08 m2, 
sanitarije v površini 2.08 m 2 ter souporabo kurilnice s predprostorom. 
Poslovni prostor št. 2 v skupni površini 24.16 m' ima vhod z glavnega 
hodnika stavbe. 
V površino poslovnih prostorov št. 1 in 2 ni vključena površina kurilnice s 
predprostorom pred kurilnico, ki sta v souporabi celotnega pritličja. 
Možna je združitev poslovnih prostorov št. 1 in 2 v en poslovni prostor. 
Poslovna prostora št. 1 in 2 oziroma združena v en poslovni prostor sta 
primerna za opravljanje trgovinske dejavnosti z neživilskim blagom ali 
pisarniške dejavnosti. 
Poslovna prostora št. 1 in 2 se oddajata v najem za nedoločen čas z eno
letnim predplačilom najemnine. 
II. V pritličju poslovne stavbe Tržaška cesta 23, Vrhnika se oddaja
jo sledeči poslovni prostori: 

43.42 m2; 
7.67 m2; 

20.37 m2; 
10.85 m2; 
3.21 m2; 
1.61 m2. 

2 in tč. 3 predstavljajo samostojne celote. 
5 in tč. 6 so zaključena celota z enim vho-

1. Poslovni prostor v površini 
2. Poslovni prostor v površini 
3. Poslovni prostor v površini 
4. Poslovni prostor v površini 
5. Sanitarije v površini 
6. Sanitarije v površini 
Poslovni prostori pod tč. 1, tč. 
Poslovni prostori pod tč. 4, tč 
dom v poslovni prostor. 
V primeru, da najemnik vzame v najem poslovne prostore pod tč. 3, tč. 
4, tč. 5 in tč. 6 mu pripada tudi hodnik v površini 13.67 m2. 
V površino poslovnih prostorov pod tč. 1, tč. 2 in tč. 3 ni vključena po
vršina sanitarij, ki so v souporabi vseh poslovnih prostorov v pritličju 
navedene stavbe. 
Poslovni prostori se oddajajo v najem za nedoločen čas. Primerni so za 
opravljanje pisarniške dejavnosti. 
Najemnina za poslovne prostore pod I. in II. se plačuje mesečno v skladu 
s Pravilnikom o oddajanju poslovnih prostorov v najem ( Naš časopis št. 
192/93 ). 
Kandidati za najem poslovnih prostorov morajo pisne ponudbe z naved
bo dejavnosti ter dokazili o registraciji obrtne ali podjetniške dejavnosti 
poslati do vključno 24.09.1999 na naslov : Občina Vrhnika, Oddelek 
za splošne zadeve, Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika s pripisom : Razpis 
za oddajo poslovnih prostorov. 
Sklep o oddaji poslovnih prostorov sprejme župan Občine Vrhnika. 
Ponudniki bodo o izbiri obveščeni v 15. dneh po sprejemu sklepa o od
daji poslovnih prostorov. 
Opombe: Občina Vrhnika si pridružuje pravico, da z nobenim izmed po
nudnikov ne sklene najemne pogodbe. 
Dodatne informacije dobite po tel. (061) 755-121, int. 214 ali 237. 
Številka : 12/7 36301-0013/99 
Datum : 30.08.1999 

O B Č I N A V R H N I K A I N M I N I S T R S T V O 

Z A O B R A M B O V L E T I H 1 9 9 4 - 1 9 9 8 

Na podlagi 12. in 20. člena Pravilnika o enotni metodologiji za izračun 
prometne vrednosti stanovanjskih hiš in stanovanj ter drugih nepremič
nin (UR. list SRS, št. 8/87), 29. člena Zakona o lokalni samoupravi (Ur. 
list RS, št. 72/93, 57/94 in 14/95) ter 23. člena Statuta Občine Vrhni
ka je župan občine Vrhnika 30.6.1999 sprejel 

S K L E P 
o p o v p r e č n i g r a d b e n i c e n i s t a n o v a n j , p o v p r e č n i h 

s t r o š k i h k o m u n a l n e g a o p r e m l j a n j a s t a v b n i h 
z e m l j i š č i n v r e d n o s t i s t a v b n e g a z e m l j i š č a n a 

o b m o č j u o b č i n e V r h n i k a v l e t u 1 9 9 9 . 

1. člen 
Povprečna gradbena cena za m2 koristne stanovanjske površine, kate
gorizirane s III. stopnjo opremljenosti, znaša 130.000 SIT. 

2. člen 
Povprečni stroški komunalnega opremljanja stavbnih zemljišč s III. stop
njo opremljenosti in gostoto poseljenosti 100 do 200 prebivalcev na 
hektar znašajo na dan 31.12.1998: 
-za naprave individualne komunalne rabe 7.000 SIT 
- za naprave kolektivne komunalne rabe 8.100 SIT 

3. člen 
Vrednost m2 stavbnega zemljišča se določi v odstotkih od povprečne 
gradbene cene stanovanj iz 1. člena tega sklepa in znaša glede na ob
močje 3,00 do 10,00% 
a) Prvo območje (Vrhnika - center) 8 -10 % 
b) Vrhnika okolica in druga naselja 5 - 8 % 
c) Preostala območja 3 - 5 % 
V odstotkih sta ovrednoteni korist in uporabnostna sposobnost oce
njevalnih zemljišč v razmerju 60 : 40. 
V posameznih primerih, ki izstopajo iz opisanih opredelitev, je mogoče -
glede na višje stroške za pripravo - korigirati vrednost za največ 3 % od 
gradbene cene. 

4. člen 
Povprečna gradbena cena stanovanj, povprečni stroški za komunalno 
urejanje stavbnih zemljišč in cene stavbnih zemljišč se med letom revalo
rizirajo z indeksi za obračun razlike v cenah gradbenih storitev, ki jih 
mesečno objavlja GZS, Združenje za gradbeništvo in IGM. 

5. člen 
Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem glasilu občine 
Vrhnika, Našem časopisu, v rabi pa je od 1.1.1999 naprej. 

ŽUPAN 
OBČINE VRHNIKA 
Vinko TOMŠIČ l.r. 

Na razmerja in odnose, ki jih 
ima občina Vrhnika do MORS. je 
vsekakor potrebno gledati iz več 
vidikov in so le zatečeno stanje in 
odraz stalne prisotnosti vojaške 
postojanke v kraju. 

Omenim naj le, da je bil arheo
loški spomenik Claustra Alpium 
Juliarum zgrajen v tretjem st. n. št. 
Zgodovinski zapisi in različne najd
be v poznejših obdobjih pričajo, da 
je bila in daje lega Vrhnike strate
ško pomembna. Če je to stanje v 
nekem obdobju izgubila, ji ostaja 
zagotovljeno mesto ob vseh pro
metnih povezavah proti zahodu. 

V novejših burnih zgodovinskih 
dogajanjih se kraj ni nikoli izognil 
prisotnosti vojaščine. Po mojem 
mnenju prav zaradi zgoraj navede
ne geografske lege in položaja. 

V bivši državi Jugoslaviji je bil ta 
strateški pomen tako nerazumno 
poudarjan, daje v veliki meri kriv 
za pozitivni razvoj kraja. Dolgo
ročna vojaška načrtovanja so seg
la do urbanih naselij in onemogo
čila naravno širitev. 

Zatečeno stanje ob osamosvo
jitvi je upoštevanja vredno dejstvo. 
Dejanska današnja ugotovitev 
obeh prizadetih strani je, da so bili 
vsi začetni pogovori preoptimi-
stično naravnani, kot se v resnici 
dogaja. Pri vseh naših dosedanjih 
prizadevanjih v tej smeri in ob upo
števanju obrambne doktrine sa
mostojne države, so rezultati pre
skromni. 

Prav je, da se v te odnose vključi 
tudi Z A P O S L O V A N J E in tudi 
KORIŠČENJE STORITEV, kijih 
nudi Vrhnika (nabava hrane). 

V preostalem delu pa se je ob
činska uprava v preteklih letih sre
čevala z M O R S na naslednjih 
večjih sklopih: 

1. zamenjava površin (poligon -
Raskovec) 

2. obnova samskega doma v 
povezavi z ureditvijo lastništva 
Dom K G 

3. odprodaja površin v POC pod 
Hruševco. 

4. prostori vrtca znotraj vojaš
nice 

Ker je večina svetnikov sezna
njena s problematiko, saj je bila le
ta že večkrat omenjena v okviru 
obravnav na svetu, bomo vpraša
nja oziroma preteklo dogajanje ob
novili le globalno. 

1. ZAMENJAVA POVRŠIN (po
ligon - Raskovec) 

Že v začetku pogovorov med 
MORS in Občino Vrhnika v letu 
1992 je bilo načelno potrjeno s 
strani takratnega ministra g. Janše, 
daje vojska pripravljena zamenjati 
površine, na katerih ima poligon, 
za površine na področju Raskovca. 
V nadaljevanju so bili s strani 
MORSA narejeni popisi potrebnih 
površin na Raskovcu, ki bi j ih 
MORS želel v zamenjavo. 

S strani Občinske uprave so bili 
narejeni popisi lastnikov na področ
ju površin na Raskovcu. Ugotov
ljeno je bilo, da so za menjavo zem
ljišč potrebna sredstva, saj bo po
trebno površine na Raskovcu naj
prej odkupiti in jih prenesti v last 
države. Dodatno k temu pa MORS 
(vsaj pogovorno) vztraja, da bo 
menjava možna le za večji kom
pleks in ne za manjše površine. 

Načrt predvideva pridobiti cca 
25 ha površin na Stari Vrhniki, v 

zamenjavo pa vojska pričakuje cca 
32 ha površin na Raskovcu. 

Ta projekt je obsežen in tudi po 
mnenju ministrstva potrebujemo 
za izpeljavo projekta več let, ne 
samo zaradi sredstev, pač pa tudi 
zaradi obsežnosti dokumentacije, 
ki jo bo potrebno urediti. 

• Namere o menjavi so bile v pre
teklosti vsako leto obnovljene v 
ustnih razgovorih s predstavniki 
MORSA, koncem prejšnjega leta 

,pa je bilo M O R S U posredovano 
tudi pismo o namenih, vendar pa 
ga s strani ministrstva še ni podpi
sal nihče. 

Pri realizaciji tega projekta so 
poleg dejstva, da v proračunu Ob
čine Vrhnika ni bilo zagotovljenih 
sredstev za realizacijo, ovire tudi v 
tem, da se na ministrstvu dogaja
jo stalne spremembe v "vrhu". 

2. OBNOVA S A M S K E G A DO
M A V POVEZAVI Z UREDITVI
J O LASTNIŠTVA D O M A KG 

Občina Vrhnika je vzela v najem 
" D O M JLA", ga v soglasju z MOR
SOM preuredila in vanj preselila 
glasbeno šolo. Ne glede na dejstvo, 
da v zemljiško knjigo MORS ni 
vpisan kot uporabnik nepremič
nine, je bilo dogovorjeno, da se 
gradbena vrednost objekta ob pre-
vzemu poračuna z investicijo 
MORS pri obnovi samskega doma. 

Občina Vrhnika je bila plačnik 
izdelave lokacijske dokumentacije 
za obnovo samskega doma, kakor 
tudi pobudnik za ureditev lastništ
va (parcelacija, poravnava z Žek-
ši), pobudnik vseh razgovorov z 
Ministrstvom za notranje zadeve, 
ki bo na podlagi dogovora z 
MORS imel v uporabi polovico 
objekta samskega doma. 

Vsako leto znova seje zataknilo 
pri zagotavljanju denarja v držav
nem proračunu. V lanskem letu pa 
je Ministrstvo za notranje zadeve 
dobilo postavko v proračunu za 
obnovo samskega doma in dela so 
se v lanskem letu tudi pričela. 

Občina Vrhnika je po dogovoru 
še vedno načelno tista, ki naj bi 
zagotovila sredstva za obnovo 
tistega dela samskega doma, ki ga 
bo uporabljal M O R S do višine 
gradbene vrednosti objekta Dom 
K G pred prenovo. 

Naročena je bila preveritev ce
nitve iz leta 1990, seveda pa se od 
te vrednosti odštevajo tudi že 
založena sredstva za projekte in 
preprojektiranje samskega doma. 

Ne glede na zemljiškoknjižno 
stanje Doma Karla Grabeljška bo 
potrebno lastništvo urediti z med
sebojno pogodbo med MORS in 
Občino Vrhnika, ki bo zemljiško
knjižno sposobna za vpis. 

3. ODPRODAJA POVRŠIN V 
PODJETNIŠKO OBRTNI CONI 
P O D HRUŠEVCO 

Ta del odnosov z MORSom je 
večini najbolj poznan. Gre za pro
jekt "vreden" cca 4 mio D E M , pri 
katerem je Občinska uprav sode
lovala kot vmesni člen med MORS 
in posamezniki. Leta 1992 je bila 
podpisana generalna pogodba za 
najem površin opuščenih vojaških 
garaž pod Hruševco, imenovali 
smo površine podjetniško obrtne 
cone pod Hruševco, po kateri je 
vse površine vzela v najem Občina 
Vrhnika s pravico sklepati podna-
jemne pogodbe. V letih od 1992 pa 
do 1995 seje v objektih zamenja-

Takojpo sprejetju sklepa na seji občinskega svetu, da se vrtec v Bevkah lahko 
Zgradi, so marljivi člani vodstva KS Bevke prijeli za delo in malo pred prvim 
septembrom je zunanja podoba vidna na sliki. Tudi notranjost je že bila 
popolnoma izdelana, nabavljene je bilo že precej opreme. Potekala so še 
razna manjša obrtniška dela. Predsednik KS Bevke Vinko Keršmanc pa je 
oh tem poudaril, da bo uradna otvoritev vrtca, ki ho sprejel 18 varovancev, 
okoli 10. septembra, saj so potrebna še razna soglasja, pregledi in meritve 
inšpekcij ter seveda obratovalno dovoljenje. (Slede na vse težave in raznu 
dela, ki so jih morali nepredvideno opraviti, bo vrtec res odprl vrata skoraj 
v dogovorjenem roku in ob začetku šolskega leta 1999/2000. S.S. 

la vrsta najemnikov, do nekaterih 
pa so bili sproženi celo sodni spori, 
ker niso izvajali podpisanih po
godb o najemu. 

Ne glede na vse težave, ki so 
spremljale načrtovani odkup povr
šin, je bila v letu 1994 izvedena 
parcelacija glede na takratne na
jemnike (prilagojena za odkupe) 
in izvedena cenitev posameznih 
novih parcelnih številk oz. poslov
nih prostorov. V letu 1995 smo 
pričeli s prodajo površin. Občin
ska uprava je pripravila vse po
godbe za najemnike, ki so želeli 
odkupiti najete prostore in tudi 
uredila kompletno proceduro za 
kupce (pogodbe, davek, notarska 
overitev), nekaterim kupcem pa 
smo pripravili tudi predloge za 
vpis v zemljiškoknjigo. Občina 
Vrhnika pri posredovanju prodaje 
ni obračunavala nobenih provizij, 
kot je to sicer v navadi. 

V teku pogajanj in pogovorov 
med MORS in ostalimi kupci je 
bilo kar nekaj zapletov, saj so na
jemniki želeli doseči nižje cene in 
so vztrajali, daje odkupna cena 
previsoka. Kljub vsemu, so bile 
celotne površine odprodane in po 
prometu sodeč, je bila odkupna 
cena ugodna, kar potrjujejo sedaj 
tudi lastniki, nekateri pa so povr
šine, ki so jih odkupili, že uspešno 
prodali novim lastnikom. 

Poleg teh aktivnosti pa je Obči
na Vrhnika v POC sodelovala tudi 
pri urejanju oziroma izgradnji no
ve infrastrukture (elektrika, plini
fikacija, kanalizacija) in nenazad
nje s svojim deležem sodeluje tudi 
pri zunanji ureditvi cone, ki se si
cer z mnogimi težavami, počasi 
spreminja v predvsem trgovsko 
proizvodnji center Vrhnike. 

Treba pa je poudariti, daje veli
ko problemov povezanih z de
jstvom, daje v Coni veliko površin 
skupnih in daje za urejanje Cone 
potrebno soglasje vseh lastnikov, 
ki jih je cca 28. 

Seveda pa najbrž ta del problem
atike za svetnike ni zanimiv. Lah
ko pa zatrdimo, da je Občina Vrh
nika svoj del sredstev (glede na la
stništvo v Coni) vedno zagotovila. 

Znotraj površini v POC ima 
Občina Vrhnika v lasti še površine, 
ki so potrebne za izgradnjo zaklo
nišča za potrebe nove šole, površi
ne, ki j ih varuje za širitev Robove 
ceste in za širitev obvozne ceste. 

Odprodaja pa je bila uspešna 
tudi v delu površina na Hruševci. 
Odprodane so bile tri parcele sku
paj z objekti, ki so bile prav zaradi 
objektov sproščene v prodajo, 
ostale površine na Hruševci pa so 
v denacionalizaciji, ker gre za 
kmetijske površine. 

4. E N O T A BARJANČEK -
VRTEC Z N O T R A J VOJAŠNICE 
NA STARI VRHNIKI 

Vsem znano je tudi dejstvo, da 
je bilo z MORS uspešno dogovor
jena tudi preselitev 

otrok v prostore znotraj vojaš
nice na Stari Vrhniki, po tem, ko 
je centralni vrtec na Vrhniki po
gorel. 

Sklenjena je bila najemna po
godba za določen čas enega leta, 
ki pa je bila že večkrat podaljšana. 
Najemni pogoji so ugodni, saj zna
ša strošek najema cca 120.000,00 
SIT mesečno. Tudi sicer je sodelo
vanje glede vrtca zgledno. 

S strani MORSa pa imamo za
gotovilo, da bo najem podaljšan, 
če bo potrebno, ne glede na dejst
vo, da seje koncept vojašnice v teh 
letih spremenil (prej učni center) 
in da se izkazujejo potrebe po teh 
prostorih tudi znotraj vojašnice. 

ZAKLJUČEK 
Občina Vrhnika v vseh letih po 

osamosvojitvi z M O R S sodeluje v 
duhu pozitivnega 

sodelovanja in postopnega razre
ševanja odprtih zadev. 

Prisotnost slovenske vojske na 
Vrhniki je dejstvo, zato so pogovori 
naravnani v smer 

sodelovanja, ne zaostrovanja 
odnosov, v smer iskanja koristi tudi 
za občane Vrhnike, kot je bilo 
omenjeno že v uvodu. 

Nobena od usmeritev, ki je bila 
zastavljena že ob osamosvojitvi, še 
ni opuščena, kar potrjujejo tudi 
razgovori, ki so bili opravljeni 
nazadnje v juliju 1998 in so pri
loženi temu poročilu. 

Zapisala: Sonja P. KERŠMANC 
Ž U P A N 

OBČINE VRHNIKA 
Vinko Tomšič, l.r. 

Na podlagi 5. člena Pravilnika o 
oddajanju občinskih profitnih 
stanovanj v najem ( Ur. I. RS, št. 
55/94) in sklepa župana Občine 
Vrhnika z dne 25.08.1999 Od
delek za splošne zadeve Občine 
Vrhnika objavlja 

J A V N I R A Z P I S 
z a o d d a j o 
obč insk ih 
p r o f i t n i h 
s t a n o v a n j 

I. Število in vrsta stanovanj 
Občina Vrhnika oddaja v mansar-
di poslovno - stanovanjske stavbe 
na Vrhniki, Cankarjev trg 11, tri 
profitna stanovanja. 
Predmet oddaje so: 
1. Enosobno stanovanje v površi
ni 46 m2; 
2. Dvosobno stanovanje v površi
ni 67 m2: 
3. Dvoinpolsobno stanovanje v 
površini 78 m2. 
Površine stanovanj so določene 
na osnovi izmer prostorov v III. 
gradbeni fazi. Točne površine 
bodo določene po končanih de
lih. 
Stanovanja se oddajajo v najem za 
nedoločen čas. 
Najemnina za profitno stanovanje 
se določi z najemno pogodbo. 
Najemnina ne more biti nižja od 
izhodiščne najemnine, ki znaša 
603,90 SIT/m2 oziroma 6 DEM/ 
m2 po srednjem tečaju Banke 
Slovenije, objavljenem dne 26. 
08. 1999 
(1 DEM = 100,65 SIT). 
II. Upravičenci do dodelave 
profitnega stanovanja v najem 
Upravičenci do dodelitve profitne
ga stanovanja so fizične osebe in 
pravne osebe s področja Občine 
Vrhnika, ki so pripravljeni plače
vati profitno najemnino. 
Prednost pri dodelitvi profitnega 
stanovanja imajo najemniki občin
skih neprofitnih stanovanj. Če je 
več enakovrednih ponudb se 
stanovanje odda tistemu ponudni
ku, ki bo na javnem razpisu po
nudil višjo najemnino. 
Splošni pogoji: 
- da je prosilec državljan Repub
like Slovenije s stalnim prebivali
ščem v Občini Vrhnika; 
- da ima pravna oseba sedež v Re
publiki Sloveniji; 
- daje prosilec plačilno sposoben 
poravnati profitno najemnino in 
ostale obveznosti za uporabo 
stanovanja. 
III. Vloga za dodelitev profitne
ga stanovanja 
Vlogi za dodelitev profitnega 
stanovanja je potrebno priložiti: 
- fizične osebe potrdilo o držav
ljanstvu; 
- pravne osebe izpisek iz registra, 
da imajo sedež v RS; 
- potrdilo o stalnem bivališču in 
številu družinskih članov; 
- potrdilo o premoženjskem sta
nju; 
- najemno oziroma podnajemno 
pogodbo, če jo prosilec ima skle
njeno; 
- potrdilo o višini osebnega do
hodka prosilca oziroma skupnem 
dohodku vseh članov družine; 
- ponudbo višine najemnine, ki jo 
je prosilec pripravljen plačati (po
nudba ne sme biti nižja od izhodi
ščne najemnine). 
IV. Rok za oddajo vlog 
Vlogo za dodelitev profitnega 
stanovanja je potrebno oddati do 
vključno 24.09.1999 na naslov 
Občina Vrhnika, Oddelek za 
splošne zadeve, Tržaška cesta 1, 
1360 Vrhnika, s pripisom NE 
ODPIRAJ - RAZPIS ZA PROFITNA 
STANOVANJA. 
Vloge, ki ne bodo vložene pra
vočasno, se ne bodo obravnava
le. 
IV. Obvestilo o izbiri 
Sklep o dodelitvi profitnega stano
vanja sprejme župan Občine Vrh
nika. 
Ponudniki, ki bodo sodelovali na 
razpisu ter vloge pravočasno od
dali, bodo o izbiri obveščeni v 15. 
dneh po sprejemu sklepa o dode
litvi profitnega stanovanja. 
Opombe : Občina Vrhnika si 
pridružuje pravico, da z nobenim 
izmed ponudnikov ne sklene na
jemne pogodbe. 
Dodatne informacije dobite po tel. 
(061) 755-121, int. 214 ali 237. 
Številka : 12/7 36200-0011/99 
Datum : 30.08.1999 



Tendenčna modna revija pomlad /poletje 2000 v Centru mode IUV 
V vrhniškem IUV Design Cent

ru mode, v graščini stare pošte, je 
pred enim letom ustanovljeno 
Društvo modnih oblikovalcev in 
modelarjev Slovenije sredi avgusta 
pripravilo tendenčno modno revi
jo za poletje - pomlad prvega leta 
novega tisočletja. Gostitelja naj
večjega festivala mode v tem času 
sta bila vrhniška Industrija usnja 
Vrhnika in Center mode IUV. 

Prav Center mode IUV design 
letos praznuje deseto leto uspešne
ga delovanja v prenovljeni grašči
ni "stare pošte" na Vrhniki . V 
spodnjih prostorih je sedaj butik z 
unikatnimi in maloserijskimi izdel
ki ter izdelkov po meri, kjer so za 
več kot 1900 kupcev izdelali obla
čila po meri. V zgornjih prostorih 
pa so studia modnih oblikovalcev, 
modelarno in stilsko opremljene 
sobane z razstavnimi eksponati us
njenih oblačil in galanterije. 

Dvodnevna prireditev je pred
stavila kolekcije slovenskih obliko
valcev oblačil, pletenin, usnjene 
konfekcije, kopalk in perila ter čev
ljev in torbic, ki so jih ustvarili slo
venski modelarji po svojih zamis
lih in usklajenih s svetovnimi smer
nicami. Tako se je na reviji pred
stavilo 23 največjih slovenskih 
proizvajalcev in konfekcionarjev z 
vsemi svojimi modnimi oblikoval
ci in modelarji, da trgovcem, kup
cem in tudi novinarjem predstavi
jo modne smernice in novosti, ki 
se kažejo v svetu za pomladne in 
poletne mesece v letu 2000. Poleg 
modne revije, kije bila nekako srž 
prireditve, so potekale še druge 
spremljevalne aktivnosti. Sestali so 
se člani Društva modnih obliko
valcev in modelarjev, ki jih je že 

Modne smernice IUV so za poletje • pomlad 2000 oblikovale tudi avtorice 
Barbara Jenko Drašler, Dragica Gantar in Dada Volk. 

več kot 110, sledila so predavanja 
o svetovnih smernicah mode, za 
moško modo, žensko modo, plete
nine in perilo ter usnjeno konfekci
jo in galanterijo. Nato je bila še 
novinarska konferenca, kjer so 
zbranim novinarjem predstavili 
enoletno delo društva, celotno 
tradicionalno modno revijo MO
DA Z VAMI ter modne smernice, 
ki so jih uporabili vsi mladi sloven
ski modni ustvarjalci in oblikoval
ci za naslednjo sezono pomlad -
poletje. Zbranim novinarjem je 
spregovoril tudi direktor družbe 
IUV mag. Izidor Derganc, in sicer 
o nadaljnjih načrtih in ciljih ter 

razvoju ene največjih usnjarsko -
predelovalne družbe na Vrhniki. 
(Njegovo izjavo vam predstavlja
mo posebej.) 

Nato je sledila zelo zanimiva 
modna revija s prikazom vseh 
znanih svetovnih modnih smernic, 
ki so j ih oblikovalci zbrali na 
svetovnih sejmih, našli v strokov
ni literaturi ter jih popestrili s svoji
mi idejami in videnji. Tako so ob
likovalci in modelarji uskladili 
modne težnje in jih opredelili gle
de na barvne skupine, na razne 
materiale in na različne sloge, ki so 
jih upoštevali izdelovalci konfek
cije, perila, čevljev in modnih do-

Nova industrijska prodajalna je v neposredni bližini IUV že odprla svoja vrata 

Direktor družbe IUV mag. IZIDOR DERGANC je na modni 
reviji MODA Z VAIVII novinarjev predstavil cilje in razvojne poti: 

"IUV je bila v preteklosti veza
na v glavnem na proizvodnjo usnja 
za oblačilno industrijo. Zaradi te 
enostranske usmerjenosti je zapad
la v zadnjih letih v velike težave, ki 
so se še povečale z nelojalno kon
kurenco iz Daljnega vzhoda. 

V letu 1999 smo si v IUV zadali 
nove cilje, ki jih želimo uresničiti 
v prihodnjih letih. Zaradi preve
likih proizvodnih kapacitet smo 
žal morali zapreti eno proizvodnjo 

enoto, in sicer v Šoštanju. Glavna 
usmeritev v prihodnosti je proiz
vodnja svinjskega usnja na Vrhniki 
ter proizvodnja govejega usnja in 
krzna v Šmartnem pri Litiji. 

Proizvodnjo svinjskega usnja za 
oblačilne namene bomo na Vrhni
ki v prihodnje razvijali v smeri bio 
usnja, kar pomeni proizvodnjo 
brez težkih kovin (kroma). Bio us
nje je tako prijazno uporabniku kot 
tudi okolju. Prav tako razvijamo 

Na podlagi 13. člena Zakona o zavodih (Ur. list RS, št. 12/91) in 69. čle
na Zakona o organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja (Ur. list 
RS, št. 12/96, 23/96), Občina Vrhnika, Tržaška c. 1, Vrhnika, 

o b j a v l j a 

Z B I R A N J E P R E D L O G O V 
z a I m a n o v a o s n o v n a i o l a n a V r h n i k i 
1. Predmet zbiranja predlogov je ime nove osnovne šole na Vrhniki. 
2. Ime lahko vsebuje: 
- ime zavoda mora biti slovensko; 
- vsebovati mora označbo, ki navaja dejavnost in sedež zavoda; 
- ime republike, občine ali mesta lahko vsebuje le z dovoljenjem pristojne
ga organa, če ustanovitelj zavoda ni republika, občina ali mesto; 

-- ime lahko vsebuje ime zgodovinske ali druge umrle pomembne oseb
nosti le s privolitvijo njenih zakonitih dedičev; 
- sestavni del imena je lahko tudi znak ali grafična oblika imena; 
- zavod ima lahko skrajšano ime; 
3. Ponudbi je potrebno predložiti dokazilo o privolitvi osebnosti, ali njenih 
zakonitih dedičev, za uporabo imena. 
4. Ponudbe z dokazili oddajte v zaprti ovojnici, z oznako "Ne odpiraj - ime 
nove šole", najpozneje do 17.9.1999, na naslov Občina Vrhnika, Oddelek 
za družbene dejavnosti, Tržaška c. 1, 1360 Vrhnika. 
5. Predloge bo obravnaval Odbor za izgradnjo nove šole. O imenu bo 
odločil Občinski svet Občine Vrhnika, 
6. O izbiri imena bo javnost obveščena v sredstvih javnega obveščanja. 

OBČINA VRHNIKA 

usnja, ki jih je mogoče prati, tako 
imenovane pralne velurje. 

Da pa ne bi zopet ostali odvisni 
samo od oblačilnega sektorja, kije 
zelo nepredvidljiv, naš proizvodni 
program svinjskega usnja razširja
mo tudi na avtomobilsko področje, 
to je na proizvodnjo usnja za avto
mobilske sedeže. Razvoj usnja za 
te namene je pokazal, da ima svinj
sko usnje vrsto izvrstnih lastnosti, 
prav za uporabo v tej panogi. V 
Šmartnem bomo v glavnem proiz
vajali goveje usnje za čevljarsko in
dustrijo (predvsem v Sloveniji), 
tapetništvo in galanterijo. Proiz
vodnjo krzna pa bomo razširili še 
na avtomobilski sektor ter proiz
vodnjo krzna v medicinske name
ne. Prednost slednjega je, da ne 
vsebuje težkih kovin ter da ima iz
vrstne lastnosti... 

Glede na to, daje IUV na doma
čem trgu izgubila image, ga želimo 
ponovno vrniti. 

Tako odpiramo novi trgovini v 
novem Mercatorjevem mega mar-
ketu, drugo v Mercatorjevem cen
tru v Kopru. 

Danes smo odprli tudi industrij
sko trgovino v neposredni bližini 
usnjarne na Vrhniki, kjer bodo lah
ko kupci izbrali artikle iz pretekle 
sezone in številne vzorčne modele. 
Trgovina bo bogato založena tudi 
z zelo pestro izbiro vseh vrst svinj
skega in govejega usnja. 

Ker želimo, da v Sloveniji upo
rablja naše izdelke kar najširši krog 
uporabnikov, bomo našo ponudbo 
od najzahtevnejših kupcev razširili 
tudi na mlajšo generacijo, kjer je 
usnje zelo priljubljeno, seveda pa 
po temu primernih cenah. 

V prihodnje želimo naše izdelke 
ponuditi tudi v trgovinah na Hr
vaškem, Madžarskem in Češkem." 

Letošnji hit modeli kopalke iz pral
nega velurja, ki jih v kombinaciji 
(krilo, plašček, jakna) sestavijo v 
dnevna in večerna oblačila. 

datkov. Videli smo ženske trende, 
ki predstavljajo neko ohlapnost, ki 
osvobaja telo, predstavlja pa brez
brižnost, lahkotnost in športnost, 
prevladovale pa so naslednje bar
ve: predvsem bela, modra, rume
na, zelena in oranžno rdeča. Dolži
ne pa bodo od pod kolen do sre
dine meč in do gležnjev. Tudi mo
ški trendi se opirajo na neko lah
kotno - športno obliko, barve so 
umirjene - bela, rumeno-zelena, 
modra in veliko sivih odtenkov. Na 
koncu modne revije so se pred
stavili tudi vsi modni oblikovalci in 
modelarji ter doživeli ogromen 
aplavz vseh prisotnih strokovnja
kov in ocenjevalcev slovenske 
mode. Tako lahko sklenemo, da 
imamo vrhunske oblikovalce, saj 
njihove kreacije tako glede este
tike, izvirnosti in aktualnosti hod
ijo vštric s tistimi, kijih ustvarjajo 
zveneča tuja imena. 

S.S. 

Modeli za mlade iz zelo tanke bele ovčje nape, kar poudarja zapeljivost in 
mladost. 

Na koncu so se predstavili vsi manekeni in za svoje številne izhode in s tem 
prikaze modelov poželi velik aplavz. 

Delniška d r u ž b a L I K O , l e s n a i n d u s t r i j a V r h n i k a s e j e 
n a p r e h o d u v t r e t j e tisočletje odločila z a r a z v o j v c e 
l o v i t o od l ičnost . D r u ž b a i m a t r d e n n a m e n p o s t a t i 
m o d e r n o e v r o p s k o i n s v e t o v n o p o d j e t j e . R a z v o j n o 
s m e l o s t g r a d i n a b o g a t i , t r žno u v e l j a v l j e n i t r a d i c i j i 
p r o i z v a j a l c a s t a v b n e g a i n s o d o b n e g a poh iš tva , 
r a č u n a l n i š k e o p r e m e i n t e m p r o g r a m o m p r i l a 
g o j e n i h s t o r i t v a h . 

L I K O 
V R H N I K A 

V A B I M O V A S , 
d a s e n a m p r i d r u ž i t e . Z a r a d i š i r i t v e p r o i z v o d n j e v B o r o v n i c i i n n a V e r d u p o 
t r e b u j e m o p r e d v s e m s o d e l a v c e z v e č z n a n j a . T u m i s l i m o n a k v a l i f i c i r a n e 
d e l a v c e r a z l i č n i h s t r o k : m i z a r j e i n s t r o j n e k l j u č a v n i č a r j e , o r o d j a r j e , e l e k t r i k a r -
j e t e r d r u g e t e h n i č n e p o k l i c e , k i s o s e p r i p r a v l j e n i u s p o s o b i t i z a : 

- u p r a v l j a n j e z a h t e v n i h l e s n o o b d e l o v a l n i h s t r o j e v 

- i z d e l o v a n j e m o d e l o v i n v z o r c e v l e s n i h i z d e l k o v 

- z a h t e v n a d e l a p r i p o v r š i n s k i o b d e l a v i i z d e l k o v ( l a k i r n i c e ) 
P o t r e b u j e m o t u d i l e s a r s k e d e l a v c e z a e n o s t a v n e j š a d e l a k o t s o : 

- p o m o č p r i l e s n o o b d e l o v a l n i h s t r o j i h 

- d e l a p r i o d p r e m i i z d e l k o v n a ž a g i 
N u d i m o d e l o z a d o l o č e n č a s t r e h m e s e c e v , p o t e m p a m o ž n o s t z a p o s l i t v e 
z a n e d o l o č e n č a s s p o l n i m d e l o v n i m č a s o m . Z a g o t o v i l i v a m b o m o s t i m u l a 
t i v n o p l a č o i n p o m o č p r i i z p o p o l n j e v a n j u z n a n j t e r d r u g e p o g o j e , k i j i h d o 
l o č a K o l e k t i v n a p o g o d b a z a l e s a r s k o d e j a v n o s t . 

K a n d i d a t e v a b i m o , d a s v o j e p o n u d b e z a z a p o s l i t e v d o s t a v i t e v 8 d n e h p o 
o b j a v i n a n a s l o v : L I K O l e s n a i n d u s t r i j a V r h n i k a , d . d . , K a d r o v s k a s l u ž b a , V e r d 
1 0 0 a , 1 3 6 0 V r h n i k a . 

" L I K O - VAŠA V R A T A V S V E T N A R A V E IN L E P O T E " 
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Zupan prerezal otvoritveni trak 
N i minilo niti tri mesece od za

prtja trgovine Mercator na Ulici 6. 
maja 10 na Vrhniki, ko so se 1. sep
tembra zopet odprla vrata za števil
ne vrhniške kupce. V teh dnevih so 
trgovino popolnoma preuredili, jo 
posodobili in povečali prodajni 
prostor. 

Ob otvoritvi 1. septembra so se 
pred obnovljeno trgovino zbrali 
številni krajani Vrhnike in gostje. 
Zbrane je pozdravila in nagovori
la direktorica maloprodaje družbe 
Mercator Alojzija Zakrajšek, ki je 
navedla nekaj zgodovinskih podat
kov in o sedanji podobi prenov
ljene trgovine. Med ostalim je pou
darila: "Trgovina z bifejem je bila 
pod okriljem Trgovskega podjetja 
Vrhnika zgrajena leta 1964 z iz
gradnjo bloka (pred 35 leti) in 
prvo adaptacijo je doživela leta 
1985. Že ob tej adaptaciji se je 
trgovina povečala za 25 m 2 na ra
čun bifeja. 

Sedanja investicija je obsegala 
prenovo samopostrežne trgovine s 
prodajno površino 220 m 2, katera 
se z investicijo poveča na 290 nr 
(skladiščne površine 145 m 2 so 
nespremenjene), ter zmanjšanje 
bifeja iz 61 m 2 na 46 m 2 (skladišč
ni prostori v velikosti 40 m 2 so tudi 
ostali nespremenjeni). Lokal seje 
oddal v najem in bo predvidoma 
odprt meseca oktobra 1999. 

Obstoječa trgovina je bila dolga 
in ozka. Z razširitvijo in pozidavo 
napušča se je pridobila dodatna 
prodajna površina in primerna ši
rina nakupovalne poti. Trgovina je 
bila tehnološko zastarela in ni več 
ustrezala tehničnim pogojem, prav 
tako kotlovnica, ki tudi ni več ust
rezala predpisom o požarni var
nosti. 

S prenovo smo omogočili pove
čanje in boljšo izkoriščenost ter 
preglednost prodajnih površin, 
povečanje prometa predvsem pa 
zadržanje sedanjih potrošnikov, 
dopolnitev market programa, dvig 
kvalitetnega nivoja prodajalne in 
izboljšanje nakupovalnih pogojev, 
lepši izgled prodajalne ter z odda
jo bifeja v najem pridobitev dodat
nega prihodka v tem objektu. 

Investicijska vrednost je 93,8 
mio SIT, kar pomeni 1.820 D M na 
m2 skupne površine oz. 2.820 D M 
na m2 prodajne površine. 

Promet se dosega v višini cca 20 
mio SIT na mesec in se bo povečal 
za cca 15 % kar pomeni ob enakem 
številu zaposlenih (10 delavcev) 
povečanje produktivnosti za 15 %. 

S posodobitvijo bomo razširili 
ponudbo izdelkov s trajno nizkimi 
cenami, izdelkov s trgovsko znam
ko Mercator ter vsesplošno in 
hkrati konkurenčno in ugodno po
nudbo. Zato smo poleg sodobne 
hladilne tehnike in ostale opreme 
vgradili tudi peč za dopeko kruha 
ter pekovskega peciva ter sodobne 
računalniške blagajne. 

Predvsem želimo opozoriti na 
povečano ponudbo delikatesnega 
blaga, sirov, poltrajnih in trajnih 
mesnih izdelkov, zamrznjenega 
blaga ter široko izbiro samopo
strežnega nakupa sadja in zele
njave." 

Nato je besedo prevzel župan 
Vrhnike Vinko Tomšič, ki je pou
daril, daje velik pomen za Vrhni-
čane odprtje sodobno in moderno 
urejene samopostrežne prodajal-

Župan je prerezal otvoritveni trak in prvi kupci so hitro prestopili prag so
dobno opremljene trgovine. 

Za kupce bo poskrbel 10 članski kolektiv samopostrežne prodajalne. 

Notranjost trgovine s prvimi kupci in seveda ostalimi obiskovalci. 

ne, saj mora "Mercator" ostati 
najboljši sosed, za kar bodo prav 
gotovo poskrbele prijazne proda
jalke. Ob koncu nagovora pa je 
skupaj z direktorico in poslovod-
kinjo prenovljene trgovine pre
rezal otvoritveni trak in prvi gost
je - kupci so uradno prestopili prag 
prenovljene Mercatorjeve trgovine 
na Ulici 6. maja 10. 

Kot sem že omenil, je obnovlje
na trgovina pridobila predvsem 
večji prodajni prostor. S tem seje 
povečal prostor za delikatesno bla
go, kjer je velika izbira trajnih in 
poltrajnih izdelkov, razne sveže 
solate in številnih mlečnih izdel
kov. Nova pa je lastna mini pekar
na, za stalno sveže pekovsko peci
vo, slaščice in razne kruhe. V po
polnoma novih hladilnih napravah 
pa je možna samoizbira ohlajene
ga sadja in zelenjave. Ob tem pa je 

še povečana ponudba številne za
mrznjene hrane. Že znani kotiček 
za diabetike pa so povečali in opre
mili z novimi artikli. Pač vse je na
rejeno še za tako zahtevnega kup
ca. 

Trgovina bo odprta vsak dan od 
7.00 pa do 20.00 ure, v soboto do 
13.00 ure, v nedeljo pa od 8.00 do 
12.00 ure. V sklopu trgovine bo v 
mesecu oktobru odprt še bife. 

Tako smo Vrhničani dobili še 
eno skoraj novo trgovino, kije bila 
med bližnjimi in nekoliko daljnimi 
krajani zelo priljubljena. Poslovod
ni ljudje Mercatorja pa so obljubili 
obnovo trgovine tudi na Hribu in 
to mogoče že v začetku novega ti
sočletja. Ob novi trgovini s pohišt
vom, ki je bila odprta pred nekaj 
meseci, se je tako Mercator v po
polnosti vsidral na Vrhniko. 

S.S. 

• bodice za prometno nevarnost in zaščito zasebne lastnine. 

Zaščita posesti 
in prometna 
(ne)varnost 

Med jamo cerkvijo in hišo na 
Voljčevi cesti 19 na Vrhniki je 
zaradi zožitve ceste res prava 
prometna past za vse udeležence 
v prometu. 

Da bi se lastnik stavbe na Volj
čevi cesti 19 bolje zavaroval pred 
prometom zgovorno priča bližnji 

I posnetek betonskega bloka s 
J kakimi 8 centimetri dolgimi jek 
1 lenimi konicami, ki grozeče 

preže pa vse udeležence v prometu 
v tem delu Vrhnike. 

F.B. 

Oživitev 
čolnarjenja po 
Ljubljanici 

V prejšnji številki Našega časo
pisa smo vas zaprosili za kakršne 
koli fotografije, skice ali načrte čol
nov, ki so nekoč prevažali tovor (ope
ko, kamenje, les) po Ljubljanici. 
Prošnje je bila predvsem namen, da 
bi zopet oživili plovnost Ljubljanice 
na tak ali drugačen način. Akcija ni 
rodila bistvenih sadov, zato še en
krat prosimo vse bralce oziroma lju
di, ki kaj vedo o takratni plovnosti 
Ljubljanice ali imajo kakršne koli fo
tografije ali pisni material, naj nam 
sporočijo ali na nam ga pošljejo na 
uredništvo Našega časopisa. Vse 
vam bomo zagotovo vrnili. V spomin 
vam prikazujemo dve sliki izpred II. 
svetovne vojne, ko je Ljubljanica v 
prevažanju tovora še nekaj pomeni
la. Na prvi sliki je vidno tovorjenje 
opeke na takratne plovne čolne iz 
vrhniške (Kotnikove) opekarne. Na 
drugi sliki pa se bo mogoče celo kdo 
spoznal in nam sporočil, naj ga 
obiščemo in z njegovo pomočjo 
opišemo takratno plovnost Ljubljan
ice. Pričakujemo vašo pomoč in klic 
na telefonsko številko 456-224 (Ure
dništvo NČ) ali na mobitel 0609/ 
650-186 (sodelavec in novinar Si
mon Seljak). 

O t r o š k i d i s p a n z e r v o b n o v l j e n i h p r o s t o r i h 
izvedel Viljem Pihner iz Vrhnike, 
vse ostalo od projekta, načrta in 
nadzora pa delavci vrhniškega Pri-
misa. 

Novi in lepi prostori bodo na
menjeni predvsem mladim bolni
kom oziroma varovancem in nji
hovim staršem za boljše počutje in 
za ustrezne strokovne storitve pod 
boljšimi pogoji. Tudi za štiri 
otroške zdravnike in pet medicin
skih sester se bodo izboljšali delov

ni pogoji, omogoči l pa boljši, 
sistematični in diskretni pregled 
bolnikov. 

Gotovo pa je, da tudi vrhniški 
zdravstveni dom počasi stopa v 
korak novim trendom zdravstva, 
saj se že pripravljajo projekti za 
nove posodobitve in prenove. Ved
no pa se vse vrti okoli financ in 
prav to tudi večkrat lahko zavira 
nadaljnje napredke in novosti v 
zdravstvu. S.S. 

Zdravstveni dom Vrhnika je v 
spodnjih prostorih v začetku sep
tembra odprl prenovljene prostore 
dispanzerja za otroke in šolsko 
mladino. Vsekakor je bila prenova 
prostora potrebna, saj je čas in 
število naraščanja mladih pacien
tov to narekoval. 

Dispanzer je popolnoma in te
meljito prenovljen na obstoječi 
površini. Zamenjale so se vse inšta
lacije, nova pa je tudi klima. Prijet
no so obnovljeni sanitarni prostori, 
kateri so namenjeni tudi invalid
nim osebam. Tako so s prezidavo 
funkcionalno povezali sobo za kar
toteko in medicinske tehnične po
sege z obema sestrskima sobama in 
naprej z obema ordinacijama. 

Na otvoritvi so bili skoraj vsi 
delavci Z D Vrhnika, predvsem pa 
zdravniki in sestre, ki bodo urad
no pričeli uporabljati nove pros
tore drugi teden v septembru. Zb
ranim sta spregovorila direktori
ca Z D Vrhnika Bernarda Brenčič 
in župan Vrhnike. 

Prav direktorica pa je opisala 
dokončano investicijo, katero so 
v popolnosti sami investirali v 
višini 20 mio SIT. Prenovo pa je 

S r e č a n j e u p o k o j e n c e v s t a r i h 7 5 i n v e č l e t 

Društvo upokojencev Vrhnika že od leta 1986 prireja družabna srečanja za svoje člane, ki so dopolnili 75 in 
več let. Tako je bilo letošnje tradicionalno srečanje v četrtek, 2. septembra v gostilni Močilnik, že trinajstič po 
vrsti. Srečanja seje udeležilo preko 120 članov, od 354, kolikor jih je doseglo in preseglo starost 75 let. 

Zbranim je spregovoril predsednik društva Janez Pečar, ki je povedal, da je v društvu vključeno že 1400 
članov, od tega 896 žensk in 504 moških, kar zgovorno pove, da ženske dosegajo daljšo starost. Tudi ženska je 
najstarejša članica, saj bo Franja Štula letos dopolnila že 97 let. Ob koncu pa je zbranim še sporočil, da bo 
društvo prihodnje leto praznovalo 50 obletnico delovanja, kar bodo slovesno proslavili. 

Za dobro razpoloženje je poskrbel glasbenik Janez Kogovšek, vedno rad viden med upokojenci. 
S.S. 
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Razvili nov prapor s simbolom 
kraja Drenov Grič - Lesno Brdo 

Ob 75-letnici delovanja P G D 
Drenov Grič - Lesno Brdo je bilo 
v tej krajevni skupnosti kar nekaj 
slavnostnih prireditev, na katerih 
so bila podeljena priznanja, razvit 
je bil nov gasilski prapor, bila je 
gasilska veselica z bogatim srečolo-
vom. Pa pojdimo po vrsti. 

V petek, 13. avgusta, je bila 
slavnostna seja PGD Drenov Grič 
- Lesno Brdo v dvorani domačega 
gasilskega doma. Slavnostni nago
vor je imel predsednik društva 
Anton Jelovšek, ki je navzoče se
znanil s prehojeno 75-letno potjo 
gasilcev in gasilk z Drenovega 
Griča - Lesnega Brda. Številnim 
domačim gasilcem in gostom so 
spregovorili tudi župan Vrhnike 
Vinko Tomšič, poveljnik gasilske 
zveze Vrhnika Pavle Bizjan in po
veljnik C Z Janez Donik. Prav po
veljnik gasilske zveze je ob tej slav
nostni priložnosti podelil občinska 
gasilska priznanja najbolj zasluž
nim in požrtvovalnim domačim 
gasilcem. 

Priznanje Gasilske zveze Vrhni
ka III. stopnje so prejeli: Franc 
Jelovšek, Tomaž Kastelic in Malči 
Osredkar. 

Priznanja I. stopnje pa: Anton 
Jereb, Anton Osredkar, Alojz Pet-
kovšek in Stane Potrebuješ. 

Za lep kulturni program je po
skrbel Mešani pevski zbor Drenov 
Grič - Lesno Brdo. 

Teden dni pozneje, v soboto, 21. 
avgusta, pa je bilo še bolj svečano. 
Pred gasilskim domom P G D Dre
nov Grič - Lesno Brdo so se zbrali 
številni domači krajani ter številni 

V gasilski paradi so sodelovali tudi najmlajši člani • gasilci PGD Drenov 
Grič - Lesno Brdo. 

gostje, ki so pozdravili gasilsko 
parado, podelitev republiških pri
znanj in razvitje novega prapora. 
V gasilski paradi so sodelovali vsi 
domači gasilci s svojimi najmlajši
mi člani, predstavniki sosednjih 

gasilskih društev in prijateljskih 
društev, vrhniška godba na pihala, 
številna gasilska vozila in pred
stavniki domačega kulturnega 
društva v slovenskih narodnih 
nošah. Vsem zbranim je sprego-

Motorizirani del parade je vodila več kot 70 let stara motorna črpalka 
renault, ki sedaj krasi "gasilski muzej v bivši stari orodjarni". 

Stari prapor je zavit, novega pa bodo v nadalje uporabljali za vse aktivnosti 
gasilcev. Idejo o novem praporu so izrazili člani Upravnega odbora PGD 
Drenov Grič - Lesno Brdo že v letu 1998. Osnutek je pripravil podpredsed
nik društva Anton Jereb, prapor pa je izdelal mojster Andrej Vidmar. 

voril predsednik domačih gasilcev 
Anton Jelovšek, ki je prebral kro
niko društva. Slavnost ob 75-letni
ci sta pozdravila tudi predsednik 
Gasilske zveze Vrhnika Ivan Turk 
in župan Vrhnike Vinko Tomšič. 

Nato je sledilo slavnostno razvitje 
novega gasilskega prapora. Pra
porščaki so star gasilski prapor 
zavili, novega pa je odvil predsed
nik gasilske zveze Ivan Turk ter ga 
izročil praporščaku Janezu Velka-

Na eni strani novega prapora je tudi 
novi simbol kraja Drenov Grič -
Lesno Brdo, ki predstavlja nekdanji 
rudnik na Stari cesti, rožo meček in 
liste drevesa dren. 

vrhu. Predsednik domačih gasilcev 
Anton Jelovšek pa je ob novo raz
vitem praporu izrekel še zaobljubo 
o varovanju in slavnostni uporabi 
novega prapora. Vrhniški župnik 
Anton Podbevšek je blagoslovil 
prapor. Kot se na takih okroglih 
obletnicah in svečanostih spodobi, 
so najbolj vestnim, delovnim in 
požrtvovalnim gasilcem podelili še 
državno priznanje Gasilske zveze 
Slovenije. 

Priznanja III. stopnje je podelil 
poveljnik regijske gasilske zveze 
Franc Žibert, prejeli pa so j ih: 
Anton Jelovšek, Jože Ogorevc, 
Pavle Jesenko, Srečo Dular, Dušan 
Rodošek, Franci Friskovec, Franc 
Tomšič in Janez Velkavrh. 

S podelitvijo seje nekako konča
la slovestnost ob 75-letnici gasilcev 
Drenov Grič - Lesno Brdo. Sledi
la je še prava gasilska veselica v 
športnem parku. Domači gasilci so 
poskrbeli za dobro jedačo, pijačo 
in bogat srečolov, za veselo razpo
loženje pa ansambel Gašperji. 

S.S. 

Državna priznanja Gasilske zveze Slovenije III. stopnje so prejeli: 

Anton Jelovšek Jože Ogorevc Dušan Rodošek Franci Friskovec Franc Tomšič Janez Velkavrh Srečo Dular 
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Zgodovina našega društva sega v leto 1924, ko je bilo 
ustanovljeno. Prvi ustanovitelji gasilskega društva so začeli ob 
koncu leta 1923 in v začetku leta 1924 sestavljati Upravni in 
Nadzorni odbor ter vpisovati člane, da se je lahko društvo 
ustanovilo. Po obstoječi matični knjigi je takrat bilo v društvu 
okrog 30 članov. Ta zametek društva je začel razmišljati o zi
davi gasilskega doma. Pridobljeno je bilo zemljišče na mestu, 
kjer naj bi stal gasilski dom. Začela se je akcija za izgradnjo 
gasilskega doma. Za kritje vseh potrebnih stroškov pri sami 
gradnji gasilskega doma so si krajani in gasilci pridobili sred
stva sami z nabiralnimi akcijami, veselicami in igrami. Gasil
ski dom je bil hitro zgrajen, treba pa je bilo nabaviti še notranjo 
opremo, v prvi vrsti pa kupiti gasilsko brizgalno, ker brez nje 
ne bi mogli gasiti. 

Že leta 1928 si je društvo pridobilo motorno črpalko 
"renault", kije zvesto služila tri desetletja svojemu poslanst
vu. Tako kot se staro umika novemu, se je tudi ta umaknila v 
zaslužen pokoj in je bila nekaj časa neuporabna. Vendar seje 
javil Angel Baje, da bi jo usposobil, kar mu je tudi uspelo, ven
dar je zmanjkalo časa za generalno obnovo vse do konca leta 
1996, ko se je pričela obnova. Z veliko volje posameznih čla
nov UO in še nekaterih članov ter sponzorjev je bila v letu 1997 
motorna brizgalna obnovljena in tudi še deluje. Po obnovitvi 
pa je bila shranjena v gasilski muzej v našem gasilskem domu 
in je v ponos našemu društvu. 

Že kmalu po 2. svetovni vojni smo si priskrbeli avtomobil 
"mercedes", muzejske vrednosti, vendar tega nismo znali iz
koristiti, saj v tem času še ni bilo zbirateljskih strasti oldtaj-
merjev. V današnjem času bi nam gotovo prineslo za zameno 
sodobno novo avtocisterno. V letu 1968 smo nabavili motorno 

črpalko "rosenbaver", leto pozneje pa kombi volksvvagen, kije 
služil gasilcem 11 let. Leta 1980 smo končno prišli do novega 
vozila - kombija, znamke TAM 2000 - za potrebe gasilcev in 
krajanov. 

Tako gasilci kot krajani smo si želeli, da bi gasilski dom 
ponovno obnovili. Leta 1974 je bila obnovljena celotna fasa
da, v posameznih obdobjih pa dograjenim adaptirani posamez
ni prostori. Ponovna obnova celotnega gasilskega doma se je 
začela leta 1987. Sredstva so omogočili krajani s samoprispev
kom. Vendar je le-ta denar kaj kmalu pošel. Obnova gasilskega 
doma se je ustavila. 

Nato smo v letu 1988 gostili ansambel bratov Avsenik, kate
rih koncert nam je prinesel toliko denarja, da smo lahko nada
ljevali z obnovo. Z zbranimi sredstvi smo lahko dokončali novo 
orodjarno, obnovili pa smo tudi sejno sobo in usposobili sani
tarije. 

V letu 1989 se je ponudila možnost nakupa odpisane ci
sterne. Ta nakup so nam spet omogočili krajani s svojimi pri
spevki in KS Drenov Grič-Lesno Brdo. Leto poprej smo vložili 
vsa naša sredstva v gradnjo orodjarne, zato brez omenjene 
pomoči ne bi mogli kupiti avtocisterne. 

5. oktobra 1991 je bil za gasilsko društvo Drenov Grič - Les
no Brdo in krajane Drenovega Griča in Lesnega Brda dan, ki 
bo lepo zapisan, saj je Gasilsko društvo uradno prevzelo avto
cisterno v uporabo. 

KS Drenov Grič - Lesno Brdo je s pomočjo krajanov in v ma
njšem obsegu PGD in kulturnega društva v celoti obnovila dvora
no in oder za potrebe osnovne šole, krajanov, gasilcev, kul
turnikov ter obnovilo tudi bivšo staro orodjarno. S skupnimi 
močmi smo postavili tudi lopo za shranjevanje gasilskih miz. 

NAŠA "KULTURA "ALI SAMO OBJESTNOST- Mislim, da slika zgovor
no prikazuje naše obnašanje do stvari, ki naj bi Vrhniko lepšale. Pred 
Cankarjevim spomenikom je kar nekaj težkih betonskih korit, ki so na
menjena za rože. Vendar pa jih nekateri ruvajo, celo korita prevračajo, drugi 
pa zopet sadijo nazaj. To se je zgodilo že večkrat, saj je to moja stalna pot v 
uredništvo. Prav z zanimanjem opazujem, kdo se bo naveličal. Ali "ruva-
lec" lepega cvetja, ali pa sadilec, ki vedno popravlja za njimi? S.S. 

Cerkveni in državni praznik veliki šmaren pomeni za Smrečje tudi 
žegnanjsko slovesnost. Letos seje ob cerkvi sv. Marije Vnebovzete zbralo še 
posebej veliko ljudi iz vseh okoliških krajev. Kot tradicionalno gesto pa na 
ta praznik prakticira tudi domača gostilna Kasarna, ki se za lačne in žejne 
obiskovalce še posebej potrudi in razširi svoj menu.(gt) 
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Podelili šest republiških odlikovanj 
Prostovoljno gasilsko društvo 

Dragomer Lukovica letos praznuje 
30 letnico delovanja. Svoj jubilej 
so praznovali na slavnostni seji 
društva ter na veliki gasilski para
di, kije bila v soboto 14. avgusta. 

Na slavnostni seji, ki je bila v 
domačem gasilskem domu so bila 
podeljena občinska priznanja za 
10, 20 in 30 let aktivnega dela v 
društvu. Priznanja je podelil pred
sednik Gasilske zveze Vrhnika 
Ivan Turk, ta pa so prejeli: 

* za 10 let aktivnega dela: 

Jože Čuden 

Tomaž Požar, Jože Trček ml, 
Rudolf Rank, Grega Slabe in Alen 
Kranjec; 

* za 20 let aktivnega dela: 
Spaso Jovanovič in Stane Star-

kež; 
* za 30 let aktivnega dela pa: 
Franc Čuden, Jože Čamernik, 

Alojz Kavčnik, Alojz Slabe, Dra-

Dušan Suhadolnik 

gan Štrukelj, Jože Čuden in Dušan 
Suhadolnik. 

Slavnostne seje so se udeležili 
številni gostje, ki so ob 30. letnici 
gasilcev Dragomerja in Lukovice 
izrazili številne čestitke in zaželeli 
še nadaljnje uspešne aktivnosti. 
Med ostalimi je jubilante pozdravil 
tudi župan Vrhnike Vinko Tomšič. 

Osrednja slovesnost pa je bila 
ob pravi gasilski paradi, ki se je 
odvijala v samem kraju Dragomer. 
Slavnostna tribuna je bila pred 
domačim gasilskim domom, na 
njej pa so bili številni povabljeni 
gostje, ki so dali pravi pečat ju
bileju. Parade pa so se udeležili 
številni gasilci in praporščaki so
sednjih in prijateljskih gasilskih 
društev, narodne noše, godba iz 
Žirov ter številna gasilska vozila. 

Še poseben aplavz vseh prisot
nih, lahko bi bilo malo več kraja
nov, so poželi prijateljski gasilci iz 

Jože Čamernik 

Janez Požar 

P G D Božakovo iz Bele Krajine. 
Slavnostni govor je opravil tajnik 
domačega društva Jože Čuden, ki 
je opisal 30 letno prehojeno pot 
društva (del kronike tudi objavlja
mo). Nato pa so se čestitkam pri
družili še ostali številni gostje. 

Povzetek iz govora tajnika PGD Dragomer - Lukovica Jožeta Čudna 
ob 30. letnici društva na slavnostni paradi: 

"Dovolite mi, da vam predstavim tridesetletnico 
gasilskega društva, ki pa se, naravno, prepleta tudi z 
delovanjem drugih organizacij. Ne bom navajal imen 
posameznikov, razen Marka Kogovška, kije odločil
no vplival na genezo ali če hočete rojstvo današnjega 
slavljenca. Malo prej smo dobili svojo krajevno skup
nost, vse leto 1969 pa je bilo živahnejše kot navadno. 
V zraku je bila ustanovitev gasilskega društva. V sre
dišču priprav je bil pokojni Marko. Na pol formalni 
zbor krajanov ga je v bližnji gostilni izvolil za predsed
nika pripravljalnega odbora. Odbor je nenavadno 
hitro opravil s formalnostmi in v petih dneh je no
voimenovani predsednik sklical sestanek, ki se ga je 
udeležilo 21 krajanov in, kije nepričakovano prera-
stel v ustanovni občni zbor novega društva. V veliko 
pomoč nam je bila tudi prisotnost tedanjega predsed
nika ObGZ, tako da smo bili povsem legitimni. Že na 
tem zboru so bile opravljene vse formalnosti tako, da 
smo lahko v kratkem času opravili tudi registracijo in 
imeli smo društvo, ki pa ni imelo ničesar. In prva 
naloga, ki so jo sprejeli člani UO je bila - zbiranje 
denarja - pri sokrajanih. 

Avgusta 1970 se je društvo prvič javno pokazalo in 
predstavilo svoj program. Že prej so fantje od nekje 
dobili avto, star 1MV kombi In staro Rosenbauer-co, 
(ki stoji za spomin v sejni sobi). Ampak naši gasilci 
so bili na vse to zelo ponosni. Najbolj pomembno pa 
je bilo, daje za vse to izvedela občinska javnost, kate
ri smo nazorno povedali, da hočemo delati, za svoje 
prizadevanje pa dobiti tudi podporo. Gasilci ne bi bili 
to kar so, če bi bili z doseženim zadovoljni. A svoje 
načrte in ideje so morali najprej vsaditi v načrte in am
bicije krajevne skupnosti, hkrati pa prepričati občino, 
da gremo zares. Gasilcev ni brez gasilskega doma, to 
je bila takrat parola, s katero so gasilci prepričali kra
jevno skupnost, da bo treba nekaj vendarle narediti. 
Toda trajalo je dobra tri leta, dosti prepričevanj in dosti 
noči je bilo neprespanih preden je napočil 18. Febru
ar leta 1973. Tedaj je bil v Dragomerju in Lukovici refe
rendum, na katerem je bil izglasovan krajevni samo
prispevek za gradnjo gasilskega doma in doma kra
jevne skupnosti, (tedaj družbenih organizacij). Seve
da medtem gasilci nismo mirovali, namesto gasilske 
shrambe smo imeli opremo shranjeno v govejem hle
vu in tam zbirali, vse, kar se je zdelo kaj vredno za 
gasilce. Ob prevzemu nove gasilske brizgalne je bilo 
navdušenje med gasilci nepopisno. Organizirali smo 
vrtno veselico s parado in sodobno opremo sosednjih 
društev. Našim gasilcem je to pomenilo priznanje in 
habilitacijo, ki jim je okrepilo samozavest. Počutili smo 
se enakopravni člani velike gasilske družine. 

Že naslednje leto 1974, smo dobili nov kombi. Spet 
je bilo slavje, novi avto in nova motorka Rosenbauer, 
upravičeno zadovoljstvo in nov polet, kar je čisto 
naravno. Ob vsakem prevzemu so dobivali fantje nove 
pohvale in priznanja, pa tudi vedno bolj smelo smo 
gledali v prihodnost. Leta 1975 smo razvili društven 
prapor, kije kot ob vsaki podobni priložnosti razgibal 
tako gasilce kot krajane, ki so sprva z določenimi dvomi 
spremljali to rast in razvoj. Tudi novi krajani so se začeli 
vključevati in po letu 1975je začelo vreti, kaj je z gasil
skim domom?Že vse leto 1975 smo po različnih vezah 
iskali prostor zanj. Ker je bila urbanistična ureditev 
Dragomerja še popolnoma nedodelana, se je vsa zade
va vlekla skozi leto 1975, 1976 in še celo 1977. To so 
bila leta hudih psihičnih naporov, ki so se odražali na 
gasilskem polju. Šele na seji upravnega odbora 15. De
cembra 1978poroča predsednik UO GD, da je dom pod 

streho. Zadovoljni smo bili, da je dom dobil vsaj stre
ho pred zimo. Tudi razpoloženje se je takoj popravilo. 
V zapisniku UO z dne 14. aprila 1979 pa je zapisano: 
Gradbena dela so zaključena, izdelani so tlaki, tudi 
vodovodna in elektroinstalacije so v glavnem končane, 
fasada bo verjetno končana prej kot notranji ometi itd. 
Še bi lahko naštevali probleme, ki so ostajali nereše
ni. V zapisniku seje z dne 23.8.1979 pa smo se že dogo
vorili o otvoritvi gasilskega doma. Čez zimo 79-80 smo 
dom kolikor se je dalo dograjevali. 

Na občnem zboru leta 1980 je med drugim 
zapisano: "Danes smo zadovoljni, ko imamo občni 
zbor prvič v svojih prostorih katerih se res lahko vsi 
skupaj veselimo, ne samo gasilci, ampak vsi krajani, 
ker takega doma ni daleč naokoli." 

Hkrati pa je v plan za leto 1980 bilo vključeno že 
asfaltiranje okolice doma. S tem je operativa dobila 
ploščad za vaje, veselice in druge potrebe. V nasled
njem letu pa smo se dogovorili že o nakupu nove av-
tocisterne, ki smo jo naslednje leto pripeljali v Drago
mer, spet kupljena z zbranim denarjem samoprispev
ka. Ta cisterna še vedno stoji v naši garaži. Poročeval
ca je kar malo zaneslo, ko se je pohvalil, da se lahko 
drugi kaj naučijo od nas. Takole smo si rekli: veseli 
smo lahko vsi, še posebej generacija, ki dela od vsega 
začetka in sije ne samo postavila ampak tudi uresniči
la postavljene cilje. In še: napočil je čas, ko bomo vla
gali, krepili organizacijo in pomagali ljudem. To smo 
jemali kot dolžnost, saj so nam ljudje toliko pomaga
li vseh 15 let. Koje naslednje leto udarila suša, so ljud
je po hribih ostali brez vode. Z novo cisterno smo jim 
speljali okoli 350.000 litrov vode! Ali ni že dovolj za 
opravičenje naložbe v cisterno. 

Obdobje velikih vlaganj se je nekje v letu 1985 
končalo. Na občnem zboru leta 1986 smo ugotovili: 
Društvo je dočakalo čas, ko je več možnosti za redno 
delo, ki smo ga v času investicij komaj zmogli. Pohva
lili smo se tudi z nabirko ob novem letu. Iz nabirke 
lahko ugotavljamo, kako krajani cenijo napore gasil
cev. Srečo imamo tudi pri tem. Leta 1989 smo pro
slavili dvajseto obletnico. 

Leta 1991 smo kupili avtomobil FAM 2001. Preno
vili pa smo vso notranjost doma. Sodelovali smo tudi 
pri gašenju požara v LIKO Vrhnika. Na občnem zbo
ru leta 1991 smo postali polnoletni, sodelovali smo pri 
številnih prireditvah: na Verdu nov dom, parada ob 120 
letnici GD Ljubljana - Mesto, in na vajah na Vrhniki, 
Bevkah, Kozarjah; gasili pa smo gozdni požar in 
dvakrat ob avtocesti. V tednu požarne varnosti so pisali 
učenci naloge na temo: "Gasilci in požarna varnost". 
Presenetili so nas s svojimi pogledi na gasilstvo. Nekaj 
od teh učencev je danes v naših vrstah. Naši ljudje pa 
so nas s svojimi novoletnimi prispevki kljub težkim 
razmeram bogato nagradili. 

Leta 1994 smo odkrili na severni steni doma fre
sko svetega Florjana, delo našega zdaj že pokojnega 
akademskega slikarja Doreta Molela. 

Prišli smo do leta 1998, in poskusili prav na hitro 
pregledati življenje in delo našega jubilanta. Lahko 
ugotovimo, da smo mnogo govorili. Večkrat se nam je 
to že upiralo, kajti še tako zagnana volja brez dejanj 
je premalo za uresničenje danih obljub. Moramo pa 
še enkrat reči, da je vse kar imamo vendar potrditev 
ciljev, ki smo sijih dovolj trezno in s polno zavestjo 
odgovornosti postavili. Večkrat smo bili razočarani, ker 
se nam je zdelo, da gre vse preveč počasi, mi pa smo 
bili pa nestrpni.. A naši ljudje so se pri tem učili in 
marsikaj novega spoznali." 

Tone Požar 

Med drugim sta spregovorila tudi 
podpredsednica Gasilske zveze 
Slovenije Marija Cempre - Turk in 
župan občine Brezovica Drago 
Stanovnik. Na koncu slovesnosti 
pa je podpredsednica G Z Slove
nije podelila še šest republiških 
priznanj in odlikovanj, katere so 
prejeli: 

* Republiško odlikovanje I. stop
nje: 

Boženko Novakovič 
* Republiško odlikovanje II. stop

nje: 
Jože Čuden in Dušan Suhadol

nik 
* ter Republiško odlikovanje III. 

stopnje: 
Jože Čamernik, Janez Požar in 

Tone Požar. 
S podelitvijo odlikovanj pa seje 

tudi končal uradni del slavnosti. 
Sledila je še gasilska veselica, ki jo 
je popestril domači ansambel Bob
ri. Tako so gasilci Dragomerja -
Lukovice slavnostno in delovno 
praznovali svojo 30 letnico, kar je 
za mlado krajevno skupnost naše 
občine kar lepa vzpodbuda za na-
daljno aktivno delovanje. 

S.S. 

Pogled na tribuno z gosti. 

Pred slavnostno tribuno je bil zbor gasilcev, med njimi so bili tudi najmlaj
ši iz PGD Dragomer • Lukovica. 

Kresovanje pri sv. Trojici že tradicija 
Spet je zadonel veliki zvon. On 

in ubrane viže pritrkovalcev so nas 
privabili na kresovanje k sveti 
Trojici. 

Velika množica ljudi se je od
ločila, da bo s svojo prisotnostjo na 
kresovanju doprinesla k oživljanju 
starih običajev. Obisk tega običa
ja je nekaj posebnega, saj ljudje ne 
pridejo z mržnjo v srcu ali z misli
jo na maščevanje. Poseben čar ima 
tudi uvod v prižiganje kresa - maša 
za domovino. Tu ni mesto za nabi
ranje političnih točk, to je enostav
no potreba po druženju na Kresni 
večer. Tudi Vrhničani smo pokaza
li , da je kresovanje ostalo naše. 
Naprej ga moramo gojiti, da bo 
naslednje leto zagorel še bolj vese
lo. 

Maša za domovino, ki jo je 
daroval gospod župnik - Vinko 
Podbevšek ob sodelovanju cerkve
nega mešanega pevskega zbora 
Svetega Pavla z Vrhnike, je bila 
uvod v kulturni del kresnega veče

ra. Daje bila že sama maša nekaj 
posebnega, saj je bila namenjena 
domovini, je pričala tudi državna 
zastava, ki je celotno dogajanje 
opazovala na stranskem oltarju. 
Prisluhnili smo pesmim okteta 
Raskovc in recitalu Toneta Kunt-
nerja; vse je izzvenelo v čast do
movini. 

Drugi del kresovanja je potekal 
pred cerkvijo. Veseli Triglavci so 
nam zaigrali nekaj domačih viž. 
Sledil je nagovor predsednika OO 
SDS Vrhnika, g. Časerman Pavla. 
Zahvalil seje vsem ki so kakorkoli 
prispevali , da je kresovanje tako 
lepo uspelo - vsem sodelujočim in 
tudi vsem obiskovalcem. Povedal 
je tudi, daje beseda domovina vse 
premalo cenjena in spoštovana in 
upa, da je in bo kresovanje vsaj 
malo pripomoglo k dvigu našega 
državniškega ponosa. 

Izrazil je tudi željo, da bi kreso
vanje postalo del kulturnega doga
janja na Vrhniki, kot nadaljevanje 

Argonavtskih dni in pričetek pra
znovanja Dneva državnosti. 

Spregovoril je tudi g. Tone Krko-
vič, generalni tajnik SDS in pod
predsednik veteranov borbe za Slo
venijo, kije bil prijetno presenečen 
nad kvaliteto kulturne prireditve in 
tudi nad samim obiskom. Kot ak
tiven udeleženec borbe za Sloveni
jo je povdaril, da se domovine ne 
smemo sramovati in nam zaželel, 
da s kresovanjem nadaljujemo. 

In tako je končno zagorel tudi 
kres, še lepši kot prejšnje leto; 
morda tudi zato, ker je okoli sebe 
videl toliko ljudi dobrih namenov 
in odprtih src. Tudi na golaž orga
nizator ni pozabil. Pripravo golaža 
so sponzorirali nekateri občani 
Vrhnike, saj si sam OO SDS Vrhni
ka tega ne more privoščiti. Tudi 
zaradi tega je lahko bilo dolgo v 
noč veselo. 

Vsem, ki si tega doživetja niso 
privoščili pa sporočamo, da so 
lepo povabljeni na kresni večer 
leta 2000. 

Na koncu bi se radi še enkrat 
zahvalili vsem, ki so sodelovali pri 
organizaciji in izvedbi kresnega 
večera: 

g. Vinku Podbevšku, Cerkvene
mu pevskemu zboru sv. Pavla z 
Vrhnike, Oktetu Raskovc, g. Tone
tu Kuntnerju, ansamblu "Veseli 
Triglavci", vrhniškim pritrkoval-
cem, P G D Vrhnika 

ter sponzorjem: 
g. Vidmar Pavel, g. Oblak Mar

jan, g. Marolt Miro , g. Mivšek 
Rajko, g. Orel Jelko, g. Kogovšek 
Janez. 

Nasvidenje na kresovanju leta 
2000. 

Za OO SDS Vrhnika 
Pavel Časerman 



V R H N I Š K A D E M O K R A C I J A N A P R E I Z K U Š N J I 

Malokdo v občini Vrhnika ve, da sta v teh mrtvih 
počitniških dneh v javni razpravi nov Statut občine 
in nov Poslovnik občinskega sveta. Osnutka sta dana 
vsem občanov na vpogled z namenom, da bi v nadalj
nji obravnavi lahko upoštevali predloge in želje obča
nov. To sta namreč najpomembnejša dokumenta, ki 
občinski politiki določata obraz in značaj in ki zato 
ne smeta biti podrejena želji posameznega lokalnega 
politika, ampak morata biti pisana na kožo prebival
cev občine Vrhnika. 

Pri hitrem in površnem branju besedila lahko osta
nemo mirni in zadovoljni v prepričanju, daje predla
gatelj besedila verjetno dovolj pošten in ne zastopa 
svojega interesa, ampak interes javnosti, to je interes 
občanov Vrhnike. A "hudič je v podrobnostih!". Če 
namreč besedilo osnutka primerjamo z dosedanjim 
Statutom in s Poslovnikom ter z Zakonom o lokalni 
samoupravi, potem opazimo vrsto sicer drobnih spre
memb, ki pa v seštevku pomenijo tolikšen odmik od 
načel demokracije, da jih po eni strani ne moremo 
šteti za slučajne, po drugi strani pa z njimi nikakor 
ne moremo soglašati. 

Nekaj primerov: 
• Po Zakonu o lokalni samoupravi vsak član Občin

skega sveta lahko predlaga Občinskemu svetu v spre
jem odloke in druge akte (razen proračuna), a osnutek 
novega Poslovnika dodaja, da Občinski svet lahko od
loča le o tisti zadevi, o kateri je dal župan svoje mne
nje. To pa lahko traja več mesecev ali let, saj nobena 
določba Poslovnika županu ne določa, do kdaj mora 
o zadevi podati svoje mnenje. 

• Čeprav Zakon izrecno prepoveduje, da bi župan 
brez soglasja Občinskega sveta prodajal občinske 
nepremičnine, pa osnutek novega statuta želi dati 
županu pooblastilo, da lahko tudi brez poprejšnjega 
soglasja Občinskega sveta po svoje prodaja tudi 
nepremičnine, ki so v lasti občine. 

• Čeprav Zakon od župana zahteva, da brez okle
vanja zadrži izvajanje odločitve Občinskega sveta, če 
meni, da je nezakonita ali je v nasprotju s statutom 
ali drugimi akti občine, pa osnutek novega Statuta želi 
to dolžnost pomembno razvodeniti, ko dodaja besedi
co "lahko". (Župan "lahko" zadrži...) 

• Zakon zahteva, da organizacijo občinske uprave 
določi občinski svet na predlog župana, osnutek nove
ga statuta pa do to polnomočje izroča neposredno 
županu. 

• Zakon pravi, da lahko posamezen član občin
skega sveta predlaga točko dnevnega reda, razpis 
občinskega referenduma, itd.., osnutek novega statu
ta oziroma poslovnika pa želi svetnikom odvzeti to 
pravico saj za vložitev predloga zahteva kar šestino 
svetnikov občinskega sveta. 

• Zakon določa, da je uvedba občinskega samo
prispevka sprejeta, če je zanjo glasovala večina "vseh 
volilcev" v občini, osnutek novega statuta pa se za 
uspešno uvedbo samoprispevka zadovolji že z večino 
volivcev, "ki so glasovali". 

• Nikjer v osnutku poslovnika ni opredeljena pravi
ca občana, skupine občanov ali krajevne skupnosti, 
kdaj in kako lahko posreduje pobudo občinskemu 
svetu oziroma kako lahko predlaga točko dnevnega 
reda. 

Preveč prostora bi porabili, če bi v celoti razgrnili 
problematiko, ki se z osnutki novih dokumentov odpi
ra v našem prostoru. 

Nenehno usklajevanje interesov, upoštevanje želja 
občanov in iskanje optimalnih rešitev, s katerimi bi 
bilo zadovoljnih kar največje število občanov, je za 
župana gotovo mnogo težja naloga, kot pa voditi lokal
no politiko avtokratsko, "samovoljno" in brez statutar
nih ali poslovniških zahtev, da mora v postopku od
ločanja in obravnav občinskega sveta prisluhniti tudi 
željam občanov in celo predlogu posameznega svet
nika. Vendar strah pred tem bremenom, ki je nujen 
spremljevalec demokracije, ne more biti opravičilo za 
omejevanje pravic občana in posameznega svetnika. 

Če bi torej občinski svet sprejel statut in poslovnik, 
kot ga v osnutku ponuja predlagatelj, potem bomo 
dobili občinsko politiko, ki bo manj prijazna do "manj
šin" in bolj gluha za težave in pobude posameznega 
občana, saj bo upoštevanje teh "marginalnih" glasov 
izročeno na milost in nemilost županovi dobrohotno
sti^ 

Če bo posamezen odbor občinskega sveta smel 
razpravljati le o tem, kar mu odredi občinski svet 
oziroma župan, pri tem pa bo posloval brez dostopa 
javnosti in celo brez zapisnikov, v katere naj bi imeli 
možnost vpogleda tudi občani, potem gre za oživljanje 
zakulisne politike zaprtih sej ali pa za željo razvred
notenja dela odborov. Če nov statut in poslovnik ne 
bosta omogočila oziroma določila poti, kako lahko 
posamezna krajevna skupnost ali svetniška skupina 
opozori občinski svet na problematiko svojega kraja 
in kako lahko predlaga ali celo zahteva določeno reši
tev - vsaj v obsegu kot to predvideva Zakon o lokalni 
samoupravi - potem bomo edini otoček v demokra
tičnem svetu, kjer bo vladal "zakon močnejšega". 

Stopnja demokracije se namreč tudi na občinski 
ravni meri ne po možnostih, ki so dodeljene oziroma 
sijih izborijo "močnejše", glasnejše in večje skupine 
ampak po stopnji pravic, ki j ih zakon, statut in 
poslovnik zagotavljajo posameznemu občanu ali svet
niku in "nemočnim", neagresivnim in majhnim skupi
nam. 

France Cukjati, dr. med. 

Kresovanje na L o g u S D S 
Tudi letos smo na Logu kurili 

kres, saj je to spet postala tradici
ja. Organizacijo kresovanja je pre
vzela krajevna skupnost, pomaga
li so še skavti in požrtvovalna gos
pa Angela Kovačič. Najprej smo se 
ob 19. uri zbrali v cerkvici na 
Griču, ki je posvečena Janezu 
Krstniku. Mašo je daroval gospod 
župnik Janez Kompare, z ubranim 
petjem pa jo je spremljal ložanski 
pevski zbor. Na koncu je gospod 
župnik povabil vse prisotne na 
kresovanje v Mole. 

Svete maše in kresovanja sta se 
na naše veliko veselje udeležila 
župana Občine Vrhnika gospod 
Vinko Tomšič in Občine Brezovica 
gospod Drago Stanovnik. 

Po končani maši smo se zbrali v 
Molah, kjer je kres kmalu zagorel 
in nas pričel ogrevati. Da nam ne 
bi bilo preveč vroče, smo se hladili 
z osvežilnimi napitki, za kar so 
poskrbele naše pridne gospodinje. 
Da pa vinček ne bi prehitro stopil 
v glavo, smo se podprli z odojkom, 
otrokom pa so šli bolj v slast piškoti 
in pecivo. Zbralo se nas je veliko, 
od otrok do starejših. Ker ob takih 
srečanjih ne gre brez harmonike in 
petja, je za to poskrbela naša pevo-
vodkinja Henrika Gutnik in pevski 
zbor. Harmonika je dajala ton, mi 
pa smo peli, pili in se veselili. 

Čas je ob prijetnem kramljanju 
prehitro mineval. Ob postavljanju 
smo si želeli, da bi se ob letu osorej 
zopet srečali še v večjem številu. 

Rad bi se zahvalil županoma, 
gospodu župniku in vsem, ki so 
kakorkoli pripomogli, daje kreso
vanje uspelo, kot tudi vsem, ki so 
kresovali. M.R. 

Brez skupinske slike ob kresu tudi ni šlo. 

Roke pridnih domačih gospodinj so poskrbele za številne dobrote. 

V a b i l o n a z b o r k r a j a n o v K S V e r d 
V skladu s Statutom K S Verd sklicujem v sredo, 22. septembra 1999, ob 19. uri Zbor krajanov K S 

Verd, ki bo v gasilskem domu v Verdu. Glavne točke dnevnega reda bodo predvidoma: 
• poročilo o delu Sveta K S Verd 
• ekološka ogroženost KS Verd (avtocesta, kamnolom, L I K O , . . . ) 
• načrt investicij K S Verd za leto 2000. 
Končne točke dnevnega reda bodo objavljene na krajevno običajen način, teden dni pred zborom. 
Prosim krajane z Mi rk , iz Janezove vasi, Podgore, Bistre in vasi za zanesljivo udeležbo. 

Predsednik K S Verd 

Ob večerih, ponoči 
in ob nedeljah se 
radi spočijemo 

In tudi pravico imamo do 
tega. Večina nas delovne 
dneve tedna prebije v službi, 
nekateri do sredine popol
dneva, drugi do večera. 

Ker ima vsak Slovenec vsaj 
majhen vrtiček, ga v prostem 
času obdela - bolj tiho, če je 
vešč dela s koso in motiko, ali 
pa hrupno, če izkorišča sod
obnejše motorne pripomoč
ke. Tudi vzdrževalna dela pri 
hiši je treba redno opravljati, 
kjer pa že skoraj praviloma 
ne gre več brez takih in dru
gačnih strojev. 

Do tu je vse lepo in prav. 
Mars ikomu pa se upravi
čeno dvigne tlak, ko hrup 
pri sosedovi hiši kljub poz
ni uri še ne zamre al i , še 
huje, ko se čez nedeljsko 
dopoldne razteza zvočna 
kulisa različnih ropotal. 

Kulturni sosedje se med 
seboj pomenijo inje mir. Po^ 
trpežljivci prenašajo zvočno 
nasilje, vsaj nekaj slabe volje 
pa stresejo na svoje bližnje. 
Najbolj odločni se ne meni
jo za prošnje in opozorila. 
Spet drugi, odločneži, takoj 
prijavijo h r u p n e ž e (ki se 
včasih resnično niti ne zave
dajo, da s svojo pridnostjo 
motijo druge pri poči tku) 
pooblaščenim uradnikom. 

Kaj je torej prav? Prav go
tovo prijateljski dogovor, ki 
pa mora temeljiti na nekih 
bolj otipljivih merilih. In za 
taka merila je poskrbela Vla
da Republike Slovenije, kije 
leta 1995 izdala Uredbo o 
hrupu v naravnem in bival
nem okolju (Ur. 1. RS 45/ 
95). Po tej Uredbi so ob
močja naravnega in življenj
skega okolja razdeljena na 
štiri stopnje varstva pred 
hrupom. 

V prvo stopnjo spadajo 
območja, kjer je zahtevano 
povečano varstvo pred hru
pom (to je okolica bolnic, 
parki ipd.). V drugo stopnjo 
spadajo stanovanjska omoč-
ja, spalna naselja, območja 
šol ipd. V tretjo stopnjo spa
dajo območja, namenjena 
bivanju ter poslovnim, gos
podarskim in obrtnim dejav
nostim. V četrto območje pa 
spadajo območja brez stano
vanj, namenjena izključno 
gospodarskim in hrupnejšim 
komunalnim dejavnostim. 

Uredba v 19. členu določa: 
" V L , II. in III. območju 

sta uporaba kosilnic, škro
pilnic, žag in drugih naprav 
z motorji na notranje izgore
vanje, vrtalnih in brusilnih 
strojev, kladiv in žag ter iz
vajanje drugih hrupnih vrt
nih in hišnih opravil, ki po
vzročajo v okolju visoke rav
ni hrupa, dovoljena od pone
deljka do sobote med 8. in 
19. uro. 

Uporaba naprav in izva
janje opravil iz prejšnjega 
odstavka sta prepovedana 
tudi na praznik, če je dela 
prost dan. 

Omejitve iz prejšnjih od
stavkov ne veljajo za oprav
ljanje nujnih vzdrževalnih del. 

Omejitve iz prvega in dru
gega odstavka tega člena ne 
veljajo v III. območ ju za 
opravila, povezana s kmetij
sko dejavnostjo." 
• V 21. členu obvešča: 

"Nadzor nad izvajanjem 
te uredbe opravljajo inšpek
torji, pristojni za varstvo 
okolja, nadzor nad izvaja
njem 29. in 20. člena te ure
dbe pa tudi policija." 

V 22. členu je med dru
gim določeno, da: " Z denar
no kaznijo 5.000 SIT, ki se 
izterja na kraju samem, se 
kaznuje za prekršek fizična 
oseba, če ..." krši določila 
19. člena te Uredbe. 

Zakonska določila torej 
imamo. Ravnajmo se po 
njih, pri čemer pa ne pozabi
mo tudi na bonton. 

A K C I J A Z A J A V N O R A Z S V E T L J A V O V N A S E L J U 

G A B R Č E N I U S P E L A 

Javne razsvetljave v naselju Gabrče še ne bo kmalu 

Krajani naselja Gabrče, to je v Krajevni skupnosti Vrhnika-Vas, so bili 
pobudniki za javno razsvetljavo. 

Obseg del je zajemal Notranjsko cesto in cesto Gabrče. Občina Vrhnika 
je naročila izdelavo projektne dokumentacije. Ustanovili so Gradbeni 
odbor, kije pridobil tri ponudbe ter se odločil za izvajalca del, za Komu
nalno podjetje Vrhnika. Vrednost investicije je kljub prispevkom 20 % 
občine, znašala 10 milijonov SIT. 

Gradbeni odbor je izdelal spisek vseh zaposlenih in upokojenih kra
janov na tem območju in pripravil razdelilnik (ključ) obremenitve za 
navedene krajane. Razposlanih je bilo 79 pogodb v podpis, od katerih 
jih je 22 prispelo podpisanih. Zaradi premajhnega števila podpisanih po
godb (približno 28 %) pobuda za javno razsvetljavo ni uspela. 

Vzrok neuspeha je previsoka cena (185.000 SIT) na zaposleni 
družinski par (mož in žena) in premajhen prispevek občine, čeprav je 
bila možnost odplačevanja na dvanajst obrokov. 

P R E D S E D N I K KS V R H N I K A - V A S 
KAROLJURJEVČIČ 

P R E J E L I S M O 
O D G O V O R N A Č L A N E K K A J V S E S E D O G A J A 
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Mah ni zelena oaza! 
Kot prvo moramo pojasniti, da 

nihče iz Ministrstva za kmetijstvo 
ne kuri ne gum ne pvc vrečk na 
omenjenem kurišču! 

Kot drugo moramo pojasniti, da 
Mah ni nikakršna zelena oaza niti 
rezervat! Iz preprostega razloga, 
ker se pretirano škropi in uporab
lja umetna gnojila, vozi se gnojni
ca, tudi kadar je zemlja izsušena, 
nihče več ne uporablja metode 
kolobarjenja. 

Največji problem pa je KUR
JENJE. Tu se kuri čisto vsak dan, 
včasih gori na več koncih hkrati. 
Nekateri zakurijo in odidejo in 
ogenj se nekontrolirano širi vso 
noč, zopet drugi zakurijo kar cele 
travnike... In to celo v času, ko so 
uradne prepovedi kurjenja. Kurijo 
tako blizu hiš, da so le-te ogrožene. 
To pa je res vandalizem. Na Mahu 
so prav vsi prav obsedeni s kurje
njem!!! 

Ampak avtorja tega članka to 
sploh ne moti, kot ga ne moti niti 
parkirišče za tovornjake sredi ko

ruze, od koder se vali črn dim in 
dvigajo izpušni plini, pa se vsak 
dan vozi tam mimo! 

Daj>a bo vse skupaj vse še bolj 
SMEŠNO, pa na Mahu veselo kuri 
tudi avtor tega članka. Kaj njegov 
ogenj ne povzroča degradacije 
okolja? Njegove zemlje in pod
talnice? Zato se sprašujem, kakš
na pa je ekološka zavest tega ve
likega ljubitelja narave??? 

Zato avtorju tega članka svetu
jem, naj najprej počisti pred svo
jim pragom, potem pa naj s prstom 
kaže naokoli!!! 

Od avtorja tega članka pričaku
jem, da bo od vseh, ki kurijo na 
mahu, Z A H T E V A L , da nehajo 
KURITI! 

Če se neha kuriti na samo enem 
kurišču od dvajsetih ali tridesetih, 
je to N E Z A D O S T N O , in dokler 
bo kuril tudi sam, je njegov trud za 
čisto okolje S A M O FARSA!! 

Stanka Seliškar 
Pot na Mah 9 

1351 Brezovica 

Prihodki in stroški za izgradnjo mrliške vežice v Verdu 

Mrliška vežica v Verdu je bila kljub različnim zapletom pri gradnji lani 
dograjena, letos pa je bila gradnja formalno končana z izdajo uporabnega 
dovoljenja. Tlakovana sta bila tudi poslovilni prostor in parkirišče, res da na 
željo krajanov v drugačnem obsegu, kot je bilo predvideno po sprejetem 
načrtu. Ljudje smo si pač različni in eni prisegajo na funkcionalnost, ki se 
izraža v relativno velikem parkirišču, drugi pa v golih sivih tleh brez cvetov 
in zelenja vidijo pomanjkanje estetike. 

Za izgradnjo vežice in predprostora naj bi prispevali vsi lastniki grobov 
na verdskem pokopališču. Velika večina, to je približno 97%, je svoje ob
veznosti v celoti poravnala, nekaterim je bil del obveznosti odpisan zaradi 
socialne šibkosti, nekaj pa jih plačilo še vedno odklanja brez kakršnih koli 
utemeljenih razlogov. Svet KS Verd je zato sprejel sklep, da bodo takim 
zaračunali prispevek, povečan za revalorizacijo ob uporabi mrliške vežice. 

Finančno je doslej investicija poravnana. "Doslej" zato, ker še vedno ni 
urejeno lastništo zemljišča, na katerem objekt stoji. To pomeni, da bo za 
končno ureditev lastninskih razmerij zelo verjetno treba zemljišče od last
nika odkupiti. 

Kakor koli že, prav je, da se krajani seznanijo z obračunom prihodkov in 
odhodkov in tako zatremo govorice o nenamenski porabi denarja. Obračun 
je takle ( v SIT): 

Odhodki: 
Tehnična dokumentacija 610.408,90 
Zidarska dela 5.460.425,00 
Električna napeljava 691.442,51 
Vodovod in kanalizacija 129.450,70 
Oprema 814.255,68 
Ureditev parkirnega in poslovilnega prostora 3.805.019,00 
SKUPAJ ODHODKI 11.511.001,79 
Prihodki: 
Prispevki krajanov 6.764.000,00 
Občina Vrhnika 2.154.339,00 
Obresti od vezave 605.798,30 
SKUPAJ PRIHODKI 11.744.340,10 
RAZLIKA: prihodki - odhodki = 233.338,31 
Pri tem naj omenimo, daje v prispevkih občine upoštevan znesek 743.253 

SIT, ki gaje kot nadomestilo za povečan promet iz kamnoloma v letu 1996 
plačal prevoznik občini Vrhnika. 

Razlika je tem trenutku že porabljena za nabavo zabojnikov in nabave 
nekatere nujne notranje opreme. Denar, ki doteka od uporabnine mrliške 
vežice, pa porabljamo za tekoče vzdrževanje. 

Podrobnejšo specifikacijo stroškov ter dinamiko prihodkov in odhodkov 
si zainteresirani lahko ogledajo v pisarni KS Verd v času uradnih ur vsako 
sredo od 17. do 19. ure. 

Predsednik Sveta KS Verd 



ARGONAVTSKI DNEVI 
Argonavtski dnevi so že krepko 

za nami. Vendar jih vsi še nismo 
pozabili. Predvsem tisti, ki smo pri 
sami organizaciji in izvedbi aktiv
no sodelovali. Prišel je čas analiz 
tridnevnih prireditev. Zapisali 
smo, kaj ni dobro, kaj bo treba 
spremeniti in kaj dopolniti. Veseli 
smo bili vseh vaših predlogov in 
tudi dobronamernih kritik. Dela 
in truda, da bo drugo leto priredi
tev boljša, ne bo manjkalo. 

Seveda pa bi morali ob tako 
zastavljenih dopolnitvah Argo-
navtskih dni v delo vpeti vse raz
položljive društvene in tudi druga
če organizirane skupine. Resnost 
priprav in izvedbe je odvisna prav 
od vsakega posameznika in dogo
vorjeno sodelovanje bi moralo 
postati obveza. Še posebej bi mora
li sodelovati tisti, ki delujejo s sred
stvi občinskega proračuna in bi 
tako lahko izkazali, da vložena 
sredstva niso zaman. Na koncu bi 
bilo potrebno pozvati tudi vse 
občane, da sodelujejo po svojih 
močeh, tako lahko prireditev pos
tane vrhniška in ne le skupine za-
gnancev. 

Argonavtski dnevi pritegnejo 
kar veliko obiskovalcev, ki vse bolj 
prihajajo tudi iz daljne okolice. Za 
to poskrbi reklama v radiu in časo
pisih. Medijem bo potrebno na
meniti še več pozornosti, saj sežejo 

zares daleč. Za plakatiranje je do
bro poskrbljeno. 

Prireditev je prepoznava tudi že 
po domiselno oblikovanem plaka
tu, vabilu, zastavi, ter reklamnimi 
zgibanki. Avtorica teh simbolov je 
gospa Tatjana Oblak - Miličinski, 
ki je svoje izdelke pripravila ob 
prvih Argonavtskih dnevih v letu 
1993, na pobudo Občine Vrhnika 
in Zveze kulturnih organizacij 
Vrhnika. 

V lanskem letu je gospa Oblako
va prilagodila tipski vzorec plaka
ta potrebam po prostoru za rek
lame. Pri izdelavi - popravljanju 
filma in seveda tako tudi pri tisku, 
je ob robu plakata izpadlo ime av
torice znaka, česar pa na žalost 
člani pripravljalnega odbora nis
mo opazili, tako da se nam je ta 
napaka pojavila tudi v letošnjem 
letu. 

Gospe Tatjani Oblak Miličinski, 
ki nas je letos na to napako pisno 
opozorila, se za nenamerno zagre-
šeno napako iskreno opravičujemo 
v upanju, da našega sodelovanja 
zaradi te neljube napake ne bo 
konec. 

Seveda bi vas že danes povabili 
k sodelovanju za pripravo progra
ma za prihodnje leto, prav vse, ki 
imate kakršnokoli zamisel, ki bo 
obogatila in popestrila program in 
ste pripravljeni tudi aktivno sode-

V r h n i k a j e v s a k d a n l e p š a 

Poletje čas dopustov in izletov 
se počasi poslavlja in v prvih sep-
temberskih dneh bomo v turi
stičnem društvu Blagajana zopet 
podelili priznanja za urejenost v 
štirih kategorijah: 

- stanovanjske hiše z okolico 
- stanovanjski bloki 
- ulice 
-javne zgradbe 
V društvu menimo, da so akcije 

tega tipa pomembne za splošen iz
gled kraja, kar se nam potrjuje v 
praksi saj je Vrhnika dobitnik že 
številnih priznanj v akciji TZS 
"Moja dežela lepa -urejena in či
sta". 

Tako so prizadevni člani Ko
misije za lepše okolje pri T D Bla
gajana, tudi v letošnjem letu opra
vili nalogo, ki je iz leta v leto težja 
- ocenili so urejenost in ocvetliče-
nost vseh zgoraj navedenih kate
gorij. 

Veseli smo bili tudi vseh , ki so 
nam poslali izpolnjene anketne lis
tiče, ki so bili objavljeni v aprilski 
številki Našega časopisa. Za sode
lovanje se vsem zahvaljujemo, saj 
še vedno drži -da več oči več vidi! 

Naloga je res zahtevna, saj je iz 
leta v leto okolica vrhniških hiš vse 
lepša in lepša. Seveda nas s turi
stičnega pogleda veseli, daje temu 
tako, saj gostje naš kraj radi in po
gosteje obiščejo. 

Priznanja, ki jih bo naša komisi
ja podelila, naj veljajo kot pohva
la in obenem tudi kot spodbuda, 
da s svojo skrbjo za vrtove, balkone 
in okna ne bi prenehali. 

V naslednji številki Našega časo
pisa vam bomo vse dobitnike pri
znanj predstavili v sliki in besedi. 

Prijazno vabljeni na podelitev 
priznanj, ki bo v nedeljo, 12. sep
tembra ob 15. uri v Starem malnu! 

T D Blagajana 
Komisija za lepše okolje 

Vabimo vas 
na srečanje članov 

t u r i s t i č n e g a i n p l a n i n s k e g a d r u š t v a 
z Vrhnike 

v nede l jo , 1 2 . s e p t e m b r a 
s p r i č e t k o m o b 1 3 . u r i 

Podelitev priznanj Blagajana 
za najlepše urejeno zunanjost in okolico hiše, 

stanovanjskega bloka, ulice in naselja 
o b 1 5 . u r i 

in 
Preds t av i t ev t u r i s t i č n e g a i n f o r m a t o r j a V r h n i k e 

S T A R E M M A L N U 

T . D . B L A G A J A N A 
V r h n i k a 

V p r i m e r u d e ž j a b o s r e č a n j e nas ledn jo nedel jo , 

1 9 . s e p t e m b r a 1 9 9 9 

B o l j e p o z n o k o t n i k o l i 
Občanke, ki smo obiskovale rekreacijo, namenjeno starejšim, smo 

svojo hvaležnost hotele izraziti takoj ob koncu sezone. Toda, žal je 
v N A Š E M Č A S O P I S U zmanjkalo prostora za naš prispevek. 

Zato se sedaj, čeprav malo pozno, zahvaljujemo vsem, ki so nam 
rekreacijo o m o g o č i l i : O b č i n s k e m u odboru R K , D r u š t v u up
okojencev, Športni zvezi Vrhnika in gospodu Jakl iču . 

Z velikim veseljem smo se vsak četrtek zbrale v telovadnici in pod 
vodstvom športnega učitelja naredile nekaj za svoje zdravje in do
bro počutje. Rekreacijo je obiskovalo 45 občank, vseh obiskov v 31. 
urah pa je bilo 680. 

Omenjene institucije nam bodo omogočile, da svojo aktivnost nad
aljujemo, zato vabimo vse, ki hočejo storiti kaj zase, da se nam 
pridružijo. 

Pričakujemo, da bo naša želja izpolnjena, da bomo obdržali isti 
termin. „ , „ ' 

Hvaležne rekreativke 

lovati pri pripravi in izvedbi pro
grama. 

Oglasite se v naši pisarni ali nam 
pišite na naslov: T D Blagajana, 
Cankarjev trg 8, Vrhnika, s pripi
som "Argonavtski dnevi". 

Daje bil sejem živ in da ste bili 
obiskovalci zadovoljni so nam 
pomagali: 

Komunalno podjetje Vrhnika, Mog-
ota d.o.o. Bistra, Evex. d.o.o. Vrhni
ka, Industrija usnja Vrhnika, Mercator 
Dolomiti posl. Vrhnika, Orel d.o.o. 
Vrhnika, Avtotrade d.o.o. Sinja Gori
ca, Liko Vrhnika, Blago mix d.o.o., 
Vrhnika, Loka - Škofja Loka, Pro Saf 
d.o.o. Vrhnika, Svet Nepremičnin 
Vrhnika, Hotel Mantova, Pivovarna 
UNION, Pizzerija in gostilna Boter, 
Žito - Pekarna Vrhnika, Občina Vrhni
ka, Copy - Line d.o.o. Vrhnika, Naš 
časopis, Frizerstvo Vanja Vrhnika, 
Graverstvo Bruno Kosi Ljubljana, Bu
lici Dcborah Vrhnika, Trgovina Veron
ika Stara Vrhnika, Mesarstvo Blatnik, 
Center za informiranje Vrhnika, Grad
beništvo Jereb, Gasilsko društvo 
Vrhnika, Radio Vrhnika, Semenarna in 
cvetličarna Sončnica, Mizarstvo 
Kogovšek s.p. Ligojna, Trgovina 
ANŽE Vrhnika, Pekarna Baškovč 
Vrhnika 

Vsem imenovanim in vsem, ki 
ste nam na kakršen koli način 
pomagali, daje prireditev uspela -
H V A L A !!! 

Turistično društvo 
B L A G A J A N A 

Vrhnika 

N A Š G L A S N A J S E Z E D O V A S 

P O L E T N I U T R I N K I I Z D O M A U P O K O J E N C E V 

Dobrodošli v prenovljeni knjižnici 
Kar leto je trajalo, da smo knjige iz začasnega prostora v III. nadstropju lahko zložili na nove police 

v prenovljeni knjižnici v pritličju doma. Z a svečanost ob odprtju smo izbrali kresni dan in napolnili 
oder s kresnicami in poljskim cvetjem. Program so s svojim nastopom izpolnili igralec Pavle Ravno-
hrib, pesnik Jurij Marussig, harmonikašica Lidija Virant, pisatelj Boris Višnovec, recitatorji Brigita 
Drenovec, Adolf Abrahamsberg, Ani Bud in P Z Zarja. Predstavili smo novo pomladno številko Utrinkov. 
Naključje pa je hotelo, da je prav v tistem času izšla tudi nova knjiga, za katero je gradivo prispevala 
tudi naša stanovalka Francka Janežič . Avtor Branko Kebeji je izročil izvod knjige, predstavnica Društva 
upokojencev Cerknica pa j i je izročila šopek s cvetlicami. 

Z drugačnim šopkom pa je obiskovalce naše knjižnice razveseli
la Ivanka Voljč, k i j im je v imenu Cankarjeve knjižnice izročila 
zajeten kupček novih knjig. 

Cankarjevi knjižnici se ob tej priložnosti zahvaljujemo tudi za dolgo
letno sodelovanje, saj nam že dolga leta na daljši rok prijazno (brez 
zamudnin) posoja večjo količino knjig za naše najbolj vnete bralce. 

Upamo, da bo knjižnica skupaj s čitalnico postala prijeten kotiček 
za prebiranje knjig, revij, časopisov. 

U T R I N K I S™'" 
' Q Tunij 1999 št. 1 / 

Člani DU Log pri 
Brezovici na izletu 

Junija smo se člani DU Log 
odpravili na izlet; vsako leto 
gremo vsaj štirikrat. Tako 
spoznavamo našo deželo, 
zraven se pa še pogovorimo in 
poveselimo in se tako bolje 
spoznamo in bolje razume
mo. 

Fotografija nas prikazuje 
na ogledu mariborskih zna
menitosti, zapeljali pa smo se 
še na Pohorje, kjer marsikdo 
izmed nas še ni bil. 

Jeseni se odpravljamo v Bo
hinjski kot. 

K.A. 

OBVESTILO 
Društvo invalidov Vrhnika obvešča člane, da načrtovani izlet 

"Gradovi na Bavarskem" odpade, v zamenjavo pa bo 10. sep
tembra prijeten piknik v Močilniku. V slučaju slabega vreme
na bo piknik 17. septembra. 

Prijave in informacije v društveni pisarni. 
Vabljeni 

IO DI Vrhnika 

I S C E K O R E N I N E N A D O L E N J S K E M 

Gospa iz Amerike bi rada 
izvedela, kdo in od kod je 

Na obisku je bila gospa Yvonne Krzich Bouche iz Oregona, 
ZDA. Po vsej verjetnosti je bila dana v rejo kot sirota leta 1950 
preko frančiškanov v ZDA. Leiosje prvič obiskala Slovenijo in 
ob tem se je začela spominjati podrobnosti iz svojega otroštva. 
Glede na to, da so ji spremenili ime in priimek, je vprašljiv tudi 
rojstni podatek - rojena naj bi bila I. julija 1946. 

Spominja se naslednjih podrobnosti, vendar ni prepričana, 
da so pravilne. Bivala naj bi v okolici Otočca, ker se spominja 
dveh stolpov z notranje strani, vrat v stolpe (bralce vprašujem, 
ali je bil tik pred letom 1950 most do gradu Otočec, ali so stol
pi kljub porušenemu gradu imeli vrata, ali mogoče obstaja še 
en podoben grad). Spominja se gostilne, v katero sta hodila z 
dedom, pri katerem je živela. Točili so pivo, še sedaj ima ma
jhen kozarec za pivo s pokrovom. V tej gostilni naj bi igrali har
moniko, takšno, kot jo ima Lojze Slak (z gumbi namesto tip
kovnice), igral pa naj bi duhovnik, saj se spominja njegovega 
črno-belega ovratnika. Ime duhovnika naj bi bilo Bernard Neu-
man ali nekaj podobnega. 

Hiša, v kateri sta živela ona in ded, je bila na samem. Bila 
je večja, imela je več kot štiri sobe, obokana in rjave barve. Imeli 
so zelenjavni vrt, hlev in kokošnjak. Pri hlevu je bil majhen del 
odprt in tu je imel ded kovačijo - trinogo posodo za oglje in meh, 
ki se ga je vrtelo z roko. Dedu je vsako jutro nekdo s predpasni
kom oskrbel krave, nekdo drug pa kokoši. Pri hiši so imeli črne
ga kužka Brunota. Nikoli ni primajkovalo hrane, kar kaže, da 
je bil ded bogat. Ne spominja se žensk, vedno pa je bila v družbi 
duhovnikov. Vodo so zajemali zunaj hiše, izvirala pa je iz hriba 
preko cevi. 

Ob hiši je vodila cesta, ki se je zatem vzdigovala. Po njej so 
vozile konjske vprege. Za hišo je bil že hrib. Osebe, ki se jih 
spominja, so Perko, Jerič in Kunej. Lahko, da gre za priimke 
duhovnikov. Spominja se, da ji je bilo ime Barbara, v spominu 
ji odmeva ime Stanko (lahko priimek ali ime deda). Bila je svet
lih las in plavih oči. Pred odhodom v ZDA je bila nekaj časa 
pri frančiškanih v Ljubljani (na božični večer, ker se spominja 
jaslic). 

Nu nepoznan način je povezana z družino Penca, Kržič iz 
ZDA, država Illinois, kjer gospa Penca pravi, da je njena teta, 
kuj več pa noče povedati. Kar smo lahko izsledili po arhivih, je, 
daje bil gospod Kržič iz Borovnice poročen s Kristino Cigoj iz 
Černič, Lilija n Kržič Penca pa je njuna hči. 

Vse, ki bi o navedenih drobcih vedeli kaj več, prosim, da se 
javijo. Dobrodošla je vsaka podrobnost, ki bi omogočala sesta
viti mozaik življenja, poiskati sorodnike gospe Krzich in grob 
njenega deda, edinega človeka, ki jo je imel rad v otroštvu. Vse 
morebitne informacije sporočite meni kot posredniku na naslov 
RastkoČop, Polje cesta XL/2, 1000 Ljubljana, dosegljiv pa sem 
tudi na tel. št. 061183 71 83 ali na GSM 041 66 33 48. 

RASTKO ČOP 

Darilo Cankarjeve knjižnice 

Poletne srede so rezervirane za palačinke, kijih stanovalke pečejo na vrtu. 
Na pričetek sezone smo povabili PZ DU Idrija. 

"Koliko novega je na Vrhniki" je opazil marsikdo, kise je z družbo podal 
na krajši sprehod, na kavo ali sladoled, v trgovino ali kakšen drug opravek. 

Cvetlični vrt, na katerem pa ljubiteljice vrtnarjenja pridelajo tudi kakšen 
paradižnik, jagode ali šopek vrtnih začimb... 
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Z U P A N O V A 

B E S E D A 

Delovne 
počitnice na 
Občini 
Brezovica 

Dragi občanke in občani! 
Z vami se veselim vedno 

novih povezav med ljudmi, ki 
čedalje pogosteje preraščajo 
tudi v sodelovanje med kraji, 
sosednjimi in mnogimi ostali
mi občinami znotraj in izven 
meja naše domovine. Letoš
nje poletje sem to povezanost 
še posebej doživel, saj so bile 
prireditve in srečanja tako 
pogosto, da so se marsikdaj 
celo prekrivala. Skupaj smo 
odkrivali zanimivosti, pri
dobivali nove dragocene iz
kušnje in imeli res veliko pri
ložnosti za pogovore in razre
ševanje najrazličnejših stvari. 

Dober glas o naši skupni -
za Slovenijo nadpovprečni -
dejavnosti v širših skupnostih 
se širi preko vseh meja. To po
trjujejo tudi pohvale iz celega 
sveta. 

Zahvaljujem se vsem orga
nizatorjem prireditev z željo, 
da bi dobro nadgrajevali tudi 
v prihodnje. 

Ob vsem naštetem pa seve
da nismo zanemarjali delo
vanja na ostalih področjih, 
kjer nam je uspelo s priza
devnim delom ter uspešnimi 
pogovori pripeljati v občino 
Brezovica veliko vsem korist
nih dobrin. Odkrivanje nare
jenega prepuščam kar vam, 
saj ste prav enako kot zapos
leni na Občin i Brezovica 
zaslužni za narejeno. 

Seveda mi tudi ni žal za 
letošnji 'delovni dopust', saj 
se zamujene priložnosti niko
li ne povrnejo. 

Izvolili ste me zato, da kot 
dober gospodar naredim po 
svojih močeh čimveč dobrega 
za vse. Pri tem bi bili še uspeš
nejši, če bi nam pomagalo več 
svetnic in svetnikov, saj so 
pred volitvami tudi oni mar
sikaj obljubljali... 

Vendar za ocenjevanje ne
odgovornega zavajanja in na
gajanja nekaterih nisem pokli
can in jih ne bom komentiral. 
Naj vsak sam pokaže, kaj je 
do sedaj naredil v dobro ob
činske skupnosti! V i , dragi 
občanke in občani, pa nas 
tako sproti presojate in si ust
varjate lastno sliko. Jasno pa 
je to, da velja največ oprav
ljeno delo in ne le besede. 

Drago Stanovnik 

F I N A N Č N O - P R E M O Ž E N J S K I O D B O R 

Dediščino nekdanjih ljubljanskih občin bo razdelila arbitraža 
Kljub poletnim počitnicam, ko 

so ljudje na dopustih in se bolj 
malo dogaja, se je za občino Bre
zovica zgodilo nekaj pomembne
ga: 4. avgusta je bil objavljen 
članek v časopisu Delo. Bralce je 
seznanjal z oblikovanjem arbitra
že, ki bo odloči la o razdelitvi 
premoženja bivših ljubljanskih 
občin v vrednosti 160 milijard to
larjev med dediče - med devet no
vonastalih občin na ozemlju, ki so 
ga pokrivale ukinjene občine. 

Z uvedbo zakona o lokalni 
samoupravi so 31. decembra 1994 
prenehale obstajati pet ljubljan
skih občin (občine Ljubljana Vič -
Rudnik, Ljubljana Moste - Polje, 
Ljubljana Bežigrad, Ljubljana Ši
ška, Ljubljana Center) in družbe-
no-politična skupnost Mesto Ljub
ljana. Na ozemlju omenjenih ob
čin je bilo 1. januarja 1995 obliko
vanih osem novih občin (občine 

O B Č I N S K I S V E T 

Brezovica, Dobrova - Horjul - Pol
hov Gradec, Medvode, Vodice, 
Dol pri Ljubljani, Ig, Škofljica, 
Velike Lašče in Mestna občina 
Ljubljana). 

Vse male, novonastale občine so 
januarja 1995 imele le izvoljenega 
župana in občinski svet ter Zakon 
o financiranju občin (ZFO), ki jim 
je zagotavljal pritok proračun
skega denarja. Nove občine niso 
imele niti prostorov, nobene opre
me, nobenega delavca svoje upra
ve. Začeli so v večini primerov v 
prostorih nekdanjih krajevnih 
skupnosti. Tekom leta so se stvari 
počasi urejale: delavci bivših občin 
so postajali novo zaposleni po 
novih občinah, županom je uspe
lo dobiti v uporabo avto, od vozne
ga parka bivših ljubljanskih občin, 
nekaterim tudi mobitel, kakšen 
stol, pisalni stroj. Finančno poslo
vanje novih občin je po Zakonu o 

financiranju občin vzpostavila 
Mestna občina Ljubljana, in še 
predno je prišlo do prenosa fi
nančnega poslovanja na lokacije 
novih občin, so se župani in občin
ski svetniki srečali s potrjevanjem 
zaključnih računov bivših občin in 
njihovimi premoženjskimi bilan
cami. 

Bilo je veliko novih stvari, bilo 
je težko, vendar pa so vsi razume
l i , da je na žiro računih bivših 
občin ostalo čez 3 milijarde tolar
jev, da je celotno premoženje 
ogromno (na dan 31. december 
1994 izkazano v vrednosti 160,3 
milijarde tolarjev) - od poslovnih 
stavb, stavbnih zemljišč, stano
vanj, počitniških domov, knjižnic, 
šol do javnih podjetij - ter da si 
bodo morali župani novonastalih 
občin sami, sporazumno to dedi
ščino razdeliti. Od samega začet
ka je bil najbolj dejaven, v borbi za 

svoj delež dediščine, župan naj
manjše nove občine Vodice. 

Nepripravljenost med župani, 
da se poenotijo in vsi vztrajno 
zahtevajo svojo zakonsko pravico 
in opravijo hkrati tudi zakonsko 
dolžnost, predvsem pa nepriprav
ljenost Mestne občine Ljubljana, 
da prenese na nove občine 16,9-
odstotni delež podedovanega 
premoženja, je agonijo delitve 
premoženja bivših ljubljanskih 
občin razvleklo čez pet let. 

Čeprav je delež vodiške občine 
le 1,05 odstotka v dediščini, je 
župan gospod Anton Kokalj vztraj
no prepričeval župane ostalih 
občin, da morajo od Ljubljane 
zahtevati svoj delež, skliceval 
sestanke tudi z Mestno občino 
Ljubljana, pripravljal različice de
litve, vse do vročega avgusta letoš
njega leta, ko se je odločil še za 
zadnji korak v svoji borbi za pravič

no stvar. V skladu z zakonoma, ker 
ni prišlo do sporazumnega dogo
vora med župani, se je odločil za 
zadnjo možnost - za arbitražo! 
Arbitraža ima enajst članov in bo 
odloči la o delitvi premoženja 
nekdanjih ljubljanskih občin. Prvi 
sestanek arbitrov bo v občini Vodi
ce, 3. septembra. 

Držimo pesti, saj če se bodo z 
arbi t ražo uresničile sanje tega 
srčnega župana občine Vodice, bo 
tudi občina Brezovica lahko pri
stavila svoj piskrček in vanj bo 
kapnilo premoženje, vredno štiri 
milijarde štiristošestindvajset tisoč 
tristopetinosemdeset tolarjev. 

Veliko bi bilo še za zapisati, 
ampak ker sem bila že v junijski 
številki predolga, naj bo za tokrat 
to vse! 

V imenu članov 
finančno-premoženjskega 
odbora zapisala M . Božič 

Kaj se dogaja, da se nič ne dogaja? 
Za nekatere najlepši pomladni 

mesec, mesec maj, je minil, ne da 
bi se sestali na seji občinskega sve
ta. V finančnem odboru smo čaka
li na županov predlog popravljene
ga zaključnega računa, ki ga ni in 
ni bilo. V tednu pred sklicem 
junijske seje smo dobili na odbor 
gradiva, ki smo jih pregledovali v 
noč in celo sobotno dopoldne pisa
li predloge in obrazložitve, ki naj 
bi bile v pomoč, za lažjo odločitev 
svetnikov o tem, ali bodo sprejeli 
predlagan zaključni račun občine 
za leto 1998 ali ne. Kljub služ
benim in družinskim obveznostim 
večine svetnikov smo vsi čakali še 
na gradiva o predlogu proračuna 
za leto 1999. Vedeli smo, da bo le

ta zahteval veliko usklajevanj med 
občinskimi odbori in potrpežljive
ga sestankovanja, preden bo v taki 
obliki in s tako vsebino, da bomo 
vedeli, kaj sploh bomo delali v 
občini v letošnjem letu. 

Obljubljene seje v prvih dneh 
julija z eno samo točko dnevnega 
reda - proračun občine Brezovica 
za leto 1999-nismo dočakali. Bilo 
je vroče, kot se spodobi za julij, 
marsikateremu svetniku pa tudi 
zato, ker mu ni bilo jasno, zakaj 
župan ne skliče seje! 

Poslovnik o delu občinskega sve
ta nam dovoljuje, da je avgust 
mesec za nabiranje moči, toda 27. 
avgust je že dan, ko bi lahko prišlo 
kako delovno gradivo od župana, 

pripravljeno s strani občinske 
uprave. Saj ni mogoče, da se nič ne 
dogaja v naši občini, kot tudi ni 
mogoče, da se le kaj, pa da tega ni 
odobril občinski svet. 

Čeprav je res, da nimamo vsi 
občinski svetniki, kot tudi ne fi-
nančno-premoženjski odbor, nobe
ne informacije o porabi sredstev za 
obdobje začasnega financiranja 
niti ne za obdobje prvega polletja, 
ko je občina po zakonu morala 
izdelati in oddati na Agencijo za 
plačilni promet bilanco o pollet
nem poslovanju. 

Kaj naj še rečem, nalog preveč, 
ampak seje občinskega sveta pa ni 
in ni. 

Občinska svetnica M . Božič 

I Z K R A J E V N I H S K U P N O S T I 

B a n č n i avtomat N L B v kulturnem domu v Podpeč i 

Od konca julija lahko vsi prebi
valci krajevne skupnosti Podpeč -
Preserje in ostali m i m o i d o č i 
opravljajo bančne storitve preko 
bančnega avtomata, ki je name
ščen v kulturnem domu v Pod
peči. 

Bančni avtomat uporabnikom 
omogoča dvig gotovine 24 ur 
dnevno, vse dni v letu. Poleg dvi
ga gotovine pa lahko uporabniki 
na bančnem avtomatu v Podpeči 
tudi vpogledajo v stanje na računu. 

Imetniki B A kartice Nove Ljub
ljanske banke, če jim to dopušča 

stanje na tekočem računu, lahko 
dvignejo do 30 t isoč tolarjev 
dnevno. Pri dvigu nad 15 tisoč to
larjev do 30 tisoč tolarjev pa je 
pomembno, da na ekranu izbere
jo rubriko Znesek po izbiri in nato 
odtipkajo želeni znesek. Pri dvigu 
zneska do 15 tisoč tolarjev pa lah
ko izberejo rubriko Hitri dvig. 

Bančni avtomat je zaradi pr-
iročnosti in preproste uporabe ter 
razvejane mreže pri večini imetni
kov BA kartic dobrodošla rešitev 
za hitro opravljanje preprostih 
bančnih storitev. Za uporabo pa 

potrebujete le bančno kartico in 
tajno osebno številko, za katero 
zaprosite v svoji poslovalnici Nove 
Ljubljanske banke. 

Ker je vidljivost izpisov na 
ekranu slaba, so nam na Novi 
Ljubljanski banki obljubili zame
njavo ekrana v najkrajšem času. 

Krajevna skupnost Podpeč -
Preserje 

O B Č I N S K A U P R A V A 

Kra jevn im skupnos t im i n 

os ta l im ustanovam v o b č i n i 

1. Priprave na spremembe, uskladitve prostorsko-urbani-
stičnih planov z obstoječim oziroma načrtovanim celostnim raz
vojem posameznih naselij 

O b č a n e in občanke , krajevne skupnosti in ustanove v obči
ni Brezovica prosimo, da v roku enega meseca posredujejo 
na Obč ino Brezovica svoje želje in predloge za celostno ure
ditev posameznega naselja. Po tem roku bomo pričeli posto
pek spremembe zazidalnih načr tov v okviru prostorskih ak
tov z vnosom obstoječega stanja in predvidenega razvoja na
selij. Posredujte nam torej parcelne številke, na katerih ob
staja širši interes za dejavnosti širšega d ružbenega pomena 
za celostni nadaljnji razvoj posameznega naselja. 

2. Nadaljnja odprava nevarnih točk 
I s točasno vas prosimo, da nam posredujete vse kr i t ične 

točke (žive meje in tako dalje) in s strani uporabnikov cest
nih površin podpisane zahtevke za odstranitev le-teh. 

3. Popis opravljenega v obdobju občine Brezovica 
Prav tako pa vas tudi prosimo, da nam v enem mesecu 

posredujete tudi popis vseh izvedenih del na vašem ozemlju 
v času delovanja obč ine Brezovica. Dopiš i te tudi deleže in
vestitorjev. Opisano potrebujemo zaradi uravnave in enako
merne razporeditve proračunsk ih sredstev po celotni občini 
Brezovica. 

4. Seznam načrtovanih del po prioriteti 
Ponovno vas prosimo tudi za vaše predloge načr tovanega 

dela v prihodnje. Razvrstite j i h po prioriteti. Te podatke po
trebujemo za pripravo proračuna in f inančnega načr ta za leto 
2000 za tekoče letne dejavnosti in naložbe. 

V upanju, da bomo tudi v prihodnje še bolje sodelovali, vse 
lepo pozdravljamo. 

Uprava Obč ine Brezovica 

I Z K R A J E V N I H S K U P N O S T I 

O B Č I N S K I S V E T 

Iz krajevne skupnosti Notranje Gor i ce • P leš iv ica 

Iz svetniške klopi 
Nekatere d ržave imajo brezcarinske cone, 

naša d ržava pa ima o č i t n o brezzakonske cone. 
Seveda ob tem mis l im na n a š o o b č i n o Brezovi
ca, saj na tej obč in i zakoni o č i t n o ne veljajo. 
Z a zakone pravijo, da so napisani zato, da se 
j i h lahko tudi krš i . S tem iz rekom se strinjam, 
le mot i me to, da se krši tel jev ne kaznuje. C e l 
kup krš i tev Z a k o n a o loka ln i samoupravi, Z a 
kona o financiranju občin , nespoš tovanje statu
ta o b č i n e Brezovica , pos lovnika o b č i n e Bre
zovica ter sklepov obč inskega sveta o b č i n e Bre
zovica . Ja saj č lovek p o m i s l i , da ne obstaja 
samo en B O G . O č i t n o ima na Brezovic i svoje
ga naslednika v ž u p a n u o b č i n e Brezovica gos
podu Dragu Stanovniku, k i se o b n a š a kot mal i 
bog. 

N a š ž u p a n je o č i t n o zelo utrujen, saj si je 
vzel po zadnji seji o b č i n s k e g a sveta, ki je b i la 
že davnega 17. juni ja 1999, kar dolg dopust 
glede sk l icevanja o b č i n s k e g a sveta. Še do 
danes ni sklical nove seje sveta, pa čep rav še 
vedno nismo dobi l i p r o r a č u n a za leto 1999. 
Pripravit i je potrebno osnutek p r o r a č u n a , ka
terega pa o č i t n o f i n a n č n a s l u ž b a na če lu z 
ž u p a n o m ni v stanju narediti , kljub zagotovi
lu, da bomo p r o r a č u n lahko obravnavali že v 
z a č e t k u sedmega meseca. Seveda to stanje 
ž u p a n u maksimalno odgovarja. Brez sklepov 

obč inskega sveta veselo t roš i finance nekontro
l i rano naprej, p lačuje usluge f i n a n č n e s lužbe 
v nenormalnih v iš inah ter hodi po obč in i in na 
vsa usta razlaga, kakšn i mrhovinarj i smo svet
n i k i , da m u ne pus t imo nezakonsko t r o š i t i 
n a š i h s k u p n i h sredstev. U p a m , s p o š t o v a n i 
o b č a n i in o b č a n k e , da vsem tem pravljicam in 
l a ž e m ne boste več nasedali. P r i č a k u j e m o pa 
tudi od d r ž a v n i h organov, da bodo konča l i to 
n e d e m o k r a t i č n o , samovoljno poče t j e n a š e g a 
ž u p a n a ter da bo tudi o b č i n a Brezovica posta
la del sodobne d e m o k r a t i č n e d r u ž b e , ne pa da 
se v r a č a m o v temo e n o ž u p a n s k e g a sistema. 

O č i t n o je v roč ica le tošnjega poletja ž u p a n u 
kar malo škodila, saj seje sedaj začel vmešavat i 
še v svetnike drugih strank, k i so b i l i izvoljeni 
po d e m o k r a t i č n i poti i n volji volivcev. B o že 
ž u p a n naredi l ' red ' po strankah, ki niso po 
njegovi volji . Najprej je za to poskrbel v svoji 
stranki S L S , sedaj smo pa na vrsti še ostali , 
dokler ne bo na obč in i vseh 18 svetnikov samo 
še k i m a l o in potr jevalo ž u p a n o v e z a m i s l i . 
Toda, gospod ž u p a n , tu ste se pa p o š t e n o zmo
t i l i . Še naprej bomo razmišl ja l i s svojimi gla
v a m i . Č e je b i lo l e tošn je poletje v r o č e , kaj 
bomo potem rekl i za jesen, ki je pred nami -
bo pa zelo v roče . 

Svetnik Marko Č u d e n 

Članek dopustniškega doga
janja v naši krajevni skupnosti 
lahko z a č n e m o s pohvale vred
no akcijo, katero so izpeljali na 
polovici Vrstne ulice v naselju 
Gmajna. Stanovalci te ulice so 
eno leto pridno varčevali za as
faltno prevleko. Še pred začet
kom poči tnic so tako asfaltira
li polovico Vrstne ulice. Nalož
bo v višini 2,5 milijona tolarjev 
so v veliki večini pokri l i sami 
krajani, za kar j im gredo vse po
hvale. Ob vsem tem se moramo 
za ves ob celotni akciji vložen 
trud še posebno zahvaliti gos
podu Kokotu, saj je bi l gonilna 
s i la . Man j š i del sredstev sta 
prispevali tudi krajevna skup
nost Notranje Gorice - Plešivi
ca in Občina Brezovica. Z a pre
bivalce drugega dela Vrstne uli
ce pa l ahko tud i z a p i š e m o 
spodbudne besede, saj so ravno 
tako pričeli z zbiranjem sred
stev, tako da lahko pričakuje
mo, da se bo problem makada
ma v V r s t n i u l i c i kaj kmalu 
popolnoma rešil. 

Kak ih drugih odmevnih pri
dobitev v naši krajevni skupno
sti žal v letošnjem letu ne bo, 
zaradi vsem znanih dejstev o 
primanjkljaju denarnih sred
stev na Občin i Brezovica. 

Zaključna dela v vrstni ulici. 

Delovanje društev v krajevni 
skupnosti lahko ocenimo kot 
zelo dobro. Š p o r t n o d r u š t v o 
Jama in d ruš tvo upokojencev 
Notranje Gor ice sta u s p e š n o 
i zved la ba l ina r ska turn i r ja . 
Naši gasilci so ob pomoči lepe
ga vremena izpeljali tradiciona
lno gasilsko veselico, člani mla
dinskega kluba Berda pa od
mevno prireditev ob zaključku 
šolskega leta, na kateri so naši 
šo lar j i s p o m o č j o ansambla 
Čuki uspešno zaključili šolsko 
leto. Člani mladinskega kluba 

Berda pa so med poči tn icami 
izvedli tudi košarkarski turnir 
trojk in še nekaj špor tno-za -
bavnih dni za n a š o mladino. 
K u l t u r n o - u m e t n i š k o d r u š t v o 
Janez Jalen pa se že pripravlja 
na novo sezono, da bodo poskr
beli za kulturo v vasi. 

Konec poči tn ic in s tem tudi 
brezskrbnih dni za naše šolar
je je tu, tako da vsi poskrbimo 
za va rno pot n a š i h o t rok v 
hrame učenost i . 

Predsednik K S Notranje 
Gorice - Plešivica 

Marko Č u d e n 



G A S I L C I 

Gasilke iz Notranjih Goric 

ponovno na državno tekmovanje 

G a s i l c i iz prostovoljnega gasilskega d r u š t v a Notranje 
Gorice - Plešivica poleg dejavnosti, ki so namenjene varova
nju in reševanju, veliko pozornost usmerjajo v vzgojo mlade
ga kadra. To je pomembno za obstoj društva, v katerem se je 
pokazala praznina, ki bi jo morali vzgojiti že pred 15 do 20 
leti. 

V letošnjem letu mladinske vrste zapuščajo fantje, ki so se 
na raznih tekmovanjih uvrščali v sam vrh. V sedmih letih so 
bili večkrat prvi na občinskih in izbirnih tekmovanjih mesta 
Ljubljane. Trikrat so se uvrstili na državna tekmovanja. Re
zultati so bil i pohvale vredni. V Kranju so bili sedmi, v Hrast
niku četrti in v Žižkih z veliko smole petnajsti. To je bila gene
racija, s katero se je dalo zelo dobro in kvalitetno delati. 

Čeprav so nas nekateri iz te zlate generacije zapustili, j ih 
še vedno pričakujemo, da se bodo vrnili v naše vrste. S svoji
mi izkušnjami in znanjem lahko marsikaj prispevajo pri vzgoji 
prihajajoče mladine. Vabimo j ih , da pristopijo in pokažejo 
znanje, ki ga že imajo tudi v članski konkurenci. 

V letošnjem letu smo s prostovoljnim gasilskim druš tvom 
Podpeč organizirali tečaj za pridobitev preventivne značke in 
č ina starejši mladinec. V n a š e m druš tvu je tečaj u s p e š n o 
končalo 5 fantov. V spomladanskem času smo se na letališču 
v Podpeči udeležili občinskega tekmovanja s tremi ekipami. 
Pionirska mešana desetina je za svoja ne izkušena leta solid
no opravila nastop. Trema pri mlajših pusti še večjo nestrp
nost. Mladinke so za svoj krstni nastop v mladinskih vrstah 
opravile bolje, kot smo pričakovali. Mladinc i , k i so bili vrhun
sko pripravljeni, so zaradi p remočne treme in poštenosti nare
dili začetniško napako, za katero pa nam niso dovolili nove
ga nastopa. V nadaljnje tekmovanje so se tako uvrstila samo 
dekleta. Ta so se še bolj dejavno začela pripravljati na nastop 
v okviru ljubljanskih občin . Tu so osvojile odl ično 3. mesto. 
S tem rezultatom smo se ponovno uvrstili na d ržavno prven
stvo, ki bo v spomladanskem času. Iz obč ine Brezovica je to 
edina ekipa, ki bo sodelovala na tem tekmovanju. 

Z a pridobitev izkušenj smo odšli na mednarodno tekmo
vanje v Mankovce pri Ptuju. Z a nagrado za ponovno osvojeno 
kolajno smo se šli kopat v Terme Ptuj. 

Z a do ločene uspehe se moramo zahvaliti tudi č lanicam iz 
prostovoljnega gasilskega društva Vnanje Gorice in članu pro
stovoljnega gasilskega društva Podpeč, za kar smo j im hvaležni 
in zaradi česar si še žel imo sodelovanja. 

D a smo prišli do tolikih uspehov, smo morali vložiti dosti 
več truda, ker nimamo ustreznega orodja in pogojev za pri
prave. Že l imo si, da nam bi do spomladi, predno z a č n e m o s 
pripravami za d ržavno tekmovanje, Obč ina Brezovica oziro
ma Gasilska zveza Brezovica omogoči la nakup gmotnih sred
stev. Tako bi se lahko bolj temeljito pripravili na nastop. Na
stop na takem tekmovanju je tudi promocija občine Brezovi
ca. K o bi imeli to orodje, bi ga lahko uporabljala tudi ostala 
društva v zvezi, ki ga prav tako nimajo. 

V društvu ocenjujemo, da se dobro dela z mladino. Mladi 
na se v društvu ne nauči ničesar slabega. N a p r o š a m o starše, 
da otrokom, ki si želijo v naše gasilske vrste, to dovolijo. Če 
se mladina nauči kaj humanega, j i to zna koristiti tudi v pri
hodnosti. O d tega pa ima korist tudi d ružba , ker je za tako 
dejavnost čedalje manj posluha. V službi naroda na p o m o č . 

Marko Alič 
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Počitnice pri Krjavlju 

V soboto, 26. junija 1999, seje 
zbralo lepo število gasilcev iz 
vseh desetih prostovoljnih gasil
skih društev Gasilske zveze Bre
zovica, prišli so vaščani in vabl
jeni gostje, da bi tako skupaj 
počastili 70-letni jubilej Prosto
voljnega gasilskega društva Pre
serje in razvitje praporja. 

Program prireditve seje pričel 
z uradnim delom: nagovor pred
sednika prostovoljnega gasil
skega društva Igorja Petrovčiča 
in pozdrav predsednika Gasilske 
zveze Brezovica Ludvika Zalarja. 
Sledi la je podelitev priznanj 
štirim članom, ki so dopolnili 70-
letni življenjski jubilej, in ženski 
članski desetini pod vodstvom 
mentorice Ivanke Stražišar. Kljub 
maloštevilni vasi je društvu uspe
lo že leta 1978 organizirati žen
sko desetino, ki je vsako leto za
stopala prostovoljno gasilsko 
društvo na občinskih tekmova
njih. 

Po programu sta nato sledila 
počastitev in prevzem gasilskega 
praporja. Boter je bil Janez Rem-
škar, ki je tudi največ prispeval. 
Trakove so financirali Občina 
Brezovica, Gasilska zveza Bre
zovica, Krajevna skupnost Pod
peč - Preserje, galanterija Hoja, 
Društvo upokojencev Podpeč -
Preserje, mesarija Lajči, Ludvik 
Baša, Igor Petrovčič, Janez Ro
gelj in Peter Šuštaršič. Za zlate 
žebljičke je prispevalo 42, za sre
brne pa 29 krajanov Preserja, še 
štirje pa so poklonil i denarne 
prispevke. 

Verski obred, blagoslovitev 
praporja, sta opravila župnika 
Vinko Malovrh in Alojzij Kočar. 

Podoba na praporju predstav
lja predel Preserja z župniščem, 
cerkvijo svetega Vida, kaščo in 
staro presersko šolo. Nad tem je 
podoba svetega Florjana. Gasil
ci smo ponosni na nov prapor, 
saj podoba predstavlja kraj, od 
koder sta se širila prosvetljenstvo 
in splošni napredek kraja. Prav v 
stavbi prve preserske šole, pri
bl ižno pred 115 leti, je učitelj 
Marn ustanovil farno gasilsko 
društvo in bil njegov prvi pred
sednik. 

Po uradnem delu programa je 
sledil kulturni del, ki so ga obliko
vali izključno domačini . Moški 
kvartet je zapel štiri pesmi. A n 
drej Rogelj, znani harmonikarje 
zaigral lastno skladbo. Naše bab
ice niso samo odlične kuharice, 
ampak znajo pisati tudi pesmi. 
Ivanka Repar j ih je za različne 
priložnosti sestavila kar nekaj, 
prav za to slovesnost pa tole: 

Gasilska 

Letošnje počitnice si bom zapomnil tudi po taboru volčičev in volkul-
jic brezoviškega rodu Ostrorogega jelena. En teden smo odkrivali Krjav-
Ijeve skrivnosti na Muljavi in okoli nje. Kopali smo se v Krki in šli peš 
do cerkve v Višnji Gori. Naučili pa smo se tudi igro Kozlovska sodba v 
Višnji Gori in jo odigrali staršem pred odhodom domov. 

Luka Stanovnik 

Danes praznuje naša vas. 
Zato veselje naš obraz. 
Skupaj se bomo poveselili, 
na skrbi in žalost danes pozabili. 

Pozdrav gasilski "Na pomoč", 
žalostni glas sirene kliče v noč. 
Gasilci mladi že hite. Z gasilskim 
avtom v noč na pomoč drve. 
Dežja, nevihte oni se ne boje. 

Vso pohvalo danes so si zaslužili. 
Izrek priznanja je kakor 
pomoč v sili. 
Gasilske vrste vedno 
bomo mi cenili, saj gasilci 
prvi so v vsaki sili. 

Zdaj pa vedite, vi gasilci mladi, 
da temelji gasilstva so na starejših 
stali. 
Vso zahvalo tudi starejšim danes 
bomo dali, ker so mlajšim vedno 
lep zgled dajali. 

Z gasilskim pozdravom 
"Na pomoč"! 
Upamo, da ne v temno noč, ampak 
z njim bomo mi tu ostali, 
pa veselo z gasilci praznovali. 

Janez Remškar seje predstavil 
z zanimivo in humoristično črti
co o ženski desetini in domoljub
no pesmijo Moja vas. Sledil je 
kratek oris zgodovine Preserja, 
kjer smo se spomnili za naš kraj 
pomembnih mož in dogodkov. 

Upokojen i ž u p n i k gospod 
Alojz Kočar je živa legenda, ka
dar spregovori, mu radi prisluh
nemo. Prav za gasilsko sloves

nost je povedal: 
"Preserskim gasilcem ob nji

hovi 70-letnici iskreno čestitam, 
obenem pa se j im tudi zahva
ljujem za njihovo delo, katerega 
so v tem času opravili, ko so ob 
raznih požarih pomagali varovati 
imetje tistim, katere je ta nesreča 
zadela. 

Ob blagoslovitvi na Dolnji Bre
zovici sem rekel, da je ogenj ve
likokrat naredil veliko škodo tudi 
zato, ker pri nas ni bilo vode, s 
katero smo se pred ognjem bra
nili . Zato so gasilci v svojih do
movih vedno naredili tudi velik 
vodnjak, v katerega so zbirali 
deževnico, da je vsaj za prvo po
trebo bila voda na razpolago. 
Tako je bilo tudi v Preserju. Lju
di, ki so pred 70 leti to društvo 
ustanovili, ni več. Vs i so že odšli 
v večnost in Bog j im je gotovo to 
dobro delo, katerega so z društ
vom in ob društvu naredili, obil
no poplačal. Njih ni več, njihovo 
delo pa še vedno prinaša korist. 

Prvo gasilsko društvo pri nas je 
bilo ustanovljeno v Kamniku, ker 
so tam požari bili zelo pogosti. 
Leta 1929 pa so se možje delo
ma tudi zaradi nagovarjanja 
učitelja Zupančiča odločili, da 
bodo tako društvo ustanovili tudi 
v Preserju, saj je ogenj tudi tu 
velikokrat napravil veliko škode. 
Kolikokrat so pomagali, pa so 
povedali, ko so prelistavali kro
niko. 

Sedaj pa še par besedi o kraju, 
kjer to društvo deluje. Od kod je 
ime Preserje prišlo, ne vem. Ne
kje sem slišal razlago, da je to 
kraj pri jezeru, kajti Barje je vča
sih bilo vse zalito in bilo podob
no jezeru. Kraj je bil naseljen že 
v rimskih časih, saj so Rimljani, 
ki so takrat tu gospodovali, Ljub
ljanici naredili novo strugo (vča
sih je tekla preko Stržena), da so 
v bližini kamnoloma imeli prista
nišče, da kamenja, s katerim so 
takrat gradili Emono, prednico 
današnje Ljubljane, ni bilo treba 
daleč prenašati in so ga po vodi 
pošiljali tja, kjer je bil potreben. 
Pred desetletji meje nek profesor 
spraševal , kje je v cerkvenem 
zidu vzidana kamnita plošča z 
latinskim napisom, ki je nastal 
okoli leta 300, pa sem moral reči, 
da za to ploščo ne vem, ker je 
najbrž že skrita nekje pod ome
tom. 

Okoli leta 5 50 ali leta 600 so v 
naše kraje prišli Slovenci, seveda 
pa so takratne vasi bile majhne. 
Ko so okoli leta 750 postali krist
jani, so si pričeli graditi cerkve in 
okoli leta 1000 je v naših krajih 
bil zelo češčen sveti V id . Verjet
no je takrat on postal tudi varuh 
našega kraja. Za versko življenje 
pa so v tistih prvih časih pri nas 
skrbeli duhovniki. Ker pa je bil 
kraj zelo oddaljen, so pred sed
mimi stoletji v Preserju že imeli 
stalnega duhovnika, ki je moral 
skrbeti tudi za sosednjo Borovni
co in še Rakitno. Duhovnik je v 
Borovnico prišel leta 1637, toda 
za tamkajšnje ljudi je ob nedeljah 
lahko samo maševal in pokopa
val mrliče. Krsti in poroke tam
kajšnjih ljudi pa so morali biti do 
leta 1858 v Preserju. Takrat je 
postala Borovnica tudi v verskem 
oziru samostojna župnija. V Ra
kitno je pa duhovnik prišel leta 
1766 in je takoj imel vse župni-
kove pravice. 

Daje Preserje samostojna žup
nija 700 let, dokazuje neka listi
na v notarskem arhivu v Vidmu 
v Italiji, ki pripoveduje, daje leta 
1371 bil za naše kraje imenovan 
neki Konrad iz Gornjega Grada. 
Vrsto župnikov, ki so delovali v 
Preserju, pa poznamo od leta 
1634. Od takrat so namreč ohra
njene krstne in poročne knjige. 
Te knjige je ukazal voditi tri-
dentinski koncil. Ker so te knjige 
v naši škofiji nekako najstarejše, 
to dokazuje, da so bili nekdanji 
preserski župniki zelo vestni. 

Duhovniki, ki so delovali v Pre
serju, pa niso skrbeli samo za ver
ski nauk, pač pa tudi za splošno 
izobrazbo, zato je župnik Rožič 
leta 1854 kaplanovo stanovanje, 
kije bilo tam, kjer je sedaj stano
vanje za šolo, namenil šoli, kapla
na pa vzel v župnišče. 

Pozdravni nagovor 

Za dolgoletni trud in sodelovanje v PGD so Brancelj Andrej, Štefan Repar, 
Ludvik Baša in Janez Petrovčič so prejeli priznanja. 

Prevzem praporja od botra Janeza Remškarja. 

Blagoslovitev praporja. 

Ž u p n i š č e v Preserju je leta 
1794 pogorelo in še isto leto je 
župnik Jakob Mekinda stavbo 
obnovil. Stavba je taka še danes 
po 200 letih. Edino okna so bila 
dvakrat ali trikrat izmenjana in 
povečana, zamenjana so bila tudi 
vrata. Kuhinjo, ki je bila včasih 
črna in so tudi svinjsko jed tam 
kuhali, pa je preuredil župnik 
Čekal leta 1903 in za njim jaz 
pred 30 leti. 

Preserje je včasih b i lo bolj 
majhno. Pred dvema stoletjema 
je imelo 24 hiš. Priimki so se od 
tistih časov povsod spremenili. 
Ostalo pa je precej d o m a č i h 
imen, kot so: Pri Teglu, Pri Smo-
lečih, Pri Cerku, Pri Drašlu, Pri 
Dolinarju, Pri Jelovcu, Na Uč-
nah in Pri Zalarčku. To so bile 
večje kmetije, imele so večinoma 
pol grunta tedanje mere. Take so 
bile tudi kmetije Pri Plahanu, to 
je danes Pri Kovaču, Pri Španu, 
mi smo doslej rekli Pri Anžicu, 
Pri Ulagi, kjer je danes Rožca, in 
Pri Jarcu, kjer smo doslej rekli 
Pri Jemejčku na Griču. Na Griču 
so bile še tri ali štiri hiše, ki so 

imele zemlje le za kako fliko. 
Včasih so družine bile številčne 
- osem do deset otrok je bilo kar 
povsod. Veliko otrok je tudi pom
rlo in marsikje so ostala pr i 
življenju samo dekleta, pa je po
tem novi gospodar prinesel tudi 
drugačen priimek. 

K a k o r imamo svoje težave 
danes, tako so jih tudi imeli vča
sih, a znali so bolje držati skupaj. 
Radi so drug drugemu pomaga
l i , in to bi bilo potrebno tudi da
nes. Hvala." 

Hermina Čepon, kije prijetno 
povezovala celotni program, je 
ob zaključku slovesnosti povabi
la prav vse zbrane na pogostitev. 
Da je bilo družabno srečanje še 
bolj veselo, pa sta skrbela tudi 
muzikanta M & M . 

K o smo v mesecu aprilu okvir
no določili dan in naloge ob pri
reditvi, je bil Jože Repar zadol
žen, da določi sončen dan za 
slovesnost. S kom je bil Jože po
vezan, sicer ne vemo, vemo pa, 
da mu je uspelo. Bilo je zelo lepo. 

Janez Cerk 
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Ko nismo hodili, smo se preizkušali takole. 

Kot sem napovedala junija, tako 
seje tudi zgodilo. V planinski tabor 
smo se odpravili 5. julija ob 6. uri 
in 30 minut s parkirišča osnovne 
šole Preserje. Jutro je bilo sveže, 
lepo, poletno. Udobna kombija, 
last Ludvika Volčanška, sta pri
pravljena čakala na potnike. Kar 
močno prtljago v obliki težkih 
nahrbtnikov smo zložili v prtljažni
ka, voznika Ludvik in Cimpi ter 
vodnik Marko Goršič so še pre
gledali, če so otroci vsi in pravilno 
pripeti z varnostnim pasom, pa 
smo se odpeljali. V Podpeči smo 
pobrali še drugega vodnika Roka 
Nagodeta in potem veselo naprej. 
Po debeli uri udobne vožnje smo se 
ustavili na Trojanah, kot se spodo
bi vsem, ki se peljejo na Štajersko. 
Tisti s poznim zajtrkom so pojedli 
sendvič, se malo pretegnili in že 
smo nadaljevali vožnjo. Opazovali 
smo obsežna hmeljišča v Savinjski 
dolini, pomahali Celju in kmalu v 
daljavi zagledali obronke Pohorja, 
kamor smo bili namenjeni. 

Prvo pohorsko postajališče je 
bila Mariborska koča (1068 met
rov). Od tu smo nadaljevali pot do 
Ruške koče na Arehu (1246 met
rov). V bližini koče smo si ogleda
li romarsko cerkev svetega Areha 
(svetega Henrika), ki jo je pozidal 
Henrik Rogaški sredi 13. stoletja. 
Sedanjo obliko je dobila v 17. sto
letju. Žal v koči nimajo ključa, da 
bi si ogledali notranjost cerkve. 
Tako nismo mogli videti sarkofaga 
iz pohorskega marmorja s ploščo, 
ki ima vklesan relief prvega štajer
skega vojvode Otokarja IV. iz začet
ka 12. stoletja. Po zapiskih gori
škega nadškofa, ki je obiskal Areh 
leta 1756, naj bi bile nekdaj v sarko
fagu relikvije svetega Henrika. 

Lastnost, ki naredi cvetlične vr
tove nepozabne, je prav gotovo 
tudi ta, da so ti zanimivi za ogled 
v vsakem letnem času, tako spom
ladi in poleti kot jeseni in tudi po
zimi. 

To je tudi ena od stvari, na kate
ro moramo biti pozorni, ko načr
tujemo svoj cvetlični vrt. Zgodaj 
spomladi zacvetijo zvončki in osta
li znanilci pomladi, kmalu se jim 
pridružijo sončne forzicije, bohot
ne weigele. Cvetoči klematisi nas 
spremljajo od spomladi skozi po
letje, ko kraljujejo na vrtovih vrt
nice, potentile, metuljniki, hibisku-
si in hortenzije. Jeseni pa nas oča
rajo okrasne trave s svojimi bar
vami in metlicami, jesensko obar
van oktovec in javorji. Pozimi, ko 
večina rastlin počiva in je narava 
odeta v belo, jagode jerebik, og
njenega trna in kotonastrov ob ru-
menozelenih in rdečih vejah alb 
prijazno popestrijo zimske zelence 
v njihovih oblačilih. 

Najlepši vrt v naši občini, med 
dosedaj videnimi in poznanimi, je 
prav gotovo vrt pri Hostnikovih. 
Nepozaben vrt se skriva za zele
njem, na desni strani Podpeške 
ceste, pred železniško progo v 
Vnanjih Goricah. Celo zemljišče 
ob hiši je en sam okrasni vrt. Vsak 
kotiček, ko zapelješ na privoz, je 
pokrit s čim žlahtnim, pa naj bo to 

Potem nas je pot vodila do Do
ma na Osankarici (1139 metrov). 
Sprehodili smo se naprej do Črne
ga jezera, ki je največje pohorsko 
jezero in naravni spomenik. V letih 
med 1838 in 1959 je služilo kot 
umetni zadrževalnik vode za plav-
ljenje lesa po vodnih rižah v doli
no. Jezero obkroža pas visokega 
barja z ruševjem, ki prehaja v sm
rekov gozd. Jezero je znano po 
nekaterih redkih rastlinskih in 
živalskih vrstah. Leži na nadmor
ski višini 1197 metrov in je sestav
ni del gozdnega rezervata površine 
55,9 hektarjev. 

Po ogledu jezera smo odšli še na 
področje zadnje bitke legendarne
ga Pohorskega bataljona, kjer je v 
neenakem boju z 2.000 nemškimi 
vojaki padlo 69 borcev in bork od 
70. Eden je bil ranjen ujet in nato 
kasneje ubit. 

Z Osankarice smo se odpravili 
do Koče na Pesku (1386 metrov). 

teloh, plezalke, praproti ali primer
ki, ki jim ni primere v Sloveniji. V 
njem najdemo zelo bogato zbirko 
perunik in host - po njih se hiši tudi 
reče po domače Pri Zahostniku. 
Pogled se ti ustavi na ribniku, kjer 
cvetenje lokvanjev dopolnjujejo 
prijetno žuborenje vode in kvaka-
nje žab. Za piko na i pa poskrbi naj
bogatejša zbirka host v Sloveniji. 

Vaše oči in duša vam bodo 
hvaležni za obisk tega nepozabne
ga vrta, ki doživi svoj višek v pom
ladnih mesecih, nato pa te pre
seneča skozi vse letne čase do 
vrhunca v naslednji pomladi. 

Kristina Božič 

Tu smo imeli kosilo. Po kosilu smo 
se poslovili od naših prijaznih 
voznikov in pot nadaljevali sami -
naprej proti Rogli (1517 metrov). 
Starejši fantje so se z vodnikom 
Rokom povzpeli na razgledni 
stolp, visok 30 metrov, od koder je 
lep razgled na celotno Pohorje; če 
je vreme ugodno, se vidi do Gor
jancev, Snežnika , Julijskih in 
Savinjskih Alp. Počitek smo si pri
voščili sredi rekreacijskega sredi
šča na Rogli. To področje je veči
na naših fantov že poznala, saj so 
se tu čudovito imeli, ko so bili v 
zimski šoli v naravi. 

Z Rogle nas je pot vodila proti 
Lovrenškim jezerom, na višini od 
1510 do 1520 metrov. Nastala so 
zaradi neprepustnih tonalitskih tal 
v skledastih kotanjah. Voda se v 
njih obnavlja samo s padavinami. 
Jezerc je 19, vendar jih mi nekako 
nismo opazili, ker je bilo bolj suš
no obdobje in področje precej po
raslo z ruševjem. Povzpeli smo se 
na razgledni stolp, od koder smo 
lahko opazovali to področje, dolgo 
1 kilometer in široko do 350 met
rov. Okolica jezerc je šotna z niz
kim borovjem. Tudi tu rasejo redke 
rastline (na primer rjasti sleč, ma-
hovnica, divja rožmarinka, mesoje
da okroglolistna rosika...). Tudi 
ljudska pripovedka govori o Lov-
renških jezerih. Pravi, da tam biva 
povodni mož Jezernik. Če mu skali
mo vodo, se maščuje z neurjem. 

Od Lovrenških jezer smo se 
napotili proti Ribniški koči. Vmes 
smo se ustavili na Jezerskem ali 
Ribniškem vrhu (1537 metrov), od 
koder je zelo lep razgled po Pohor
ju. Na vzhodni strani je v bližini 
Ribniško jezero, kjer po pripoved
ki domuje povodni mož Jezernik, 
ki se je priselil z Uršlje gore. Na 
Jezerskem vrhu je planinsko društ
vo Maribor-matica postavilo spo
menik iž pohorskega tonalita v 
obliki obeliska, visokega 12 met
rov, v spomin padlim borcem pla
nincem. Z Jezerskega vrha smo se 
spustili do Ribniške koče, zelo 
žejni in utrujeni. Prijazno so nam 
postregli z večerjo, potem smo od
šli k zelo zasluženemu počitku. 

Naslednje jutro smo dobili obi
len zajtrk po izbiri, sendvič za na 
pot in poslovili smo se od prijaznih 
gostiteljev v Ribniški koči. Najprej 
smo se povzpeli na Črni vrh (1543 
metrov), kije najvišji vrh Pohorja. 
Z njega je lep razgled na Uršljo 
goro, Peco in druge vrhove Kara
vank, na Mislinjsko dolino in Sa
vinjske Alpe. Potem smo se spustili 
do Grmovškovega doma, ki se na
haja na ravnici Pungart pod Veli
ko Kopo, na katero je speljana 
smučarska vlečnica. V koči smo 
popili čaj in nadaljevali pot proti 
Partizanskemu domu na Mal i 
Kopi (1443 metrov). Tam smo po-
malicali in se potem spustili po 
pobočju Male Kope, potem naprej 
do Koštivskega sedla, pa na Brne-
ško sedlo do Mačkovega križa, kjer 
smo počivali. Potem smo se napo
tili navzgor čez velik Lampretov 
travnik. Ob stezi je bilo vse polno 
zrelih borovnic. Seveda smo se 
malo popasli. Kdo bi se lahko uprl 
tem sladkim darovom narave! Z 
Lampretovega travnika smo prišli 
na manjše sedlo tik pod Kremžar-
jevim vrhom in malo pred kočo. 
Tam smo zagledali na novo zgra
jeno kapelo, posvečeno Antonu 
Martinu Slomšku. V Koči pod 
Kremžarjevim vrhom (1102 met

ra) nas je sprejela izredno prijaz
na oskrbnica in nam postregla s 
kosilom, za sladico smo dobili 
borovničev zavitek. Izvrstno! 

Po kosilu smo malo polenarili, 
nato pa naprej, spust do Slovenj 
Gradca (410 metrov). Sledovi člo
vekovega bivanja tu segajo v sredo 
1. tisočletja pred našim štetjem, 
kar dokazujejo veliko ilirsko gro
bišče v naselju na Legnu in sledovi 
keltske naselbine na Grajskem hri
bu iz zadnjega stoletja pred našim 
štetjem. 

Iz Slovenj Gradca smo potovali 
naprej v vas Sele in do Poštarskega 
doma nad to vasjo. Prišli smo ok
rog osmih zvečer zelo utrujeni. 
Oskrbnica nam je prinesla čaj, 
nato pa palačinke za večerjo. 
Družbo so nam delali malo vsiljive 
koze, domišljavi pavi, muce in 
ogromen, a prijazen pes bernardi-
nec. Po večerji smo si privoščili 
prijeten počitek. 

Zjutraj pa je prišlo tisto, česar smo 
se bali - malo grmenja in dež. Vzpon 
na Uršljo goro seveda ni bil mogoč. 
Pa nič zato! V koči je bilo polno 
družabnih iger, tudi sami smo jih 
nekaj imeli. Bili smo na suhem in 
varnem. Ves dan smo se pogovarjali 
in igrali. Nekateri so se naučili šahi-
rati, spoznali so nove igre. 

V četrtek nas je pozdravilo lepo 
jutro. Takoj po zajtrku smo se od
pravili na Uršljo goro po romarski 
poti, ki je nekoliko daljša, a zelo 
prijetna. Tik pod vrhom Uršlje gore 
je planinski dom, poleg cerkve sve
te Uršule. To je gotska cerkev, ki so 
jo med leti 1578 in 1602 zgradili 
kmetje iz okoliških krajev. Osemna
jstega avgusta 1602 jo je blagoslo
vil ljubljanski škof Tomaž Hren. 

Z Uršlje gore smo se spustili do 
Doma na Slemenu, tam imeli ko
silo, se malo poigrali, nato pa brž 
naprej na Smrekovec. Počivali smo 
na prevalu Kramarica (1124 met
rov). Čez preval je tekla v dobi 
tovorništva pomembna pot iz Ša
leške in spodnje Savinjske doline 
na Koroško. Tu stoji stara kapeli
ca z veliko sliko Zadnja večerja, 
poleg kapelice pa je partizanski 
spomenik na grobu štirih borcev 
narodnoosvobodilne vojne. Lep 
primer sožitja partizanskega in 
verskega spomina. 

S Kramarice smo se vzpenjali 
po gozdni cesti po pobočju Smre-
kovca (1577 metrov). Smrekovec je 
najmlajši vulkan na Slovenskem, 
kije deloval v času, ko so se gubale 
Alpe in so se ob prelomnicah 
ugrezale kotline. Ob poti, kije vse
kana v pobočje te gore, se še da 
najti 'vulkanske bombe', plastnate 
kamne jajčne oblike, ki so nastajali 
ob vulkanskih izbruhih. 

V petek zjutraj, 9. julija, nas je 
pozdravila ledena ploha. Morali 
smo počakati, da seje nebo umiri
lo. Zaradi slabih vremenskih napo
vedi nismo nadaljevali poti proti 
Travniku in Raduhi, ampak smo 
raje odšli do Mozirske koče na 
Golteh. Pravilno smo se odločili, 
saj je pričelo deževati, ko smo rav
no stopili na dvorišče koče. Deže
valo je vso noč. Tudi v Mozirski 
koči smo bili zelo prijazno spreje
ti in dobro so nam kuhali. Oskrb
nica se je ravno pripravljala na 
peko kruha v krušni peči. Široka 

Na poti z Male Kope 

peč je bila vroča, a kljub temu so 
naši 'ta mlajši' zlezli nanjo in se 
malo pogreli. 

V soboto zjutraj, 10. julija, je še 
deževalo. Prišel je čas za odhod 
proti domu. Dobro smo zavarova
li suha oblačila, razpeli dežnike in 
pogumno zakoračili proti spodnji 
postaji žičnice na Golte, v vas 
Žekovec. Tam sta nas čakala kom
bija. Preoblekli smo se in veselo 
krenili proti Preserju. Bilo je na
porno, vendar kljub temu lepo. 
Priporočam vsem mladim druži-

V začetku julija je mladinski 
klub Berda priredil košarkarski 
turnir trojk v špor tnem parku 
Jama. V prelepem sobotnem dne
vu se je zbralo veliko število obi
skovalcev, ki so bodrili neutrudne 
tekmovalce in kljub hudi vročini 
vztrajali do konca tekmovanja. Ob 
dobri glasbi, hladni pijači in speci-
alitetah kuharskega mojstra so 
videli veliko spektakularnih akcij, 
borb za vsako žogo ter tekmovanje 
v zabijanju. 

Prijavilo seje dvajset ekip, ki so 
tekmovale v treh starostnih skupi
nah (do štirinajst let mladički, do 
dvajset let mladinci in nad dvajset 
let člani). Pri mladincih so se naj
bolje odrezali fantje ekipe Kraški 
terani, takoj za njimi Borovnica, 
nato pa Berda juniors. V članski 
skupini pa so gospodje iz brezo-
viške ekipe ŠIG 2 brezkompromis
no pometli z vso konkurenco, med 
drugimi tudi s sorodno ekipo ŠIG 
1, s katero so se pomerili v finalu. 
Hvaležno tretje mesto pa so zased
li fantje iz mladinskega kluba Ber
da. 

Za pomoč pri organizaciji tur
nirja se zahvaljujemo naslednjim 
sponzorjem: trgovini Grmič, go
stišču Kamra, Slovenijavinu, ko-

nam, da svoje otroke odpeljete 
kdaj na to pot, kije zelo lepa in ni 
nevarna. S seboj vzemite planinski 
zemljevid za Pohorje in Kamniško-
Savinjske Alpe in pa planinski vod
nik Jožeta Dobnika Slovenska 
planinska pot. Na koncu moram 
zapisati še tole: Vsi vodniki smo 
bili zelo zadovoljni z mladimi pla
ninci. Za vzdržljivost, močno voljo 
in samostojnost je treba pohvaliti 
prav vse, še posebej pa najmlajše 
Janžeta, Jerneja in Dražena. 

Marija Goršič 

vinski galanteriji Perko, frizerske
mu salonu Ivica Perko, prodajalni 
tekstila in igrač Odenja, popravilu 
čevljev in izdelkov iz usnja Hand-
made, krovnokleparstvu Grm in 
bifeju Loparček iz Notranjih Go
ric. 

Sedemnajstega julija pa je v 
Gameljnah na 'paintballu' šest
najst mladih fantov pokazalo svoje 
(ne)znanje vojaške tehnike in 
strategije. Zanimiv dan, poln adre
nalina, smo zaključili s piknikom 
v športnem parku Jama. 

Mladinski klub Berda 

N a š i v r t o v i M L A D I N S K I K L U B B E R D A 
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K R A T K E N O V I C E 
Novica iz občinske uprave - Delavci občinske uprave Občine Brezovica 

smo v večini zaključili z rednimi dopusti. Kolegiji ob ponedeljkih so 
potekali redno, prav tako tudi delo občinske uprave. Vtem času smo tudi 
rešili način plačila dela v odborih, tako da smo vsi, ki delamo v 
posameznih odborih, dobili sorazmerno plačilo za opravljeno delo od 
januarja do avgusta. (Delavci občinske uprave Občine Brezovica) 

Kresni večer na Jezeru - Turistično društvo Podpeč - Jezero je na pred
večer državnega praznika vabilo na Kresni večer, ki seje odvijal pod vaško 
lipo na Jezeru. Društvo vsako leto pripravi podobno srečanje, kjer se 
zbere večina njihovih članov, letos pa so se srečanja množično udeležili 
tudi okoličani. V kulturnem programu so sodelovali mladi harmonikaši 
in pevci. Pod starim kozolcem seje zaslišal glas harmonike, kije že vabil, 
da se okrepčamo, saj so pridne gospodinje napekle polno domačih do
brot. In ko seje stemnilo, so prižgane bakle že vabile na bližnji grič, sve
ti Lovrenc, kjer so fantje zakurili kres. Ob vabljivi toploti ognja in jasni 
noči je zazvenela slovenska pesem, ki je odmevala v srcih še dolgo v večer. 
(Metka Kastelic) 

Letalski miting - Letalski miting je tudi letos v Podpeč privabil številne 
gledalce od blizu in daleč. Z zanimanjem so si ogledovali letalske akro
bacije, občudovali pogum padalcev in natančnost jadralnih letalcev. Aero 

klub iz Ljubljane je k sodelovanju pritegnil policijske in vojaške enote le
talstva. Tako je bilo v Podpeči na dan državnosti moč opazovati različne 
tipe letal, si privoščiti panoramski polet z letalom antonov, najpogumnejši 
pa so lahko skočili tudi s tandem padalom. (Metka Kastelic) 

Počitnice z Julijo in Julijem - Počitniški projekt, ki gaje pripravilo občin
sko društvo podeželske mladine, je v desetih dneh meseca julija zajel pre
ko 250 otrok in mladih iz naše občine. Ustvarjalne in športne dejavnosti 
so se vrstile od Brezovice do Rakitne, na njih pa so udeleženci spoznavali 

veščine glinarjenja, slikanja z akrili, izdelave mavčnih odlitkov, slikanja 
na steklo in druge. Športni duh jih je razvnemal na kolesarjenju, vesla
nju, splavarjenju in različnih športnih igrah. Organizatorji so bili z 
udeležbo zadovoljni, za drugo leto pa napovedujejo, da bo program 
potekal tudi v avgustu. (Metka Kastelic) 

Martin Krpan - Izbirno tekmovanje za najmočnejšega Slovenca je pope
strilo poletni utrip v Podpeči. V različnih težavnostnih preizkušnjah so 
se pomerili tako domačini kakor tudi tekmovalci, ki so prišli kazat svoje 
mišice iz drugih koncev Slovenije. Fantje iz naše občine so se odlično 
odrezali. Člani prostovoljnega gasilskega društva Podpeč, ki so sodelo
vali pri pripravi tekmovanja, so srečanje nadaljevali z veselico, kjer je lju
bitelje narodnozabavnih napevov razveseljeval ansambel Mira Klinca. 
(Metka Kastelic) 

Gasilske veselice - Gasilske veselice so v poletnih dneh vabile na vse 
konce od Rakitne pa do Vnanjih Goric. Prizadevni gasilci so z veliko 
prostovoljnega dela pripravili druženja vaščanov in tako polepšali polet
ne večere. (Metka Kastelic) 

Novi kaplan na Brezovici - V brezoviški župniji je tri leta opravljal ka-
plansko službo Branko Potočnik. Veliko časa je posvečal delu z mladi
mi, skavtom, pripravi na zakon ter bolnim in ostarelim. Brezovica je bila 
njegova prva župnija, kjer je pričel delo duhovnika. Po škofovi odredbi 
je nastopil kaplansko mesto v Šmihelu pri Novem mestu, na Brezovico 
pa je prišel novi kaplan Robert Friskovec. Letošnje leto bo brezoviška 
župnija, ki ima tri podružne cerkve, v pomoč dobila tudi diakona, ki bo 
na voljo ob koncu tedna. Obema, diakonu Janezu Mraku in kaplanu 
Robertu Friškovcu, izrekamo dobrodošlico. (Metka Kastelic) 

Nova pošta - Na lokaciji poleg gostilne Kavčič se je že pričela gradnja 
novega poštnega urada. Poleg uslužbenk si te nove pridobitve gotovo 
najbolj želijo odjemalci uslug, ki jih je na omenjeni pošti zelo veliko. Po 
pričakovanjih naj bi bila stavba zgrajena do pomladi v prihodnjem letu. 
(Metka Kastelic) 

Novi bankomati - V dogovoru z občino Brezovica in Novo ljubljansko 
banko bo svečana predaja bankomatov izpeljana v sodelovanju z osnov
nimi šolami. Na Brezovici deluje bankomat že nekaj časa, te dni pa se 
nove pridobitve vesele v Podpeči, ki bankomat lahko koristijo na poslopju 
podpeške trgovine. Na Rakitni je avtomat že vgrajen ob pošti, čaka še 
na priklop. (Metka Kastelic) 

Taborjenja brezoviških skavtov - Po zaključku šole so se tudi brezoviški 
skavti podali na letna taborjenja. Pot jih je vodila po celi Sloveniji. Najmla
jši, volčiči, so odkrivali svet džungle na Muljavi, kjer so spoznavali Jurčiča 
in njegovo Sodbo v Višnji Gori. Izvidniki so s polnim avtobusom opreme, 
šotorov in orodja gostovali v Loški dolini. Štirinajstdnevno taborjenje je 
potekalo na temo naravne in kulturne dediščine, odnosov fant-dekle, skav
ti pa so se tudi spraševali o slovenski istovetnosti. Klanovci so se v dveh 
skupinah odpravili vsak na svoj konec, eni s kanuji na raziskovanje Kolpe, 
drugi pa po Krasu. Tudi odrasli skavti so si privoščili tridnevni tabor, osvo
jili so Snežnik in si ogledali Križno jamo. V oktobru se bodo spočiti srečali 
in odšli novim skavtskim izzivom naproti. (Metka Kastelic) 

Državno balonarsko tekmovanje - Občina Brezovica je v sredi avgusta 
gostila najboljše balonarske posadke v Sloveniji. Štiri dneve se je nad 
Ljubljanskim barjem kosalo deset ekip, ki so se pomerjale v različnih 
disciplinah. Naslov državnega prvaka je osvojila posadka Rada Petroviča, 
sledi mu Marko Šercer - oba sta člana Aero kluba Ljubljana -, tretje me-

ur 

sto pa si je prislužil Grega Trček. Središče dogajanja se je odvijalo na 
Pristavi v Podpeči, zadnji dan pa sije zaključno tekmo ogledal tudi mini
ster za malo gospodarstvo in turizem Janko Razgoršek. Vodja tekmovanja 
Slavko Šorn - Avi je bil s tekmovanjem zelo zadovoljen in hvaležen 
številnim sponzorjem, ki so sodelovali. (Metka Kastelic) 

Velika Planina - Preko 150 članov brezoviških družin iz občine in 
župnije se je sredi julija povzpelo na Veliko Planino in potem nadaljeva
lo izlet v Savinjsko dolino. Prvi popotniški del je bil posebej zanimiv, saj 
so si ogledali izdelavo sira in poslušali planšarske prigode. (Metka Ka
stelic) 

Peter Zupane - V občini Brezovica smo ponosni na nosilca srebrne 
kolajne z mladinskih olimpijskih iger, ki so potekale na Danskem. Peter 

Zupane, kije doma na Jezeru, tekmuje v atletskem klubu Olimpija inje 
tudi nosilec več državnih rekordov. (Metka Kastelic) 

Svečanost - Ob velikem šmarnu so se v župniji Brezovica prvič zbrali 

skupaj trinajst praporov in narodne noše s kočijaži ter se tako simbolično 
priporočili varstvu Marijinemu in Jezusovemu srcu. (Metka Kastelic) 

Izlet po Ljubljanici - Nace Pristavec je, tako kot nekoč gradbeni mate
rial, popeljal domačine, občinsko upravo in udeležence mednarodnega 
delovnega tabora Most od Ljubljane do Podpeči. Z ladje Ponirek smo 
občudovali bregove Ljubljanice in po dobrih dveh urah plovbe pristali v 
Podpeči. (Metka Kastelic) 

SLS Brezovica pomaga ljudem na več načinov! 
Spoštovani občanke in občani. 
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki spremljate dogodke v naši občini Bre

zovica in nas podpirate tudi z odločnim razobešanjem zastav SLS na pri
reditvah! 

Zahvaljujemo se tudi vsem, ki spodbujate in podpirate župana, svetni
co in svetnike SLS, da nadaljujejo s poštenim delom v korist ljudi, ki 
prinaša vsem brez izjeme največ koristi. 

Veseli smo, da se lahko že sedaj pohvalimo z mnogimi rezultati svojih 
predvolilnih obljub. 

Dobro razumemo, da vsako dobro delo zahteva na eni strani svoj napor 
in na drugi strani odpor tistih, ki nimajo pri sebi kaj pokazati. A tudi 
taki morajo žrveti med nami, da imamo svoje delo vsaj s kom primerjati. 

Je pa res, da bi bilo brez nagajanja narejenega še veliko več! 
Pa kaj hočemo še več? SLS Brezovica je bila že od nastanka in je še 

vedno kot edina stranka prisotna skoraj na vseh prireditvah! Mnoge naše 
članice in člani pa nosijo največje breme tudi na mnogih medobčinskih 
in državnih prireditvah. 

Vsem želimo vse dobro v novem šolskem letu! 
UO SLS Brezovica 

O B V E S T I L A I N V A B I L A 

Zahvala 
Dne 25. junija smo gasilci Prostovoljnega gasilskega društva Podpeč 

in Aero klub Ljubljana na vzletišču Podpeč priredili letalski piknik z 
veselico. Pri tej prireditvi so nam zelo pomagali vaščani Podpeči in 
okoliških krajev. Zato se vsem društvom, podjetjem, obrtnikom in 
posameznikom, ki ste pomagali z materialom ali svojim delom na dan 
prireditve, upravni odbor Prostovoljnega gasilskega društva Podpeč 
iskreno zahvaljuje. 

Za UO PGD Podpeč: predsednik Dušan Kavčnik 

D I M N I K A R S T V O A L I Č 

Zahvala 
Zahvaljujem se vsem dobrim strankam, v krajevnih skupnostih Vnan-

je Gorice in Notranje Gorice, ki so mi omogočile, da svoje usluge nemo
teno nudim na način, kot to predvidevajo zakon, pravilnik in odlok 
Občine Brezovica o opravljanju dimnikarske službe. 

Istočasno prosim vse tiste, ki ste odklanjali storitve v kurilni sezoni 
1998/1999, da v bodoče tega ne počnete; odklonjene storitve so kaznive 
po sklepu inšpektorata Republike Slovenije za varstvo pred naravnimi 
in drugimi nesrečami, izpostava Ljubljana, Kardeljeva ploščad 26, in sicer 
znaša globa za fizične osebe do 96.000 tolarjev in za pravne osebe do 
960.000 tolarjev. 

Veliko zdravja vam želi vaš pooblaščeni dimnikar 
Kasim Alič 

Prometna varnost otrok ob pričetku šolskega leta 
Spoštovani! 
Pešci-otroci so med najbolj ogroženimi skupinami udeležencev v 

prometu. Pogosto so žrtve zaradi neustreznega ravnanja voznikov mo
tornih vozil, vendar ne smemo zanemariti nesreč, ki se zgodijo zaradi 
napak ali neustreznega ravnanja pešcev. 

Pred pričetkom novega šolskega leta smo se odločili, da ponovno or
ganiziramo šolske patrulje odraslih, ki bodo v jutranjem času pomagali 
pri varnem prehajanju otrok čez cestišča na šolskih poteh. To nam omog
oča 80. člen zakona o varnosti cestnega prometa. 

Povabilu k sodelovanju so se odzvali predstavniki upokojenskih dru
štev, gasilci, predstavniki združenja šoferjev in avtomehanikov, odsek Bre
zovica, in podjetje Rival iz Ljubljane. Akcija bo predvidoma potekala do 
konca septembra. 

Vse voznike motornih vozil pozivamo, da na območjih šolskih poti 
vozijo skrajno previdno, da prilagodijo hitrost in ob dvigu roke predstavni
ka šolske patrulje ustavijo vozilo. 

Starše pozivamo, da gredo z otrokom večkrat po šolski poti in v de
janskih razmerah preverijo, ali otrok zna in zmore vse, kar zahteva so
dobni promet. 

Ob tej priliki vas obveščamo, da se bo v mesecu septembru pričela 
rekonstrukcija Tržaške ceste na odseku od križišča Gorjanc do križišča 
Pok, zaradi česar bo spremenjen oziroma dodatno obremenjen promet
ni režim skozi Brezovico. 

Za novo šolsko leto bomo v sodelovanju z Ljubljanskim potniškim 
prometom Ljubljana uvedli dodatni avtobus za osnovnošolske otroke 
nižje razredne stopnje z Brezovice, in sicer na sledeči relaciji: 

- začetna postaja: odhod avtobusa pred Občino Brezovica ob 7.15, 
- avtobusna postaja pri Kopaču, 
- parkirišče pri pokopališču Brezovica, 
- avtobusna postaja pri bencinskem servisu OMV, 
- pred frizerskim salonom pri Pervanja, 
- pred pošto Brezovica, 
- končna postaja: osnovna šola Brezovica. 
O dodatnem avtobusnem prevozu bodo starši otrok z Brezovice po

drobno obveščeni na samem začetku šolskega leta. Starše pozivamo, da 
se njihovi otroci poslužujejo organiziranega jutranjega prevoza, saj boste 
s tem pripomogli k zmanjšanju prometa na Šolski ulici ter Podpeški in 
Tržaški cesti. 

Tajnik občinskega SPV Janez Miklič 

Podaljšano bivanje na osnovni šoli Brezovica 
Ministrstvo za šolstvo nam ni odobrilo dodatnega oddelka podaljšane

ga bivanja na Osnovni šoli Brezovica, zato verjetno v oddelke podaljšane
ga bivanja ne bomo mogli vključiti vseh učencev, katerih starši bi to želeli. 
Po normativu lahko v obstoječe tri oddelke vpišemo 84 učencev. Pred
nost bodo imeli učenci 1. in 2. razreda. 

O vsem ostalem delu v šolskem letu 1999/2000 vas bomo pisno ob
vestili. 

Ravnatelj Dušan Povšič 

Vabljeni v mesecu septembru 
4. september 1999 ob 20. uri - Jezero 
Koncert iz naših krajev in gasilska veselica - prirejata Radio Slovenija in 

PGD Jezero. Na koncertu sodelujejo ansambli Borisa Razpotnika, Slavček, 
Bobri, Modrina ter Ženski pevski zbor Brezovica in Podpeški oktet. 

14. september 1999 ob 18. uri - Dom krajanov Vnanje Gorice 
Športno društvo B.V.G. Gulč in Domen Krapež, državni prvak v stan

dardnih plesih, vas vabita na začetni plesni tečaj latinsko-ameriških in 
standardnih plesov, 8 vaj po 90 minut! Cena tečaja je 7.500 tolarjev na 
osebo. Informacije: 061/651-378. 

11. september 1999 - Pristava, Podpeč 
Turistični avto rally podjetja Malgaj, ki bo potekal na področju Ljubl

janskega barja, bo imel cilj v Podpeči na rekreacijskem središču Pristava. 
18. september 1999 ob 9. uri - Pristava, Podpeč 
Vabljeni ste na ustvarjalno delavnico, ki jo pripravlja Občinsko društ

vo podeželske mladine Brezovica. Na prostem, pod kozolcem se bomo 
podali v svet umetnosti in izvirne domišljije. 

19. september 1999 - Preserje, Rakitna 
Juriš na Rakitno pripravlja kolesarski odsek športnega društva B.V.G. 

Gulč iz Vnanjih Goric. Približno 12 kilometrov dolg vzpon na najviše 
ležeči kraj v občini Brezovica bo prijeten kolesarski izziv tako za kole
sarje amaterje kakor za bolj izkušene. 

19. september 1999 - Krim 
Planinsko društvo Podpeč - Preserje vabi na družinski pohod na Krim. 
24. september 1999 ob 17. uri - Podpeč, galerija nad trgovino 
Otvoritev razstave o Barju in predstavitev Turističnega zemljevida 

občine Brezovica. Ogled razstave bo možen vse do 30. septembra. 
25. september 1999 ob 10. uri - Vnanje Gorice 
Barjanski kros, ki ga pripravlja B.V.G. Gulč 'bo letos že drugo leto po 

vrsti privabil tekače rekreativce in šolarje iz vseh barjanskih občin. Sode
lujoči prejmejo praktično nagrado, tudi letos pa bodo prireditelji posk
rbeli za srečanje z znanim športnikom. 

Čestitka 
Volkuljice, volčiči in starši želimo voditeljema naših otrok, mla

doporočencema Marti in Mitju ob vstopu v zakonski stan obilo božjega 
blagoslova in izpolnitev vseh skritih želja. starši 



P r e j e l i s m o 
Brezoviškim 'občinarjem' 
V zadnji številki Našega časopisa pred 

d v o m e s e č n i m i poč i tn icami se je usul 
name in na moje delo v občinskem svetu 
cel plaz obtožb in očitkov, ki naj bi me 
prikazale kot največjega zaviralca pri 
delu občine. Prisiljen sem, da v svoj zago
vor navedem nekaj resnic o delu občine. 

Na eni od zadnjih sej sem nasprotoval 
potrditvi obračuna in premoženjske bi
lance za leto 1998, ki sta prava ponared
ka resničnega stanja. 

Vsi, ki poznajo predpise in zakone, ki 
urejajo finančno poslovanje ustanov, ki 
se financirajo s proračunskimi sredstvi 
(kar občine prav gotovo so), vedo, da v 
teh ustanovah do primanjkljaja sploh ne 
bi smelo priti. 

ČE! ČE! Če je poslovanje teh ustanov 
v skladu z zakonom in predpisi. Ti pa so. 
Za vse dohodke in izdatke mora biti spre
jet realen proračun, ki ga mora potrditi 
občinski svet, šele potem župan kot 'do
ber gospodar' lahko ta sredstva uporab
lja po resorjih, določenih s proračunom. 
Vendar samo do višine, ki je s proraču
nom odobrena. 

Za vsak tolar, ki bi presegal proračun 
ali bi bil prerazporejen, mora biti sestav
ljen in od občinskega sveta pred porabo, 
poudarjam, pred porabo, potrjen reba
lans proračuna. Računovodja mora skrb
no bedeti nad vso proračunsko porabo in 
za vsako zamenjavo ali prekorač i tev 
župana, kakor tudi ostale porabnike, pra
vočasno opozoriti. 

Vsi ti predpisi se v občini Brezovica 
niso in se ne spoštujejo. 

Proračun, težak 500 milijonov tolar
jev, je župan trosil brez upoštevanja pro
računa in v posameznih resorjih izdatke 
prekoračil tudi za 40 in več odstotkov. Po
leg tega se je občina zadolževala preko 
dovoljenih 5 odstotkov proračuna in je s 
1. januarjem 1999 ostalo neporavnanih 
kreditov za 84 milijonov in obveznosti do 
drugih upnikov za preko 110 milijonov to
larjev. Tako znaša dolg občine preko 200 
milijonov tolarjev. 

Teh 200 milijonov občinskega dolga se 
je v premoženjski bilanci čudežno spre
menilo v terjatve občine do občanov. S 
tem se je bilanca izravnala. Še več, s tem 
čudežem izkazuje en milijon viška dohod
kov. 

Po vsem tem upravičeno trdim, da je 
za katastrofalen položaj obč ine krivo 
županovo nespoštovanje zakonov in do
ločil o financiranju občin. To sem tudi ob 
sprejemanju premoženjske bilance argu
mentirano dokazoval. Vendar namesto 
da bi župan poslal vse računskemu sodi
šču v preverbo pravilnosti, kot smo na seji 
sveta zahtevali, je sklical sestanek kolek
tiva, kjer me je kolektivu prikazal kot 
občinskega škodljivca in zahteval, naj me 
javno v občinskem časopisu čimbolj ob
latijo. 

Tako so nastali č lanki v zadnjem 
Našem časopisu, ki jih ne bom podrob
no komentiral, saj je nekaj pojasnil tudi 
v drugih mojih člankih, objavljenih v tem 
časopisu. 

Stane Kirn, občinski svetnik in 
dežurni krivec 

Odgovor g. Petru Kraljicu 
Nikoli nisem bil pristaš časopisn ih 

polemik. Tokrat pa sem bil prisiljen odgo
voriti na članek v zadnji številki Našega 
časopisa. Predvsem me je k temu nape
ljalo vehementno navajanje zakona o jav
nih glasilih. To, da se nekdo naslanja na 
zakon, hkrati pa pod krinko zakona ob
javlja svoje zelo vprašljivo videnje resnice 
in s tem zavaja bralce, res ni kršenje za
kona, je pa zlorabljanje zakona. 

Vedno sem si prizadeval, da bi Naš 
časopis objavljal predvsem za občane 
pomembne novice (delo osnovnih šol in 
vrtcev, obšolske dejavnosti, dejavnosti 
društev, kako in kje lahko občani rešuje
jo posamezne probleme, kaj in kdaj se bo 
dogajalo na področju komunale, kakšno 
je stanje pri oskrbi s pitno vodo, kaj se do
gaja na področju urejanja prostora, kje si 
bodo naši otroci lahko zgradili svoje biva
lišče, ali si ga bodo sploh smeli, ali bodo 
zaradi nerazumevanja občine odgnani ne
kam drugam, čeprav želijo ostati tu in ta
ko dalje). Žal moram ponovno ugotoviti, 
tako kot smo ugotovili že na prvi seji ob
činskega sveta, da je na brezoviških stra
neh Našega časopisa največ puhlic in za 
občane nepomembnega pisanja, predvsem 
pa tudi veliko neresnic in zavajanja. 

No, pojdimo lepo po vrsti, tako kot so 
navedene 'kršitve' uredniškega odbora 
(Goršiča in gospoda Kima). 

Proti objavi članka gospe Kregar sem 
glasoval zato, ker je v njem napisala 
neresnico, da je gospod Golja odstopil 
zaradi stalnega pritiska LDS. Resnica pa 
je popolnoma drugačna. Na gospoda 
Goljo je pritisk neprestano izvajala SLS. 
Kar nekajkrat smo odšli s sestanka ko
misije prepričani , da smo svoje delo 
opravili, najkasneje v torek nas je čakalo 
presenečenje s strani SLS, župana in 
gospe Kregarjeve, da dogovor ne drži več. 
Gospoda Goljo je tako početje tako ra
zočaralo, daje odstopil z mesta predsed
nika omenjene komisije. 

Kljub nestrinjanju je bil članek objav
ljen v Našem časopisu. Na junijski seji 
občinskega sveta je gospod Golja opozo
ril gospo Kregarjevo na neresnice v tem 
članku. Še do danes nisem zasledil, da bi 
jih kjerkoli preklicala. 

Proti objavi člankov gospoda Jesenka 
in gospoda Kirna (pisca sta pozabila, da 
je bil za isto številko časopisa napisan tudi 
članek gospoda Kirna) sem glasoval iz 
preprostega razloga, ker mislim, da sosed
ski spori niso primerna tema za objavo v 
časopisu. Predvsem pa mislim, da sta oba 
dovolj pametna, da bi lahko rešila spor 
brez 'zlonamernih botrov'. Le-ti so spor 
le še spolitizirali in razplamteli. 

Glede članka gospe Šeškar ne bi kaj 
dosti pisal. Na to temo je bilo že izreče
nih preveč besed na sejah občinskega 
sveta. Še do danes ni bil svetnikom pred
ložen proračun tak, kakršen mora biti. 
F i n a n č n o - p r e m o ž e n j s k i odbor je res 
dobil v roke nekaj proračunu podobnega, 
česar bi se pa vsak drug župan sramoval. 
Seveda je tak proračun dovolj strokovno 
usposobljen odbor gladko zavrnil. 

V omenjenem članku se kot največji 
greh navaja preglasovanje na sejah občin
skega sveta. Žal demokracija temelji 
ravno na večinski volji. Do nadaljnjega 
bo tako v parlamentu kot na sejah naj
manjšega odbora veljalo, da je 66,6666 
odstotkov več kot 33,3333 odstotkov. Še 
pomnite, gospa in gospodje, kako ste pre
glasovali vse v prejšnjem mandatu? 

Po težki borbi pa si napisal še tale 
stavek: "V imenu svetnic in svetnikov več 
strank." Kljub temu, da sem kar nekaj
krat prebral seznam svetnic in svetnikov, 
nikakor ne morem razvozljati tega zava-
jujočega stavka. Verjetno si mislil napisati 
"svetnica in svetniki dveh strank". Da bi 
bila vsa zadeva bolj verodostojna in da se 
druga stran laže očrni, je iz ene svetnice 
nastala množina in iz dveh strank ravno 
tako. Da, da, za nekatere je to objektivno 
obveščanje javnosti. 

V tem Petrovem članku se je bralo 
nekaj o trmastih učencih. Vendar trma 
učenca ni nič slabega. To samo pomeni, 
da se je treba poglobiti v vzroke njegove 
trme in jih proučiti. Je pa pogubno, če 
učenec Peter žal naleti na pretkano men
torico, ki si zna učenca podrediti za ure
sničevanje svojih osebnih ciljev. Razen 
tega, Peter, si dovolj inteligenten in 
izobražen, da na svoji mladi politični poti 
mentorice (ali pa mentorja) sploh ne 
potrebuješ. Ona (on) potrebuje tebe. 

Marko Goršič 

Če se zameriš brezoviškemu 
županu 

Bralci glasila Naš časopis že dalj časa 
iz člankov ugotavljajo, da je v brezoviški 
občini prava vojna med svetniki, ki zahte
vamo spoštovanje zakonov in red v pora
bi proračunskih sredstev, ter županom 
Stanovnikom, ki se noče sprijazniti z 
večstrankarsko demokracijo, kije z usta
vo uzakonjena v naši Sloveniji. Pa tudi v 
občini Brezovica. Z vsemi silami si priza
deva, da bi imel v občini on vso oblast, 
kot nekdaj razni komisarji, gaulajtarji, 
sekretarji in njim podobni samodržci. 

Da bi občinski svet spremenil v 18 
poslušnih lutk, ki bi dvigovale roke na 
vsak njegov mig, se pos lužuje čudnih 
metod. Ker sem menda najbolj glasen 
kritik njegovih napak, hoče najprej utišati 
mene. Poleg zmerjanja, groženj in dis-
kreditacij me želi očrniti tudi v stranki, 
na katere listi sem bil izvoljen. Napisal mi 
je pismo, ki ga je poslal v vednost tudi 
Demokrat ični stranki upokojencev na 
vse nivoje: 

C Naslovnik: Stane Kirn) 

Spoštovani 
Ob Vašem neprestanem pisarjenju in 

telefonarjenju in ostalih oblikah nadlego
vanja ljudi na vseh nivojih, in še posebej 
občinskih svetnic, svetnikov in ne nazadnje 
tudi mene. Vas jasno vprašujem, kakšen je 
motiv vašega vstopa v politiko in politične
ga delovanja? 

Kakšen cilj sle si zadati kot svetnik, 
oziroma naj bi ga tudi zastopali v imenu 
stranke DESUS, ki vas je postavila na prvo 
mesto svoje lisle in lako omogočila vstop v 
Občinski Svet Brezovica? 

Želim, da na moja vprašanja javno 
odgovorile, da to slišijo ludi Vaše volivke in 
volivci oziroma člani stranke DESUS, da 
ne bo treba več tudi meni, kol županu po
jasnjevati zakaj ste pravo nasprotje svetni
koma DESUS in prvega mandala, g. Hleb
cu in g. Graciju, kisla s svojim prizadevnim 
delom naredila vsak na svojem področju 
zelo veliko trajno dobrega za Občino Bre
zovica in širšo skupnost. 

Jasno mi tudi odgovorite ali se morila 
distancirate od politične stranke DESUS, 
saj tako meni. kol tudi članom stranke ni 
jasno zakaj ste pravo nasprotje svetnikoma 
DESUS iz prvega mandata? 

Spoštovani, čas za ta vprašanja sem si 
vzel samo zalo, da bi ludi to pripomoglo k 
normalizaciji delovanja Občinskega Svela 
Brezovica. Pa tudi zato, da bi ludi t prihod
nje dobro sodeloval s politično stranko 
DESUS, saj nas povezujejo isti cilji - nared
iti čimveč dobrega za vse ljudi. To pa je 
mogoče samo s konstruktivnim sodelova
njem ter z medsebojno pomočjo tako izvo
ljenih, zunanjih sodelavcev in ne nazadnje 
tudi s sodelovanjem vseh političnih strank 
in civilne družbe. 

Da je to mogoče, potrjuje tudi doseda
nje delo Občine Brezovica! 

Naj poudarim, da kljub najini korespon
denci nisem spremenil mnenja o Vas in 
iskreno želim, da bi kot svetnik svojo de
struktivnost, po zgledu svojih predhodnikov 
spremenili v konstruktivnost in luko nare
dili kar največ dobrega za vse ljudi. 

V pričakovanju odgovorov, Vam želim 
mirno življenje in obilo zdravja. 

Brezovica, 2J.07.19W 
Drago Stanovnik 

Stranka DESUS je v odgovoru v celo
ti podprla moje delo v občinskem svetu. 
Povsem se strinjajo z mojim zavzema
njem za pravni red in pošteno in pravil
no trošenje proračunskih sredstev. Takoj 
je sledil odgovor, v katerem skuša diskre
ditirati poleg mene še druge svetnike: 

(Naslovnik: DeSUS - Občinski odbor 
Brezovica) 

Spoštovani 
Prejel sem Vaše pismo in nanj odgo

varjam, seveda z istim namenom kol Vi 
torej, da se stvari urede, kar pa je možno 
edino ob spoštovanju zdrave pameti in vseh 
zakonov, ki ščitijo skupne interese in kori
stijo vsem ljudem. 

Pišem pa Vam tudi zalo, ker je v Odgo
voru z dne 27.7.199°, napisanih več neres
nic in je prav na podlagi teh po mojem 
mnenju stranka DeSUS sprejela pone
srečene zaključke, kar pa je seveda demo
kratična in svobodna volja, vendar pa čutim 
dolžnost, da Vas kljub mojim pomembnej
šim obveznostim od tega pisanja opozorim 
nanje. Vzrok pa je povsem jasen - v zava
janju s strani svetnika g. Staneta Kirna. 
katero je plod njegovega značaja in se 
odraža praktično na vseh področjih. 

Iz Vašega dopisa je ludi razvidno, da 
podpirale stališča g. Kirna, ki so zrcalno 
nasprotna delu strankarskih predhodnikov 
• svetnikoma g. Gracija in pokojnega g. 
Hlebca. G. Stane Kirn namreč tudi trdi, da 
je izgradnja prizidka k OŠ Brezovica in ure

ditev zdravstvenih postaj moje največje 
kriminalno dejanje. Največ zaslug za 
izgradnjo prizidka k OŠ Brezovica pa Ima 
prav žal že pokojni g. Rado Hlebec. 

Glede posegov v prostor nikakor nisem 
pristojen župan ali Uprava Občine Brezovi
ca, pač pa je pristojna Upravna enota Vič, 
ki za enkrat še izdaja dovoljenja in Inšpek
cijske službe. 

Glede mojega opravičila g. Stanetu Kir-
nu pričakujem od Vas pred mojim opraviči
lom pisne dokaze o mojih žalitvah g. Stane
ta Kima. Seveda ne izpod peresa g. Stane
ta Kirna samega! Prosim tudi za dokaze o 
moji polemiki, ki naj bi bila jalova, obrek
ljiva in neživotvorna. Spel ne izpod peresa 
g. Staneta Kirna! Če g. Stane Kirn nekaj 
komu pripiše, to še ne pomeni, daje to tudi 
res, pa tudi če on lo vztrajno ponavlja! 

Glede zadolženosti in vodenja financ je 
bilo že veliko napisanega in imam popol
noma čisto vest, saj je občinski dolg pretop-
Ijen v vrtce, šole, zdravstvo, komunalne in 
druge usluge v zadovoljstvo vseh do
bronamernih ljudi. Tako naredi dober gos
podar, da se lahko čimprej koristi dobrine 
in jih pozneje seveda tudi odplačuje! Pri 
tem pa tudi poudarjam, da tudi v letošnjem 
letu zaradi tega še nihče ni trpel pomanj
kanja, še več: življenje v občini je še bolj 
bogato in pestro! Ljudje pa so veseli tudi 
zato, ker je bilo vse hitro izgolovljeno. 

Ćudi pa me tudi, da v1 Vašem dopisu 
omenjate prav listo svetnico in tri svetnike, 
ki so najzaslužnejši za blokado Sveta 
Občine Brezovica, kar dokazujejo tudi sami 
s svojim pisanjem. Pričakujem pa tudi, da 
pozorno berete Naš časopis v celoti in upo
števate tudi drugo plat medalje! Skupaj z 
go. Majdo Božič se v njenem članku tudi 
odločite: Ali so torej svetniki za svetovanje 
ali zaviranje delovanja Občine Brezovica? 
Ali so svetniki svetovalci za delo v naprej, 
ali mrhovinarji, ki brskajo po preteklosti in 
streljajo proti toči po toči:1 Istočasno pa še 
na vse načine blokirajo župana, namesto, 
da bi si med seboj pomagali, da bi tudi v 
prihodnje naredili čimveč dobrega. 

Za nastali dolg Občine Brezovica pa je 
kriva tudi stranka LDS, ki vodi Šolsko in 
Finančno ministrstvo, a brez skrbi, tudi tu 
bom denar iztožil! Vprašujem pa se kdo 
blokira nakazovanje sredstev na našo Obči
no Brezovica in s kakšnim namenom! 

Glede nesprejetja zaključnega računa in 
proračuna trdim, da je bilo oboje pravočas
no - aprila 1999, posredovano na Občinski 
svet, vendar svetniki tega niso jemali resno 
in smo zalo pač na začasnem financiranju 
podobno, kot je bilo pred leti Mesto Ljub
ljana. Jasno poudarjam: Zaključni račun 
in proračun sprejema Občinski svet in ne 
župan! Odločitev pa je politična in če se bo 
še v naprej oviralo župana in Upravo 
Občine Brezovica, bomo pač ludi v prihod
nje brez proračuna. Za to in še vse ostale 
načine oviranja dela župana in Uprave 
Občine Brezovica je torej kriv Občinski svet 
in ne župan ali Občinska uprava. 

Kdo piše, da bo ustavil županovo dikta
turo'/ Kdo mi grozi in stresa maščevanje s 
svojega svetniškega stola? Je morda samo 
to njihov delovni motiv? 

Je bila inje v Občini Brezovica res dik
tatura župana? Koga moti narejeno delo? 
Za finance odgovarja računovodja in pri 
njej so tudi podatki. Čudi me, da verjamete 
g. Slanem Kimu, ki trdi da dolg občine 
Brezovica presega 230 milijonov, računa-
vodkinje pa še vprašate ne. Poiščite fi
nančnega strokovnjaka in naj zadeve pred 
naslednjim Vašim pisanjem preveri pri 
računovodkinji ge. Meli Šeškar! Verjetno pa 
bo moral tudi g. Stane Kirn dokazati svoje 
trditve, saj je naredil Občini Brezovica svo
jo teorijo že veliko škodo. 

Neresnica s strani g. Staneta Kirna je 
ludi ta, da ni dobil odgovora v zvezi z letali
ščem. Tudi ta dokaz Vam pošiljam v prilo
gi-

V zvezi z Društvi upokojencev pa se stri
njam z Vami in bom na Vašo pobudo skli
cal srečanje predstavnikov vseh društev, 
kjer se bomo dogovorili tudi o tem in vseh 
ostalih problemih. Glede mednarodnega 
leta starejših Vam povem, da si po vseh 
svojih močeh prizadevam, da bi čimprej 
zgradili Dom starejših tudi v naši Občini, 
vendar mi pri tem nili odbor za zdravstvo 
in ne Svet Občine Brezovica ne daje pod
pore, saj je za enkrat večini še vedno bolj 
pri srcu iskanje mojih napak, kot pa kon
struktivna pomoč v korist vseh občank in 
občanov. 

Prepričan sem, da bo tudi naše dopiso
vanje pripomoglo k normalizaciji delovanja 
in odnosov tako med ljudmi, kot skupnost
mi v naši Občini Brezovica. 

V tem duhu Vas tudi lepo pozdravljam 
in želim vse dobro. 

Drago Stanovnik 
In moj zahtevani javni odgovor na obe 

pismi: 
Županu Dragu Stanovniku, Vnanje 

Gorice. 
Zače l bom brez "spoštovani" , ker 

spoštovanja do Tebe po teh pismih, po 
neštetih zmerjanjih, ki sem jih bil (enkrat 
starejši od Tebe) deležen od Tebe in od 
Tebe naročenih zmerljivcev, po škodi, ki 
si jo z gonjo proti meni povzročil moje
mu dobremu imenu, po stresih in strahu, 
ki jih je prestala moja družina radi suro
vosti in groženj, ki so bile spodbujane od 
Tebe, in tudi škode, ki jo je utrpela sino
va gostilna, ne morem gojiti. Pa čeprav 
si župan. 

Svobodno pisarjenje in telefonarjenje 
nam je z ustavo zagotovljeno, pa če je 
Tebi to všeč ali ne. Po nepotrebnem ne 
pišem nikomur. Še nihče mi pisma ni 
zavrnil. Telefonski pogovor mi pa preki
neš samo Ti, kadar upravičeno kritiziram 
Tvoje delo. 

Glede nadlegovanja svetnic in svetni
kov in tudi Tebe boš pa moral nekje 
drugje povedati, kje so tisti nivoji in ob
like tega nadlegovanja. 

Če je to, da sem bil izvoljen v občin
ski svet, politika in politično delovanje, 
vedi, da mije bila v vsem mojem dolgem 
in težkem življenju politika španska vas 
in se z njo nikoli nisem ukvarjal. Z dik
taturami, kakršna bi Tebi odgovarjala, 
imam pa preveč bridkih življenjskih iz
kušenj in jih zato ne bom nikoli podprl. 
Vedno bom pristaš demokracije, in to 
povsod. Tudi v brezoviški občini. 

Namen mojega vstopa v svet občine 
Brezovica in vzrok, da v njem kljub ne
štetim grožnjam še vztrajam, je, da sku
šam, tako kot večina svetnikov, po Tvoje 

(mrhovinarjev), doseči tudi v občini Bre
zovica pravni red in odpraviti neštete 
napake (mrhovine), ki so se doslej pod 
Tvojo štiriletno diktaturo zgodile. Kljub 
Tvojemu trmastemu nasprotovanju smo 
prepričani, da se nam bo to posrečilo in 
bomo prav kmalu zaživeli v pravni obči
ni. 

Prepričan sem, da mene in druge svet
nike v teh prizadevanjih podpirajo ne 
samo č lani DESUS-a, ki imajo z že 
preživelimi diktaturami slabe izkušnje, 
temveč tudi večina mlajših občanov. Vsi 
se verjetno tudi strinjajo, da ni naloga nas 
svetnikov samo enoumno dvigovanje rok 
na vsak Tvoj mig, kot ti je bilo všeč pri 
prejšnjih svetnikih. 

Za plodno delo občinskega sveta je 
potrebno svobodno odločanje vseh svet
nikov, ki imajo vsak svojo glavo in v njej 
vsak svoje možgane. Najprej je pa treba 
razkriti in popraviti vse stare napake. 
Prepričan sem, da bomo prav z razkriva
njem starih napak za občino naredili ve
liko več koristi, kot pa Ti s svojimi 'pocu-
kranimi' pridigami, voščili, željami in od
puščanji. 

O mojem značaju lahko sodijo le dru
gačni ljudje, kot si Ti, ki ti pravo legiti
macijo dajejo Tvoja dvolična govorjenja 
in pisanja. Doslej mi še nihče ni očital 
neznačajnos t i , sprenevedanja in laži. 
Samo Ti mi to očitaš zato, ker Ti brez 
dlake na jeziku v obraz povem vse, kar 
počneš v nasprotju s slovenskimi zakoni 
in normami demokratične družbe. Za vse 
to imam trdne dokaze in je vse resnica. 

Nešteto je pa neresnic v Tvojem zad
njem pismu. 

Nikoli, poudarjam, nikoli, nisem rekel, 
da je Tvoje največje kriminalno dejanje 
izgradnja šole in zdravstvenih postaj. Teh 
postaj in šole nisi gradil Ti osebno, kakor 
se trkaš na prsi. Vse je bilo zgrajeno s 
skupnimi napori občanov in države. Tem 
gradnjam nisem nikoli nasprotoval, ker 
vem, da so še kako potrebne in koristne 
za nas vse. Nasprotoval pa sem nezako
nitemu načinu financiranja, zaradi česar 
je občina že drugo leto v veliki finančni 
stiski. Sam priznavaš, da se je gradnja 
pripravljala že desetletje. Dovolj je bilo 
časa, da bi se iz državnega proračuna pra
vočasno zagotovila sredstva za gradnjo, 
če bi gradbeni odbor za gradnjo prizid
ka k osnovni šoli pravočasno predložil 
prošnjo šolskemu ministrstvu za potreb
na sredstva. 

To ministrstvo bi sredstva za gradnjo 
vneslo v svoj plan investicij, tega bi pa v 
skupnem državnem proračunu potrdil 
državni zbor. In s sprejetjem proračuna 
bi bila sredstva na razpolago gradbene
mu odboru in ne občini, ki lahko sode
luje le kot eden od investitorjev. Ker se 
ni tako postopalo, moramo plačevati vi
soke obresti in stroške tožarjenja. To fi
nančno stisko občine si Ti še povečal, ko 
si s honorarno zaposlitvijo računovodje 
povzročil pravo anarhijo in brez vsake 
kontrole trošiš proračunska sredstva pre
ko s proračunom in rebalansom sprejetih 
kvot. Vzemi v roke zakone in statut 
občine, pa boš ugotovil, da so vsi ti po
stopki, ki sem jih navedel, v njih točno 
precizirani in je poslovanje, ki si ga 
uvedel Ti v občini, protizakonito. In samo 
to je tisto, kar jaz kritiziram in bom še 
kritiziral. 

Zaradi teh kritik sem Ti trn v peti in 
se me želiš znebiti; oziroma me očrniti in 
diskreditirati tako v občinski upravi, v 
stranki DESUS kakor tudi pri Tebi na
klonjenih o b č a n i h . Za pove l i čevanje 
svojih zaslug rabiš nasprotnike. In jaz 
sem Ti kot naročen. Vendar je čedalje 
manj tistih, ki bi nasedali takim omled-
nim pridigarjem, kot si Ti. 

Dokaze o zmerjanju dam lahko samo 
jaz in tisti, ki so to slišali na svoja ušesa, 
pa tudi tisti, ki sijih najel za to. Lep do
kaz, kakšnoje Tvoje zmerjanej, je to zad
nje pismo, ko nas vse svetnike, ki smo si 
drznili napisati resnico, zmerjaš z 'mrho
vinarji'. Pri tem pa ne pomisliš, da s tem 
posredno priznaš, daje v brezoviški obči
ni ogromno napak, 'mrhovine'. Samo ob 
mrhovini se zbirajo mrhovinarji. 

Odkar Te poznam, skušaš svoje napa
ke in grehe preložiti na druge, tudi v tem 
pismu svoje napake prelagaš na svetnike 
(zamuda obračuna, bilance in proračuna, 
ne spoš tovanje rokov in zav lačevanje 
dela), na stranko LDS (zavlačevanje pri 
izvolitvi svetov in za dolg občine) . Tudi 
mene dolžiš nedelavnosti v svetu samo 
zato, ker nisem pos lušen na vsak tvoj 
mig. Svojo vpletenost v grožnje, s kateri
mi mi že drugo leto grozijo, da me bodo 
spravili s sveta, prelagaš name, ko trdiš, 
da nameravam jaz storiti to s teboj. Ven
dar za to nimaš prav nobenega razloga, 
ker Kirnov Stane ni še nikomur skrivil 
lasu na glavi in ga tudi ne bo. 

Ti pa me zelo spominjaš na tiste, ki so 
med vojno v imenu raznih 'svetlih' idea
lov odločali o mojem življenju. 

Končujem brez svetohlinskega po
zdrava. 

Stane Kirn 

Beno-tursu v odgovor 
Najprej bi želel pojasnilo, ali pomeni 

Beno-turs Beno turizem ali Beno terori
zem. Po Tvojih dejanjih zadnje čase bi 
sodil, da pomeni to Beno - terorizem. 
Tako vandalskega početja, kot je bilo 
Tvoje zadnje čase, naša širša okolica do
slej še ni doživela. Nihče si doslej še ni 
samovoljno prilaščal tuje zemlje. Nihče 
še ni surovo sekal sosedu žive meje in 
drevja. Nihče še ni doslej divjaško razbi
jal sosedu ograje, ki stoji že desetletja. In 
končno , še nihče doslej ni pobalinsko 
preprečeval parkiranja avtomobilov na 
tujem parkirišču. Ves ta teror si nad 
Kirnovo gostilno počenjal Ti. Medsosed-
ski spori se v pravni državi rešujejo na 
institucijah, ki so za to usposobljene. Kot 
zadnje je za to pristojno sodišče. Vsaka 
samovolja je kaznivo dejanje. 

Mene doslej ni motilo nič drugega kot 
to, da meni in drugim občanom nekateri 
sebičneži kratite osnovne človeške pravi
ce in nam s hrupom, ropotom in smra
dom izpušnih plinov ne dovolite mirne
ga življenja. Če misliš, da sta nam ti in 
sosed z ropotom in smradom pripeljala 
v kraj 'svežino' , imaš o svežini čudne 
pojme. 

Očitek o 'fovšiji'je brez vsake podlage. 
Kirnova gostilna si vseh 60 let, kolikor je 

v Kirnovih rokah, nenehno prizadeva biti 
gostilna, v kateri bi se dobro počutili 
gostje, ki jim ni največji užitek visenje in 
klobasanje ob šanku, niti jim niso veseli
ce, pikniki, mitingi in podobna druženja 
največji dosežek v turizmu. Dobro vem, 
da katerakoli gostilna ne more zadovoljiti 
vseh ljudi. Prav nič pa nisem nevoščljiv 
tistim, ki so jim šank, pivo in čevapčiči 
največji turistični užitek. Zahtevam pa, 
da moje goste pustite pri miru v lokalu, 
ki so si ga izbrali za svojega. 

O moji strokovnosti pa nekdo, ki par 
let prevaža po svetu svoj Turs, nikakor ne 
more soditi. Med svojim 60-letnim gostin

stvom sem za svoje delo prejel nešteto 
priznanj, in to ne od nekih napihnjencev, 
temveč od mnogih spoštovanih posamez
nikov in ustanov. 

Ker sem že odgovoril na večino napak, 
kijih s sebe prevračaš name, naj ovržem 
tudi Tvojo trditev, da naša stara hiša ogro
ža ljudi veliko bolj kot pa tvoja divje ra
stoča živa meja, ki zapira razgled po 
prometnem križišču. Tudi parkirišče si si 
nasilno prisvojil ti in ne jaz. 

Tebi in tvojim prišepetovalcem želim, 
da prenehate misliti, daje svet zaradi Vas 
in se mora vrteti tako, kot se zavrti v vaših 
glavah. Stane Kirn 

Kolesarji na maratonu Ajda 99. Od leve proti desni: Matjaž Bajec, Aleš 
Bojda, Marjan Mesec in Ivan Popovič 

Doseženi uspehi naših kolesarjev na 
rekreativnih dirkah po Sloveniji 

Poletje je v polnem razmahu in tako tudi kolesarske prireditve, na ka
terih nastopajo naši kolesarji. Prisotni so seveda več ali manj na vseh cest
nih dirkah in tudi že na nekaterih cestnih gorskih dirkah, katerih je naj
več na jesen. 

- 27. junij, gorska dirka na Sveti Lenart: 
Matjaž Bajec (BJ Blagomix) - 1. mesto (kategorija R2), 
Primož Lavrič (ŠD Gulč) - 3. mesto (kategorija R l ) . 
Dolžina dirke je bila 8 kilometrov z višinsko razliko 360 metrov. 
- 27. junij, kronometer Žiri 99: 
Marjan Mesec (BJ Blagomix) - 5. mesto, 
Aleš Bajda (ŠD Gulč) - 8. mesto, 
Ivan Popovič (ŠD Gulč) - 17. mesto. 
Vsi naši tekmovalci so vozili v enotni kategoriji od 19 do 45 let. Dolžina 

kronometra je bila 10 kilometrov s startom in ciljem na istem mestu. 
- 4. julij, koroški maraton Radlje 99: 
Matjaž Bajec (BJ Blagomix) - 2. mesto (kategorija R2), 
Aleš Bajda (ŠD Gulč) - 12. mesto (kategorija R l ) , 
Ivan Popovič (ŠD Gulč) - 5. mesto (veterani A) . 
Trasa dirke je bila nekoliko razgibana, vendar večinoma ravninska. 

Dirka seje začela razpletati že na samem začetku, kjer je prišlo do pobega 
štirih kolesarjev. Glavnina pa jih zaradi svoje nesložnosti ni ujela. V zasle
dovalni skupini je prišlo na cilju do šprinta, v katerem je bil najhitrejši 
Matjaž Bajec. Tekmovalci so prevozili 80 kilometrov, povprečna hitrost 
zasledovalne skupine pa je bila 39 km/h, kar ni tako malo za rekreativno 
dirko. 

- 18. julij, maraton Rogaška 99: 
Matjaž Bajec (BJ Blagomix) - 3. mesto (kategorija R2), 
Aleš Bajda (ŠD Gulč) - 12. mesto (kategorija R l ) , 
Ivan Popovič (ŠD Gulč) - 5. mesto (veterani A) . 
Trasa dirke je bila zelo razgibana z enim težjim daljšim vzponom in 

dvema kratkima strminama. Dirka seje začela razpletati na prvem težjem 
klancu v prvi polovici dirke, kjer je prišlo do pobega približno petnajstih 
kolesarjev. Zasledovalna skupina približno tridesetih kolesarjev je bila 
složna vse do začetka zadnjega kilometra, kjer je čakal za mnoge še najtežji 
klanec v cilj. Tu se je odločal boj za dobro uvrstitev. Najmočnejši v tej 
skupini je bil Matjaž Bajec, kije prehitel celo nekaj kolesarjev iz vodilne 
skupine. Tekmovalci so prevozili 105 kilometrov, povprečna hitrost glav
nine pa je bila 39 km/h, kar je za tako razgibano progo veliko. 

- 25. julij, cestno-gorska dirka na Mangart: 
Dirka spoštljive razdalje (16 kilometrov) in tudi višinske razlike (1400 

metrov) iz Loga pod Mangartom, kije potekala letos tretjič inje veljala 
tudi za gorsko državno prvenstvo naših profesionalcev. Udeležili so se 
je tudi naši kolesarji skupine mizarstva Peklenk iz Kozarij. Nastopil pa 
je tudi naš najboljši Matjaž Bajec (BJ Blagomix) in zasedel 8. mesto s 
časom 1:05:00, kar je seveda spoštljivo dober čas. Vreme je bilo še kar 
naklonjeno kolesarjem, bilo je oblačno in na vrhu Mangartskega sedla 
(2070 metrov nadmorske višine) celo megleno, vendar v primerjavi z 
lanskim Jurišem na Vršič bi se reklo, daje bilo idealno. 

- 22. avgust, cestno-gorska dirka na Črnivec: 
Matjaž Bajec (BJ Blagomix Vrhnika) - 5. mesto (kategorija R2), 
Marjan Mesec (BJ Blagomix Vrhnika) - 17. mesto ( R l ) , 
Ivan Popovič (ŠD Gulč) - 5. mesto (veterani A) , 
Aleš Bajda (ŠD Gulč) - 27. mesto (R l ) , 
Marjan Kovač (RacingTeam Peklenk) - 21. mesto ( R l ) , 
Niko Belaj (Racing Team Peklenk) - 12. mesto (R2), 
Boris Peklenk (Racing Team Peklenk) - 15. mesto (R2). 
Dolžina dirke je bila 15 kilometrov s 500 metrov višinske razlike. Usodo 

dirke sta krojila dva večja padca kolesarjev (nekateri pač ne znajo voziti 
v skupini), ki sta zaustavila tudi naše kolesarje in preprečila tudi boljšo 
uvrstitev. 

Aleš Bajda 

AVTOBUSNO OBRAČALIŠČE- V Gorički pod Krimom, se pravi v vasi, 
kije na koncu hrezovške občine in se o njej komaj kdaj kaj napiše, so te 
dni za gasilskim domom uredili zemljišče, kije pripravljeno za obračališče 
šolskega avtobusa. Narejen je izkop in navoze n material, poskrbeli so tudi, 
da so vidni hidranti. Ureditev bo zanesljivo za otroke in za druge mimoidoče 
varnejša, kar dosedanje obračanje avtobusa na cesti ni bilo. 
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S R E Č A N J E V M O J I D E Ž E L I V P O L H O V E M G R A D C U 

Veseli dan Slovencev tostran in onstran meja 
Velika prireditev, ki smo jo na

povedovali vso pomlad, Srečanej v 
moji deželi v Polhovem Gradcu, se 
je zgodila v začetku julija. Čeprav 
je že nekoliko odmaknjena, je prav, 
da se je spomnimo z nekaj utrin
ki. Vse drugo je bilo že marsikje 
popisano in poslikano. 

Minilo je štirideset let, kar so se 
Slovenci, ki so zaradi različnih 
vzrokov začeli iskati svojo srečo po 
svetu, ponovno prišli na prvo sre
čanje v Polhov Gradec. Letos seje 
ta preireditev spet vrnila v kraj, 
kjer se je začela. Organizatorju, 
Odboru za turizem pri KS Polhov 
Gradec, je s pomočjo krajanov ter 
lokalnih društev uspelo pripraviti 
poleg prisrčnega sprejema tudi 
pester, kulturni program. 

Sama prireditev se je začela že 
konec tedna, v petek, koje grajski 
vrt gostil predsednika državnega 
zbora Janeza Podobnika, ministra 
za kmetijstvo Cirila Smrkolja in 
nadškofa dr. Franca Rodeta. Pose
bej se je potrebno spomniti nago
vora nadškofa Rodeta. »Od Slo
vencev bi prosil malo več veselja in 
samozavesti. Bodimo ponosni, da 
smo Slovenci, trdni in ponosni 
nase. Nismo manj vredni od dru
gih in dokazovanja nam ni potreb
no iskati zunaj.« 

Gostje so se skupaj z zbranimi 
odpravili v graščino, kjer je bila 
otvoritev razstave Dežela čebel, ki 
je bila posvečena prof. Jožetu 
Riharju. Razstava je nastala pod 
vodstvom Malči Božnar. 

Osrednja prireditev seje začela 
v nedeljo s sprejemom pevskega 
zbora iz Merlbacha, ki je po dva
najstih letih ponovno gostoval v 
Sloveniji. Svojo športno turnejo so 
srečanju priredili tudi kegljači iz 
Avstralije. S slovensko besedo jih 
je pričakal Odbor za turizem s 
predsednico Bernardo Rihar, pred
sednikom KS Bogdanom Cankar
jem, predsednikom izseljenske 
matice Antonom Beblerjem in 
podžupan Pavel Jankovec. 

S svojo prisrčnostjo, pa je topli
no v srcu pričaral otroški pevski 
zbor, Petelinčki iz Briš. 

Kulturne in športne dejavnosti 
so se odvijale od Pograjske grašči
ne do Pograjskega doma. Najmlaj
ši so se zabavali in ustvarjali pod 
vodstvom vzgojiteljic. Veliko po
zornosti, tudi med izseljenci pa so 
pritegnili vitezi lokostrelskega reda 
Gašperja Lamberga in turjaški 
mečevalci. S svojim programom so 
obiskovalcem pričarali srednje
veške igre z dvoboji in rituali, ki so 
vezani na tisti čas. Vsakemu rado
vednežu so posredovali s podatki 
in jim omogočili uporabo strelnih 
orožij. 

Da je timsko delo v Polhovem 
Gradcu uspešno, so dokazali že 
mnogokrat, da pa lahko gostijo več 
tisoč ljudi, je bila velika preizkuš
nja za vse. Društvo kmečkih žena 
je več noči peklo, na stojnicah so 
se predstavile čipkarke, Čebelar
sko društvo je predstavilo svojo 
dejavnost, stari mojstri popravila 
čevljev so bili v »pripravljenosti« 
popraviti vsak čevelj, na travniku 
pa so za aktivnost poskrbeli s 
kmečkimi igrami. 

Sploh pa je kraj tudi z nekateri
mi posrečenimi potezami s parki
ranjem in dodatnimi prehodi, celo 

Slavnostna povorka je začela kulturni spored 

Mlade čipkarice obvladajo spretnost, ki ima v Polhovem Gradcu dolgo 
tradicijo 

Prava čukomanija pred Pograjskim domom 

z novim lesenim zasilnim mostom, 
poskrbel, da nihče ni daleč pešačil. 

Uradni del je predstavljala slav
nostna povorka. V njej so se pred
stavile narodne noše, lovci, ko
njeniško društvo Horjulka, meče
valci, lokostrelci, vprežni vozovi, 
skratka vsi, ki so bili del kulturne
ga programa. Zabavni program, ki 
se je odvijal pred Pograjskim do
mom je dal skoraj realno sliko in 
število zbranih. V kulturnem pro
gramu so prišli na svoj račun tudi 
najmlajši, saj so skupaj s Čuki 
razgreli željne zabave množico. 
Veliko presenečenje je bil tudi V i l i 
Verhovšek, pravi Elvis iz Ontaria. 
Da je domača, narodno zabavna 
glasba še vedno v srcu izseljencev, 
je dokazal tudi Alf i Nipič. 

Odboru za turizem je ob polni 
angažiranosti občinske uprave z 
županom Janezom Ovnom na čelu 
(saj je bil pozoren gostitelj nešte
tim vidnim gostom) je tako uspe

lo, skupaj s krajani, dokazati, da so 
vsem nalogam kos. 

Kljub temu, pa še danes ostaja
jo določena nerazrešena vpraša
nja, ki jih bo potrebno rešiti. Tako 
je ostal še vedno neporavnan 
račun med Odborom in Viteško 
lokostrelskim redom Gašperja 
Lamberga. Po ustnem dogovoru, 
da se odrekajo honorarju in da se 
jim plačajo samo prevozni stroški, 
jim je Odbor zagotovil hrano in 
jedačo zastonj, se sedaj o računu 
še pogovarjajo. Problem se vrti 
tudi okoli nagrad, ki jih je prispe
valo Čebelarstvo Božnar. Upamo 
lahko, da se bo problem kmalu 
rešil kmalu, saj bi bila škoda za 
našo dolino, da bi se razšla v jezi s 
skupino, ki polni grajske vrtove po 
vsej Sloveniji. Najbrž je to tudi iz
kušnja za organizatorje, daje neka
tere stvari najbolje vnaprej zapi-

s a t L Vesna Levičnik 

Obrtniki in podjetniki v občini Dobrova - Polhov Gradec 
O d b o r z a g o s p o d a r s t v o i n t u r i z e m j e n a 
svo j i z a d n j i se j i s p r e j e l s k l e p : 
" O d b o r z a g o s p o d a r s t v o i n t u r i z e m 
z a d o l ž i o b č i n s k o u p r a v o , d a o b j a v i 
p o i z v e d o v a l n i j avn i r azp i s v N a š e m č a s o 
p i s u , d a b i u g o t o v i l i d e j a n s k i i n t e r e s 
m a l e g a g o s p o d a r s t v a v o b č i n i z a k ra tko
r o č n a in d o l g o r o č n a p o s o j i l a p o d u g o d 
n e j š i m i p o g o j i . 
O s n o v n i p o g o j i z a p o s o j i l a : 
- n a j v e č j e m o ž n o p o s o j i l o z n a š a 
8 . 0 0 0 . 0 0 0 SIT; 
- v i š i n a p o s o j i l a i m a l a h k o v p r e d r a č u n 
s k i v r e d n o s t i i n v e s t i c i j e n a j v e č 4 0 % 
d e l e ž ; 
- s u b v e n c i o n i r a s e r e a l n a o b r e s t n a m e r a 
v viš in i 3 % t o č k ; 

- d o b a v r a č a n j a j e 5 let." 
P r o s i m o v s e z a i n t e r e s i r a n e o b r t n i k e i n 
pod j e tn ike , d a o b č i n s k i up rav i s p o r o č i 
j o t o z a d e v n e p o t r e b e i n p r i č a k o v a n j a . 
O d v a š e g a o d z i v a b o o d v i s n o , k o l i k o pro
r a č u n s k i h s r e d s t e v b o o b č i n a n a m e n i l a 
z a p o s o j i l a z a m a l o g o s p o d a r s t v o v 
l e t o š n j e m in p r ihodn j ih le t ih . 
P r i č a k u j e m o k r a t k e p i s n e v l o g e z o s n o v 
n i m i p o d a t k i : 
- n a z i v , n a s l o v i n d e j a v n o s t p o d j e t j a / 
o b r a t o v a l n i c e ; 
- v i š i n a in n a m e m b n o s t poso j i l a ; 
- d o b a v r a č a n j a p o s o j i l a ; 
- m o r e b i t n e p r i p o m b e o z i r o m a p r e d l o g i . 
D o b r e o d l o č i t v e s o rezul ta t p rav ih infor
m a c i j . O b č i n s k a up rava 

Novo asfaltirano cesto od "Vrbajna"do "Jaklna" in "Kotarja"'je blagoslo
vil domači župnik Anton Golob 

P R A Z N O V A N J E V P O D S M R E K I 

BUG0SL0V1TEV IN OTVORITEV NOVIH ASFALTIRANIH CEST 
V soboto 24.7.1999 smo se 

okoli 19. ure pred gasilskim do
mom v Podsmreki zbrali tam
kajšnji vaščani in bližnji krajani. 

Novo pridobitev asfaltne ceste, 
ki poteka od domačije pri Vrba-
jnu do Zalaznika in na drugi stra
ni odcepa do Kotarja smo sveča
no praznovali. Najprej je novo as
faltirano cesto blagoslovil doma
či gospod župnik Anton Golob, 
za njim pa jo je s kratkim nago
vorom otvoril župan občine Do
brova - Polhov Gradec Janez 
Oven ter slavnostno prerezal trak 
med dvema lepima mlajema. Vsi 
navzoči smo se na čelu domače
ga župnika, kije cesto blagoslav
ljal in župana sprehodili po novi 
asfaltirani površini. Župan je vse 
prisotne prijazno nagovoril in iz
kazal veselje nad novo pridobitvi
jo. Posebno se je zahvalil pred
sedniku vaške skupnosti Janezu 
Kristanu za požrtvovalno in vzt
rajno delo. Vse navzoče je pova
bil, da se udeležijo blagoslova ce
ste še na spodnjem delu Pod-
smreke. Novo asfaltirano cesto 
od Čuka do Mežnarja je prav 
tako blagoslovil domači župnik 
in zaželel varno pot vsem, ki 
bodo po teh cestah hodili ali se 
vozil. Občina Dobrova - Polhov 
Gradec je z otvoritvijo teh dveh 
odsekov pridobila okoli 700 m na 
novo asfaltirane ceste in s tem 
pripomogla k boljši infrastruk
turi. 

Po končanem blagoslovu in 
otvoritvi smo bili vsi prisotni po
vabljeni na pogostitev v gasilski 
dom, kjer so pridne gospodinje 
pripravile bogate narezke in na-
pekle vrsto dobrega domačega 
peciva. Vrhunec pogostitve je bil 
okusno pripravljen golaž. Vašča
ni in krajani smo se kar dolgo 
zadrža l i ob dobro o b l o ž e n i h 
mizah in prijetnem klepetu. 

V s i , ki smo se udeležili bla
goslovitve in otvoritve ceste, smo 
lahko začutili pristno povezavo 
med domačini ter veselje ob novi 
pridobitvi kraja samega. Upam, 
da se bomo v prihodnje še ve
likokrat zbirali ob takih in dru
gačnih priložnostih in se skupaj 
veselili napredka ob uspelih pro
jektih. 

Majda Kržič 

Cesto je slavnostno otvoril župan občine Dobrova - Polhov Gradec Janez Oven 

Otvoritev in blagoslovitev nove asfaltirane ceste od "Čuka " do "Mežnarja' 

Š P O R T N O I G R I Š Č E V 

B R E Z J U P R I D O B R O V I 

Špor tno igrišče v Brezju pri 
Dobrovi je po uradnem odprtju, 
kije bilo 5. junija letos, zaživelo. 
N i dneva, da bi igrišče samevalo. 

Pros tor je namenjen tako 
špo r tn im igram, kot tudi igri 
otrok, saj ni nevarnosti, da bi 
otroci lahko skočili pred avtomo
bil. Starši si tako lahko končno 
za trenutek oddahnejo in v miru 
posedijo, medtem ko si otroci 
najdejo zabavo na otroških igra-
lih, igrišču in v bližnji okolici. 

V hiški, zgrajeni poleg igrišča, 
se lahko tudi okrepčate, poskrb
ljeno je tudi za ustrezne sanita
rije. 

Kdor rad preživi sobotno ali 
nedeljsko popoldne v naravi, si 
čas popestri z družabnimi ig
rami, z družbo pripravi piknik, 
nas lahko pokliče po tel.: 061/ 
643-082, kjer mu bomo rade vo

lje posredovali vse informacije in 
odstopili prostor. 

V soboto, 18. septembra 1999, 
bo Športno društvo Brezje orga
niziralo tudi turnir v košarki. 

Prijavijo se lahko vse ekipe z 
območja občin Vrhnika, Borov
nica, Horjul, Dobrova- Polhov 
Gradec in Brezovica. Prijave zbi
ramo po te l : 061/643-082 in 643-
035 do najpozneje do petka, 
17.septembra. Vsi prisrčno vab
ljeni! 

Še enkrat pa velja poudariti 
zahvalo vsem sponzorjem, dona-
torjem ter vaščanom in posamez
nikom, ki so s svojimi prispevki 
in neutrudnim prostovoljnim 
delom pripomogli k izgradnji 
rekreacijskega centra, ki pred
vsem po njihovi zaslugi kaže tako 
podobo, kot jo ima sedaj. 

Športno društvo Brezje 

PRVA SAMOSTOJNA RAZSTAVA 
SLIKARSKEGA SAMOUKA 
JANEZA MALAVAŠIČA 

K o J a n i s l i k o n a 

o g l e d p o s t a v i 

V novih prostorih (v galeriji) 
okrepčevalnice Matija v Luči-
nah, bo od 1.9. do 1.10. letos na 
ogled slikarski opus Janeza Ma-
lavašiča, sina bolj znanega Iva
na Malavašiča iz Podlipe. Kot 
pravi, mu slikanje in risanje ni 
bilo nikoli tuje, saj je že od 
malih nog rad opazoval očeta 
pri ustvarjanju. "Tudi sam sem 
v mladosti nekajkrat prijel za 
čopič, toda samo za mesec ali 
dva", prav Jani, kakor ga kliče
jo in doda: "Je pa razstava re
zultat zadnjih treh let, odkar se 
s slikanjem tudi intenzivneje 
ukvarjam". 

Večina obiskovalcev je prav 
pozitivno presenečena nad nje
govimi pokrajinskimi motivi, ki 
nadvse verno posnemajo čude
že narave. Čeprav se vse bolj us
merja na slikanje z oljem, pa je 
med izbranimi razstavnimi eks
ponati, moč zaslediti tudi akva
rele. Kot pravi, se kakih "glob
ljih" tem še ni lotil, toda tudi to 
ni v prihodnosti povsem iz
ključeno. 

Čeprav je to prva Janezova 
razstava, pa ni prva v galeriji 
okrepčevalnice Matija. Pred 
njim je svoje grafike razstavljal 
Cankar Vinko iz Smrečja. "Gle
de na dosedanji pozitiven odziv 
obiskovalcev, sem se odločil, da 
bom svoje prazne stene name
nil delom najrazličnejših umet
nikov," razlaga lastnik okrepče
valnice Silvo Cankar, "in ne 
samo to, tudi zunanjo okolico 
sem namenil bodisi za že kon
čana kiparska dela, ali pa za 
ustvarjanje le-teh." 

Razstava je odprta vsak dan 
v tednu, razen ob sredah. 

Gašper Tominc 



Obujanje dobrih starih časov P O M O K R I L E S T V I D O D E K L E T A 

Ivan Stanovnik, po domače Mačkov Ivan, je pridno kuril pod kotlom za 
žganjekuho. 

Marjan Koritnik, po domače Flajšterjev Marjan iz Briš, je bil s svojim pol
noletnim Sivčkom prava turistična zanimivost. 

Konjeniki Horjulke ponosno in pogumno jezdijo na svojih lepotcih. 

Anton Urbančič, Franc Bogataj in Jakob Jereb-so spretno vlekli dreto in 
zabijali brezove klince. 

Poln voz narodnih noš s furmanoma Štefanom in Bernardom iz Horjula. 

Neutrudljivi člani Turističnega 
društva Briše so pripravili že deve
te igre pod Lovrencem, ki tako 
postajajo tradicionalna kulturno-
etnografsko zabavna prireditev. 

Širšemu krogu Slovencev so 
Brisani postali znani po dokaj us
pešnem nastopu na Igrah brez 
meja, kijih organizira Evrovizija. 
Prepričan sem, da so fantje in de
kleta iz tega kraja že takrat malce 
odprli vrata naši poti v Evropo, v 
katero si naša država na vse krip-
Ije prizadeva priti čim prej. V bliž
nji in daljni okolici so podjetni 
Brisani znani po organizaciji Sre
čanj pod Lovrencem, ki je bilo 
letos že deveto po vrsti. 

Tudi tokrat so v sprevodu sode
lovale številne narodne noše na na
jrazličnejših vozovih od zaprav-
ljivčkov, lojtrnih voz, parizarjev, z 
dvosedežnikom-gigom so sodelov
ali konjeniki iz Horjula, videli smo 
oslovsko vprego in kdo ve še kaj. 
Srečanja pod Lovrencem privab
ljajo številne obiskovalce pred
vsem zaradi predstavitev najraz
ličnejših zvrsti obrti, kijih počasi, 
vendar vztrajno zob časa odriva v 
pozabo. Mednje sodijo kovaštvo, 
oglarstvo, čevljarstvo, žganjekuha 
in še nekaj drugih obrti. Na prire
ditvi ne manjka najrazličnejših 
kmečkih opravil, ki so že skoraj 
pozabljena, v katerih se vsako leto 
pomerijo kmečki fantje in dekleta. 

Letos je bila v celoti prikazana 
in predstavljena nekdanja "šuštar-
ska" delavnica s pravimi čevljarji: 
Antonom Urbančičem iz Dobro
ve, Francem Bogatajem iz Briš in 
Jakobom Jerebom iz Šentjakoba, 
ki še vedno ročno izdeluje škornje, 
predvsem za plesalce folklore. 
Zanimivo je bilo "templjanje" čev
ljev s pravimi brezovimi klinci, 
česar se še zlasti spominjajo stare
jši ljudje. 

Kmečke žene in dekleta so pri
pravile številne sladke domače 
dobrote, ki jih je bilo mogoče po
skusiti in tudi kupiti. 

Kot se spodobi, se je srečanja 
pod Lovrencem udeležil tudi žu
pan Janez Oven, ki je pozdravil 
številne obiskovalce in jim zaželel 
prijetno zabavo na prireditvi, kije 
ob zvokih ansambla Nagelj trajala 
pozno v noč. 

F.B. 

P R V A G A S I L S K A V A J A V 

Z G O D O V I N I G A S I L S K E G A 

S E K T O R J A Š E N T J O Š T 

Namišljeni požar 
na kmetiji Bržnik 

Letos so v Gasilski zvezi Dolo
miti ( G Z D ) organizirali nov gasil
ski sektor, v katerem sta gasilski 
prostovoljni društvi Šentjošt in 
Butajnova - Planina. Vzrok zanj je 
predvsem ustanovitev občine Hor
jul in izločitev izprejšnje občine, 
nadalje prej omenjeni društvi 
pokrivata hribovite predele in zato 
imata drugačno specifiko za razli
ko od ostalih gasilskih društev. 
Seveda pa niso prekinili doseda
njega dobrega sodelovanja z sosed
nimi sektorji in G Z , kar seje poka
zalo že na prvi vaji ( 22.8.) sektor
ja Šentjošt. 

Zamišljen je bil klasičen požar 
zaradi udara strele na južni del 
gospodarskega poslopja kmetije 
Bržnik (v okolici Šentjošta). Začet
ni vir vode na požarišču je bil iz 
avtocistern, nato pa 530 m dolga 
veriga iz potoka (iz Malna ).V vaji 
sta sodelovali obe društvi novega 
sektorja, poleg tega pa še P G D 
Polhov Gradec, P G D Vrzdenec in 
PGD Podlipa. Skupni rezultat je 
bil, da so bili na požarišču 44 gasil
cev , 4 avtocisterne,2 orodni vozili 
.terensko vozilo in traktorska ci
sterna .Vajo sta si ogledala povelj
nik G Z D Matija Gole in podpove-
Ijnik G Z D Pavel Malovrh in jo 
kljub nekaterim napakam tudi 
dokaj dobro ocenila. 

Pred kratkim pa so šentjoški 
gasilci kupili tudi rabljen avto-
hladilnik, ki so ga že predelali v 
hladilniško prikolico za vleko s 
traktorjem. Vsa preureditvena dela 
so opravili člani društva sami z 
prostovoljnim delom. Hladilna 
prikolica bo služila za hlajenje pi
jače na družabnih prireditvah, 
možno pa si jo bo tudi izposoditi. 

Gašper Tominc 

PODOKNICA ZA AMALIJO OBLAK 
Nekdaj so fantje hodili vasovat 

k puncam tako, da so ponoči pod 
oknom izvoljenke zapeli pesem, 
tisti bolj drzni pa so si postavili 
lestev in potrkali na okno ljubljene. 
Danes takih reči fantje večinoma 
ne počno, razen Podokničarja, ki 
se že 13 let v okviru Podoknice 
Nedeljskega dnevnika vzpenja po 
lestvah, tokrat k Amaliji Oblak. 

V petek 20.8.ob sedmih zvečer 
je številno občinstvo nejevoljno 
gledalo v kislo nebo in čakalo 
začetni vrisk Podokničarja - Fran
cija Pestotnika, ki bi naznanil nje
gov prihod. Pred vhodom na pri
reditveni prostor pred gasilskim 
domom v Šentjošt ga je čakala 
Požarna obramba, katerih oprema 
ni prav dosti zaostajala za tehno
logijo devetdeset let stare gasilske 
črpalke, s katero se je pripeljal 
Podokničar. Toda preden se je 
vasovalec lahko podal h izvoljen-
ki, je moral pri njih opraviti še 
nekaj nalog, s katerimi bi dokazal, 
da si jo zasjuži.Tako je z vodnim 
curkom zbijal pločevinko, nato pa 
razvijal gasilsko cev. Zaradi "sabo
taže " Požarne obrambe je bil 
obakrat povsem neuspešen. Zara
di njegove očitne nesposobnosti so 
fantje spoznali, da jim je, četudi 
jim hodi v zelje, povsem nenevaren 
konkurent. 

V trenutku, ko si je Podokničar 
sezul svoje copate in se z velikim 
šopkom rož podal na lestev pa je 
pričelo močno deževati. Pa kljub 
temu ni izgubil smisla za humor, še 
posebej, ko ga je zalotila mama 
njegove izvoljenke. Na zgornjem 
balkonu gaje pričakala Amalija, ki 
jo je strastno poljubil, nato pa 
občinstvu, ki se je stiskalo pod 
dežniki, povedal še par debelih šal. 
Ko sta se oba podala pred hišo, sta 
zaplesala ob zvokih ansambla 

Požarna obramba ob pričakovanju Podokničarja. 

Amalija Oblak in Podokničar • Franc Pestotnik. 

Borisa Razpotnika .vendar pa je 
Amali j i tekom plesa zamenjal 
soplesalca njen pravi srčni " pod
okničar" Izidor.ki jo osrečuje že 
34 let in s katerim imata pet otrok 
in štiri vnuke. Nadalje bi v prime
ru dobrega vremena še sledile 

družabne igre in veselica, pa je vse 
skupaj zaradi dežja padlo v vodo. 
Kljub temu pa so si šentjoški gasil
ci ( organizatorji veselice) meli ro
ke, saj je kar nekaj obiskovalcev na
vkljub slabemu vremenu vztrajalo. 

Gašper Tominc 

O G L E D R U P N I K O V E L I N I J E V Z I R O V S K E M V R H U 

Nočna mora za gradbenike 
Kogarkoli je pot kdaj zanesla v 

Zirovski vrh, je vsaj ob nekoliko na
tančnejšem opazovanju pokrajine 
opazil nenaravne nasipe, kotanje, 
marsikje pa tudi vojaške bunkerje, ki 
še danes kljubujejo času in dajejo 
okolju svojevrsten pečat.Vsa ta dela 
človeških rok so bila posledica utr
jevanja zahodne meje z Italijo pred 
2, svetovno vojno. 

Večina bunkerjev je manjših, ki so 
služili kot mitraljezni bunkerji, sta pa 
v Golem vrhu dva, ki vodita 25m 
globoko v podzemlje, kjer se nahaja 
prava galerija prostorov. Ta dva sta 
bila tudi cilj odprave skupine šent-
joških fantov in deklet v mesecu juli
ju, njim pa seje pridružil tudi doma
čin iz Golega vrha France Oblak, ki 
te kraje pozna kot lasten žep.Čeprav 
sta oba bunkerja visoka okrog 8 
metrov pa ju gozd že tako močno 
zakriva, da se ju človek dobesedno 
ustraši, ko se kar naenkrat pojavita 
pred teboj. Vstop v podzemne pros
tore je mogoč samo skozi enega in 
sicer skozi strelno lino, ali pa z vrha 
bunkerja. 

V podzemlje, kjer se z vsakim 
podestom znižuje temperatura, seje 
skupina podala z močno "svetlobno 
oborožitvijo" in se tako izognila 
morebitnim neprijetnostim, ki bi jim 
botrovala tema. Po ničkoliko pre
hojenih betonskih stopnicah se od
pre presunljiv pogled (ob močni 
svetilki) na zaman opravljeno delo 
takratnih gradbenikov. Vsi prostori 
so betonski in obokani. Tako se z 
glavnega hodnika, ki presega dolži
no 250 metrov, odcepljajo razne 
manjše ali večje sobane. V eni od 
njih sta tudi velika vodna rezervoar
ja, je pa tudi veliko manjših, v kate
rih je gladina vode na isti ravni kot 

Številni bazeni v bunkerju ,v katerih je ponekod voda turkizno obarvana. 

tla hodnika. Skupina je opazila, da 
je voda v nekaterih rezervoarjih pov
sem normalno prozorna, medtem ko 
je v določenih obarvana turkizno 
modro. 

Ob začetku aprilske vojne 1941 
dela na Rupnikovi liniji še niso bila 
povsem dokončana. 2.nemški arma
di je desno krilo varovala 2.italijan
ska armada, ki je napad začela 11. 
aprila. Zaradi očitnih znakov razsu
la v jugoslovanskih enotah je ta hitro 
napredovala in s tem odvzela velja
vo Rupnikovi liniji.Ker pa so Nem
ci samovoljno premikali demarkacij
sko črto so objekti omenjene linije 
v Golem vrhu prišli njim v roke. Ti 
so jih takoj z minami, napolnjenimi 
s strupom ," dezinficirali " pred 
morebitnimi uporabniki - skrivači 
Te so še danes vidne v bunkerju v 
številnih sobanah, okoli njih pa se 
nahaja soli podobna bela snov, ki 
ima značilen vonj po kemikalijah. 

Največja tragika teh objektov pa 
je njihova nikoli uporabljena na-

Varovanje južnega dela gospodarskega poslopja pri Bržnik. 

Eden izmed številnih mitraljeskih 
bunkerjev v Golem vrhu. Ko ga je 
neki kmet hotel po vojni razstre
lit i,da hi si pridobil železo, je ob 
eksploziji odletelo le nekaj vijakov 
pri strelni lini. 

membnost. Potrebno si je predstav
ljati, koliko delovnih ur je bilo po
trebno s takratno tehniko pri grad
nji teh objektov. In to za prazen 
nič.V hodnikih in sobanah še danes 
leži zidarsko orodje, pesek in apno, 
kar kaže očitna znamenja, da jih je 
vojna presenetila sredi gradbenih 
del." Po končani vojni so mnogi 
domačini uporabljali gradbene suro
vine, ki so se nahajale v bunkerjih, 
za zidavo lastnih stanovanj.,' pravi 
France Oblak in doda :"Tudi manj
ša železnica, ki je vodila do teh bun
kerjev, je po vojni bila le še železo, 
odlično za gradbene namene." 

Gašper Tominc 



Namesto v malo šolo kar v pravo šolo 

Vremenarji se predstavijo. 

O r a t o r i j v Š e n t j o š t u 

Štirje dnevi, od srede do sobote, so bili za otroke šentjoške fare 
nepozabno doživetje.V teh dneh je namreč potekal prvi oratorij v 
Šentjoštu pod vodstvom dveh domač inov Petra Končana in Ale
ša Ušeničnika. Program se je začel dopoldne z dvigom njihove 
zastave in petjem njihove himne " Šuba dum ". Kako glasna je 
b i l a h i m n a , zgovorno pove podatek ,da je sode lova lo 77 
otrok.vodilo pa j ih je 13 animatorjev, torej skupaj 90 ljudi. Po 
h imni je s ledi l igrani p r i zo r animatorjev iz življenja o č a k a 
Jakoba. Vsak igrani prizor je sporočal do ločeno zgodbo, ki je bila 
tema za nadaljnje razmišljanje in pogovor. 

Ker je tako množico radoživih otrok težko obvladati, so bili raz
vrščeni v 5 skupin s svojim imenom ( Zvončki in trobentice, 
Duhci , Dirkači , Živčki, Vremenarji), grbom in vzkl ikom.V skupi
nah so potekali pogovori pa tudi medskupinska tekmovanja v 
najrazličnejših igrah. D a pa je bil dan še nekoliko bolj pester, so 
animatorji pripravili 4 delavnice (plesna, tesarska , kuharska in 
novinarska ), v katere so se otroci razdelili prostovoljno.Rezultate 
njihovega truda smo si obiskovalci lahko ogledali na zaključni 
prireditvi v soboto zvečer. M l a d i tesarji so tako izdelali leseno hi
šico, plesalci so predstavili svojo koreografijo ob zvokih najnovejše 
uspešnice Čukov, mladi novinarji so se učili različnih novinarskih 
veščin, kuharji in kuharice pa so izdelovali razl ične dobrote. 

Pri izpeljavi oratorija pa so pomagali tudi nekateri farani in or
ganizacije :domači župnik-Jože Mate, S K D , OŠ Šentjošt, Kulturno 
društvo Šentjošt, domač i gasilci in Mihaela Č e p o n s prevozom 
otrok iz bolj oddaljenih krajev. 

G a š p e r Tominc 

Po le tn i oddih v v r tcu Brezje 

Otroci in njihova vzgojiteljica iz vrtca Brezje pri osnovni šoli 
Dobrova so si po lepem, ustvarjalnem in otroško navihanem 
druženjem privoščili poletni oddih. Skupinica je bila sicer 
majhna, štela je le trinajst otrok, a jim ni manjkalo dobre volje 
in ustvarjalnosti, ki se je pokazala ob koncu leta na zaključni 
razstavi otroških umetnij. 

Na sliki so prikazane likovne tehnike slikanja, tiskanja in 
lepljenja. Kot je lahko razvidno s sličic, bodo mali ustvarjalci 
lahko kaj hitro postali veliki umetniki. Če pa ne, jim bodo 
ostali spomini iz mladostnih let in čar lepih ustvarjalnosti, ki 
jih lahko premore le otroška domišljija. 

V Osnovni šoli Dobrova sc je letos 
začela devetletka za otroke, ki bi 
morali letos obiskovati malo šolo. 
Kljub temu, da v samem začetku pro
gram ni imel pozitivnega odziva, se 
lahko ravnateljica Nives Počkar poh
vali, da ji je uspelo privabiti vso gene
racijo otrok, ki jo šola pokriva. Tako 
bo v dveh razredih šolo obiskovali 32 
otrok. Učiteljici Barbara Burjak in 
Vilma Snoj jih bosta skupaj z vzgoji
teljicama Antonijo Bo/.ovičar in Ireno 
Tomšič seznanjali z novimi vedami 
preko igre in zabave. 

Dan pred začetkom pouka so male 
šolarje pričakali z majhnim prese
nečenjem. Učenke Ana, Urša, Nina, 
Mateja, Maruša, Lili in Katja so svo
jim novim prijateljem zaigrale lutk
ovno igrico Lakota je najboljši kuhar, 
ravnateljica pa jih presenetila z majh
nim darilcem. Po končani predstavi 
so starši že odšli na prve govorilne 
ure, otroci pa so skupaj z vzgojitelji
cama izdelali majhne miške. Da jc 
bila trema, ki je bila pred vrati šole 
velika, premagana, so poskrbele tudi 
vzgojiteljice, ki otroke spremljajo še 
iz vrtca. Tako da novih presenečenj v 
samem začetku ni bilo. (vi) 

Spet je šola 
V polhograjski OŠ so se prvič 

odprla tudi vrata za 22 malih 
šolarjev. Mal i »kratkohlačniki« 
bodo »gulili« k lop i skupaj z 
učiteljico Nado Strajnar, ki j im je 
dobrodoš l ico zaželela že pred 
vrati šole. Prvošolčki so se sku
paj z radovednimi s ta rš i od
pravili do učilnice, kjer j ih je na 
mizi že čakal majhnem, plišast 
zajček s čokolado. Da pa ne bi 
bilo kaj solza, seveda iz maminih 
oči, so starše hitro povabili v avlo 
na kavico, vrata učilnice pa so se 
za starši takoj zaprla. No , na go
vorilne ure bodo še vedno lahko 
prišli. Znanje, ki ga bodo prvo

šolčki sprejemali pa bodo star
šem od sedaj naprej kazali le 
doma. 

(vi) 

Glej, zajčki nas že čakajo na šolskih klopeh 

4 j i 
No mame, bi šle tudi ve ponovno v šolske klopi? 

Sofinanciranje tistih ukrepov za pospeševanje kmetijstva, 
ki imajo podporo države 

Javni razpis za sofinanciranje ukrepov za pospeševanje kmetijstva 
v občinah za leto 1999 (Ur.l. RS št.: 56-57/99), ki gaje v poletnih 
mesecih objavilo Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
je prinesel pri prvem branju vsem zainteresiranim precejšno mero ra
zočaranja. 

Zelo jasno je razbrati, da Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano ugodno sofinancira tiste ukrepe za pospeševanje kmetijst
va, ki jim v naši občini ne namenjamo praktično nobene pozornosti: 

urejanje zemljišč, preprečevanje zaraščanja kmetijskih površin, 
naložbe za prestrukturiranje kmetij, razvoj dopolnilnih dejavnosti, 
strokovno izobraževanje, odprava škod zaradi elementarnih nezgod 
in omogočanje dostave vode. 

Z izjemo izobraževanja, ki mu namenjamo nekaj proračunskih sred
stev, smo doslej v občini subvencionirali preživele namene. S takšnim 
programom ukrepov občina ne more kandidirati za razpisana dodat
na finančna sredstva. 

Težko seje sprijazniti s takšnim dejanskim stanjem stvari. Zamudi
ti takšno priložnost bi bila nepopravljiva škoda. Prepričani smo, da 
lahko glede na to, da smo za letošnje namene subvencioniranja dos
lej porabili le manjši del sredstev, program spremenimo oziroma prila
godimo razpisnim pogojem in se prijavimo na razpis. Čas je do 
06.09.1999, ko se javni razpis zaključi. 

Da bi z novimi okoliščinami in nameni seznanili kmetovalce, je bil 
20. avgusta organiziran posvet na temo pospeševanja kmetijstva in 
vloge občine. Posvet je bil v Šentjoštu in se gaje poleg predstavnika 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, župana in Odbora 
za kmetijstvo in gozdarstvo, udeležilo več deset zainteresiranih kme
tovalcev. 

Najpomembnejše ugotovitve posveta so, da mora občina prenehati 
finančno podpirati tiste kmetijske programe, ki jih je država zaradi 
dokazane neučinkovitosti opustila že pred leti in da naj se vsi odgo
vorni maksimalno angažirajo, da se občina kvalificira že za letošnji 

javni razpis. Dodatna sredstva za pospeševanje kmetijstva so nujno 
potrebna. 

Na teh osnovah je občinska uprava pripravila javnemu razpisu 
prilagojen vprašalnik za kmete. Skupaj s pojasnilom je bil že v 
ponedeljek 23.08.1999 razposlan po kmetijah. Izpolnjen vprašalnik 
je bilo potrebno posredovati občinski upravi najkasneje do 
30.08.1999, da bi bilo mogoče še pravočasno ovrednotiti nove pro
grame pospeševanja kmetijstva v občini in jih tudi ustrezno sofinan
cirati. Vse aktivnosti so časovno usklajene in morajo do 06.09.1999 
rezultirati v oddani popolni vlogi na Ministrstvo za kmetijstvo, goz
darstvo in prehrano. 

V sredo 25.08.1999 se je sestal tudi Odbor za kmetijstvo in goz
darstvo in oblikoval nov program za sofinanciranje pospeševanja 
kmetijstva v občini za leto 1999, ki podpira urejanje zemljišč, 
preprečevanje zaraščanja kmetijskih zemljišč, naložbe za prestruk
turiranje kmetij, razvoj dopolnilnih dejavnosti na kmetijah, odprav
ljanje škod zaradi elementarnih nezgod in strokovno izobraževanje 
za potrebe kmetijstva, vključno s štipendiranjem mladih naslednik
ov kmetij, ki se šolajo za kmetijce. 

Kmetje bodo prejeli ustrezna nakazila iz naslova subvencij že v 
prvi polovici septembra. 

Subvencij bodo deležni samo tisti kmetje, ki so spomladi oddali 
izpolnjene obrazce "Podatki o kmetijskem gospodarstvu", ki jih je 
preko kmetijske svetovalne službe zbiralo Ministrstvo za kmetijst
vo, gozdarstvo in prehrano. Izjemoma bomo upoštevali tudi tiste 
posameznike, ki bodo ta obrazec oddali najkasneje do 30. 08. 1999. 

V devetdesetih dneh po končanem razpisu, bomo zvedeli za re
zultate. Dodatna finančna sredstva bodo prav tako namensko pora
bljena. 

Upamo na najboljše! 

Občinska uprava Dobrova - Polhov Gradec 



O D L O K 
o obveznem zbiranju in odstranjevanju odpadkov 

na območju Občine Dobrova-Polhov Gradec 

I. SPLOŠNI. DOLOČBE 
1. člen 

S tem odlokom se določijo vrste odpadkov, zbiranje, odvoz in 
odstranjevanje ter urejanje centralne deponije komunalnih odpad
kov na območju Občine Dobrova-Polhov Gradec. 

2. člen 
Na celotnem območju Občine Dobrova-Polhov Gradec se uvede 

obvezno zbiranje in odvažanje komunalnih odpadkov iz stanovanj, 
industrijskih objektov, javnih zgradb, dvorišč, parkirnih mest in 
drugih virov. 

3. člen 
Upravljalci in lastniki zgradb teh objektov na območju Občine 

Dobrova-Polhov Gradec morajo komunalne odpadke odlagati v 
posode za odpadke ne glede na oddaljenost stoječega mesta posod 
za odpadke. 

4. člen 
Za odpadke, za katere je ugotovljeno, da se lahko uporabljajo kot 

surovina, mora pooblaščena organizacija skupno s komunalno skup
nostjo uvesti ločeno zbiranje. Uporabniki so dolžni zbrati odpadke 
in jih sortirano odlagati na zato določena mesta. 

Za odvoz posebnih odpadkov, ki ne sodijo v redni odvoz, niti v 
odvoz kosovnega materiala, so dolžni poskrbeti sami lastniki oziro
ma proizvajalci. 

Odpadni material v gradbeništvu in izkopi (zemlja) se smejo od
lagati samo s predhodno pridobitvijo soglasja Občine Dobrova-
Polhov Gradec. 

5. člen 
Posodo za odpadke je dolžna preskrbeti pooblaščena organizacija. 

• • >. 6. člen 
Zbiralna mesta za zbiranje odpadkov določi pooblaščena orga

nizacija tako, da so dostopne smetarskim vozilom in so v neposredni 
bližini dovozne ceste. V primeru, da so posode za odpadke izven 
nivoja cestišč, so jih uporabniki dolžni postaviti na mesto odvoza, 
po končanem praznjenju pa so dolžni skrbeti za čistočo zbirnih mest 
in posod za odpadke. 

7. člen 
Kosovni odpadki se odlagajo ob kontejnerjih. Zato je pooblašče

na organizacija dolžna dvakrat letno organizirati odvoz kosovnega 
materiala, vsaj teden dni pred odvozom pa je dolžna obvestiti na 
krajevno običajen način občane Občine Dobrova-Polhov Gradec o 
odvozu. 

8. člen 
Pooblaščena organizacija mora zagotoviti reden odvoz komu

nalnih odpadkov na vsa naselja v Občini Dobrova-Polhov 
Gradec.Ceno storitev določa pooblaščena organizacija, ceno 
storitev lahko omeji Občina Dobrova-Polhov Gradec. 

II. KAZENSKE DOLOČBE 
9. člen 

Z denarno kaznijo od 20.000,00 SIT do 500,000,00 SIT in stroški 
sanacije se kaznuje za prekršek fizična oseba. 

Z denarno kaznijo od 50.000,00 SIT do 1.000.000,00 SIT in stroš
ki sanacije se kaznuje za prekršek pravna oseba: 

1. če odlaga odpadke izven posod za odpadke (divja odlagališča) 
in če ne postavi posod za odpadke na za to določeno mesto, 

2. če redno ne vzdržuje in čisti okolice. 
O višini kazni določa Občinski odbor za komunalo in Občinski 

odbor za prostor in urejanje okolja. 

10. člen 
Za občane, ki nimajo urejenega odvoza odpadkov, začne odlok 

veljati takoj, ko imajo zagotovljene pogoje za njegovo izvajanje. 
Nadzor nad izvajanjem tega odloka opravlja Občina Dobrova-

Polhov Gradec. 
Ta odlok prične veljati naslednji dan po Objavi , uporablja pa se 

od dneva sprejema dalje. 
Številka: 015-03-1721/99 
Dobrova, dne 15. julija 1999 

Občinski svet Občine Dobrova-Polhov Gradec 
Zupan 

Janez Oven 

Na podlagi 42., 43., 44., 45., člena Zakona o stavbnih zemljiščih 
(Uradni list RS št.44/97) ter 7.člena Statuta Občine Dobrova-Pol
hov Gradec ( Naš časopis št. 252/99. ) je svet Občine Dobrova -
Polhov Gradec na svoji 8.seji, dne 15.7.1999 sprejel 

ODLOK 
o plačilu sorazmernega dela stroškov za pripravo in opremljanje 
stavbnega zemljišča na območju Občine Dobrova-Polhov Gradec 

1. člen 
S tem odlokom se določa plačilo in izračun sorazmernega dela 

stroškov priprave in opremljanja stavbnega zemljišča s komunalni
mi in drugimi objekti sekundarnega omrežja na območju občine 
Dobrova-Polhov Gradec. 

2. člen 
Investitor, ki namerava graditi nov objekt na območju urejanja 

stavbnih zemljišč, je dolžan plačati sorazmerni del stroškov za 
pripravo in opremljenost stavbnega zemljišča. 

Investitor, ki namerava prizidati ali nadzidati obstoječi objekt na 
območju urejanja stavbnih zemljišč in je za to potrebno gradbeno 
dovoljenje, je dolžan plačati sorazmerni del stroškov za opremljan
je stavbnega zemljišča. 

Investitor, ki namerava zgraditi nov objekt oziroma prizidati ali 
nadzirati obstoječi objekt, za katerega je potrebno gradbeno dovol
jenje, zunaj območja urejanja stavbnih zemljišč in ga priključi na 
komunalne objekte in naprave na območju urejanja stavbnih zeml
jišč, je dolžan plačati sorazmerni del stroškov za opremljanje stavb
nega zemljišča. 

Investitor, ki namerava zgraditi nov objekt oziroma prizidati ali 
nadzidati obstoječi objekt, za katerega je potrebno gradbeno dovol
jenje, zunaj območja urejanja stavbnega zemljišča in ga priključi na 
komunalne objekte in naprave zgrajene zunaj območja urejanja 
stavbnega zemljišča, je dolžan plačati sorazmerni del stroškov za 
opremljanje stavbnega zemljišča. 

Investitor, ki namerava graditi nadomestni objekt ali spremeniti 
namembnost objekta, je dolžan plačati sorazmerni del stroškov 
opremljanja stavbnega zemljišča za razliko v tlorisni površini z up
oštevanjem števila etaž med novim in starim objektom. 

Investitor, ki namerava graditi nadomestni objekt na novi lokaciji, 
je dolžan plačati sorazmerni del stroškov opremljenosti stavbnega 
zemljišča v celoti, kot bi gradil nov objekt. Ob predložitvi dokazila, 
da je star objekt porušen, se mu povrne sorazmerni del stroškov, ki 
odpade na star objekt. Če je tlorisna površina z etažami novega 
objekta manjša, se razlika investitorju ne vrača. Razlika med staro 
in novo koristno površino objekta mora biti razvidna iz tehnične 
dokumentacije. 

3. člen 
Investitor iz 2.člena tega odloka plača sorazmerni del stroškov 

priprave in opremljarrja stavbnega zemljišča v skladu s tem odlokom. 

4. člen 
Sorazmerni del stroškov za opremljanje stavbnega zemljišča 

zunaj območja urejanja stavbnega zemljišča se določi kot povprečje 
stroškov opremljanja za kvadratni meter stavbnega zemljišča s ko
munalnimi in drugimi objekti in napravami sekundarnega omrežja 
na vseh območjih urejanja v občini in se obračuna skladno z nasled
njimi kriteriji in merili: 

A) LOKACIJA PREDVIDENEGA OBJEKTA 
I. OBMOČJE NASELIJ: Dobrova, Polhov Gradec, Podsmreka, 

Selo, Draževnik, Komanija, Razori, Šujica-strnjeni del, Gabrje-str-
jeni del, Hruševo-strnjeni del 

II. OBMOČJE NASELIJ: Briše, Srednja vas pri Polhovem Grad
cu, Dvor pri Polhovem Gradcu, Dolenja vas pri Polhovem Gradcu, 
Belica, Brezje pri Dobrovi, Šujica-ostalo, Gabrje-ostalo, Hruševo-
ostalo. Stranska vas, Hrastenice, Pristava pri Polhovem Gradcu, 
Šentjošt nad Horjulom-strnjeni del 

III. OBMOČJE NASELIJ: Babna gora, Log pri Polhovem Grad
cu, Šentjošt nad Horjulom-ostalo, Podreber, Pod kotom. Črni vrh-
strnjeni del. Osredek pri Dobrovi-strnjeni del, Smolnik-strnjeni del 

IV. OBMOČJE NASELIJ: Osredek pri Dobrovi-ostalo, Pra-
proče, Butajnova, Utik, Crni vrh-ostalo, Selo nad Polhovim Grad
cem, Setnik, Setnica, Rovt, Smolnik-ostalo, Srednji vrh, Planina nad 
Horjulom 

B) STOPNJA KOMUNALNE OPREMLJENOSTI 
a) Objekti in naprave individualne komunalne rabe ( 60 % izho

diščne cene ) 

Vrsta 
komunalnega voda 
vodovod 
tekalna kanalizacija 
električno omrežje 
telefonsko omrežje 
kabelsko omrežje 
Opremljenost skupaj (max) 

I. II. III. IV. 
območje območje območje območje 

257. 25% 28% 31% 
30% 30% 
20% 20% 25% 30% 
15% 15% 17% 19% 
10% 10% 12% 14% 
100% 100% 82% 94% 

b) Objekti in naprave kolektivne komunalne rabe ( 40% izhodiščne 

Vrsta objekta I. II. III. IV. 
območje območje območje območje 

•magistralna cesta 60% 30% 30% 30% 
»asfaltna cesta 40% 30% 30% 30% 
•makadamska cesta 10% 10% 15% 13% 
meteor.kanalizacija 15% 15% 
javna razsvetljava 4% 4% 4% 4% 
hidrantno omrežje 10% 10% 5% 5% 
javna parkirišča 3% 3% - -
igrišča 8% 8% 5% 
Opremljenost skupaj (max) 100% 70% 44% 39% 

* Upošteva se le ena cesta 
Pri gospodarskih objektih, ki služijo izključno kmetijski rabi, naj 

se pri stopnji komunalne opremljenosti upoštevajo ceste, vodovod, 
javna razsvetljava, kanalizacija.elektrika, hidrantno omrežje. 

C) Korekcijski faktorji glede na namembnost objekta 
Velikost Korekcijski 

Namembnost objekta uporabne faktor 
površine (V) (K) 

počitniške hišice 80 m 2 ' 2,00 
stanovanjski objekti 150 m 2 0,40 
šole, vrtci, odprte rekreacijske površine, 
igrišča, kulturni objekti 130 m 2 0,05 
poslovni objekti, uradi in trgovine 200 m2 1,20 
gospodarski objekti namenjeni 
kmetijski rabi (hlevi, seniki, lope, 
kozolci, rastlinjaki, silosi, čebelnjaki) 500 m 2 0,10 
bencinski servisi (objekti, visoka 
gradnja in površina točilnih pultov), 
objekti za dejavnost, ki uporablja 
ali prodaja nevarne snovi 300 m2 2,00 
proizvodni in obrtni objekti 1000 m2 1,20 
sakralni objekti 100 m 2 0,05 

Pri izračunu sorazmernega dela stroškov opremljanja stavbnega 
zemljišča se za objekt, ki odstopa od površine, za katero je določe
na izhodiščna cena, upošteva dejanska površina objekta. (Pf) 

5.člen 
Izhodiščna cena za izračun sorazmernega deleža stroškov oprem

ljanja stavbnega zemljišča izven območja urejanja stavbnega zeml
jišča znaša 1.200.000,00 SIT. 

Izhodiščna cena velja za območje z največjo stopnjo komunalne 
opremljenosti v občini (objekti za individualno komunalno rabo -
60% in objekti za kolektivno komunalno rabo - 40%). Določena je 
za določeno površino objekta glede na namembnost. (V) 

Izhodiščna cena za izračun sorazmernega dela stroškov pripada
jočega funkcionalnega zemljišča znaša 360 SIT na m2 in je korigira
na s faktorjem izkoriščenosti zemljišča. (Zf) 

Stroški prostorske ureditve so določeni pavšalno v znesku 
385.600,00 SIT. 

Izračun sorazmernega dela stroškov opremljanja stavbnega zem
ljišča se izračuna na osnovi naslednje formule: 

• — Z f » Z " T Pf = 

kjer je: 
Pf • faktor površine objekta glede na izhodiščno površino, 
T = tlorisna površina z upoštevanjem števila etaž, 
V • izhodiščna velikost objekta, določena z odlokom, 
Zf « faktor izkoriščenosti zemljišča, 
Z - površina funkcionalnega zemljišča, 
K = korekcijski faktor glede na namembnost objekta 

I Z R A Č U N 
Tlorisna površina objekta in 
etažne površine (T): m2 

Izhodiščna velikost (V): m2 

Površina pripadajočega 
funkcionalnega zemljišča (Z): m2 

Faktor izkoriščenosti površine Zf 
Faktor površine objekta glede na 
izhodiščno površino Pf 
Izhodiščna cena za izračun 
sorazmernega dela stroškov 
opremljanja stavbnega 
zemljišča znaša 1.200.000 x Pf • SIT 
Izhodiščna cena za izračun sorazmernega dela 
stroškov pripadajočega funkc. 
zemljišča znaša (360xZf) 360 x Zf = SIT/m2 

a) Stopnja komunalne opremljenosti za 
objekte in naprave individual. komunalne rabe. ' 
Upošteva se izhod.cena za objekt % - SIT 
b) Stopnja komunalne opremljenosti za 
objekte in naprave kolektiv, komunal, rabe. 
Upošteva se izhod.cena za objekt % = SIT 
c) Stroški prostorske ureditve 385.600,00 SIT 
d) Nadomestilo za obremenitev 
gradbene površine Z x 360 x Zf 
Individualna oprema + kolektivna oprema 
( a+b+c+d ) E - SIT 
korekcijski faktor glede na 
namembnost objekta ( K ) K 
Sorazmerni del stroškov skupaj «ExK) • SIT 

6.člen 
Sorazmerni del stroškov za opremljanje stavbnega zemljišča ne 
zajema stroškov izvedbe priključkov in priključnih taks za pri
ključitev objektov na komunalne objekte in naprave. 

7. člen 
Od sorazmernega dela stroškov opremljanja stavbnega zemljišča 

se odštevajo vsa prejšnja namenska plačila investitorja v izgradnjo 
komunalnih objektov in naprav, kot tudi vrednost opravljenega dela 
na območju predvidene gradnje na podlagi samoprispevka ali en
kratnega prispevka, in sicer po valorizirani vrednosti glede na čas 
plačila, vendar največ do 80% izračunanega sorazmernega dela 
stroškov opremljanja stavbnega zemljišča. Osnova za izračun vred
nosti opravljenega dela investitorja (in njegovih družinskih članov 
) je število opravljenih ur in vrednost ure. Število opravljenih ur po
trdi ožja lokalna skupnost, vrednost ure pa določi Odbor za komu
nalo. 

Za gradnjo javnih objektov v občinski lasti lahko Občinski svet 
na predlog župana investitorju zmanjša sorazmerni del stroškov 
opremljanja stavbnega zemljišča ali pa v celoti oprosti plačila. 

8. člen 
Izhodiščna cena sorazmernega dela stroškov opremljanja stavb

nega zemljišča in vsa prejšnja namenska plačila investitorja v izgrad
njo komunalnih naprav na območju predvidene gradnje se revalo
rizirajo s povprečnim indeksom podražitve za stanovanjsko gradn
jo, ki jo objavlja Gospodarska zbornica Slovenije - Združenje za 
gradbeništvo in IGM. 

9. člen 
Sredstva zbrana po tem odloku, občina namenja za vlaganje 

oziroma izboljšanje komunalne infrastrukture po letnem programu 
Odbora za komunalo potrjenem na Občinskem svetu. 

10. člen 
Sorazmerni del stroškov opremljanja stavbnega zemljišča po 

določbah tega odloka odmeri investitorju na njegovo zahtevo občin
ska uprava občine Dobrova-Polhov Gradec. Način plačila se določi 
v pogodbi, ki jo skleneta občina in investitor. Investitor je dolžan 
plačati komunalni prispevek pred izdajo gradbenega dovoljenja ali 
pridobitvijo soglasja k priglasitvi del. 

Kazenske določbe 
1 l.člen 

Z denarno kaznijo od 100.000,00 do 500.000,00 SIT se kaznuje 
za prekršek pravna ali fizična oseba: 

- če v zahtevku za odmero sorazmernega dela stroškov opreml
janja stavbnega zemljišča po določbah tega odloka navede 
neresnične podatke 

- če graditelj uporablja komunalne objekte in naprave brez po
ravnave prispevka. 

12. člen 
Ta odlok prične veljati naslednji dan po objavi, uporablja pa se 

od dneva sprejema dalje. 
Dobrova, dne 15.07.1999 
Številka: 015-03- 1706/99 

Občinski svet občine Dobrova-Polhov Gradec 
Župan 

Janez Oven 

OBČINA 
DOBROVA-POLHOV GRADEC 
Ul. Vladimirja Dolničarja 2 
1356 DOBROVA 
Tel./fax. 641-458 641-459 

VLOGA 
ZA IZRAČUN SORAZMERNEGA DELA STROŠKOV ZA 

PRIPRAVO IN OPREMLJANJE STAVBNEGA ZEMLJIŠČA NA 
OBMOČJU OBČINE DOBROVA-POLHOV GRADEC 

ime in priimek: 
Naslov: 
Pošta: 
Davčna številka: 
EMŠO: 
Parcela št k.o 
Lokacija parcele: 
Namembnost objekta: 
Nadomestna gradnja: DA 
Tlorisna površina kleti: 
Tlorisna površina 1.etaže: 
Tlorisna površina 2.etaže: 
Tlorisna površina objekta skupaj: 
Površina pripadajočega funkcionalnega zemljišča: 
Ostalo: 

NE 

Priključek na: 
- cesto 
- vodovod 
- kanalizacijo 

Lastnik parcele: 
Investitor: 
Priloge: 
• projekt PGD 
• lokacijska dokumentacija 
Vlagatelj s podpisom jamčim za resničnost podatkov. 
Datum Podpis lastnika-investitorja 

Na podlagi 29. in 49. člena Zakona o lokalni samoupravi (Urad
ni list RS, št. 72/93, 57/94, 14/95, 26/97, 10/97, 10/98 in 74/98), 
47.člena Statuta občine Dobrova- Polhov Gradec (Naš časopis, št. 
252/99) in v skladu z uredbo o skupnih osnovah in kriterijih za 
notranjo organizacijo in sistemizacijo delovnih mest v organih 
državne uprave (Uradni list RS, št. 24/98, 56/98) je občinski svet 
Občine Dobrova- Polhov Gradec, na 8. redni seji dne 15.07.1999, 
na predlog župana sprejel 

O D L O K 
o organizaciji in delovnem področju občinske 

uprave Občine Dobrova- Polhov Gradec 

I. SPLOŠNE DOLOČBE 
1. člen 

S tem odlokom se ustanovi občinska uprava, določi organizaci
ja in delovno področje ter urejajo druga vprašanja v zvezi z delo
vanjem občinske uprave občine Dobrova- Polhov Gradec. 

2. člen 
Občinska uprava opravlja upravne, strokovne in druge naloge v 

okviru pravic in dolžnosti občine na delovnih področjih, ki so do
ločeni s tem odlokom. 

3. člen 
Pri opravljanju svojih nalog občinska uprava sodeluje z občin

skimi upravami drugih občin, nosilci javnih pooblastil, državnimi 
organi, zavodi, podjetji, družbami in drugimi organizacijami z iz
menjavo mnenj in izkušenj ter podatkov in obvestil ter preko skup
nih delovnih teles. 

4. člen 
Javnost dela občinske uprave se zagotavlja z uradnimi sporočili 

ter z dajanjem informacij sredstvom javnega obveščanja, oziroma 
na drug ustrezen način, ki omogoča javnosti, da se seznani z delom 
občinske uprave. 

Uradna sporočila za javnost, informacije, obvestila, pojasnila in 
druge podatke v smislu prejšnjega odstavka dajejo predstavnikom 
sredstev javnega obveščanja župan in tajnik občine, po njunem poo
blastilu pa lahko tudi drug delavec v občinski upravi. 

II. ORGANIZACIJA IN DELOVNO PODROČJE OBČINSKE 
UPRAVE 

5. člen 
Za opravljanje nalog občinske uprave se v Občini Dobrova- Pol

hov Gradec ustanovi enovit organ: OBČINSKA UPRAVA OBČINE 
DOBROVA- POLHOV G R A D E C , s sedežem na Dobrovi, Ul. 
Vladimirja Dolničarja 2. (v nadaljnjem besedilu: občinska uprava). 

Občinska uprava zagotavlja: 
- strokovno, učinkovito in racionalno izvrševanje nalog občinske 

uprave, 
- zakonito, pravočasno in učinkovito uresničevanje pravic, intere

sov in obveznosti strank in drugih udeležencev v postopkih, 
- polno zaposlenost delavcev v občinski upravi in 
- učinkovito sodelovanje z drugimi organi in institucijami. 

6. člen 
Občinska uprava opravlja strokovne, upravne, organizacijsko-

tehnične in administrativne naloge na področju: 
- splošnih zadev, 
- normativno pravnih zadev, 
- upravnih zadev, 
-javnih financ, 
- gospodarskih dejavnosti in kmetijstva, 
- družbenih dejavnosti, 
- varstva okolja in urejanja prostora, 
- gospodarskih javnih služb in infrastrukture, 
- inšpekcijskega nadzorstva in občinskega redarstva, 
- gospodarjenje s stavbnimi zemljišči 
- komunalnih dejavnosti in urejanju infrastrukture. 

Občinska uprava opravlja tudi druge naloge iz pristojnosti občine. 

7. člen 
Na področju splošnih zadev opravlja občinska uprava nasled

nje naloge: 
- opravlja strokovna, organizacijska, administrativna in tehnična 

opravila za potrebe župana, občinskega sveta in njegovih delovnih teles, 
za člane občinskega sveta, nadzorni odbor ter druge občinske organe; 

- kadrovske zadeve: 
- sprejem in odprava pošte ter arhiviranje za potrebe občinskih 

organov; 
- gopodarjenje z zgradbo občine in tehnično opremo; 
- avtomatska obdelava podatkov za potrebe organov občine; 
- ki se nanašajo tudi na civilno zaščito in reševanje; 
- nudi strokovno pomoč krajevnim skupnostim pri njihovem 

delovanju in 
- druge naloge, ki po svoji naravi sodijo v to področje. 

8. člen 
Na področju normativno-pravnih zadev občinska uprava opravlja 

naslednje naloge: 
- priprava splošnih in drugih aktov ter mnenj in stališč, ki jih 

sprejemajo župan, občinski svet in drugi občinski organi; 
- sestavljanje pogodb, oceno sprejetih pogodb in pravno sprem

ljanje pogodb; 
- strokovno pravno pomoč pri izvajanju volilnih opravil; 
- pravno pomoč županu, občinskemu svetu in drugim občinskim 

organom; 
- opravlja druge naloge, ki spadajo v to področje. 

9. člen 
Na področju upravnih zadev občinska uprava opravlja nasled

nje naloge: 
- vodi upravni postopek in izdaja odločbe v teh postopkih na I. 

stopnji; 
- vodi evidenco o upravnih stvareh; 
- sodeluje v upravnih postopkih, ki jih vodijo drugi pristojni or

gani; 
- opravlja druge naloge s področja upravnih zadev. 

10. člen 
Na področju javnih financ občinska uprava opravlja naslednje 

naloge: 
- pripravlja proračun in skrbi za njegovo izvrševanje v skladu s 

predpisi, ki urejajo to področje; 
- pripravlja finančna poročila in zaključni račun proračuna; 
- zagotavlja strokovno pomoč občinskim organom pri sprejema

nju in izvrševanju občinskih splošnih in drugih aktov s področja jav
nih financ; 

- opravlja finančno-knjigovodska in druga strokovna opravila za 
proračun, občinske sklade, režijske obrate, krajevne skupnosti; 

- spremlja, analizira in oblikuje cene iz pristojnosti občine in daje 
mnenje k oblikovanju cen iz koncesijskih razmerij; 

- spremlja in analazira davke iz občinske pristojnosti in v skladu 
z zakonom pripravlja strokovne podlage za njihovo uvedbo oz. uskla
jevanje; 

- pripravlja premoženjsko bilanco občine; 
- opravlja druge naloge, ki spadajo v to področje. 

11. člen 
Na področju gospodarstva občinska uprava opravlja naslednje 

naloge: 
- pripravlja strategijo razvoja občine ter programske usmeritve in 

programe razvoja posameznih dejavnosti s področja gospodarstva; 
- izvaja strokovne naloge za občino in njene organe, kadar je 

občina ustanovitelj ali soustanovitelj javnega podjetja ali zavoda na 
področju gospodarskih javnih služb, 

- spremlja in analizira gopodarska gibanja v občini; 
- opravlja druge naloge s tega področja. 

12. člen 
Na področju družbenih dejavnosti občinska uprava opravlja 

naslednje naloge: 
- pripravlja razvojne usmeritve in razvojne programe na različnih 

področjih družbenih dejavnosti; 
- skrbi za realizacijo programov v skladu s proračunom, koor

dinira delovanje različnih subjektov na področjih družbenih dejav
nosti in vrši nadzor nad izvajanjem programov; 

- pripravlja in izvaja programe javnih del; 
- opravlja druge naloge, ki sodijo v področje družbenih dejavnosti. 

13. člen 
Na področju urejanja prostora občinska uprava opravlja nasled

nje naloge: 
- pripravlja programska izhodišča za sprejemanje prostorskih 

aktov in pripravlja smernice za izdelavo prostorskih izvedbenih 
aktov; 

- pripravlja prostorske akte občine; 
- izdaja lokacijske dokumentacije; 
- vodi evidenco posegov v prostor in analizira stanje posegov v 

prostor; 
- nudi strokovno pomoč pravnim in fizičnim osebam pri ureja

nju prostora; 
- opravlja druge naloge, ki spadajo v to področje. 

14. člen 
Na področju varstva okolja občinska uprava opravlja naslednje 

naloge: 
- pripravlja programe varstva okolja, operativne programe in 

študije ranljivosti okolja za območje občine; 
- pripravlja sanacijske programe za odpravo posledic in virov obre

menitve okolja in skrbi za njihovo izvedbo; 
- opravlja druge upravne naloge varstva okolja, ki jih določajo 

posebni predpisi s področja varstva okolja; 
- opravlja druge naloge, ki spadajo v to področje. 

15. člen 
Na področju gospodarskih javnih služb in infrastrukture občin

ska uprava opravlja naslednje naloge: 
- pripravlja strokovne podlage za ustanovitev in organizacijo gos

podarskih javnih služb; 
- izdeluje programe razvoja gospodarskih javnih služb, skrbi za 

njihovo izvajanje in izvaja nadzor nad njihovim izvajanjem: 
- pripravlja projekte in investicijske programe in opravlja nadzor 

nad investicijami; 
- opravlja druge naloge na tem področju. 

16. člen 
Občinska uprava lahko opravlja določene dejavnosti: 

gospodarjenje s stavbnimi zemljišči, 
- vzdrževanje občinskih cest, zimska služba ter urejanje in 

vzdrževanje parkirišč, 
- urejanje zelenih površin, 
- vzdrževanje in urejanje pokopališč, 
- urejanje javnih tržnic, 
- urejanje in vzdrževanje mest za plakatiranje in oglaševanje. 
Občinska uprava lahko za opravljanje teh dejavnosti ustanovi 

javno podjetje, javni gospodarski zavod ali podeli koncesijo. 

17. člen 
Občinska uprava opravlja naloge občinske inšpekcije. 
Občinska inšpekcija opravlja nadzor nad izvajanjem občinskih 

predpisov in drugih aktov, s katerimi občina ureja zadeve iz svoje 
pristojnosti. 

18. člen 
Občinska uprava opravlja naloge občinskega redarstva. 
Na tem področju občinska uprava opravlja nadzor nad izvajan

jem zakona o varnosti cestnega prometa in nadzor nad izvajanjem 
občinskih predpisov in drugih aktov, s katerimi občina ureja zadeve 
iz svoje pristojnosti. 

19. člen 
Naloge in pooblastila občinske uprave oziroma delavcev občin

ske uprave na področju občinske inšpekcije in občinskega redarst
va se določijo s posebnim odlokom. 

III. NAČIN DELA, POOBLASTILA IN ODGOVORNOSTI 
DELAVCEV 

20. člen 
Predstojnik občinske uprave je župan, ki predstavlja in zastopa 

občino ter nadzoruje, usmerja ter daje navodila za vodenje občin
ske uprave. 

21. člen 
Občinsko upravo neposredno vodi tajnik občine, ki ga imenuje 

in razrešuje župan. 
Tajnik občine: 
- neposredno vodi občinsko upravo, organizira in koordinira delo 

delavcev v občinski upravi in jim nudi strokovno pomoč, razporeja 
delo med delavce v občinski upravi in skrbi za delovno diciplinp; 

- izdaja odločbe v upravnem postopku na prvi stopnji; 
- opravlja najzahtevnješe naloge občinske uprave in vodi ter sode

luje v najzahtevnejših projektnih skupinah v občini; 
- skrbi za zakonito, učinkovito in smotrno opravljanje nalog občin

ske uprave; 
- opravlja druge naloge po nalogu župana. 
Tajnik občine lahko izdaja odločbe in druge akte, ki se nanašajo 

na uresničevanje pravic, obveznosti in odgovornosti iz delovnega 
razmerja delavcev občinske uprave, če ga župan za to pooblasti. 

Tajnik občine je za svoje delo odgovoren županu. 
Tajnik občine ima visoko izobrazbo. V kolikor ima tajnik nižjo 

izobrazbo, se mora s sistemizacijo delovnih mest v občinski upravi 
zagotoviti delavca oziroma delavce, kijih bo v skladu s predpisi mog
oče pooblastiti za vodenje upravnih postopkov in odločanje v up
ravnih stvareh na I. stopnji. 

22. člen 
Razvrstitev in število delovnih mest v občinski upravi ter raz

vrstitev nalog iz posameznega delovnega področja občinske uprave, 
kijih opravlja posamezen delavec, se določi s pravilnikom o sistem
izaciji delovnih mest v občinski upravi, ki ga izda župan. 

23. člen 
Delavci občinske uprave opravljajo naloge, določene z zakoni in 

drugimi predpisi, statutom občine in pravilnikom o sistemizaciji 
delovnih mest, v skladu s pristojnostmi in pooblastili, ki jih za oprav
ljanje posameznih nalog določajo zakoni in drugi predpisi ter po 
navodilih tajnika občine. Za svoje delo so odgovorni tajniku občine, 
disciplinsko in odškodninsko pa županu. 

24. člen 
Za naloge, ki zahtevajo posebno proučevanje ali posebno strok

ovnost in jih delavci občinske uprave ne morejo opraviti sami, lah
ko župan ustanovi delovno ali projektno skupino ter sklene tudi 
pogodbe z ustreznimi izvajalci nalog. 

S sklepom o ustanovitvi projektne skupine se določi sestava, 
naloge, roki za izvedbo nalog, sredstva in drugi pogoji za njeno delo. 

25. člen 
Ta odlok velja tudi v vojnem stanju. Na podlagi odloka se pred

laga delavce občinske uprave za razporeditev na delovno dolžnost 
skladno z obrambnimi dokumenti občine. 

IV. PREHODNE IN KONČNE DOLOČBE 
26. člen 

Župan Občine Dobrova Polhov Gradec v roku enega meseca po 
uveljavitvi tega odloka izda pravilnik o sistemizaciji delovnih mest 
v občinski upravi Občine Dobrova- Polhov Gradec, ki je podlaga za 
razporeditev delavcev na ustrezna delovna mesta. 

27. člen 
Ta odlok začne veljati naslednji dan po objavi v Našem časopisu. 
Številka: 015-03- 1709/99 
Datum: 15.07.1999 

Janez OVEN 
Župan 

Občine Dobrova- Polhov Gradec 



Dogaja se 
4 leta sorazmerno hitro postanejo preteklost in tako smo v 

cvetu pomladi letošnjega leta sestavili nov 9-članski Vaški od
bor, k i si je zastavil, da bi se 4-letni načr t , k i je bi l podan na 
občini Horjul, v čim večjem obsegu tudi uresničil. 

Ka r kmalu smo začeli in s pomočjo J o ž e t a Vrhovca (bife 
Studenec), k i nam je ponudil financiranje koša, začeli postav
ljati temelje, da bi na Vrzdencu nekoč imeli tudi športno igrišče. 
Prav lepo se zahvaljujem Ladu in Simonu Čadež za betonira
nje temelja za koš in pa seveda tudi P G D Vrzdenec, k i nam je 
omogočil začasno lokacijo koša na mestu, kjer je sedaj. Vsem 
skupaj želim veliko prepotenih majic, dobre volje pod košem in 
ob njem. 

Potem smo zagrizli v težak oreh vodovoda v Grabnu in ob 
močni zavzetosti Vesne in Rudija Sečnik prišli tako daleč, da 
imamo do danes, koje to objavljeno, izdelano že projektno do
kumentacijo, seveda z veliko željo, da bo težko pričakovana čista 
voda pritekla v hiše vaščanov Grabna po vodovodu in ne po 
grabnu. 

Ko pa smo že ravno pri vodi, naj Vam povem, spoštovani 
sokrajani, da pri analizi pitne vode, k i je bila opravljena v juli
ju , pijemo dobro, kakovostno in zdravo vodo, kar pa je v veliki 
meri tudi zasluga Janeza Jereba, k i skrbno bdi nad starim in 
novim vodnim zajetjem, tako kot je treba. Novo vodno zajetje 
je urejeno tako, kot določajo predpisi. Ponovno pa bi se želela 
zahvaliti M a r k u Grdadolniku, k i je odstopil zemljišče za po
trebe vodovodne oskrbe, pa tudi Robertu Kranjcu za požrtvo
valnost pri urejanju vseh potrebnih dokumentacij in načrtov ter 
samega dela pr i nastajanju novega vodnega zajetja ter bivši 
občini Dobrova - Horjul - Polhov Gradec in njenemu takratne
mu županu g. Leopoldu Oblaku. 

Ka r dobro smo izkoristil i tudi možnost za pridobitev javne
ga delavca, k i je posekal grmovje čez Zagorico proti Ajdi in na 
Gradišču. N a poti v Graben so očiščeni jarki ob cesti in grmovje, 
k i je oviralo vidljivost, počiščena je tudi okolica avtobusne posta
je, pa tudi grmovje za cerkvijo je preteklost. Marsikaj novega 
se dogaja tudi v okolici cerkve; urejeno je bilo cestišče, k i ga je 
uničila lanska povodenj, pripravili smo prostor kesonu za od
padke s pokopališča. Naša velika želja je tudi ureditev okolice 
cerkve s pomočjo in z znanjem vrtnarja. 

Proti koncu junija smo imeli tudi sestanek glede našega ljube
ga Studenca, k i prav nič ne kaže na patriotizem krajanov, am
pak bolj na nekaj, kar j« samo po sebi umevno, da v vasi je. 
Napaka! Prišli smo mi in ugotovili, da imamo nekaj, kar lahko 
ponudimo sebi in prehodnim potnikom skozi Vrzdenec. Ko smo 
že pri tem, naj omenim, da je življenje na podeželju prednost 
za tistega, k i zna to razumeti in narediti svoj kraj lep in celost
no zaključen tako kulturno, etnološko kot geografsko. Imamo 
veliko stvari, k i so vredne, da j ih vzamemo za nekaj lepega in 
pomembnega. Tako lahko ustvarimo lepe možnosti , da znanje 
o svoji vasi razšir imo naprej med tiste, k i j ih imamo radi in j ih 
poznamo, saj nas bodo tako spoznali tudi tisti, k i danes ne vedno 
niti tega, da obstajamo. 

Predsednika V O Vrzdenec 
Darja Petrovčič 

Nove razglednice iz Horjula in Šentjošta 
Ljubitelji narava in vsega lepega so se v tem poletju polotili predstav

itve posameznih krajev in gostišč v Horjulski dolini in Šentjoštu. V ta 
namen so izdelali nekaj sto razglednic posameznih krajev in gostišč, 
ki se razlikujejo od ostalih razglednic po tem, da so originalne fo
tografije. V tej akciji sta uspešno sodelovala zakonca Košir, lastnika 
gostišča Grič iz Šentjošta. 

Posebnost teh razglednic je v tem, da na prednji strani piše pozdrav 
iz Šentjošta, Korene, Horjula ali kakega drugega kraja. 

Medvedova hiša v cvetju. 

Rože na oknih so ponos vsakega doma in gospodinje 
Slovenci sodimo prav gotovo med velike ljubitelje cvetja, o čemer go

vore okenske police in balkoni polni najrazličnejših rož. Seveda v tem 
ne zaostajajo horjulske gospodinje in tudi nekateri gospodarji, ki z 
ljubeznijo in z veseljem negujejo cvetlice po svojih domovih, ki razvese
ljujejo poglede mimoidočih. V Horjulu bi se težko odločil kateri balkon 
oziroma okenske police krasi lepše cvetje, saj je takih hiš v cvetju kot je 
dom Zdenke Medved iz Horjula kar precej. 

Komu so napoti 
kažipoti in 
prometni znaki 

V kr iž i šču na l u r n š a h in na 
k r i ž i š č u z a V r h n i k o l a h k o 
1 ior julci v e č k r a t opazimo, da 
se nekdo v n o č n i h urah izživ
lja z lomljenjem kaž ipo tov ter 
d r u g i h p r o m e t n i h z n a k o v . 
M e n i m , da b i za rad i tega ob 
koncu tedna, ko mlad ina za
haja v disko, polici ja mora la 
poostr i t i kont ro lo . Menjava
nje prometnih znakov n a m r e č 
ni zastonj. 

F . B . 

Zlomljen kažipot v križišču na Turn-
šah in uničen prometni znak pri 
vrtcu 

Č i š č e n j e o d t o č n i h j a r k o v 

Delavci Cestnega podjetja Ljubljana so poleti očistili obcestne 
jarke, ki služijo odtoku meteorne vode. V njih se zaradi posipa
vanja ceste pozimi nabere precej peska, poleg tega pa j ih preraste 
t rava in ne more jo v e č s l u ž i t i svojemu namenu . O b č a n i 
pr ičakujemo, da bodo ob cesti Horjul - Vrzdenec uredili kanali
zacijo in cestišče prelili z novim asfaltom, ker je sedaj skoraj popol
noma uničeno. 

F.B. 

Strojno čiščenje obcestnih jarkov poteka hitro in temeljito. 

Dva posnetka iz Šentjošta, ki sta upodobljena na najnovejših razglednicah 
- panorama kraja in brunarica Grič s svojim velikim šahom. 

Sreda, 11.8.1999 
... Utaborili smo se na majnih vz

petini, blizu Janushaza na Ogrskem, 
kjer nam nič ni oviralo razgleda po 
širni Panonski nižini. Okoli sto 
mrkofilmov je že obračalo teleskope 
in fotoaparate proti Soncu. Oblaki, 
ki so ostali od ranojutranje nevihte, 
so se trgali in izginjali. BO! 

Na stojalo sem postavil daljnogled 
in ga pripravil za projeciranje. Še po
moč dvema, ki s svojim gusarskim 
kukalom tega nista znala in že seje 
sled Lune zarisala na Soncu. Počasi 
je lezla naprej - vmes smo si jo ogle
dovali skozi teleskop pri sosedih, me
ne pa so s turbanom na glavi nekate
ri baje celo slikali. 

Opazovali smo srpke, ki smo jih 
delali skozi luknjice v kartonu in kar 
Z rokami. Počasi se je mračilo. Ko 
je od Sonca ostal še tanek srp, je 
pokrajino oblivala čudna, hladna, 
kar shrljiva svetloba. Ne tako, kot v 
oblačnem dnevu - Sonce je dejansko 
ugašalo. Tudi jopa iz termovelurja je 
prišla zelo prav. 

Nato so stvari zdrvele s strašno 
hitrostjo. Na zahodu se je kot orja
ški netopir razpela lunina senca, po 
tleh (že prej sem pripravil staro rju
ho) so zamigljali senčnati pasovi, 
oblaki so potemneli, Matej je začel 
vpiti nekaj o prstanu - res, tukaj je -
zadnji blisk Sonca in rdečkasta kro-
mosfera okrog črne Lune... ( K A M 

NAJ GLEDAM?).. . brilijant je ugas
nil... KORONA ... okrog in okrog je 
obzorje gorelo v škrlatni zarji... Ven
era levo pod Soncem ... SLIKAJ , 
M A D O N A , SLIKAJ! ... prižgane 
luči na črpalki in v mestu ... čudovi
ta protuberanca - pravzaprav tri - ena 
rdeča in dve beli... Merkur in Proki-
jon zgoraj ... z daljnogledom vidim 
fantastične loke v koroni... čudna ti
šina okoli nas (vem, da bi zvok od 
Sonca do Zemlje potreboval štirina
jst let, pa vseeno slišim prasketanje 
korone) ... prej prometna cesta je 
čisto izumrla... "GORAZD, A LAH
KO G L E D A M BREZ OČAL?" PA 
JA, DA L A H K O , Z D A J L E ŽE ... 
čas odteka ... PLOP - blisk na dru
gem robu ... spet senčnati pasovi po 
tleh, tako izraziti, predstave je 
konec. Okolica dobiva znane oblike, 
tudi-svetloba je vsak trenutek bolj 
optimistična. Venera je še dolgo vid
na, z daljnogledom lepo vidim kra-
jček. Ljudje niso preglasni in tudi 
mene daje rahla potrtost - kar niti ni 
čudno, prizor je bil pretresljiv. 

S Tatjano sva šla pod drevesa sli
kat srpke. Cesta je oživela, ljudje 
odhajajo. 

PS 
Če je med vami, dragi bralci, kdo, 

ki je imel možnost iti (vsaj) na 
Goričko, pa tega ni storil, ker je od 
doma lahko videl "kar" 97 - odstot
ni mrk, mu lahko rečem le, naj te 
napake 3.9.2081 nikakor ne ponovi. 
Gorazd Bizjan, samostojni amater 

Kovaštvo je obrt, ki je že skoraj izumrla 
Še po drugi svetovni vojni je vsaka večja vas imela svojega pod-

kovskega in voznega kovača, k i je skrbel za pravi lno obutev 
kmečkih konj in volov. Poleg tega je tak mojster oskrboval kmeč
ki vozni park, ki je bi l sestavljen iz vseh mogočih vrst vozov od 
parizarjev do gozdnih koncev in poskočnih zapravljivčkov. 

Čas je opravil svoje in kovačev ni več. Če se človek zelo potru
di, le s težavo najde kovačijo in v njej kovača, ki obvlada svoj poklic. 

V Zaklancu pri Horjulu živi š t i r i insedemdeset letni kovač Ivan 
Vrhovec, ki je že dvajset let upokojenec. Vendar mu žilica ne da 
miru, da ne bi zakuril v svojem kovaškem ognjišču, vzel v roke 
kladivo in za kratek čas in razvedrilo skoval k a k š n o rovnico, 
motiko, pralico ali pa podstavek za steklenice. Kovaške obrti se 
je pričel učiti med vojno, leta t isoč devetsto enainšt i r idesetega, 
pri svojem očetu Štefanu doma v Zaklancu, vendar vajeniške dobe 
ni dokončal , ker so ju z oče tom Italijani odpeljali v koncentracij
sko taborišče na Rab in naprej v Renicci v Italijo, pozneje pa Nem
ci v Flosseenburg. Oba z oče tom sta preživela muke in trpljenje 
internirancev ter se vrnila v d o m a č o vas za kovaško ognjišče. Ivan 
je še s šest imi kovaškimi vajenci opravil p o m o č n i š k i izpit pr i 
kovaškem mojstru Trlepu v Ljubljani in z delom nadaljeval v 
domač i kovačiji vse do leta t isoč devetsto šestdesetega. Vmes je 
opravil še mojstrski kovaški izpit na podkovski šoli v Ljubljani. 

Zaradi prevelikih davkov sta z oče tom doma zaprla kovaško 
delavnico in Ivan seje zaposlil kot kovaški mojster v podjetju S A P 
v Ljubljani, kjer je delal dvajset let, vse do upokojitve. 

Priznati moram, da je pravi užitek gledati kovaškega orjaka, 
čeprav že v letih, vendar postavnega, blizu sto devetdeset centi
metrov visokega in okrog stota težkega kovača, kako spretno, vešče 
in mojstrsko obvlada, kljub sedmim križem, kovaško kladivo. Men i 
je to tako pristno in domače , ker vidim pred seboj že davno umr
lega svojega očeta, ki je tudi bi l kovač in po postavi in morda celo 
po videzu s kovaškim predpasnikom, kapo na glavi in s kladivom 
v rokah tako podoben upokojenemu mojstru Ivanu Vrhovcu, o 
katerem berete v tem sestavku. 

F .B . 

Upokojeni kovaški mojster Ivan Vrhovec v svoji muzejski kovaški delavnici 
v Zaklancu pri Horjulu. 

S k r b z a o k o l j e 

Z a odvoz odpadkov in smeti je horjulska občina poskrbela ne 
le v Horjulu, temveč tudi v vseh drugih vaseh v občini . V ta na
men so povsod namestili zabojnike za odpadke, k i j i h delavci red
no vsak teden praznijo. Tako se velika večina odpadkov znajde v 
zabojnikih in ne na divjih odlagališčih v naravi. 

Odvoz smeti v Horjulu 

V v r t c u n a m j e l e p o 

Zaradi dopustov se je v poletnih dveh mesecih obču tno zmanj
šalo število otrok v vrtcu, tako da lahko vzgojiteljice izkoristijo 
svoj dopust. Tile malčki so se prav prijetno zabavali s svojimi vozili 
in strumno "poziral i" pred objektivom fotografskega aparata. 

F .B . 



N O V I C A I Z P R O S V E T N E G A D R U Š T V A H O R J U L 

Pevski teden v avstrijskem 

Gradcu in v Hranicah na Češkem 

L a h k o r e č e m o , d a k u l t u r a , š e p o s e b n o p a p e s e m , 
ne p o z n a m e j a . T o s ta p rav go tovo d o k a z a l a p e v s k a 
t e d n a v a v s t r i j s k e m G r a d c u i n n a Č e š k e m v m e s t u 
H r a n i c e . I z m e d š t e v i l n i h pevcev vsega sveta s t a se v 
G r a d c u u d e l e ž i l a t u d i d v a č l a n a P r o s v e t n o - k u l t u r n e -
g a d r u š t v a : M a t k o Z d e š a r i n P r i m o ž B i z j a n , i n to o d 
1 0 . j u l i j a p a d o 17. j u l i j a . N a Č e š k e m j e p e v s k i t eden 
p o t e k a l o d 14 . a v g u s t a d o 2 1 . a v g u s t a , u d e l e ž i l p a se 
g a j e t u d i P r i m o ž B i z j a n . N a t a k i h t e d n i h s i u d e l e ž e n c i 
p r i d o b i j o i n i z p o p o l n i j o pevsko znan j e t e r s p o z n a j o 
p e s m i š t e v i l n i h n a r o d o v . M e d i z b i r n i m i p e s m i m i j e 
b i l o s l i š a t i t u d i s l ovensko p e s e m , k i j e p o ž e l a v e l i k o 
s i m p a t i j . O b a u d e l e ž e n c a s t a se s p e v s k e g a t e d n a vr
n i l a p o l n a v t i sov i n n o v i h p e v s k i h s p o z n a n j . S a m a s t a 
s i t u d i p o r a v n a l a s t r o š k e b i v a n j a , d r u š t v o p a j i m a j e 
o m o g o č i l o p l a č i l o p r e v o z a . 

S . S . 

Pevska tedna, v Avstriji 
in na Češkem 

Že vrsto let se posamezni pev
ci M e P Z Horjul ude ležu jemo 
dveh pevskih tednov, prvi je v 
juliju v avstrijskem Gradcu, dru
gi pa je v sredini avgusta v Hrani
cah na Moravi, to je na vzhodu 
Češke. Sam sem se letos prvič 
udeležil avstrijskega » Steirische 
singvvoche », prav tako pa sem 
spet obiskal tudi češke Hranice. 

Naj radovednemu bralcu na 
zače tku nekoliko razsvetlim, 
kako izgleda tak pevski teden. V 
Gradcu so se zbrali ljudje iz vseh 
koncev Avstrije, s ščepcem Nem
cev, dvema Madžaroma in dvema 
Slovencema za povrh in se potem 
zaprli v čudoviti grad sv. Marti
na, ki stoji na gričku zunaj mes
ta. Po uvodnih spoznavanjih, 
pozdravljanjih in nagovorih smo 
poprijeli za note in pričeli z va
jami. Kmalu smo se navadili na 
dnevni ritem, kije izgledal neka
ko takole. Ob 7.00 vstajanje. 
Zajtrk. Upevanje. 8.00, začetek 
vaj, ki so z manjšimi prekinitvami 
potekale vse dopoldne. Pred ko
silom smo imeli izbrane inter
esne dejavnosti, ki so spadale v 
obvezen sklop programa tega ted
na. Po res izvrstnem kosilu smo 
imeli pavzo, potem pa spet vaje 
in uro ljudskih plesov v času pred 
večerjo. Po večerji je bila še ena 
ura vaj, potem pa običajno prepe
vanje, pogovori in ples nekako do 
polnoči, odvisno od posamezni
kove vzdržljivosti. Zborovodja in 
sploh vodja celotnega tedna je bil 
Franz Schreiner - Nono, človek, 
ki mu na prvi pogled res ne bi 
prisodil toliko notranje energije, 
kot jo poseduje in ki jo je v soz
vočju z velikim glasbenim znan
jem uporabljal, da nas je v enem 
tednu naučil zahteven program. 
Pesmi so bile večinoma german-
skega-porekla, zapeli pa smo tudi 
dve češki, eno madžarsko in eno 
slovensko ljudsko pesem. To je 
bila prekmurska Teče mi vodica. 

Teden je švignil mimo in osta
la so v spominu čudovita doživet
ja, ljudje in melodije. 

Belotinskv tyden zpeva ( 14. -
21.8.) v Hranicah na Moravi pa 
je, vsaj moji, slovanski duši še 
bližje. Brez visoke grajske ko-
modnosti, ki utesnjuje sponta
nost obnašanja, ob navadni šol
ski kuhinji in spanju v internatu 
se človek poču t i nekako bolj 
potepuško svobodnega. Ob pre
prostih, originalnih, prijaznih 
čeških prijateljih in prijateljicah, 
ki so povrh vsega še brezpogojni 
pevci, se odpre in prezrači tudi 
nekoliko bolj vase zaprto sloven
sko srce. Ljudje, ki se tam sreča
mo enkrat v letu, smo si resnično 
kolegi in prijatelji, ne glede na 
poreklo. Lepo je srečevati ljudi 
drugih narodov in videti, da smo 
si vsi pravzaprav tako podobni. 

Upevanje in učenje celega zbo
ra stopetdesetih ljudi poteka v 

šolski telovadnici, kadar pa napr. 
moški vadimo svoje partiture, se 
pomaknemo v kak drug razred. 
Izbor pesmi je na Češkem veliko 
širši in pestrejši, kot v Gradcu. 
Zborovodij je več, vsi so izredni 
talenti inje z njimi pravi užitek 
delati. Brez vidnega naprezanja 
in ostrih besed zmorejo iz ogrom
nega zbora iztisniti to, kar želijo. 
Dnevi minevajo kakor ure, vsak 
večerje na programu ogled kake 
razstave, koncerta, povabilo na 
cimbalovko ali na izlet do kakšne 
lokalne znamenitosti. 

Za otroke, ki j ih pevci pripe
ljejo s seboj, je posebej poskrb
ljeno. V oskrbništvo j ih vzame 
skupina » priljubljenih pedago
ginj », ki se z njimi v teh nekaj 
dneh pozabava in izmojstruje to, 
kar potem pokažejo na otroškem 
koncertu. Čeprav je en dan pred 
našim zaključnim koncertom, 
nas vselej prekosijo, vsaj po za
bavnosti in originalnosti. Prav 
nič pa poleg ne trpi kvaliteta tega 
otroškega koncerta, ki je osuplji
va. To je preprosto treba videti. 

Zaključni koncert udeležencev 
pevskega tedna je bil letos v kate
drali sv. Barbare. To je prastara, 
prazna, mistično mračna zgradba 
, kije po ne vem kakšnem čudežu 
ostala neporušena, čeprav stoji 
znotraj kompleksa h ran i šk ih 
kasarn. Koncert v takšnem pros
toru je doživetje zase. Po uspeš
no zaključenem koncertu smo 
dobršen del noči prepeli, preigra-
li in preplesali v slavnostni hali 
zrcal, ki je bila bržkone reprezen
tančna jedilnica za visoke goste 
iz armade bivšega vz. bloka. 

Pevski teden kot promocijski 
projekt seje vsaj v češkem prime
ru izkazal kot izvrstna pot do 
predstavitve svoje kulture. Seveda 
ne gre brez požrtvovalnega dela 
mnogih, župan Edvard je tam pri
soten 24 ur na dan. Prav tako ne
pogrešljivi so izbrani zborovodje, 
kot so tam bili mladi Tomaš Ibr-
majer, Jaroslav Kvzlink, Miroslav 
Smrčka, Jan Spisar, Milan Chro-
mik in dobri stari nenadkriljivi 
prof. Lumir Pivovarskv. Za dežele, 
ki se morajo šele uveljaviti na 
evropskem prizorišču, je vsaka 
taka promocija izredno pomemb
na, - navzven in prav toliko tudi 
navznoter za krepitev lastne iden
titete in zdrave samozavesti. 

Veljalo bi razmisliti, ali je mo
goče nekaj podobnega udejaniti 
tudi v naši regiji. A l i imamo 
dovolj volje, znanja in tiste moči, 
da bi mogli skupaj, z združenimi 
močmi speljati tak projekt. Kot 
sem že omenil, bi bil to izvrsten 
način, da se ponovno popularizi
ra petje tudi pri mladih in s tem 
obdrži pevska tradicija teh kra
jev. Vsekakor bi bil sadovi takega 
projekta, kot je pevski teden, v 
naši sredini brez dvoma osvežilni 
in pozitivni. Primož Bizjan 

Vrhniški Old tajmarji: klarinetist Janez Jesenovec, harmonikar Frane 
Končan in bobnar Drago Arsič v svojem elementu. 

Žegnanje na Koreni nad Horjulom 

Koreno nad Horjulom je prijetna izletniška točka tako za Ljub
l jančane kot za druge obiskovalce, k i si žele pri cerkvici svetega 
Mohorja in Fortunata, k i stoji na nadmorski višini več kot 750 
metrov, že šeststo let dodobra ogledati: Barje, Julijce, Karavanke, 
Savinjske Alpe , Javornike, Snežnik in bližnje Polhograjske Dolo
mite s Polhovim Gradcem, Horjulom in z drugimi manjšimi vas
mi na pobočju Dolomitov. 

Sredi julija, ko godujeta svetnika M o h o r in Fortunat, katerima 
je cerkev posvečena , se tu zbere nekaj sto ljudi iz bližnje in daljne 
okolice, ki pridejo k maši in seveda tudi na veselico, ki jo pripravijo 
po maši . Poleg kramarjev, suhorobarjev, turistov in drugih obisko
valcev tega prečudovi tega razglednega kraja so v lepem vremenu 

Za vse obiskovalce žegnanja je bila cerkev mnogo premajhna, da bi se v njej 
udeležili maše. 

tokrat na Koreno prišli tudi muzikantje z Vrhnike, O ld tajmarji. 
T i so Pri Lenartu, na kmetiji odprtih vrat, "urezali", tako d o m a č e 
valčke, polke in tudi bolj počasne viže, da so poleg želje po klo
basah, ražnjičih, čevapčičih in drugih dobrotah gostje ob zvokih 
prijetne glasbe veselo zaplesali. 

Med pogovorom z gospodarjem Lenartove domačije, Štefanom 
Kozjekom, sem izvedel, da so delavci Zavoda spomeniškega varst
va iz Ljubljane pod sedanjimi freskami odkri l i še starejše, ki j ih 
bodo, če bo dovolj denarja, obnovi l i in restavrirali . Tako bo 
cerkvica v srcu Dolomitov postala še bolj zanimiva za že tako 
številne obiskovalce, ki si želijo miru in čudovitega razgleda po 
naši lepi domovini. 

F .B . 

Tudi Ribničaniso s svojo suho robo nekaj iztržili. 

Mažoretke Prosvetnega društva Horjul so se 29. maja 1999 udeležile 
državne revije mažoretnih skupin v Trbovljah. Na reviji je sodelovalo 23 
skupin iz 15 društev iz vse Slovenije. Skupaj je nastopilo več kot 300 dek
lic, med najmlajšimi so bile "Ilorjulkc". Revijo je organiziral Sklad Re
publike Slovenije za ljubiteljske kulturne dejavnosti in Območna izposta
va Trbovlje, v sodelovanju z Zvezo kulturnih društev Trbovlje. 

Mirni Sečnik 
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O D S T U D E N C A D O V R Z D E N C A 

Vrh studenca se razprostira vas Vrzdenec. Kaj pravi o 
studencu stara pesem? Izvir sredi vasi bomo polepšali. 

Izpeljava krajevnega imena Vrzde
nec je lažja in bolj razumljiva kot 
npr. ime Horjul ali Ligojna. Samo
stalnika zdenec in zdenček sta še 
vedno zapisana v Slovarju slovenske
ga jezika kot narečni besedi in po
menita studenec, studenček. Vas, ki 
se razteza po pobočju nad studen
cem ali po starem vrh studenca, ima 
lepo zveneče ime Vrzdenec. Zdaj je 
največji studenec na Vrzdencu res 
sredi vasi, ker se je vas širila tudi 
proti vzhodu. Stari del Vrzdenca je 
pa ves nad studencem ali vrh studen
ca. Če bi nekoč prve kmetije in koče 
nastajale niže od studenca, bi se 
mogoče vas imenovala Pozdenec. 
Mogoče. 

Še nekaj zanimivosti o izviru sre
di vasi. 

V kar davni preteklosti - pred več 
kot sto leti - je daljna sorodnica Iva
na Cankarja, ki je tod živela, o stu
dencu napisala dolgo pesem (120 
vrstic). Povsod ni razumljiva, razbe
remo pa lahko, da brez tega izvira 
vas ne bi mogla živeti. Tod se je 
klepetalo, pralo (glej kamnite per-
ilnike na sliki), odžejalo, napajalo, 
pripisuje mu celo čudežno moč. Dve 
bolj razumljivi kitici pravita takole: 

Studenec ne zbira 
drugo si smer, 
ne zmrzne nikdar, 
ne usahne nidkar, 
tako ga je uredit 
nebeški vladar. 

Ob jutranji zarji 
dekleta hitijo, 
dekleta vrzdenška 
z lesenimi škafi 
nesejo vodo gori na vas. 

Ljudski glas ve povedati o studen
cu tudi to, daje povezan z dolino na 
drugi strani hribov, z Malo vodo in 
daje menda včasih prineslo ven - pri 
tem izviru - čudno velike ribe, večje, 
kot so jih kdaj koli videli na Ljub
ljanici in v Mali vodi. Zdaj je odnes
lo še tiste, ki so bile v jezercu. 

Stari spomini so navadno taki, 
sončni. Stari ljudje govorijo o stu
dencu samo dobro. Kot o nečem 
mrtvem. Tudi od takrat ga imajo v 
lepem spominu, ko je bilo okrog vse 
pomendrano od parkljev in kopit, pa 
čeprav se je širil preoster vonj. 

Potem pa je postal studenec neko
risten in grd. Grši, kot je na sliki. Tu 
se skoraj ogromna betonska cev ne 
vidi, ker nas je sram, da že toliko 
časa štrli tam ob cesti in bifeju. Va
ški odbor je nepreklicno sklenil, da 
bo izviru dal nekdanji in še lepši vi
dez, da bo lep za vsakega, ki bo šel 
mimo. Da bo lahko pisalo tam nekje 
zraven: 

JEZERCE JE OKO VASI, 
V S A K A SMET V OČESU BOLI! 
Zapeljite in sprehodite se skozi 

vas, da boste videli, koliko beseda na 
Vrzdencu še velja. 

Za Vaški odbor zapisal 
Jože P. 

Najmlajše mažoretke čakajo na nastop. 



ZUPANOVO 
OKNO 

Poletna meseca sta minila v upanju, da ju je vsakdo izkoristil najbolje, 
se odpočil, si nabral novih moči in dobrih želja za prihodnje mesece. 
Tudi pri delu župana se pozna, da so bili počitniški dnevi, kar seje bil 
odražalo pri vsakodnevni pošli in zunaj občinskih obveznosti. 

• Občinski svetniki so proračun za I. 99 potrdili soglasno in s tem 
odprli vrata za nemoteno delo in izvrševanje predvidenih nalog. Pred
nostno sem dal poudarek nalogam, ki zakonsko zahtevajo časovne ob
veznosti pred sklenitvijo posameznih pogodb in izvajalske obveznosti. 

• Izvršeni so bili javni razpisi: za vzdrževanje cest, javnih površin, 
javne razsvetljave in izvajanje gradbeno-obrlniških del za ureditev man-
sardnih prostorov v objektu vrtca Borovnica. Razpisne aktivnosti so v 
teku in komisije že zaključujejo svoje delo. Sledi priprava pogodb in 
pričetek izvajanja. V prostorih mansarde vrtca bo za potrebe glasbene 
šole, osnovne šole (nove devetletke) in vrtca, pridobljenih 430 m- po
vršin. Cilj je: otvoritev konec decembra. 

• Veliko problemov je na komunalni infrastrukturi, kar izvira še iz 
prejšnjih let. Finančna problematika in tehnične nedorečenosti so bili 
elementi, da zadeve niso bile uresničene. Prizadevamo si, da problema
tiko postopno in smotrno rešujemo v okviru danih možnosti, saj je teh 
nalog več kol 130. 

• Potekali so razgovori b nadaljevanju izdelave investicijsko tehnične 
dokumentacije za energetski projekt - Biomasa, ki bo subvencionirana 
s strani državnega proračuna. Aktivnost, kije pomembna, bo predstavi
tev teh tehničnih novosti in njeni cilji, kar bomo organizirali v jesen
skem obdobju. 

• Probleme meteorne kanalizacije na delu Zalarjeve ceste smo teh
nično rešili in v kratkem bomo pristopili k realizaciji. 

• Problematika starega gasilskega doma bo rešena z adaptacijo ob
jekta, ki na osnovi pozitivne statične presoje to omogoča. S tem bomo 
rešili tudi kritično prometno točko ob cesti in s podhodom tudi pešpot. 

• Razgovori s podjetjem Petrol o izgradnji bencinskega servisa so 
pripeljali do tega rezultata, da se aktivnosti glede realizacije prestavijo 
v naslednja leta. V kolikor bodo podani novi elementi, bomo te upora
bili, da bi bile naše potrebe realizirane v doglednem času. 

• Ogledal sem si skulpturi križa in oltarja pri Krimski jami. Da bi 
zaščitili lesa, je bil izvršen ogled strokovnjakinje tovarne Belinka. Po 
danih analizah in poročilu je sedaj v pripravi izvedba zaščite, ki jo je 
potrebno opraviti v suhem vremenu meseca septembra. 

• Za naše dijake • odličnjake v vseh osmih letih sem pripravil na
gradni izlet v Čateške Toplice. Veseli in zadovoljni smo si ogledali Novo 
mesto, Otočec in v lepem vremenu kopali v toplicah. 

• Obiskal sem družino Čepon na Pakem. S skromnimi darili sem 
obdaril otroke, devet jih je in se z njimi prijetno zaklepetal. Užitek je 
videti lepo urejene, ki sedijo ob mizi in debatirajo. Njihove naloge so 
porazdeljene, so skromni in delovni, kar posebno velja za najstarejšo, 
osmošolko. Staršem sem odobril enkratno finančno pomoč za njihove 
stroške z otroki. 

• Odzval sem se vabilu posvečenja slovenskih diakonov v letu 1999. 
Tudi naš občan Sebastjan Cerk je med njimi. Množica obiskovalcev je 
spremljala posvečenje, bilo je lepo. S tem ostaja tudi misel, da se za l. 
2000, ko bo imela Borovnica novomašnika, temu primerno tudi orga
niziramo in pripomoremo k dogodku. 

• 11. junija smo obeležili 25 • letnico duhivništva gospoda župnika 
Janeza Šilarja, imel je srebrno mašo v borovniški farni cerkvi. Obisk, 
izraz besed, zahval za uspešno in delovno obdobje so izkazali željo po 
nadaljnjem delu. Njegovo prizadevanje za ohranitev in obogatitev 
sakralnih objektov zasluži vso pohvalo. S skromnim darilom za njegov 
trud v tem obdobju sem to izrazil tudi sam. 

• Odbor za izvedbo prireditve "Dan borovnic" in Turistično društvo, 
ki so aktivirali širšo množico izvajalcev, organizatorjev in sodelavcev, 
je nalogo opravil uspešno. Program kmečkih opravil s svatbo in povor
ko, obisk povabljenih županov in ministra za kmetijstvo g. Smrkolja, 
sejem borovnic in dobrote kmečkih žena, zabavni program z glasbenim 
ansamblom so dali dobro oceno in željo, da se prireditev uvrsti v tradi
cionalno nalogo Borovnice. Vsi se tega zavedamo in analiza bo to zanes
ljivo potrdila. S tem bo dana ena od možnosti vstopa v nalogo pre-'-
poznavnosti našega kraja. Vsem, ki so sodelovali, se iskreno zahva
ljujem. 

• Tudi kmečke igre v Brezovici pri Borovnici so že del tradicije s sode
lovanjem ekip iz drugih občin. Za ohranitev starih kmečkih običajev in 
njih spoznavanje, predvsem pri mladini, želimo to prireditev razširiti v 
okvir državnega programa. Za dosego tega cilja se je potrebno orga
nizacijsko, programsko in kadrovsko povečati, kar je naš cilj naslednje 
leto. 

• Z otvoritvijo novih klubskih prostorov mladinskega kulturnega 
društva ARTerija je občina pridobila nov prostor, kjer bo mladina 
združevala svoje aktivnosti. Veliko je bilo izvršenega dela s strani mla
dine in njihovih staršev, finančno pomočjo občine in prostovoljnega dela 
občanov. Prostor je adaptiran in klub bo zaživel. Želim, da bi uspešno 
združeval vse, ki so jim pozitivne vrednote želje in cilj. 

• S programsko aktivnostjo je mladinski klub ARTerija organiziral 
koncert glasbenikov moderne glasbe. Podpreti tak program je tudi 
naloga občine, saj mladina potrebuje podobne prireditve, predvsem pred 
pričetkom novih šolskih in študijskih obveznosti. Nekoliko neugodno 
vreme je verjetno pokvarilo planirani program, toda močan glas zvočni
kov se je slišal pozno v noč. Vsi, ki so bili v območju močnejših tonov, to 
verjetno razumejo, je samo občasno oziroma nekajkrat letno. 

• Zelo odmevna je bila slikarska razstava gospe Marije Strnad, 
slikarke samorastnice iz Brezovice pri Borovnici. Njena razstava se je 
vključevala v program "Dneva borovnic" in je bila odprta teden dni. 
Namen predhodnih dogovorov je bil, da pokažemo ustvarjalno umetni
ško delo domačinov, zberemo gradivo iz domačega okolja in s tem pri
pravimo program za realizacijo stenskega koledarja leta 2000. Razsta
vo je obiskalo veliko ljudi, dalo odlično oceno, pohvale in dobro kritiko. 
Slike so bile v večini prodane že pri otvoritvi. Podobnih razstav si še 
želimo tudi s strani drugih ustvarjalcev, kar je bilo vidno že pri otvoritvi 
mladinskih prostorov v organizaciji kluba ARTerija. 

• Za zaključek še zanimiva zamisel občanke, ki predlaga prenos in
formacij dela občine in župana na kamnu ob domu upokojencev pred 
cerkvijo v Borovnici in s tem povrnitev v čase, kjer je bil to način, kako 
so občani prišli do informacij po uradni poti. Ljudje po maši so to poslu
šali, medsebnojno predebutirali in podali svoje mnenje. Zanimivo, mor
da zamisel ni slaba in spada v del obnove preteklosti. 

• Današnji dan, je tudi pomemben za naše prvošolčke. Stopili so v 
šolo, prestopili svoj prvi pomemben mejnik sebi in svojim staršem. 
Zaželel sem jim uspešno pot, spomin na pomemben dan in še vse do
bro na njihovi novi poti. Mi vsi pa se moramo truditi, da bo njihova pot 
varna vse leto, ne samo pri tedenski akciji, zato pozivam vse voznike k 
strpni in pametni vožnji, upoštevajoč prometno signalizacijo, pravila za
kona in odgovornost. Poskrbel bom, da bodo kontrole pogostejše, v ci
lju in izogih vsem neugodnostim, ki se lahko pojavijo s kakšno nesrečo 
zaradi malomarnosti. 

ZUPAN 
Alojz Močnik 

Praznik borovnic 
Letos drugič so v Borovnici or

ganizirali svoj dan ameriških, po 
novem borovniških borovnic, ki 
postajajo lastna blagovna znamka 
sadeža nove kulture, ki sojo pred 
desetletjem začeli saditi na barju 
blizu Borovnice. Četudi ime kraja 
s tem nima povezave, je dejstvo, da 
je taka prireditev najboljša pro
mocija za kraj, ki sicer leži ob že
leznici, toda oddaljen od glavne 
ceste. Saj vsi kraji skrbijo za pre
poznavnost svojega kraja zlasti v 
turističnem pogledu. 

Prireditve so se letos lotili neko
liko bolj temeljito kot lani, koje bila 
prvič. Župan Močnik je podžupana 
Franja Modrijana pooblastil, da s 
skupnimi močmi vseh, ki jim je 
skrb za usodo kraja prva, organiz
ira praznovanje, o katerem se bo 
daleč slišalo. Tudi površne analize 
prireditve že zdaj kažejo, da sama 
prireditev ni bila zgrešen udarec, 
zlasti še zaradi tega, ker je veliko 
gostov, ki so prišli od drugod, zan
imalo, kakšen je ta sadež in kje si 
ga priskrbeti. Pa so poleg tega lah
ko videli še marsikaj. 

Borovniški dan se je začel že 
dopoldne z. otvoritvijo razstave 
slikarskih del samorastnice in 
domačinke iz Brezovice pri Borov
nice Marije Strnad v občinskih 
prostorih. Po uvodnih pesmih Bo
rovniškega kvarteta je slikarko, ki 
slika predvsem v tehniki akvarela, 
predstavila Polona Škodič, ki 
pravi, da slikarkino izpoved sprem
ljata vedrina in veselje, včasih pa 
tudi lirično in nostalgično razpolo
ženje. V zadnjih letih je že imela 
nekaj samostojnih razstav, med 
drugim v galeriji Kašča v Verdu, v 
gasilskem domu na Bregu. »V naj
novejšem ciklusu akvarelov je ve
liko pozornost posvetila svoji rod
ni vasi Brezovica pri Borovnici in 
njeni slikoviti okolici. Vedno zno
va se rada vrača v domačo hišo, od 
koder seji odpira pogled na staro, 
značilno kulturno dediščino bliž
njih brezoviških domačij in dvo
rišč. Stara podoba Borovnice in 
okoliških zaselkov seje že zdavnaj 
zasidrala v občutljivo slikarkino 
dušo.« 

Razstavo si je že ob otvoritvi 
ogledalo precej Borovničanov, ki 
so potem hodili slikarkine izdelke 
gledat še teden dni, pri čemer je 
bilo zelo veliko tudi zanimanje za 
nakup teh slik z motivi Borovnice 
in okolice. 

Popoldansko praznovanje se je 
na borovniškio dan začelo z nasto
pom Litostrojske godbe, ki je na
jprej zaigrala na Bregu pred gasil
skim domom, nato še v Brezovici, 
nakar so se godbeniki pripeljali še 
v Borovnico in dvignili razpolo
ženje navzočih. (Nemara bi kaza
lo do prihodnjega leta, če spet 
pride godba, napisati borovniško 
himno ali slavnostno pesem, da bi 
godbeniki urezali tudi kakšno 
domačo). 

Otvoritev razstave, kije požela veliko zanimanje 
Slikarka Marija Strnad 

Napovedan je bil tudi prihod 
kmetijskega ministra Cirila Smr
kolja, ki je prav tiste dni čakal na 
izid glasovanja o interpelaciji. 
Najprej seje z ženo, ki gaje pripel
jala, ustavil na občini, kjer ga je 
pozdravil župan Alojz Močnik z 
ženo, v navzočnosti podžupana 
Franja Modrijana in vrhniškega 
župana Vinka Tomšiča z ženo, na
vzoči so bili tudi člani kmetijskega 
odbora borovniške občine in neka
teri občinski svetniki, ne le borov
niški, temveč tudi vrhniški. 

Župan Močnik je ministru Smr-
kolju na kratko orisal položaj 
borovniške občine in nekatera pri
zadevanja na kmetijskem področ
ju, pri čemer je dejal, da tudi obči
na sama skrbi, da bi razvoj kmetij
stva na njenem področju ne zastal, 
zlasti z razl ičnimi f inančnimi 
spodbudami, pri čemer se glede na 
omejitvene dejavnike pri kmeto
vanju (vodno zajetje, barjanski 
svet) nekoliko zanaša tudi na 
posluh države za panogo, ki je v 
vsem svetu strateška, še zlasti, ker 
v tem kraju uvajajo kulture, ki so 
lahko slovenska prednost pri vsto
pu v Evropo. 

Minister Smrkolj je potem po
vedal, kaj vse pripravljajo na mini
strstvu zlasti pri prilagajanju 
evropskim zahtevam, potem pa je 
odgovarjal na nekatera konkretna 
vprašanja sodelujočih v pogovoru. 
Obljubil pa je tudi, daje možno na 
njegovem ministrstvu vselej najti 
odgovore, kadar bi pri delu utegni
lo priti do težav, bodisi prek sveto
valne službe ali kako drugače. 

Župan in minister sta se na za-
pravljivčku Gašperja Petriča po
tem popeljala proti prizorišču do
gajanja, ki je bilo letos spet okrog 
gostilne pri Zalarju. 

Prireditev se je začela s slavnost
nim sprevodom sodelujočih čla
nov društev po Borovnici, ki gaje 
vodila Litostrojska godba, za njo 
pa so stopali praporščaki borovni
ških društev in sodelujoči v delu 
sporeda, kije prikazoval nekdanje 
svatbene šege in običaje v borovni
škem koncu. Posebna zanimivost 
je bil lik borovnice, ki je hodil s 
sodelujočimi. Daje bil prikaz pri
sten, je poskrbela sekcija Šota, ki 
deluje v okviru K D Borovnica. 

Dogajanje sredi Borovnice 

Minister Smrkolj na občini 

Ministra in župana je Gašper Petrič peljal z zapravljivčkom 

Začetek sprevoda: na čelu je borovnica, nato konjenika z zastavama, prapori 
društev in spet konjeniki 

Litostrojska godba je povzdignila rapoloženje 

Na stojnicah je borovnic sproti zmajkovalo, toda pripeljali so vedno nove 

Tudi sicer so društva lepo pritegni
li k izvedbi prireditve, katere no
silni del je bilo turistično društvo 
in borovniški prostovoljni gasilci, 
čebelarji, lovci, konjeniki in drugi. 

Poučni so bili tudi prikazi doma
če obrti, se pravi pletenja košar, 
kar je zbujalo posebno zanimanje 
pri obiskovalcev, ki bi najraje po
kupili vse, kar je bilo tam razstav
ljeno. 

Najbolj slikovit je bil seveda del, 
kjer so na stojnicah imeli na voljo 
ameriške borovnice in različna pe
civa, ki j ih je mogoče z njimi 
narediti. Letos je bilo bolj za po-
kušino, čeprav borovnic ni zmanj
kalo, najbrž bo treba v prihodnje 
poskrbeti, da bo vsega več. 

Med množico obiskovalcev smo 
opazili brezovškega in velikola-
škega župana, ki sta si prišla ogle
dat, kakšno je praznovanje, pa 
poslanca Richarda Beuermanna, 
ki je vrhniški podžupan, ter po

slanca Leona Gostišo in državne
ga svetnika Lojzeta Suhadolca. 

Obiskovalce je nagovoril tudi 
minister Smrkolj in se na koncu 
kar dolgo zadržal na prireditve
nem prostoru, kasneje pa tudi 
borovniški župan. 

Veselica, ki je sledila, in so za 
veselo razpoloženje skrbeli godci 
Braneta Klavžarja, je trajala pozno 
v temno noč, čeprav je bil tedaj še 
dolg dan. Če je omenjeni pre
skromen, pridite na ta dan v Borov
nico prihodnje leto sami doživet to 
praznovanje. 

Odbor, kije pripravljal letošnjo 
prireditev, ki je bila obenem tudi 
promocija blagovne znamke bo
rovniških borovnic, bo po počit
nicah seštel pluse in minuse prire
ditve, ki so j i ne nazadnje in na 
vrhuncu obiranja pridelka dajali 
poseben ton prav pridelovalci 
borovnic, glavni soorganizatorji 
praznovanja. 



P R O G R A M POSEPEŠEVANJA P R O I Z V O D N J E 
H R A N E V OBČINI B O R O V N I C A V L E T U 1999 

Občinski svet občine Borov- gres uveljavlja banka pri kateri je • s programom se zagotav-
nica je na 6. redni seji, dne 
30.06.1999 sprejel Odlok o 
proračunu občine Borovnica 
za leto 1999, s tem je bil potr
jen tudi program pospeševanja 
proizvodnje hrane (kmetijski 
program) v občini Borovnica 
za leto 1999, katerega je pri
pravil Odbor za kmetijstvo pri 
Občinskem svetu občine Bo
rovnica. Za kmetijstvo je v pro
računu o b č i n e Borovnica v 
le tošn jem letu namenjenih 
8.000.000,00 SIT. S kmetij
skim programom se zagotav
lja: 

1. spodbuda pitanja govedi, 
konj in drobnice za meso: 

• s programom se zagotav
lja: 1.300.000,00 SIT 

• spodbuda: 40SIT/kgžive 
t eže ž r e b e t , za d robn ico 
500,00 SIT/za kom (minimum 
uhlevitve je 5 plemenskih ži
va l i ) , za goveje pi tance 
6.000,00 SIT/teleta (mini 
mum uhlevitve sta 2 teleta) 

• uveljavitev: Regres za žre-
beta uveljavlja rejec z obraču
nom oz. z odkupnim blokom 
za prodane živali na občini 
Borovnica, zahtevek za izplači
lo regresa za uhlevljanje pri
pravi Kmetijski zavod, regres 
pa se kmetom izplača preko 
Hranilno kreditne službe Vrh
nika 

2. regresiranje semenske ko
ruze in drugih semen ter sadik: 

• s programom se zagotavl
ja: 350.000,00 SIT 

• spodbuda: regresira se 
20% prodajne cene semenske 
koruze, 40% prodajne cene 
travno deteljnih mešanic in 
50% prodajne cene brez virus
nih sadik 

• uveljavitev: regres se uvel
javlja z računi na občini Bo
rovnica oz. z zahtevkom Kme
tijske zadruge Vrhnika 

3. regresiranje obresti za in
vesticije in obratnih sredstev v 
kmetijstvu: 

• s programom se zagotav
lja: 600.000,00 SIT 

• spodbuda: občina regre
sira realno obrestno mero 
kreditov, T O M pa krijejo kmet
je sami, kmetje, ki so še zain
teresirani za najem kreditov, 
naj vlogo za regresiranje real
ne obrestne mere posredujejo 
na občino Borovnica 

• uveljavitev: naveden re-

kredit koriščen 
4. osemenjevanje in zdravljenje 

oz. zavarovanje živine: 
• s programom se zagotavlja: 

1.500.000,00 SIT 
• spodbuda: osemenjevanje 

2.200,00 SIT/kravi, vsak kmet 
prejme premijo v višini 2.500,00 
SIT/po kravi, kmetje dobijo ta 
sredstva za vse registrirane in 
označene krave po seznamu iz 
leta 1999 

• uveljavitev: spodbudo za os
emenjevanje živine bo upošteval 
veterinar, premija za vse registr
irane in o z n a č e n e krave po 
seznamu iz leta 1999 pa bodo na
kazana posameznim lastnikom 
živali preko Hranilno kreditne 
službe Vrhnika. Prejeta sredstva 
kmetje namensko uporabijo za 
zavarovanje krav pri katerikoli 
slovenski zavarovalnici ali za 
plačilo veterinarske storitve. 

5. podpora za urejanje pašni
kov: 

• s programom se zagotavlja: 
400.000,00 SIT 

• spodbuda: 3.000,00 SIT/ha 
za pašnike, ki so še potrebni ob
nove, 30.000,00 SIT/ha za novo 
urejene pašnike, vendar največ v 
višini vrednosti del ( r a č u n i ) , 
vzdrževanje pašnikov se prizna 
vsaki 2 leti 

• uveljavitev: programe za pri
dobitev sredstev izdela svetoval
na služba oz. ustrezna instituci
ja, ki nadzoruje in svetuje način 
paše, regres se kmetu izplača na 
podlagi dostavljenih dokazil: pro
gram za ureditev pašnika, kopije 
računov izvajalca oz. računov za 
material potrjenih s strani Kme
tijske svetovalne službe, da so 
dela res izvršena, regres se kmetu 
izplača na H K S Vrhnika, in sic
er v 10. dneh po vložitvi popol
nega zahtevka na občino. 

6. konjereja: 
• s programom se zagotavlja: 

200.000,00 SIT 
• spodbuda: rejcem kobil se 

zagotavlja 30% regresa za skočni-
no, zagotavlja se tudi 500 kg ovsa 
za žrebca, sofinanciranje vzdrže
vanja žrebca (če ni opravljenih 
30 pripustov na leto, razliko kri
je ta program), udeležba žrebca 
na letnem licitiranju (prevozni 
stroški in dnevnica) ter zavaro
vanje žrebca 

• uveljavitev: Kmetijska sve
tovalna služba oz. rejec žrebca 

7. čebelarstvo: 

lja: 500.000,00 SIT 
• spodbuda: 250.000,00 SIT 

se zagotavlja za čebelarski kro
žek, zdravljenje in preventiva 
bolezni ter strokovni seminar. 
Čebelarsko društvo je v letu 
1997 utrpelo veliko škodo, ker 
se je pojavila poleg varoe še 
huda ameriška gniloba in uniči
la 80 gospodarskih panjev 
čebel. Kot finančno pomoč pri 
vzpostavitvi ponovnega nor
malnega stanja čebel na ob
močju Čebelarskega društva 
Borovnica se v letošnjem letu 
zagotavlja še 250.000,00 SIT. 

8. izobraževanje in društva: 
• s programom se zagotav

lja: 900.000,00 SIT, in sicer za: 
• Društvo podeželskih žena 

"Ajda" 350.000,00 SIT 
• 4. kmečke igre P G D Bre

zovica 50.000,00 SIT 
• Praznik »Dan borovnic« -

24.07.99 150.000,00 SIT 
• Promocija kmetijskih pro

izvodov 350.000,00 SIT 
9. male melioracije: 
• s programom se zagotav

lja: 1.100.000,00 SIT 
• spodbuda: pri malih me

lioracijah se regresira 100% 
vrednosti strojnih del oz. ma
teriala (računi), limit za posa
mezno kmetijo je 60.000,00 
SIT, program pripravi Kmetij
sko svetovalna s lužba, 50% 
sofinanciranje redno vzdrževa
nje sekundarnih jarkov na 
kmetijskih površinah z jarka-
čem, za širitev nasada borov
nic se zagotavlja tudi 
100.000,00 SIT/ha za čiščenje 
zaraščenih površin na Barju 

• uveljavitev: dokazila za iz
plačilo regresa za male melio
racije so: program za izvedbo 
malih meloracij, kopije raču
nov izvajalca oz. računov za 
material potrjena s strani Kme
tijske svetovalne službe, da so 
dela res izvršena, regres se 
kmetu izplača na H K S Vrhni
ka, in sicer v 10. dneh po vlo
žitvi popolnega zahtevka na 
občino, regres za vzdrževanje 
sekundarnih jarkov uveljavi iz
vajalec vzdrževanja na podla
gi delovnih nalogov. 

10. urejanje poti in kolovozov: 
• s programom se zagotav

lja: 1.150.000,00 SIT 
• spodbuda: zagotavlja se 

nasipni material oziroma ma
terialna sredstva, financira se 
tudi prevoz, medtem ko živo 
delo organizirajo in izvedejo 
lastniki sami, zagotavlja se tudi 
del sredstev za obnovo mostov 
in gozdnih vlak. Gozdne vlake 
se regresirajo pod enakimi 
pogoji kot male melioracije, 
program pripravi Zavod za 
gozdove. 

Za spremljavo in izvajanje 
navedenega programa je zadol
žen Odbor za kmetijstvo pri 
Občinskem svetu občine Bo
rovnica ter Kmetijsko svetoval
na služba. 

P R E D S E D N I K O D B O R A 
Z A K M E T I J S T V O 

Vinko Košir l.r. 

Pobuda za delo Občinskega sveta 
Občine Borovnica v H. polletju 1999 

Svetniške skupine Borovni
ške liste - neodvisni, Slovenske 
ljudske stranke in Demokra t ič 
ne stranke upokojencev DeS-
U S , ugotavljajo, da se obljube, 
k i so bi le vo l ivcem dane na 
lokalnih volitvah za župana in 
obč inske svetnike v prvih os
mih mesecih letos, p repočas i 
uresničujejo. Pričakovali smo 
n a m r e č , da bosta o b č i n s k a 
uprava in ž u p a n predstavila 
program dela obč ine skupaj s 
p ro računom, kije bil mimogre
de pripravljen zelo pozno (veči
na slovenskih občin ga je spre
jela mnogo prej). Program bi 
moral predvideti tudi konkret
ne naloge, potrebna sredstva in 
roke za izvedbo posameznih 
nalog. N a našo zahtevo so bili 
na hitro sklicani le zbori obča
nov, zato je bila tudi udeležba 
na njih slaba. 

O b č a n i nam oči ta jo , da so 
nas izvolili zato, ker so upali, da 
bomo uspeli hitreje reševat i 
raznovrstno problematiko, kot 
je bilo v preteklem mandatu. 
Žal pa moramo ugotoviti, da 
pri tem doslej nismo bili uspeš
ni . 

To se kaže v slabo vzdrževa
nih cestah, javni razsvetljavi, 
nič bolje ni na področju zdrav
stva, vzgoje in izobraževanja , 
kulture in špor ta . Prepočasi se 
razrešuje jo razni zahtevki in 
pobude, k i j ih na občino naslav
ljajo o b č a n i v pisni ali ustni 
obl iki . 

Predloge in pobude smo žu
panu posredovali v pisni obliki 
že dvakrat, in sicer za sejo Sve
ta, kije bila 10. junija, in za sejo 
Sveta, ki je bila 30. junija letos. 
N a omenjene pobude nismo 
dobili nobenega odgovora, čuti
ti pa tudi ni nobene priprav
ljenosti za hitrejše in strokovno 
reševanje problemov občine . 

V nadaljevanju predstavlja
mo o b č a n o m , volivcem, še naš 
dopolnjen predlog v obl iki , kot 
smo ga posredovali Občinske
mu svetu in ž u p a n u 5. ju l i ja 
1999: 

V skladu z 14. 16. in 20. čle
nom Statuta Občine Borovnica 
predlagamo v razpravo in spre
jem program dela za drugo 
polletje letošnjega leta. 

Svetniki B L - N , S L S , D e S U S 
na osnovi poznavanja proble
matike v naši občini in zahte
vami občanov ter voli lnih pro
gramov predlagamo v razpravo 
in sprejem naslednje teme in 
odloke ter pravilnike v drugem 
polletju 1999: 

L Teme za razpravo in spre
jem 

1. Problemat ika zdravstva, 
zobozdravstva in lekarništva: 

Namen: - ureditev oz. izbolj
šanje storitev in razširi tev po
nudbe storitev: 

C i l j i : - zman j šan je č a k a l n e 
dobe za d o m a č e paciente, 

PROGRAM PRIREDITEV V OBČINI BOROVNICA 
- SEPTEMBER 1999 

P O H O D I 
* Nedel ja , 12. september 1999 : 

L E P E N A T K A (1425 m) i n R O G A T E C (1557 m) 
* Nedel ja , 2 6 . september 1999: 

G O L I V R H N A D J E Z E R S K I M (1787 m) 
O r g a n i z a t o r obeh p o h o d o v je P l a n i n s k o d r u š t v o 

B o r o v n i c a . O s n o v n i p o d a t k i oz . informaci je o obeh 
p o h o d i h b o d o na p l aka t ih , k i b o d o i z o b e š e n i p o 

B o r o v n i c i . Pri javi te se l ahko p r i A l e n k i P e t k o v š e k (tel . 
št . : 747-022, 746-008 - o snovna š o l a ) a l i p r i M i r u 

C e l a r c u (tel . : š t . 746-415) 
Č e bo s labo vreme, bosta p o h o d a prestavljena. Z a vse 

p laninske pohode je pot rebna us t rezna p l an inska obutev 
in dob ra telesna pripravl jenost . 

K U L T U R N E P R I R E D I T V E 
* September 1999 : R A Z S T A V A F O T O G R A F I J 

J O Ž E T A S U H A D O L N I K A V A R T E R I J I 
D o d a t n e informaci je dobi te v p ros to r ih d r u š t v a 

A R T e r i j a na R i m s k i cest i 30, 
i n s icer ob pe tk ih i n sobotah zveče r . 

Organ iza to r : M l a d i n s k o ku l tu rno d r u š t v o A R T e r i j a 
* Pe tek , 17. september 1999 : L I T E R A R N I V E Č E R 

ob 20.00 ur i v G o s t i š č u G o d e c O r g a n i z a t o r : 
K u l t u r n o d r u š t v o B o r o v n i c a - s k u p i n a Š o t a 

Š P O R T N E P R I R E D I T V E 
* Nedel ja , 0 5 . 0 9 . 1 9 9 9 : 3 . 

M E M O R I A L N I T U R N I R V M A L E M N O G O M E T U 
" J A N E Z A P R V I N Š K A " 

ob 10.00 u r i na š o l s k e m š p o r t n e m i g r i š č u 
Organ iza to r : N o g o m e t n i k lub B o r o v n i c a 

O S T A L E P R I R E D I T V E 
* Sobo ta , 18. september 1999 : 

I Z L E T V N A R O D N I P A R K B R I O N I 
Organ iza to r : D r u š t v o upokojencev B o r o v n i c a 

- izboljšanje kakovosti stori
tev, 

- zaposlitev pediatra za otro
ke, 

- prilagoditev delovnega časa 
v lekarni, 

- ureditev ginekološke ambu
lante, 

Vse prostore v zdravstvenem 
domu, ki so ga zgradili občani 
Borovnice s svojim delom in 
prispevki, je treba nameniti za 
potrebe zdravstva. 

2. P r o b l e m a t i k a p o š t n i h 
uslug in storitev: 

Namen: zmanjšanje čakalne 
dobe, boljše storitve 

Ci l j i : zadovoljstvo občanov -
uporabnikov storitev 

3. Problematika izobraževa
nja in ljubiteljskih dejavnosti: 

Namen: ohranjanje ljubitelj
skega s lovenskega petja na 
deželi 

C i l j i : zaposlitev glasbenega 
pedagoga za polovični delovni 
čas na osnovni šoli in vodenje 
pevskih zborov v prostem času. 

4. Razprava o stanju na po
droč ju gospodarstva, podjet
ništva, obrti, kmetijstva in turiz
ma in razvojne m o ž n o s t i ob
čine 

Namen: ustvarjanje pogojev 
in možnos t i za hitrejši razvoj 
teh dejavnosti 

C i l j i : d o l o č i t e v in oprema 
zemlj išč za poslovno obrtno 
cono, trgovsko cono, bencinski 
servis s p r ipada joč imi dejav
nostmi, individualna in blokov
na gradnja. 

5. Razprava o razvojnih mož
nost ih O b č i n e Borovn ica za 
s r e d n j e r o č n o obdobje 2000 
2005 (gospodarski, prostorski 
in socialni razvoj). 

II. Odlok i , pravilniki: 
1. Odlok - pravilnik o finan

ciranju komunalnih in cestnih 
investicij s soudeležbo občanov 
v delu in sredstvih, 

2. O d l o k o ka tegor izac i j i 
občinskih cest in odlok o občin
skih cestah, 

3. Odlok o uresničevanju jav
nega interesa na področju špor
ta in odlok o vrednotenju šport
nih programov, 

4. Pravilnik o enotnem vzdr
ževanju in upravljanju špor tn ih 
objektov v o b č i n i (dvoran i , 
zunanja igrišča itn.), 

5. O d l o k o p o k o p a l i š k i in 
pogrebni dejavnosti ter ureja
nju pokopališča. 

Predlagamo, da teme za raz
pravo p r ip rav i jo s t rokovne 
službe v sodelovanju s predsed
niki posameznih odborov pri 
S.vetu občine, odloke pa občin
ska uprava v okviru svojih pri
stojnosti. 

Poleg tega predlagamo tudi 
sprejem rokovnika in nosilce 
posameznih tem. Prosimo, da 
se predlog uvrsti na dnevni red 
seje Sveta v juliju 1999. 

DeSUS Borovnica 
N i k o Stražišar 

S L S Borovnica 
Vinko Košir 

BL-Neodvisni 
Franjo Modrijan 

Letna konferenca borovniške liste 
neodvisnih BL-N 24. septembra 1999 

Borovniška lista neodvisnih B L - N je bila ustanovljena 23. 9. 
1998 v Lovskem domu v Borovnici. V petek 24. 9 .1999 pa bo 
praznovala prvo obletnico delovanja. 

V svet Občine je bilo na lokalnih volitvah v lanskem novem
bru izvoljenih pet kandidatov liste, vodja g. Franjo Modrijan 
pa je bil konec januarja 1999 na predlog župana izvoljen za 
podžupana Občine Borovnica. 

Člani liste bodo tako na letnem srečanju ocenili dosedanje 
delo v svetu in posameznih odborih ter določili smernice za na
daljnje delo. 

Ugotovili bodo, koliko so bi l i uspešni pri izpolnjevanju pred
volilnih obljub iz svojega programa. Glede na dosedanje ak
tivnosti in rezultate bodo morali predvsem skupaj z županom 
in občinsko upravo ter ostalimi svetniki še veliko postoriti. 

Mnenja občanov - volilcev so kri t ična in j im v tem trenutku 
niso najbolj naklonjena, ker se veliko stvari pomembnih za 
življenje in delo občanov prepočasi razrešuje. 

UČNA URA NEMŠČINE PRED STARŠI 
Bi lo je v zače tku maja pri uri 

n e m š č i n e . T o v a r i š i c a nas je 
vp raša l a , če se strinjamo, da 
na koncu leta s t a r š e m poka
ž e m o , kaj smo se nauči l i . Nav
d u š e n o smo v en glas zavpil i : 
"Ja!" 

Tovar i š ica nam je prinesla 
vabila za s ta rše . M e d drugim 
smo n a p i s a l i : R a d i b i v a m 
pokazali, kaj smo se naučil i pri 
nemšč in i , zato vas v torek, 22. 
junija ob 18.30 vabimo k skup
ni uri n e m š č i n e . 

Izbrali smo nekaj učencev , 
da bodo poveda l i pesmice , 
o s t a l i pa b o m o p o n a v l j a l i 
slovnico. 

K a r prehitro je pr išel dan, 
ko so prišli v razred prvi star
ši. K o so b i l i zbrani vsi, se je 
ura začela . Predelali smo raz
like med n e m š k i m in sloven
skim jez ikom. Ponavljali smo 
s lovn ico , š t e v n i k e i n ve l iko 
besed, ki j ih rabimo v vsakda
njem življenju. D a pa ura ne bi 
bi la p reveč d o l g o č a s n a , smo 

vmes povedali pesmice v origi
nalu in prevodu. Zape l i smo 
tudi del Prešernove Zdravljice, 
k i smo se jo nauči l i za 8. feb
ruar, slovenski kul turni praz
nik. Zadnja pesmica, ki smo jo 
zapeli , je bi la Meister Jakob. 

M i s l i m , da so b i l i s tarši za
dovoljni z znanjem, k i smo ga 
pokaza l i . Res smo ime l i kar 
precej treme in se je marsiko
mu tudi malo zataknilo, ven
dar je bila to prav "posebna" 
ura, saj je tokrat za spremem
bo t o v a r i š i c a p r i š e p e t o v a l a 
nam. 

Svoje znanje n e m š č i n e bi 
radi še razširili in vsi upamo, 
da nas bo naša tovariš ica, gos
pa Anastasova, še poučeva la . 

O b koncu nam je tovar iš ica 
zaželela lepe poči tn ice , v nem
ščini seveda, mi pa smo se j i 
zahva l i l i z l o n č n i c o , ki je je 
bila vesela. 

Rok Š m o n , 6.b 
O Š dr. Ivana Korošca 

Borovnica 



Kmečke igre v Brezovici 
P G D Brezovica pri Borovnici je organizirala 22. avgusta 4. 

K M E Č K E I G R E . Lepo vreme je privabilo kar nekaj gledalcev, ki 
so prišli spodbujati 7 ekip iz občin Borovnica, Brezovica in Logat
ca. 

Svoje znanje in spretnost so prikazali v dveh tradicionalnih ig
rah " S E S T A V L J A N J E V O Z A - T A J S L A " , R O Č N I K O Š N J I in 
dveh novih P R E N A Š A N J E " J E R B A S A " in šaljive igre S K A K A N 
J E Z V R E Č O . 

Najboljši so bi l i domač in i pred ekipama Breg - Pako I in Breg 
Pako II. Tekmovalni del so nekoliko pokvarili tekmovalci iz Rovt 
s svojimi neresnim pristopom pri sestavljanju voza. Po resnem 
pogovoru z sodniki so potem korektno zaključili tekmovanje. 

V tekmovanju koscev je bil najboljši Damjan Turšič iz Kopitove-
ga Gr iča in med starejšimi kosci Janez Petrovčič iz Zabočevega. 

Posebno odobravanje občinstva sije prislužila ekipa Šota sekcije 
K . D . Borovnica: Mi lena Škulj, Slavica Ošaben , Ivanka Resman 
in Janko Debevec so se korajžno borili z močnejš im spolom. Celo 
več, bila so redka ekipa, ki so brez napake sestavila voz in celo 
dodali v šali "rezervno kolo". 

Na jveč pozornos t i in o b č u d o v a n j a so b i l i de l ežn i s tarejš i 
domačin i , ki so prikazali skupinsko košnjo na nač in izpred 40 in 
več let, ko so kosili od vasi do vasi. Župan Občine Borovnica Alo jz 
Močn ik j i m je prinesel okrepčila, da so kose "bolje rezale". Gos
podinja A n a Pristavec pa je tako kot nekdaj, z "jerbasom" na glavi 
prinesla zaslužen obrok ajdovih žgancev z ocvirki. Razlegali so 
se tudi vriski in harmonika. 

Prikaz kmečkega opravila so opravili: Jože Pristavec, Tone Tur
šič, Stane Turšič, M i c k a Juvančič , Janez Petrovčič in Janez Tur
šič, scenarist in vodja skupine. 

Gospodinje so napekle veliko dobrot iz k rušne peči; kruha, 
ocvirkovke potic, raznih vrst peciva, flancatov tako, da so se obisk
ovalci posladkali. 

Organizator je bil letos veliko bolj zadovoljen s prispevkom 
O b č i n e Borovnica, k i je f i n a n č n o podprla prireditev in s tem 
naložila organizatorju, da to tradicijo iger nadaljuje in nadgradi 
in s tem prireditev kakovostno dvigne. 

Druš tvo je imelo 17. julija tudi uspešno vrtno veselico z ansam
blom Gamsi . 

Sponzorji veselice so b i l i : Franc Turšič - razvoz kurilnega olja, 
Jože Jurček - trgovina Jurček, Srečko Ferš - Feršped, Aleš Medle 
- polaganje kamna, Simon Kršmanc - M i s o - K r š m a n c k. d, Rejc 
d. o. o„ Janez Nagode - Mizarstvo Nagode, Franci Suhadolc - Su-
hadolctrans, Janez Kržič - kiper prevozi, D r u ž i n a M a z i - Pekel d. 
o. o., Mi lo rad Prodanovič , Borovnica. 

OBČANI BOROVNICE, POZOR! 

Osmošolci bomo dne 15.9.1999 zbirali 
star papir. Prosimo vas, da ga povežete v svežnje 
in ga postavite na vidna mesta. 

Če imate večje količine, nas o tem predhodno 
obvestite na tel. 746 - 008 (tajništvo). 

Hvaležni osmošolci! 

NARAVOSLOVNI DAN 
Predzadnji šolski dan smo šestošolci imeli naravoslovni dan. 

Obiskali smo tovarno L I K O . 
Pred poslopjem sta nas čakala prijazna vodiča. Predstavila 

sta se nam in nam povedala veliko stvari o tovarni. Nato smo 
šli po oddelkih. V prvem je zaposleno 143 delavcev, ki izde
lujejo vrata in podboje zanje. Postopkov je veliko. Najprej je 
na vrsti grobo rezanje, temu sledi stiskanje pri 100°C. Nato 
se začenja hlajenje vrat. Potem vrata zbrusijo in j i h odpeljejo 
v lakirnico. Tam j ih s pomoč jo računalniško vodenih strojev 
polakirajo v več stopnjah. Nato vrata odpeljejo v pakirnico, 
kjer j ih zložijo v kartonske škatle. V skladišču čakajo na kupce. 
In kam izvažajo? Večino v Avstrijo in Nemči jo . Delo poteka 
predvsem strojno. Stroji so stari od 10 - 30 let. Nekatere bodo 
prodali v Tehniški muzej Bistra in kupili nove - modernejše . 

V drugem oddelku je zaposlenih približno 100 delavcev. Tu 
izdelujejo stole, ki so različnih barv, oblike in velikosti. Z a 
manj zahtevne porabijo okoli eno uro dela, za zahtevnejše pa 
do tri ure. » 

Zahvaljujemo se vodstvu obeh oddelkov za pripravljenost, 
ker nas vsa leta radi sprejmejo. Veseli smo, da nam vodiči 
predstavijo na tančen proizvodni proces dela in nam razložijo 
delovanje nekaterih zahtevnejših strojev in strojne linije. 

za šestošolce zapisali: 
Polona, Špela, Tatjana, 6.a 

OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica 

S r e č a n j e b o r o v n i š k i h č i v a v 

Sekcija b o r o v n i š k i h čivav, k i deluje v o k v i r u o b m o č n e g a 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Vrhnika Borovnica, se 
pravi pripadniki borovniške čete ( T O Laze), k i so pred osmimi 
leti varovali Borovnico z okolico, so se sešli konec junija na sreča
nju, ki naj postane tradicionalno. To je bil tudi sklepni del priredi
tev ob dnevu državnost i v borovniški občini . 

Sestali so se ponovno pred spominsko ploščo, kije na gasilskem 
domu v Brezovici pri Borovnici , pa ne le t i , temveč tudi številni 
njihovi prijatelji in gostje, med njimi župan občine Borovnica Alojz 
Močnik , p o d ž u p a n a Vrhnike in Borovnice Richard Beuermann 
in Franjo Modrijan, častniki Slovenske vojske ter veterani vojne 
za Slovenijo, k i niso delovali v okviru te enote. 

V kratkem programu, prednost teh srečanj je, da ostane več časa 
za druženje prijateljev, kajti govori so po vojaško kratki in jedrnati, 
so najprej zapeli borovniški Štinglci nekaj domoljubnih pesmih, 
izvedli so tudi simbolno dejanje, ki postaja sestavni del teh srečanj, 
izvaja pa ga dostojanstveno Jože Šušteršič v slavnostni uniformi. 
Besedilo ob tem je bral Jože Molek, tedaj poveljnik enot v tem 
koncu Slovenije, sicer pa predsednik območnega združenja vete
ranov. 

V imenu gostiteljev je zbrane nagovoril Bogo Žerjav, ki je pose
bej povedal, da marsikaterega veterana vojne za Slovenijo še ved
no boli , ker nekateri veterani vojne za Slovenijo še vedno nimajo 
priznanega statusa, čeprav v usodnem času za domovino niso stali 
ob strani, ampak so tedaj, ko so bili časi zelo negotovi tvegali zelo 
veliko, tudi življenja, če bi bilo treba. Pozval je, da se čimveč teh, 
ki še niso vključeni v veteransko organizacijo, pa bi po dejanjih, 
k i so j ih opravili, morali biti, vključi v organizacijo, ki edina skr
bi, da se njihov glas ne izgubi v pesku medstrankarskih obračunov. 

Srečanje je v imenu občine Borovnica pozdravil župan Alo jz 
Močnik , k i je dejal, da bo obč ina po svojih m o č e h pomagala pri 
prizadevanjih, da se status veteranov uredi in skrbela, da dejav
nost z d r u ž e n j a tu ne bo zamrla , predvsem zaradi prispevka 
borovniških čivav, kot se sami imenujejo, za svobodno Slovenijo. 

Sledilo je d r u ž a b n o srečanje z obveznim vojaškim golažem. 

V spomin A l e š u Sapeta 
Sedim za mizo in ne vem, kaj naj napišem. Tako žalostno 

in nepojmljivo se mi zdi, da si odšel za vedno in brez slovesa. 
Ko smo bili nazadnje skupaj, nismo niti slutili, da je zad
njič. Bil si tako mlad, poln načrtov in sanj, vendar se tvoje 
ne bodo nikoli uresničile. Bil je potreben samo trenutek in 
nekega poletnega dne si odšel najdlje v nam neznani svet. 

Bil si član naše skupine, ki smo jo na Centru za social
no delo Vrhnika ustanovili pred štirimi leti. Skupaj smo 
imeli še veliko načrtov. Želeli smo tudi skupaj preživeti 
zadnjo soboto v avgustu in se posloviti od brezskrbnih počit
niških dni. Imeli bi se lepo kot že tolikokrat doslej. Odšli 
bomo brez tebe, a vendar boš na nek način z nami. 

Tolaži nas misel, da so nas le najboljši sposobni pred
stavljati tako daleč in biti kljub svoji nevidnosti vedno med 
nami. 

Marjanca Osredkar 

OBNOVIJENA ZABOČEVSKA PODRUŽNICA - Na praznik mučeništva 
Janeza Krstnika, kije zavetnik podružne cerkvice v Zabočevem, je borovni
ški župnik g. Janez Šilar na začetku maše blagoslovil obnovitvena dela, ki 
so potekala letos spomladi in čez poletje. Obnovljeno je ostrešje s klepar
skimi deli, električna napeljava, zamenjana so okna in vrata ter opravljenih 
še nekaj drugih nujnih zidarskih popravil na stavbi. Pri delu so se posebej 
potrudili ob obeh ključarjih, ki sta skrbela za nemoten potek, še številni 
drugi, ki so priskočili na pomoč, kadar je bilo nujno potrebno, s prostovolj
nim delom in darovi in lesnim gradivom za ostrešje. Posebej je bilo pove
dano, da je prejšnji župan in občinski svet plačal račun za približno polovi
co potrebne strešne opeke, račun za drugo polovico opeke pa je še odprt in 
vloga na občini. Omenjeno je bilo tudi, da je pokojni ključar zabočevske 
cerkve Filip Rot do zadnjega pozorno skrbel za njeno vzdrževanje in so tudi 
vrata izdelana po njegovi zamisli. Po pozni maši so ljudje še nekaj časa ostali 
pri pogovoru ob doma pečenem pecivu in kozarčku. 

JUBILEJ - II. julija je bila v borovniški cerkvi slovesnost, s katero so v tej 
Župniji počastili 25 • duhovniški jubilej (srebrna maša) borovniškega 
župnika g. Janeza Sitarju, kije konec julija nato praznoval tudi okroglo 
življenjsko obletnico 50 let. Zato je k slovesnosti povabil tudi vse farane, ki 
letos praznujejo petdesetletnico ali srečanje z Abrahamom. Leta 1949je bilo 
v Borovnici krščenih nekaj nad petdeset novorojenčkov, vendar se je mar
sikdo od njih iz kraja izselil, vendar se je omenjenemu slavju pridružilo osem 
petdesetletnikov. Maši v cerkvi je sledila še debela ura druženja ob pecivu, 
ki so ga napekle gospodinje in ob kozarčku za zdravje. Teden dni pred 
borovniškim praznovanjem je g. Šilar obletnico svojega duhovništva prazno
val v rojstni župniji Bohinjska Bistrica, teden dni po borovniškem prazno
vanju pa še v Žireh, kjer je prebil 14 let. 

NOVA TRGOVINA • Šejki Silaj, ki že dolgo desetletje in več prodaja sadje 
in zelenjavo ob avtobusni postaji pod borovniškim stebrom, je z otvoritvijo 
nekoliko večjega objekta kot je bil dosedanji kiosk, obogatil borovniško 
trgovsko ponudbo. Izbira v novem lokalu, kije zrasel ob prejšnjem kiosku, 
je zdaj preglednejša in bolj urejena, poskrbljeno je tudi za klimatizacijo (da 
ni poleti prevroče in da zelenjava ne vene in je bolj obstojna, pozimi pa da 
ne bo zmrzovala). 



Z A H V A L A ! 

M i h a Petkovšek, mladi fagotist iz Borovnice, se zahvaljujem 
gospodu županu Alojzu Močniku za razumevanje in finančno 
pomoč . Tako sem se lahko v teh šolskih poletnih počitnicah 
udeležil kar treh glasbenih delavnic - taborov (v Postojni, P i 
ranu in v avstrijskem Gradcu). Vse te izkušnje mi bodo zelo 
dobrodošle pri nadaljevanju šolanja na Glasbeni gimnaziji v 
Ljubljani. H V A L A ! 

Prav tako pa ne smem pozabiti na ravnatelja Glasbene šole 
Vrhnika Viktorja Zadnika, k i meje vzpodbujal na moji začetni 
glasbeni poti. 

Tudi učiteljem na O Š dr. Ivana Korošca iz Borovnice sem 
hvaležen, ker so upoštevali, da imam z delom na glasbeni šoli 
malo manj časa za učenje in so preverjali moje znanje takrat, 
ko sem bil dovolj pripravljen. 

M L A D I N S K O K U L T U R N O D R U Š T V O A R T E R I J A 

Objekt za mlade 

FRANCETU PETELINU V SPOMIN 
12. avgusta letos smo se na 

borovniškem pokopališču po
slovili od Franceta Petelina z 
Brega pri Borovnici - nosilca 
Spomenice 1941. Rodil se je 
28. 1. 1911 v Brezovici pri Bo
rovnici v revni kmeeki družini 
z dvanajstimi otroki. 

Po končani osnovni šoli seje 
izučil za kovača. Vojaški rok je 
odslužil v aviaciji. Po vrnitvi 
domov je moral prijeti za vsa
ko delo, da seje lahko preživ
ljal. Leta 1938je dobil zaposli
tev v tovarni avionov v Kralje
vu, kjer je našel prvi stik z na
prednim delavskim gibanjem. 
Marca 1941 - tik pred okupaci
jo je bil mobiliziran v zagreb
ško trenažno eskadrilo. Ob pri
hodu Nemcev pa mu je uspe
lo, da se je vrnil domov. 

Tu se je takoj odloečil za boj 
proti okupatorju. Zbiral je 
orožje, ki so ga odvrgli bivši 
jugoslovanski vojaki in skril. 
Ob nastanku borovniške čete 

je vzdrževal zvezo z njo. Okto
bra 1941 je bil sprejet v partij
sko organizacijo Borovnica in 
bil zadolžen za organizacijo 
odpora proti okupatorju za 
Kote. Konec leta 1941 je postal 
član rajonskega komiteja 
Borovnica. 

Aprila 1942 je bil zaradi 
izdaje aretiran, pretepen in 
odpeljan v ljubljanske garni-
zijske zapore. Junija 1942 seje 
znašel v Gonarsu. Tam se je 
povezal s komunisti in sodelo
val pri kopanju rova za pobeg 
iz taborišča. Uspelo pa je samo 
osmim tovarišem. Ostale pa so 
Italijani premestili v druga 
taborišča in tako je prišel v 
Renicci, kjer so taboriščniki za 
vsak slučaj, če pridejo zavezni
ki, formirali enote in on je bil 
poveljnik ene izmed njih. Ta 
načrt pa je propadel, ker so po 
kapitulaciji Italije prišli Nem
ci. 

Taboriščniki so se začeli 
umikati proti jugu in so spoto
ma formirali četo, dobili nekaj 
orožja in nekajkrat napadli 
nemške transporte. Spomladi 
1944jim je uspelo priti v Napo-
li, kjer je bila jugoslovanska 

M i l I 
zbiralna postaja in jih je posla
la v Bari, kjer so zbirali avi-
atičarje. Julija 1944 so jih 
zavezniki prepeljali v Rusijo, v 
Krasnodar, kjer se je eno leto 
šolal v aviatični šoli. Tam se je 
formiral jugoslovanski letalski 
polk in septembra 1945 je 
prišel v Jugoslavijo v Mostar. 
Leta 1951 je odšel na šolanje 
v Žarkovo pri Beogradu, kjer 
je zbolel in moral prenehati s 
šolanjem. 

Premeščen je bil na razna 
delovna mesta, v Zagreb, Bi-
hač in nazadnje v Črnomelj, 
kjer je bil leta 1955 invalidsko 
upokojen kot kapetan JLA. 

Preselil se je na Breg pri 
Borovnici, si ustvaril dom in 
družino. Takoj se je vključil v 
vse družbenopolitične orga
nizacije tako na Bregu kot v 
Borovnici in kasneje na Vrhni
ki. Bilje član občinskega odbo
ra občine Borovnica in deloval 
v raznih komisijah. Vse zada
ne naloge je vestno in odgovor
no izvrševal. 

V organizaciji ZB Borovni
ca je bil dolgoletni predsednik, 
kasneje član odbora. Ob zdru
žitvi občine Borovnica z Vrhni
ko pa je bil član občinskega 
odbora ZB. Sodeloval je, do
kler mu je to dopuščalo zdrav
je. Za svoje delo je prejel poleg 
spomenice 1941 več odlikovanj 
in priznanj. 

Bilje zaveden Slovenec, ne
upogljiv borec za svobodo, 
delaven, pošten, predvsem do
ber tovariš in kot takega bomo 
ohranili v našem spominu. 

ZB Borovnica 

Delovanje mladinskega kul
turnega društva ARTerija ni več 
tako neznano širši javnosti v Bo
rovnici, vsaj po odzivu in zaniman
ju mladih sodeč ne, V tem trenut
ku je prvi cilj društva urediti pro
stora na Rimski cesti, so napisali 
pobudniki mladinskega kluba AR
Terija letos spomladi. 

Društvene prostore so odprli 
nekoliko kasneje kot so namerava
li, saj so se obrtniška dela zelo za
vlekla, nekoliko pa res tudi to, da 
so konec šolskega ali akademskega 
leta izpiti in tedaj so vse sile usmer
jene v študij. Vsekakor pa jim je 
uspelo, da so vse opravili do sre
dine avgusta in 20. je bila sloves
na otvoritev, ki so se je poleg šte
vilnih mladih udeležili tudi vsi ti
sti, ki so jih pri delu podpirali, med 
njimi župan Alojz Močnik, pod
župan Franjo Modrijan, prejšnji 
borovniški župan Andrej Ocepek, 
ki je tudi spodbudil to zamisel, 
številni dobrotniki, ki so s prosto
voljnim delom, denarjem ali pa 
preprosto tako, da niso zatrli 
mlade vneme že doma, poskrbeli, 
da ima Borovnica novo možnost 
za preživljanje prostega časa in za 
ustvarjalnost mladih. 

Veliko večino del so namreč 
mladi s pomočjo strokovnjakov, ki 
so nudili brezplačno pomoč, opra
vili kar sami, saj so bila sredstva 
omejena. Seveda pa so za uspešno 
sanacijo nujno potrebna tudi ma
terialna sredstva, ki so jih zago
tovili v sodelovanju z občino. Že 
precej dotrajan objekt so domisel
no uredili, da ima en večji prostor 
(približno 50 m 2), v katerem so 
lahko razstave ali druge kulturne 
prireditve, in nekaj manjši prostor. 
Kdor je zgradbo videl prej in jo 
vidi zdaj, opazi, daje razlika očit
na. Kar je v svoji zahvali vsem, ki 
so pomagali, povedal poredsednik 
društva ARTerija Peter Petrovčič. 

Prostor je torej odprt, namenjen 
je mladim za druženje in je na vo
ljo ob petkih in sobotah ter med 
počitnicami. V prostoru bo vse
skozi na ogled veliko likovne umet-
nosti( za ta mesec je napovedana 
slikarska razstava del Jožeta Suha-
dolnika), saj razstav te vrste v 
Borovnici ni prav veliko. 

Kasneje bodo razstavljali tako 
domači mladi ustvarjalci, kot tudi 
svetovno priznani slovenski in tuji 
umetniki. Poleg tega bo v prosto
ru "ARTerija" predvsem ob koncih 
in ob začetkih šolskega leta (tako 
za osnovnošolce in dijake, kot tudi 
za študente) na voljo veliko korist
nih informacij, ki jim bodo poma
gale predvsem pri izbiri srednjih 
šol in fakultet ter jim posredovale 
njihove dolžnosti in pravice na 
področju izobraževanja. Program 
društva ARTerija pa bo seveda 
skozi čas dobival nove razsežnosti, 
novo širino, so rekli ob otvoritvi. 
Nekatere aktivnosti društva se 

5oao oovijale zunaj prostora 
Terija". Med drugim je konec av
gusta že minil ročk festival Štala v 
Mavcovi dolini, kamor so povabili 
nekaj dobrih ansamblov, med nji
mi Big Foot Mama. Toda tudi 
domači z Brega se niso slabo od

rezali, se celo tisti, ki tega ne 
spremljamo posebno pozorno, 
smo opazili izvirnost Brežanov, ki 
so nastopili s svojimi skladbami. 
Škoda le, ker je prireditev, zlasti pa 
obisk na njej, nekoliko okrnilo kis
lo deževno vreme. 

130-letnica slovenskega gasilstva 
27. junija je bil za slovensko gasil

stvo velik praznik. Zbrali smo se v 
Metliki - zibelki slovenskega gasil
stva. Proslavili smo tri jubileje: 130-
letnico organiziranega gasilstva na 
Slovenskem, 50-letnico Gasilske 
zveze Slovenije in 30-letnico Sloven
skega gasilskega muzeja v Metliki. 

V svečanem mimohodu skozi me
sto je korakalo 3191 gasilcev in 
gasilk iz vseh 16 slovenskih gasil
skih regij, od predstavnikov prosto
voljnih društev do poklicnih gasilcev 
in enote za reševanje. Po nebu so 

preletavali helikopterji slovenske 
vojske in policije ter letalo Pilatus. 
Prikazan je bil tudi razvoj gasilske 
tehnike od najstarejših ročnih briz-
galn do najsodobnejših gasilskih 
vozil in opreme, ki se uporablja pri 
gašenju požarov, reševanju in od
pravljanju posledic nesreč. 

Osrednja prireditev se je nadalje
vala s predajo prapora slovenskega 
gasilskega poveljnika g. Matjaža 
Klariča, predsedniku g. Milanu 
Kučanu. Sledila je državna himna in 
bogat kulturni program. Poslušali 

smo tudi pozdravne in spodbudne be
sede slavnostnih govornikov: pred
sednika države g. Milana Kučana, 
obrambnega ministra g. Francija 
Demšarja, predsednika Gasilske 
zveze Slovenije g. Ernesta Eorya, 
predsednika Gasilske zveze Hrvaške 
g. Franja Greguriča in ostalih. 

Prireditve smo se udeležili tudi po 
trije člani in članice iz vsakega pro
stovoljnega gasilskega društva občine 
Vrhnika in Borovnica, ter seveda pred
stavniki Gasilske zveze Vrhnika. Bilo 
je svečano in imeli smo se lepo. A. M . 

Predsednik Gasilske zveze Slovenije g. Ernest Eory se je pridružil fotografiranju vrhniškim in borovniškim gasil
cem v Metliki. 

K N J I Ž N I C A d r . 

M A R J E B O R Š N I K 
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KNJIŽNICI 
STROKOVNA LITERATURA 
Arnot, B.: S prehrano proti raku 
na prsih 
Barker, L.: Oživite staro pohištvo 
Beguin, G.: Prepovedano mesto 
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T U R I S T I Č N O D R U Š T V O B O R O V N I C A 

»Na vsako polico - cvetico« 

Zahvala sponzorjem pri nabavi 
prilagojene računalniške opreme 

Podpisani Sašo Dreven, z Laz pri Borovnici 3, bi se želel v tej ob
liki in na tak način zahvaliti vsem tistim sponzorjem, ki so mi pripo
mogli pri nabavi nove prilagojene računalniške opreme. Sem eden 
tistih mladih fantov s tisoči in tisoči željami, ki pa se mi ne morejo 
vse uresničiti. Ena izmed takih želja je bila trenutno največja in naj
močnejša: I M E T I S V O J O P R I L A G O J E N O RAČUNALNIŠKO 
O P R E M O . Ker pa s financiranjem nabave iz domačega proračuna 
nisem mogel računati, sem pričel z nekoliko širšo akcijo zbiranja sred
stev. Res je, da sem pričel zbirati sredstva sam in sem prošnje za so
financiranje naslovil na različna podjetja in politične stranke. Tako 
sem zbral 120.000,00 SIT. 

Zato bi se rad zahvalil naslednjim podjetjem in političnima stranka
ma, ki so mojim prošnjam ugodili in mi tako delno omogočili nabavo 
računalniške opreme. To so: 

- A Banka 
- Domelj Železniki 
- Socialna Demokratska stranka 
- Združena lista Socialnih demokratov 
- Emona Ljubljana 
ter 
- Lek Ljubljana. 
S pomočjo LIONS C L U B A NOTRANJSKA - VRHNIKA, katere

ga predsednik je g. Ronko GOS TISA, in Centra za socialno delo z 
Vrhnike, sem zbral preostali znesek finančnih sredstev, 350.000,00 
SIT, in tako prišel do prilagojene računalniške opreme. 

Glavni sponzor, ki pa mi je vse skupaj omogočil, je podjetje C O M -
ING, d.o.o., z Vrhnike, katerega direktorje gospod Ronko GOSTI-
ŠA. Brez njegovega razumevanja in posluha za moje težave verjetno 
ne bi bila uslišana moja želja. Gospod Gostiša - iz srca hvala vam. 

Prav tako iskrena hvala gospodu Bojanu NOVAKU, socialni delav
ki Lučki K E N K ter vsem članom LIONS C L U B A NOTRANJSKA -
V R H N I K A . 

Sašo D R E V E N 

je geslo letošnje akcije za lepšo 
urejenost kraja. Ve l iko zani
manje za sadike rož je že naka
zovalo, da bo cvetje dopolnje
valo urejenost naš ih prebiva
lišč. Tudi čistilna akcija je bila 
učinkovita. 

Borovnica je vedno prijaznej
ša, vsako leto bolj urejena z 
veliko cvetja, zelenja in urejeni
mi zelenicami. Urejanje okolice 
svojih domov je tudi v našem 
kraju postalo priljubljena ak
tivnost v prostem času, v last
no zadovoljstvo in seveda v 
ponos kraju. Tako tudi vedno 
bolj izstopajo področ ja , k i iz 
kakršnegakoli razloga ostajajo 
še neurejena. 

Pohvaliti moramo vsakogar, 
k i z urejanjem svojega okolja 
pripomore k urejenosti kraja 
kot celote. 

Komisija za ocenjevanje ure
jenosti pri T D Borovnica ima 
težko nalogo, da bo med mno
go lepo urejenimi domovi iz
brala najlepše urejene. 

V letu 1998 so prejeli pri
znanje 

- za najbolj urejeno stanovanj
sko hišo: 

Slavka Gerdina, Breg 67 
Olga Skrbeč , Dol 99 in 
Cvetka M a z i , Zalarjeva ul . 7 
- za najbolj urejeno kmetijo 
C i r i l Kos, Zalarjeva ul . 12 
Objavljamo fotografije lan

s k o l e t n i h p re j emnikov p r i 
znanj, posnete v letošnjem letu, 
ko so več kot dobro upravičili 
prejeto priznanje. 

Turistično društvo Borovnica 

L E T N A Š O L A V N A R A V I 

Letos junija smo se tretji razre
di učili plavalnih veščin v Lendavi. 
Obiskal nas je tudi gospod župan 
in nam zaželel dobro počutje in 
čim boljše osvajanje plavalnega 
znanja. Teden smo si popestrili z 
izletom po Pomurju, kjer smo 
spoznali različne domače obrti in 
znamenito Plečnikovo cerkev. 

S E M Š T O R K L J A A L J A 

Sem štorklja Alja. Do ponedelj
ka bom živela v hotelu Lipa. V 
hotelu se mi dobro godi. V sobi 
sem z dvema štorkljama, ki jima je 
ime Jerica in Polona. Zelo se zaba
vamo in včasih se tudi skregamo. 
Komaj čakam, da se vrnem v 
Borovnico. Najbolj me bosta vese
la mama in oče, še bolj pa sestra 
Lara. 

Alja Drole 

L E N D A V A 

Zjutraj smo se zbudili in odšli 
na zajtrk. Po zajtrku smo se v so
bah pripravili za plavanje. Plavali 
smo pol ure, imeli malico, nato pa 
s plavanjem nadaljevali. Med 
počitkom smo risali in pisali spise. 
Po večerji smo šli v sobe in se pri
pravili na ples. Po plesu smo se 
uredili za spanje in kmalu zaspali. 

Barbara Turšič 

P R V I D A N V L E N D A V I 

Zjutraj sem se zbudila ob 6. uri. 
Preoblekla sem se in pozajtrkova-
la. Z mamico sva šli v šolo. Pred 
šolo je že čakal avtobus. Koje av
tobus odpeljal, smo staršem poma
hali. Vozili smo se štiti ure. Med 
vožnjo smo se pogovarjali. Ko smo 
prispeli v Lendavo, smo dobili klju
če sob. V sobah smo razpakirali 
stvari in odšli na kosilo. Po kosilu 
smo imeli preizkus plavanja. Po 
malici smo s plavanjem nadaljeva
li . Po večerji smo šli na sprehod. 
Ko smo prišli nazaj v hotel, smo se 
pripravili na spanje. Oblekli smo 
se v pižame in pokrili z odejo. 

L E N D A V A 

V Lendavo smo se peljali z av
tobusom. Vozili smo se približno 
štiri ure. V avtobusu smo gledali 
televizijo. Sredi poti smo se ust
avili in pomalicali. Ko smo prispeli 
v hotel, smo dobili sobe in ključe. 
V sobi so bile tri postelje, pet luči, 
šest omar, dva stola in dve ogleda-

NA PLANINCAH LUSTNO BITI 
N a z a č e t k u š o l s k i h p o l e t n i h p o č i t n i c j e b o r o v n i š k o p l a n i n s k o d r u š t v o o r g a n i z i r a l o 

p l a n i n s k i t a b o r " Z e l e n i c a 1 9 9 9 " . U d e l e ž i l i so se g a u č e n c i o d d r u g e g a d o o s m e g a 
r a z r e d a . K a k o s m o p r e ž i v e l i 6 d n i v o s r č j u K a r a v a n k , p a s i l a h k o prebere te v nas led
n jem z a p i s u . 

1. dan: ČETRTEK 
Na prostoru pred šolo smo se 

zbrali ob 8.30 uri. Vsi smo bili zelo 
neučakani. Tako otroci kot starši. 
Vso prtljago, ki pa jo je bilo veli
ko, smo strpali v avtomobile in se 
podali proti Ljubelju. Tu smo 
počakali oskrbnika Branka, ki nas 
je "razveselil" z novico, da bomo 
morali vse odnesti do koče, ker 
žičnica ne dela. Malo smo pogo-
drnjali, nato pa smo se vdali v uso
do. Seveda je Branko del opreme 
s svojo lado NIVO odpeljal do Vr
tače, prve postaje enosedežnice. 
Od tu dalje pa smo se dobesedno 
potili pod bremenom svojih velikih 
in težkih "ruzakov". Hodili smo 
dobro uro in pol. Ob 12. uri smo 
tako prvi udeleženci tabora že za

li . Uredile smo si postelje. Spim s 
Kajo in Karmen. Kopali smo se že 
velikokrat. Sem v skupini Piranh. 
Plavati me uči učitelj Sebastjan. V 
Lendavi sem že drugi dan. Jedi so 
mi kar všeč. Naši učitelji so Sebast
jan, Kristjan , Klemen, Angela, 
Uroš in Pavle. Imam se lepo. Prva 
noč je bila razburljiva. Nismo 
mogle zaspati. Drugi dan smo se 
imele bolje. Imela sem super dan. 
Številka naše sobe je 105 

Taja Levstik 

Š T R K 

Sem devetletni štrk, mi rad jem 
"fišmejke". To so ribe. Včasih tudi 
malo nagajam. Rad kljuvam druge 
prijatelje. Pojem rad pesmico 
Štorklje od Čukov. Tudi raki mi 
padejo v usta. 

Andrej Jereb 

I Z L E T P O P O M U R J U 

Z avtobusom smo se peljali do 
neke gospe, ki je delala izdelke iz 
slame. Imela je veliko izdelkov. 
Nekaj mojih prijateljev je tudi 
poskusilo plesti. Vodička in gospa 
sta nam razlagali zgodovino plete
nja iz slame. Tam smo bili približ
no eno uro. 

Žan Bezek 

Š T O R K L J A 

P R I P O V E D U J E 

Nekega dne sem se sprehajala 
po igrišču zraven hotela Lipa. 
Otroci so me zagledali in tekli za 
mano. Zraven mene je korakala 
moja sestra. Prestrašili so naju in 
zleteli sva proti nebu. Usedli sva se 
na dimnik, kjer je imela moja 
sestra svoj domek. Čes nekaj časa 
naju je iz dimnika spodil dimnikar. 
Zleteli sva iz gnezda in pristali v 
kokošnjaku med kokošmi. Zelo 
debelo so naju pogledale in se 
čudile nenavadni obliki in veliko
sti. Otroci so spet zagnali proti 
nama in morali sva iz kokošnjaka. 
Ker nisva gledali predse, sva se 
spotaknili in padli v bazen hotela 
Lipa. Prišli so otroci in naju poto
pili. 

Tea Žitko 

M O J D A N 

Zjutraj sem se zgodaj zbudila. 
Umila sem se in oblekla, prižgala 
televizijo in počakala zajtrk. Po 
zajtrku smo se šli kopat. Najprej 
smo v zunanjem bazenu plavali 
žabico, nato pa smo se šli kopat v 
notranji bazen, kjer je bilo zelo 
vroče. Nekaj časa smo plavali tam, 
potem pa smo odšli na malico. 
Prišla je tovarišica in sedaj pišem 
ta spis, vmes pa gledam televizijo. 
Sedaj sem spis končala in se bom 
posvetila televiziji. 

Teja Pristavec 

P O M U R S K I I Z L E T 

Pred hotelom smo se zbrali in se 
z avtobusom odpeljali do mlina. 
Tam smo videli, kako nastane 
moka. Potem smo se odpeljali do 
gospe, ki nam je pokazala, kako se 
izdelujejo predmeti iz slame, kupil 
sem srček. V srčku je bil šopek. 
Nato smo se odpeljali do cerkve. 
Bila je čisto nekaj posebnega. 
Nazadnje smo šli pogledat, kako 
delajo stvari iz gline. Kupil sem si 
posodo iz gline. 

Gašper Čerin 

Na vrhu Palca 

gledali kočo, ki je skrita v kotanji. 
Na Vrtači nas je čakalo še nekaj 
gajbic sadja (jabolk, limon in 
grapefruita, zato so se pogumni 
očetje podali nazaj v dolino s 
praznimi nahrbtniki in pritovorili 
še to sadje do koče. M i pa smo 
potrebovali kar nekaj časa, da smo 
prišli k sebi. Seveda smo najprej 
pozdravili še oskrbnico Slavko, ki 
nam je že pripravila okusen čaj. 
Tega smo imeli potem vse dni na 
razpolago , kolikor smo ga želeli. 
Nato pa smo planili po svojih 
sendvičih in drugi malici. Otroke 
smo razporedili po sobah, na kar 
so komaj čakali . Po koči se je 
razglegel pravi direndaj. A ne za 
dolgo. Mentorji smo kljub prisot
nosti staršev strogo nastopili in 
nemir se je polegel. Sledilo je slo
vo od mamic in očkov. 

Ko smo tudi to prestali, smo 
krenili na Smokuško planino. Tu 
smo nabirali hribjo reso ali plahti
co, materino dušico in ranjak. V 
koči smo vse to posušili in dali 
Slavki za čaj. Da nam ni bilo dolg
čas, smo se šli še igrico Zandarji in 
razbojniki. Mentorji pa smo jim 
vmes še malo pridigali o obnaša
nju v koči in na samih planinskih 
turah. Ob 17. uri smo se vrnili v 
koči. Tu nas je čakala že obilna 
večerja (polnjena paprika, pire 
krompir, pecivo). Ko so se otroci 
najedli, smo naredili plan za 
naslednji dan. Nagnali smo jih v 
sobe, da so si že pripravili male 
nahrbtnike, vanje pa dali rezervno 
mikico, anorak, plastenko za pi
jačo. Kljub vročini pa niso smele 
manjkati rokavice in trak ali kapa 
(kajti v hribih se vreme lahko v tre
nutku obrne). Ko so opravili to 
nalogo, smo se skupaj podali še na 
bližnjo vzpetino nad kočo, na Tri
angel. Nato pa smo še z združe
nimi močmi postavili igrišče za 
odbojko.Ob 21.30 uri je sledila 
priprava na spanje, ki pa se je ta 
prvi večer kar malo zavlekla. A 
tudi to je minilo. 

2. dan: P E T E K 
Zdaj pa se je začelo zares. Vsta

li smo ob 6.00 uri. Pozdravilo nas 
je lepo vreme. Komaj smo se zvlek-
li iz svojih spalk. A ni bilo druge 
pomoči. Napovedane so bile vi
soke temperature, zato smo mora
li hitro kreniti na pot. Seveda nas 
je najprej čakal še "samopostrež
ni" zajtrk. Na mizi smo imeli vse, 
kar si poželi otroško srce in otro
ški želodček : evrokrem, maslo, 
marmelada, med, pašteta, sir in 
salama. Imeli so možnost izbire 
med čajem, belo kavo in kakavom. 
Res pravo razkošje za planinsko 
kočo. 

Slavka pa je medtem že pripravi
la po dva sendviča za vsakega in v 

plastenke nalila čaj za na pot. Vsak 
si je moral vzeti še eno jabolko, 
limono in grape. Tistim , ki so bili 
mlajši, pa so seveda del malice 
nesli kar starejši otroci. 

In ob 8.00 je naša četica le kre
nila. Cilj je bila osvojitev Begunj-
ščice, gore, ki se vzpenja nad samo 
kočo. Stef, naš gorski reševalec in 
kar duša tabora (ker ima veliko 
izkušenj) je otrokom obljubil celo 
eno presenečenje. Najprej smo se 
podali do Roblekove koče . Pot do 
tu je kar razgibana, potrebno je 
bilo veliko pazljivosti. Štef je sku
pinico 5 otrok kar navezal, da so 
bolj sigurno hodili. V tem so zelo 
uživali. Vmes smo imeli dva po
stanka. Prvi je bil namenjen slače
nju odvečne obleke, drugi pa pitju 
(čaja, seveda). Mimogrede smo 
občudovali trop gamsov in njiho
vo spretno plezanje po skalah. Ko 
smo prišli na sedlo, smo se spustili 
do planinske koče. Ker nas vreme 
ni priganjalo, smo imeli dolg po
čitek. Nismo pozabili na fotogra
firanje, žigosanje planinskih dnev
nikov. Napadli smo sendviče ter 
plastenske s pijačo. Kaj kmalu smo 
ugotovili, da smo vzeli premalo 
pijače, tako da smo tu kupili kar 
nekaj čajev in si napolnili stek
leničke. Vročina je naredila svoje 
in pokazala zobč. 

Ob 12. uri pa smo le krenili pro
ti vrhu. Otroci so bili neučakani. 
Zanimalo jih je, kaj jim pripravlja 
Štef za nagrado, ker so bili pridni. 
Do vrha smo hodili kar dobro uro 
in prvi so malo čez eno popoldne 
že ukali na vrhu Begunjščice. Ime
li smo lep razgled na vse sosednje 
vzpetine. Tako smo lahko videli, 
kam nas bo pot vodila naslednje 
dneve. Na vrhu je bilo zelo živah
no, ker so se tu pasle ovce in smo 
videli celo dva planinska gada. 
Zato smo morali biti previdni pri 
izbiri prostora za počitek. Spet je 
sledilo slikanje, malica in štemp-
ljanje dnevnikov ter razglednic. 

In zdaj še sestop v dolino, "do
mov", so rekli otroci svoji koči. 
Nismo se vrnili po isti poti, kajti 
Štef je ugotovil, da "mulci" zelo 
dobro in spretno hodijo. Zato seje 
odločil, da se bomo spustili kar po 
Šentanskem plazu ali melišču po 
domače. Tega so se otroci najbolj 
razveselili. "Plavati" po kamenju je 
bilo zanje pravo doživetje. Kaj 
hitro so se naučili hoditi po petah 
in en dva tri smo bili v koči. Oskrb
nik nas je opazoval z daljnogledom 
in rekel, da smo bili izredno lepa 
skupinica. Uf, kako smo bili "čis
ti". Tako hlače kot gojzarji so iz
stopali z belo barvo. Zaradi prahu, 
seveda. 

(Nadaljevanje na 26. strani) 

Kam gremo, Alenka? 
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(Nadaljevanje s 25. strani) 

Ko smo se odpočili, je sledilo 
okusno kosilo-špageti, ki jih je kar 
kmalu zmanjkalo. Tudi na pecivo 
ni Slavka pozabila. Kako nas je 
"crtala". Nato je Miro pripravil 
predavanje z diasi o svojem trekin-
gu po Peruju. Nismo pa pozabili 
na tiste, ki so bili prvič z nami na 
taboru in smo jih krstili - dali pla
ninska imena. Seveda so morali 
najprej odgovoriti na nekaj "težkih 
- šaljivih" vprašanj, nato pa smo jih 
še nabili s prusikom. 

Ob 22.00 uri pa je bila v koči že 
prava tišina. 

3.dan:SOBOTA 
Danes pa smo vstali že ob 5.30. 

Pred seboj smo imeli najdaljšo 
turo. Naš cilj je bil Stol. Seveda je 
kar nekaj časa trajalo, da so se vsi 
zbudili, pripravili ruzake, umili in 
pozajtrkovali. A treba je bilo pohi
teti. Spet nas je čakal vroč dan. 

Plezalni vrtec 

Ob 7.30 pa smo se le podali na 
pot. Vsi smo bili dobre volje. Spr
va steza pelje zelo položno, zato so 
se v koloni vsi živahno pogovarja
l i . Po dobri uri hoje smo prišli do 
žleba, kjer pa je bila potrebna 
izredna pazljivost. Štef si je spet 
navezal "ta male" in se prvi spustil 
na dno te razjede. Ostali smo se 
nato pošasi spuščali ter pazili, da 
nismo prožili kamenja. Ko smo 
premagali to oviro, smo se podali 
naprej. Ob poti smo občudovali 
jamice, ki so si jih skopali svizci. 
Ker Štef zelo dobro pozna te hribe, 
nas je vodil po nemarkirani poti. 
Dvignili smo se ob balvanih do 
steze, ki pripelje z Vrtače. Na "ze
lenici" smo imeli po dobrih dveh 
urah hoje čas za malico. 

ka in Branko sta nam skuhala 
fižolovo juho in palačinke), je bilo 
okrog koče živahno. Sestavili so 3 
ekipe za odbojko in tekmovali so 
vse do mraka. Komaj smo j ih 
spravili k počitku. Tudi žoga je bila 
potrebna odmora. 

4.dan: N E D E L J A 
Ker smo opravili že obe najbolj 

zahtevni turi, smo to jutro lahko 
dalj časa spali. Ta dan smo imeli v 
planu osvojitev Palca. To je vrh, na 
katerega vodi nemarkirana pot. 
Štef se je odločil, da bo zaradi var
nosti odšel pred nami in pripravil 
vrvno ograjo. Otroci so vstali ob 
8.00 uri in bili veseli, da je spet 
sončno vreme. Ko so pozajtrkova
li , so si pripravili nahrbtnike in se 
namazali s kremami za sončenje. 

Slovo od Zelenice 

kotlino. To je bil seveda šele prvi 
del poti. 

Zavedali smo se, da bo spust še 
bolj nevaren. A srečno smo se vr
nili do sedla. Malicaaaa!! Srečni in 
ponosni smo bili, da smo bili na 
Palcu. Tega ni sposoben vsak. 

dela planinske šole, poznavanje 
gorskih cvetlic, odgovoriti na ša
ljiva vprašanja ali opraviti kako 
dejavnost. Nihče se ni dolgočasil, 
vse ekipe pa so dobile nagrade. 

Po kosilu smo se odločili, da 
bodo starejši in močnejši fantje 

odnesli na Ljubelj večje nahrbtni
ke, da bo spust naslednji dan manj 
naporen. Tako so mlajši otroci spa
kirali vse, česar niso potrebovali in 
"junaki Zelenice" so se podali za 
dobro uro v dolino. Prtljago smo 
spravili kar v oskrbnikovem avtu 
na Ljubelju. Izkoristili smo mož
nost in presenetili vse na Zelenici. 
Prinesli smo jim sladoled. Kako so 
ga bili veseli. A tudi oni na Zeleni
ci niso lenarili. Pomagali so Slav
ki pri pripravi "štrudla". 

Potem pa so se pomerili v izde
lovanju ikeban. Pripravili so razsta
vo in vse so bile občudovanja 
vredne. Res so se potrudili. A kaj 
so delali mentorji? Eno so morali 
otrokom ušpičiti. Tako so pome

šano zvezali skupaj vse gojzarje in 
jih razobesili okrog koče. Ko bi 
videli, koliko opravka so imeli otro
ci, da so razrešili ta gordijski vozel. 
Pa tudi smeha je bilo veliko. 

Ob 22.30 pa nam jih je le uspe
lo spraviti k počitku. 

6,dan: TOREK 
Vstali smo kar prilično zgodaj, 

ob 7.00 uri. Vse smo skrbno po
spravili in napokali preostale na
hrbtnike. Še zadnjič smo zajtrkov-
ali v tako prijazni koči pri tako pri
jaznih oskrbnikih. Vesela sta bila, 
da smo se kljub težavam z žičnico 
odločili, da nekaj dni preživimo pri 
njima. 

Ob 9.30 je sledilo težko slovo. 
Slavka je potočila kar nekaj solz, 
Branko pa se je spustil z nami v 
dolino. Odkleniti nam je moral 
namreč svoj avto , nato pa se je 
odpeljal po nabavi v Tržič. Na 
Ljubelj smo se spustili po "grani
čarski" poti, ki cela vodi skozi 
gozd. Tako nam ni bilo vroče. Tu 
so nas že čakali starši. Vso prtlja
go smo znosili v avte. A to še ni bil 
konec tabora. Najprej smo šli na 
sladoled v Kompasovo restavraci
jo. 

Nato pa smo VSI krenili po 
"baronovi" poti na planino Preva-
lo. Pot ni bila naporna, je pa izred
no slikovita. Veseli smo bili, daje 
bila senca, ker je sonce zopet pri
pekalo. Otroci so z navdušenjem 
staršem pripovedovali o svojih 
dogodivščinah in podvigih. A vide
lo seje, da so bili že prilično utruje
ni. Na planini smo si privoščili 
masovnik, kislo mleko in žgance, 
nekateri so se posladkali s štruklji 
drugi s palačinkami. 

In tako se je naš tabor bližal 
koncu. Še pot nazaj na Ljubelj in 
vožnja proti domu. Sklenili smo, 
da drugo leto prečimo Pohorje. 
Pridružite se nam, ne bo vam žal. 

mentorica Alenka P. 

Obisk planine Preval Planinci znamo igrati tudi odbojko 

Naš drugi dom - koča na Zelenici 

Po njej smo krenili do sedla, kjer 
smo opazovali Celovško kočo. Do 
nje se nismo spustili. Hranili smo 
moči za vzpon proti Stolu, ki ni kar 
tako preprost. Steza pelje po meli-
šču in hoja po takem terenu te kar 
utrudi. A tudi to smo zmogli. Skle
nili smo, da gremo najprej na vrh. 
Tu pa nas je čakalo presenečenje. 
Kljub soncu je močno pihalo in kaj 
kmalu smo se podali do koče, kjer 
smo komaj našli prostor, ker je bilo 
veliko drugih planincev. 

Nekateri so si tu privoščili top
lo malico, drugi so se zadovoljili s 
sendviči, tretji pa zaradi utrujeno
sti skoraj niso nič jedli. Ob 13.30 
smo se začeli vračati na Zelenico. 
Spet smo se lahko spustili po meli-
šču, kar je bilo otrokom v veliko 
zadovoljstvo. 

Ker smo hitro pridobili na viši
ni, pa je imela ena deklica težave 
in j i je začela kri teči iz nosu. A 
smo to hitro rešili. Fantje so stekli 
po sneg, ki se je še zdrževal po 
kotanjah, Martina je zamašila nos 
s tampončkom iz gaze in naredila 
prevezo - fračo. To je bila prva 
priložnost, da seje izkazala v znan
ju prve pomoči . Ob 16.30 smo 
utrujeni posedli pred kočo na Ze
lenici. Nekateri so za dobro uro 
pospali, drugi pa tudi bolj po tihem 
klepetali. A ko so se najedli (Slav-

Nekateri so že malce čutili, kako 
močno je sonce v hribih. Poiskali 
so čepice s šiltom in sončna očala. 

Ob 10. uri smo ostali krenili na 
pot. Del poti smo hodili po stezi, 
ki pelje na Stol. Po 20 minutah 
smo skrenili desno v hrib. Čutilo 
se je, da so otroci že kar utrujeni, 
ker so kar malo stokali, ko smo se 
dvigali skozi ruševje. Stokali so in 
celo pomislili, da jih peljemo v 
Himalajo. Tu je bilo treba naredi
ti obvezni postanek, da so prišli 
malo k sebi. S sedla nas je že opa
zoval Štef, kije že opravil prvi del 
svoje naloge. Počasi smo krenili 
dalje, ker se nam ni nič mudilo. 
Vreme je bilo stanovitno. Na sed
lu smo pustili vse nahrbtnike. Tuje 
ostalo tudi nekaj otrok in Martina, 
ker niso imeli želje po osvojitvi 
tega vrha. Štef je dal podrobna 
navodila za hojo ob vrvni ograji. 
Nato je navezal Nejca in Sabino 
ter Žana. 5 tudi mlajših otrok pa 
je poduči l o samovarovanju s 
pomožno vrvico. Oni so prvi kre
nili proti vrhu. Otroci so utihnili, 
ker so se zavedali, da bo tu potreb
na skrajna previdnost. Niso prožili 
kamenja, tudi klepetanja in zafrka
vanja ni bilo slišati. Res so se izka
zali. 

Ko smo bili na vrhu, se nam je 
odprl čudovit razgled na Celovško 

Na sedlu je zapihalo, meglice so 
se začele vleči nad Vrtačo in Be-
gunjščico, zato smo se podali "do
mov". Vmes nas je ujela kratka 
ploha. Kako se vreme v gorah 
spreminja, smo občutili na lastni 
koži. V koči nas je čakala spet 
malica, po njej pa smo nadaljevali 
s turnirjem v odbojki. Otroke je 
utrujenost kar naenkrat minila. 

Po večerji (pohana perutnina, 
kompot in pecivo) smo imeli pre
davanje o trekingu po Himalaji, ki 
gaje pripravila Urša. Nato pa so si 
otroci zaželeli, da bi imeli disko. 
Ker so se izkazali, smo jim ugodili. 
Celo oskrbnika nista imela nič pro
ti, saj smo bili v koči edini gostje. 
Razlegla se je moderna "muska", 
pa tudi narodno zabavna je prišla 
na vrsto. Razživeli so se in komaj 
smo jih spravili spat. A ko so bili 
enkrat v spalkah, jih je spanec en 
dva tri zagrabil. 

5.dan: P O N E D E L J E K 
Spali smo kar do 9.ure. To se 

nam je grozno prileglo. Začuda se 
otroci sploh niso prej prebudili. V 
jedilnici nas je že čakal zajtrk 
Kmalu sta prišla iz doline dva al
pinista - plezalca (Dejan in Andrej 
iz Tržiča), ki sta imela ta dan nalo
go, da pripravita plezalni vrtec. 
Ogledala sta si steno pod Trian
glom in se odločila za mesto, kjer 
bodo otroci lahko plezali. Nad tem 
so bili mulčki zelo navdušeni. Naj
prej sta predstavila in razkazala 
vso alpinistično opremo - plezalni 
pas, čelado, vrv, vponke - karabine. 
Dejan seje povzpel po smeri, kjer 
so potem plezali tudi otroci. Opa
zovali so ga, kojim je pokazal, kje 
so primerni oprimki. Nekateri so 
bili zelo pozorni in so si skoraj vse 
zapomnili. Tako so kar 4 otroci 
prišli na vrh te plezalne stenice, a 
tudi drugi se ne smejo sramovati 
svojih podvigov. Važno je bilo, da 
so se vsi upali spoprijeti z njo. 

Ko smo se vrnili v kočo, nas je 
čakala malica. Nato smo se poda
li na Smokuško planino in tu 
opravili nalogo Iskanje zaklada. 
Ob tem so se vsi zabavali. Pokazati 
so morali znanje iz orientacije, 

Mi smo pripravljeni, gremo! 

Na Robleku pod Begunjščico 
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J A V N I R A Z P I S I 
Zbiranje ponudb programov pospeševanja prodaje 

kmetijskih pridelkov 
Razpisuje: Ministrstvo za kmetijstvo gozdarst

vo in prehrano; Ur.list RS št .65-66/13.8.1999 
A ) Sofinanciranje izdelave in izvedbe projek

tov pospeševanja prodaje kmetijskih in živilskih 
proizvodov slovenskega porekla 

Sredstva so namenjena 
- uvajanju in razvoju blagovnih znamk 
- pospeševanju prodaje novih, specializiranih 

proizvodov in proizvodov višje kakovosti 
- projektom vzpostavitve organizirane proda

je kmetijskih proizvodov 
B) Sofinanciranje izdelave in izvedbe projek

ta promocije slovenskega kmetijstva in živilstva 
na sejmih doma in v tujini 

Rok za prijavo: 10. september 
Dodatne informacije vsak delovni dan od 9.-

10. ure na tel. 178-91-08. 
Kreditiranje odpiranja novih delovnih mest pri 

podjetnikih in obrtnikih začetnikih 
Razpisuje: Sklad Republike Slovenije za raz

voj malega gospodarstva.Ur.list št.67-68, 20. 8. 
1999 

Sklad R S za razvoj malega gospodarstva bo 
dodeljeval posojila za projekte na področju ma
lega gospodarstva za pojetnike in obrtnike začet
nike v sodelovanju z bankami. 

Rok za prijavo je odprt od objave do porabe 
razpisanih sredstev oziroma najdlje do 31. 12. 
1999. 

Dodatne informacije po tel. 217-872. 
Razpis za nadaljno podporo lokalnih pospe

ševalnih centrov 
Razpisujeta predvidoma: Pospeševalni center za 

malo gospodarstvo in Zavod RS za zaposlovanje 
V Uradnem listu RS bo 3. septembra predvi

doma objavljen razpis za nadaljno podporo 
lokalnih pospeševalnih centrov. 

Sredstva se bodo, zaradi dejstva, da bo razpis 
objavljen zelo pozno v letošnjem letu, dodeljeva
la za dve leti: za leto 1999 in 2000. 

E U R A Z P I S I 
5 .0kvi rn i Program v Sloveniji 
5. Okvirni Program je osrednji program E U za 

podporo znanstveno raziskovalnih in tehnološko 
razvojnih aktivnosti. 

V 5. Okvirnem programu nastopa Slovenija 
kot polnopravna č lan ica . Slovenski partnerji 
bodo v projektih enakovredni partnerjem iz 
držav članic E U . 5. Okvirn i Program je name
njen znanstveno raziskovalnim ustanovam in 
tudi podjetjem s posebnim poudarkom na sred
njih in majhnih podjetjih. Komis i ja E U je že 
objavila vrsto razpisov za raziskovalne programe 
in naslednji rok za prijavo projektov je predvido
ma oktobra 1999. 

Kandidirat i je mogoče na štiri tematske in tri 
horizontalne programe. Več informacij je doseg
l j i v i h na d o m a č i s t r an i C o r d i s a h t t p / / 
www.cordis.lu/fp5/home.html. 

O B V E S T I L A : 
R A Z S T A V A B A R J A N S K E K E R A M I K E 
O d petka 1. oktobra do sobote 23. oktobra bo 

v prostorih Zavoda Naš laz, na Lukovic i pri Bre
zovici, Vrhniška c. 1 odprta razstava "barjanske 
keramike" avtorice Jožice Korenjak iz Kromber-
ka pri N o v i G o r i c i . 

M E D N A R O D N A D E L A V N I C A 
RS Slovenija-Ministrstvo za malo gospodarstvo 

in tu r izem (sektor za M a l o gospodars tvo) 
organizira mednarodno delavnico "Regionalni in 
lokalni razvoj ter pospeševanje malega gospodarst
va", ki bo od 5. 10. - 8. 10. 1999 na Otočcu. Do
datne informacije: Petra Drobne , tel. 189 18 70. 

B O R Z A K A D R O V 
Vse, k i iščete m o ž n o s t raziskovalnega dela, 

projektnega sodelovanja, opravljanja prakse, 
pripravništva oz. pridobitve štipendije vabimo, 
da nam sporoči te po telefonu oz. faksu 653-237 
ali e-mailu: STEFAN.SKLEDAR@GUEST.ARNES.SI 
svojo prošnjo, da jo bomo objavili v biltenu. 

P O D J E T N I Š K O S V E T O V A N J E 
Vsako prvo sredo v mesecu od 16h - 18h vam 

nudimo brezplačno podjetniško svetovanje v pro
storih Zavoda Naš laz na Lukovici pri Brezovici, 
Vrhniška cesta 1, tel. 653-237. Svetuje ISPO d.o.o. 

O B R T N I S E J E M V C E L J U 
N a obrtnem sejmu v Celju bo Zavod R S za 

zaposlovanje predstavil tudi nacionalni projekt 
kooperativ. Predstavljena bo tudi kooperativa: 
"Razvojno raziskovalni zavod N a š laz" 

I Z Š L O : 
Z E M L J E V I D " L J U B L J A N S K O B A R J E S 

H R I B O V I T I M Z A L E D J E M " 
V juniju je izšel zemljevid turističnih znameni

tosti, turističnih ponudnikov in podjetij z zgornjim 
naslovom v 5500 izvodih. Opis območja občin : 
Borovnica, Brezovica, Dobrova-Polhov Gradec, 
Horjul, Ig, Logatec, Škofljica, Vrhnika z glavnimi 
znači lnos tmi je preveden tudi v nemšč ino , an
gleščino in italijanščino. Zemljevid je izdal Zavod 

Naš laz v sodelovanju z občinami, podjetji, gos
tinskimi ponudniki, društvi in Kmetijsko sveto
valno službo. Njegov avtor v risarski tehniki je 
Sašo Jankovič, oblikoval pa gaje Benjamin Pezdir. 
Informacije po telefonu 653-237. 

B R O Š U R A " C E R K V E V O B Č I N I ŠKOFLJI
C A " 

Brošuro je založilo Turist ično društvo Škoflji
ca, avtor je Stanislav Kočar, izšla pa je v 3000 
izvodih. 

Predstavljene so cerkve sv. Pr imoža in Felici-
jana na Gradišču, cerkev sv. Duha na Gumnišču , 
cerkev sv. Uršule v Lanišču, cerkev sv. Simona 
in Jude na Pijavi G o r i c i , cerkev sv. Štefana v 
Smrjenah, cerkev sv. C i r i l a in Metoda na Škoflji
c i , cerkev sv. Petra na Vrhu nad Želimljami in 
cerkev sv. V i d a v Zelimljem. 

Najprej je prikazana zgodovina vsake cerkve, 
nato pa sledi bolj na tančen opis zunanjščine in 
notranjščine z opravo. 

B r o š u r o lahko n a r o č i t e p r i T D Škof l j ica , 
tel.667-620. 

V I Z I J A R A Z V O J N O R A Z I S K O V A L N E K O 
O P E R A T I V E : Z A V O D N A Š L A Z 

Zavod Naš laz deluje dejansko skoraj že tri leta, 
formalno pa od julija lanskega leta. Področje 
našega dela je tudi za slovenske razmere razme
roma nova dejavnost, za katero v javnosti veči
noma še manjka zavest, da jo res potrebujemo. 

Temeljno vodilo pri odločitvi za našo delovno 
usmeritev je bi lo: na o b m o č j u Ljubljanskega 
barja z zaledjem, ki zajema 8 občin, p r ipomoči , 
da bi njegovi lastni razvojni potenciali prišli ve
liko bolj do izraza in da prebivalstvo našega ob
močja na področju poklicnega udejstvovanja ne 
bi videlo svoje prihodnosti predvsem samo v 
zaposlitvi v Ljubljani. Še drug pomemben cilj 
našega dela pa je vsestransko ohranjati identite
to našega območja v zaledju Ljubljane. 

Že sam naslov razvojno raziskovalne koope
rative nam pove, da gre za aplikacijo raziskoval
nega dela na področju lokalnega razvoja. V sode
lovanju s Pospeševalnim centrom za malo gos
podarstvo in Zavodom RS za zaposlovanje, obči
nami in drugimi dejavniki razvoja na območju 
Ljubljanskega barja z zaledjem lahko naše delo
vanje strnemo v naslednji področji : 

A . Delo Lokalne razvojne koalicije oz. Lokal 
nega pospeševalnega centra 

- zasnova in uresničevanje koncepta razvoja 
občin Ljubljanskega barja z zaledjem 

- izdelava metodologije razvojnega programa 
in priprava razvojnega programa na medobčin
ski ravni 

- podjetniško svetovanje 
- upravljanje s človeškimi vir i (organizacija 

delavnic, ekskurzij,...) 
- animiranje podjetnikov za udeležbo na raz

pisih in sodelovanje pri pripravi vlog na razpise 
- sodelovanje pri informiranju podjetnikov o 

oblikah f inančne pomoč i 
- analiza lokalnega trga delovne sile 
- identifikacija potreb brezposelnih v našem 

območju 
- sodelovanje pri organizaciji in spremljanju 

javnih del 
- borza znanja, poslovnih prostorov 
- izdajanje biltena: "Ljubljansko barje z zaled

jem - razvoj in promocija" 
- osnovanje kluba podjetnikov in podjetniških 

krožkov 
- posredovanje informacij o zaposl i tvenih 

pri ložnost ih 
- p o m o č pri vzpostavljanju novih kooperativ 
- sodelovanje pri C R P O V programih 
B. Promocija Ljubljanskega barja z zaledjem 
- v sodelovanju s turističnimi društvi in turistič

n imi ponudniki zasnovati celovito in poenoteno 
tur is t ično ponudbo 

- animirati ponudnike, k i so neposredno ali 
posredno povezani s turizmom za vzpostavitev 
Lokalne turis t ične organizacije in pripraviti ust
rezne vloge za pridobitev statusa tur i s t ičnega 
območja 

- posredovanje informacij 
- organizacija sejemskih predstavitev in razstav 
- sodelovanje z mediji 
- priprava ekskurzij 
- dopolnjevati katalog ponudnikov izdelkov 

d o m a č e in umetnostne obrti, dopolnilnih dejav
nosti na kmetijah,... 

Dejavnost kooperative je predvsem v tem, da 
pripomore k takemu razvojnemu delu, ki bo pri
pomogel k čimboljši in kvalitetni izrabi sposob
nosti ljudi (človeških virov) in da bo neposred
no in posredno pripomogla, da bodo "produk
t i" , pojmovani v najširšem smislu, dobil i svoje 
mesto in povpraševanje na trgu. Ž e sama ideja 
našega razvojnega dela se torej vseskozi povezuje 
z vzpostavljanjem novega ali pospeševanjem že 
obstoječega sodelovanja najrazličnejših dejavni
kov na tem območju. Z našim delovanjem želimo 

prispevati k večji povezanosti različnih razvojnih 
iniciativ, za katere pogosto na prvi pogled sploh 
ne izgleda, da bi morale biti medsebojno koor
dinirane. 

Skupaj z o b č i n a m i (Borovnica , Brezovica, 
Horjul, Ig, Logatec, Škofljica in Vrhnika), insti
tucijami in društvi žel imo na medobčinski ravni 
zasnovati in uresničevati skupen koncept razvo
ja občin. 

Z razvojnimi vprašanji posameznih občin se 
občinske uprave, druge ustanove in društva že uk
varjajo. Vendar je med njimi v konceptualnem 
pa tudi v operativnem smislu premalo sodelova
nja. Zato je ena od temeljnih naših nalog, da s 
povezovanjem d o s e ž e m o čimvečje s inerg ične 
učinke, ne da bi pri tem že obstoječe dejavnosti 
kakorkoli okrni l i . 

Ideja razvojnega programa je v naših razme
rah nova, saj je formalno potrditev dobila šele z 
zakonom o spodbujanju skladnega regionalnega 
razvoja, ki je bil sprejet letos. 

Vsebina in metoda izdelave razvojnega progra
ma na državni ravni še ni opredeljena. V našem 
delovanju bomo vso pozornost usmerili pred
vsem v to, da razvojni programi ne bodo vsebo
vali znači lnost i tradicionalnega dokumenta, ki 
je v e č k r a t sam sebi namen, življenje pa gre 
večkrat mimo. Eden od pomembnih rezultatov 
je (bo) akcijski program, ki ga pojmujemo kot 
stalno dejavnost. In ravno na tem področju bo 
kooperativa prihajala vedno bolj do izraza. 

Postopno bo akcijski program vseboval vedno 
več nalog kooperativnega značaja in tudi vedno 
večji bo postopoma obseg intelektualnih produk
tov kooperative, ki bodo našli svoje mesto na 
trgu. Spodbujali bomo tudi nastanek novih ko
operativ, predvsem na področju turizma, male
ga gospodarstva in kmetijstva, ki bodo gradile 
koncept celostnega razvoja tega območja . N a ta 
način bomo bistveno prispevali k novim zaposlit
venim možnos t im. 

Razvojno delo zajema obdobje ene cele gene
racije. Najpomembnejš i dejavnik razvoja so ljud
je s svojim znanjem in sposobnostmi. Zato na po
dročju upravljanja s človeškimi viri organizira
mo nekatere delavnice za različne ciljne skupine. 
Z njimi skušamo v okolje vnašati novo znanje in 
potrebno samozavest, ki bo vzpodbujala odgo
vornost domač inov za samorazvoj in potenciale 
v ljudeh, ki bi drugače ostali neizkoriščeni. 

O b m o č j e Ljubljanskega barja s hr ibovi t im 
zaledjem je, glede na velike naravne in d ružbene 
potenciale, tudi premalo izkoriščeno v turist ične 
namene. Zanimanje mora najprej vzbuditi pri 
domač in ih in potem pri potencialnih obiskoval
cih. Prepoznavnost območja bomo dosegli z iska
njem tradicionalnega nač ina življenja domači 
nov, njihovih vrednot in običajev. Z razl ičnimi 
promocijskimi dejavnostmi tako zanimivosti na
šega območja poskušamo približati tudi drugim. 

Iz vsega opisanega lahko zaključimo, da se 
naloga naše kooperative v prihodnosti precej 
razlikuje od kooperativ, ki s i j ih pod tem nazivom 
običajno predstavljamo. V prvih dveh do treh 
letih bomo posebno pozornost nudili predvsem 
tistim dejavnostim, za katere lahko v bližnji pri
hodnosti pr ičakujemo ugodne rezultate. Vzpo
redno pa bo naša kooperativa učinkovito pose
gala tudi v razvojno dogajanje na tem območju . 

S sodelovanjem vseh dejavnikov razvoja na 
našem območju bo tako naše območje postalo 
prepoznavno v slovenskem prostoru: 

- glede urejanja prostora in razvoja poselitve 
bomo s soglasjem na medobč insk i ravni skušali 
narediti vse, da dragocenih biotopov in vmesnih 
zelenih pasov ob koridorjih ne bomo prepustili 
stihijski pozidavi 

- ustvarili bomo pogoje za postopno preobraz
bo okolju škodljive industrije in pri tem z novi
m i programi skrbeli za ohranjanje sedanjih in 
uvajanje novih delovnih mest 

- na področju malega gospodarstva bomo nudi
l i posebno pozornost podpornemu okolju za 
obstoječe in potencialne podjetnike, da ne bodo 
pri ložnost i iskali drugje 

- na področju kmetijstva bomo ustvarili mož
nosti za ustvarjanje večjega prihodka na malih 
kmetijah z dopoln i ln imi dejavnostmi in turiz
mom ter preusmerili pridelavo v preskrbo Ljub
ljane (predvsem z zdravo hrano) 

- turizem bo z enotno in celovito zasnovano po
nudbo postal ena od pomembnejš ih gospodar
skih dejavnosti 

- okoljevarstvene probleme bomo razreševali 
učinkovito, sistemsko in v prid naravi oz. prebi
valcem 

- prebivalci bodo prepoznali svojo vlogo v vsa
kodnevnem delu in življenju tega območja , neka
teri med njimi pa bodo izkoristili tudi zaposlit
vene pri ložnost i 

- območje bo gradilo sožitje s sosednjimi ob
močji , predvsem z Ljubljano 

NUJNOST IZDELAVE 
RAZVOJNEGA PROGRAMA ZA 
NAŠE OBMOČJE 

Julija letos je bil sprejet Zakon o spodbujanju 
skladnega regionalnega razvoja (Ur. list št. 60/ 
29.7. 1999). 1. točka 10. člena zakona se glasi: 
" Z regionalnim razvojnim programom se, na pod
lagi analize stanja in gibanj ter sektorskih raz
vojnih programov, uskladijo razvojna predvideva
nja in naloge države in občin na področju gospo
darskega, socialnega, prostorskega in okoliškega 
ter kulturnega razvoja v regiji". 

Namen razvojnega programa je usklajevati in 
dopolnjevati, ne pa nadomestiti različne oblike 
neposrednih ali posrednih ukrepov za pospeševanje 
razvoja posameznih območij. Pripomogel naj bi 
tudi k vzpostavitvi celostnega (integralnega) pri
stopa k pospeševanju skladnega regionalnega raz
voja tudi na področju urejanja prostora.. 

Ne glede na dejstvo, da v Sloveniji vmesna stop
nja med občino in državo (pokrajina ali upravni 
okraj - z eno besedo regija) še ni določena, je s tem 
zakonom podana ne samo možnost ampak tudi 
spodbuda za izdelavo regionalnih razvojnih progra
mov na medobčinski, torej regionalni ravni. Za
kon predvideva, da regionalni razvojni programi 
vsebujejo strateški in izvedbeni del (10.člen zako
na). V izvedbeni del regionalnega razvojnega pro
grama se vključijo razvojni projekti regionalnega 
in občinskega pomena z njihovim časovnim in fi
nančnim ovrednotenjem. Izvedbeni del vključuje 
tudi druge oblike regionalnih razvojnih spodbud 
države in občin.. V kolikor neko medobčinsko 
območje nima svoje regionalne razvojne agencije, 
ki naj bi bila po 17. členu zakona zadolžena za 
pripravo regionalnih razvojnih programov še 
občine lahko za opravljanje nalog regionalne raz
vojne agencije pogodbeno dogovorijo z obstoječo 
gospodarsko družbo ali drugo organizacijo. 

Razvojni program naj bi pripomogel k oprede
litvi vodil za usmerjanje razvoja v določenem me
dobčinskem območju oziroma regiji. Lahko ga pri
pravimo tudi za posamezno občino in ga kasneje 
vključimo v izdelavo regionalnega razvojnega pro
grama. Je pa možna tudi obratna pot, ki je celo 
še bolj priporočljiva, da razvojni program izdela
mo najprej na medobčinski (regionalni) ravni in 
šele nato na občinski. To omogoča, da določena 
dela opravimo hkrati in zato ceneje in hitreje. 
Možna je celo kombinacija obeh metod. Vsaka 
občina, ki izdeluje svoj razvojni program, mora 
nuditi posebno pozornost predvsem tistim vpraša
njem, ki so medobčinskega pomena. 

Razvojne programe na regionalni ravni seveda 
potrebujemo tudi zaradi pridobivanja sredstev za 
pospeševanje razvoja na državni in mednarodni rav
ni, kar bo v prihodnjih letih še posebej aktualno. 

Izdelava strategije razvoja bo sicer nakazala 
splošne razvojne usmeritve. Za njihovo uresniče
vanje pa je potrebno opredeliti dejavnosti in kdo 
naj jih izvede. Akcijski program, kot rezultat raz
vojnega programa, vključuje opis nalog, predvsem 
tistih, ki naj bi jih v roku enega leta bilo potrebno 
opraviti. V toku samega izvajanja pa je treba iz
vajati korekture in dopolnitve. Načrtovanje 
konkretnih akcij naj bo kolikor je le mogoče sklad
no s strateškimi odločitvami. Vendar pa se tega 
načela ne smemo togo držati in ga je treba po 
potrebi tudi korigirati. 

- Osnovna ideja akcijskega programa se ujema 
tudi z načelom izdelave razvojnega programa v 
tem, da lahko nekatere akcije že začnemo izvajati, 
za druge pa so potrebna še pripravljalna dela in 
analize. Posebno pozornost je treba nuditi vzpod
bujanju različnih iniciativ, posebej še tistih, ki 
bodo pripomogle, da bodo lokalni razvojni poten
ciali prišli do izraza. 

Vodilo akcijskega programa je, daje treba čim
bolj učinkovito izrabiti že obstoječe znanje pred
stavnikov območja ali skupin prebivalstva. Naloga 
ožje skupine akcijskega programa pa je predvsem 
v tem, da jih vključi v enoten koncept, da se izog
nemo neusklajenemu delovanju. 

Vedno se je treba zavedati nujnosti, da mora 
posamezna aktivnost graditi celoto. Zato pa je po
trebno podrobno opredelili tudi strokovne zadolžitve 
sodelujočih, tako da bodo čimbolj učinkovito izrab
ljene: številne projekte lahko zelo dobro izpelje majh
na skupina, ki je sposobna zmožnosti posameznih 
sodelujočih čimbolj učinkovito izrabiti. 

Začetna faza je posebej pomembna, kajti v 
prvem polletju projekta naredijo te aktivnosti do
ločen vpliv na prebivalstvo in vzbudi zaupanje v 
koristnost razvojnega programa. 

Posamezne aktivnosti v okviru določene faze, 
morajo biti opravljene pred njenim začetkom. To 
pa seveda nikakor ne pomeni, da jih ne bi mogli 
začeti že prej. Za organizacijo samega dela, je 
torej treba pripraviti časovno zaporedje aktivnosti 
(po možnosti tudi grafični prikaz) in kako se 
medsebojno dopolnjujejo. 

Akcijske grupe namreč razpolagajo tudi z jav
nimi sredstvi, zato je potrebno, daje njihovo delo
vanje urejeno. 

Pri pripravi razvojnega programa je posebej 
pomembno tudi oblikovanje zavesti, da je treba 
razvojne probleme presojati in razreševati iz šir
šega, ne samo lokalnega vidika. Zato je v začetni 
fazi je posebej pomembno vzpostaviti pravilen 
odnos do temeljnih razvojnih vprašanj s stališča 
javnosti obravnavanega območja. 

Glede na to.da je območje osmih občin na Ljubl
janskem barju in v njegovem hribovitem zaledju v 
neposredno bližini Ljubljane in pod njenim močnim 
vplivom, je še toliko bolj pomembno, da spoznava
mo in razvijamo lastne razvojne potenciale, ne 
nazadnje tudi zato, da bi njegova identiteta v ra
zličnih oblikah prišla bofj do izraza. S tem bomo 
pripomogli,d a bo nastajalo primerno sožitje z 
bližnjo Ljubljano in da bomo bolje pripravljeni na 
razmere, ki bodo nastale ob vstopu Slovenije v E U . 

Lojze Gosar 

http://www.cordis.lu/fp5/home.html
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PROSTI SPISI VRHNIŠKIH VOJAKOV P O P O T O V A N J E V P E R U 

Č e i d r n i n s t r n p o i n k o v s k i d e ž e l i 4 

vojak Simon Vreš 

Še pred dvema mesecema sem 
imel še kar dobro službo v tovar
ni, kjer sem delal približno pol
drugo leto. Nato pa so nastopile 
težave, odpustili so precej delavcev 
in med njimi tudi mene. Tako sem 
se odločil in javil za služenje voja
škega roka. Bil sem zelo motiviran. 

Ponosen sem, da sem sposoben 
za vojaka in da v sebi poveljujočih. 
Nekateri od njih so zelo prijazni, 
nekateri manj, a to sploh ni važno. 
Vsi zahtevajo red in disciplino, ki 
se ju je treba držati. Če se tega ne 
držiš, je bolje, da greš čimprej ven. 
Ko fant stopi v vojsko, bi moral vse 
predsodke pustiti zunaj pred ogra
jo. Mislim pa, da bi se nam voja
ški rok lahko prišteval k delovni 
dobi. Najbolje je, da preprosto stis
nemo zobe, pa bo že minilo teh se
dem mesecev. 

Tako kot večina kolegov menim, 
da je noč prekratka. Drugače pa 
sem z vojsko zadovoljen. Hudo je, 
ko zapustiš civilno življenje, druži
no, prijetelje... Vendar v vojski 
obračamo nov list življenja, še 
nepopisan, in najbolje je, da ga 
čimprej popišeš ter se sprijazniš s 
tem in onim. Nestrpno pričakujem 
zaprisego, ki bo že čez devet dni. 
Da spet srečam svoje ljubljene ose
be in prijatelje. Včasih razmišljam, 
da bi bil zaposlen v vojski, ker mi 
je všeč in upam, da bom pri tem 
uspešen. Če pa ne, bo treba iti 
naprej v šolo. 

vojak Bojan Bečkei 

Na začetku moram povedati, da 
sem zelo ponosen na svojo državo, 
pa čeprav nisem bil rojen v njej. 
Ponosen sem predvsem zato, ker je 
naša država na nek način svobod
na in si njeni voditelji ne prizadeva
jo pripeljati je do neke skrajnosti. 

Želim si, da bi imeli vsi vse, kar 
si želijo, to pa je mogoče doseči le 
v miru. Vem, daje naša država zelo 
blizu Balkana, ki je tako ali tako 
vedno zajet v neko vojno. 

Na služenju vojaškega roka 
opažam, da naša država ne skrbi 
vedno dovolj za svojo vojsko, kije 
leta 1991 odigrala ključno vlogo 
pri osamosvajanju. Čeprav imajo 
višji poveljniki ognjena srca, se 
bojim, da bodo nastopili časi, ko to 
ne bo več dovolj. Vojsko bo potreb
no dobro tehnično in strokovno 
podpreti ter jo pripraviti skozi čas. 
Vzdušje v sami vojašnici je odlično 
in vsi vojaki se dobro počutijo, kar 
je zelo pomembno. To vsekakor 
pomeni, daje bojna priprvljanost 
slovenskih vojakov zelo visoka. 
Celotna vojska pa bo to prav 
kmalu izgubila, v kolikor se država 
ne bo potrudila in jo f inančno 
podprla do tc mere, da se bo lah
ko posodobila in merila z vsemi 
zahodnoevropskimi državami. 

Bi pa Slovenska vojska lahko 
naredila več na področju pomoči in 
reševanja. Veliko je takih ustanov, 
kot so bolnišnice, zdravstveni do
movi in lekarne, kjer bi lahko voja
ki vsaj pozimi pomagali pri čišče
nju snega in podobno, lahko bi tudi 
pomagali zidati objekte in infra
strukturo. Želim si, da bi odgovor

ni v prihodnje mislili tudi v tej 
smeri in da bi to tudi uresničili. 
Tako bi lahko slovenski vojak 
pomagal državi, v zameno pa bi 
država pomagala Slovenski vojski. 
vojak Marjan Tušar 

Sedem mesecev reda in potenja. 
Tako sem si predstavljal služenje 
vojaškega roka. Občutja pa niso 
takšna, pač pa bistveno milejša. 
Dnevi minevajo kot bi mignil. 
Znanje in moč pa sta vedno večja. 
Ko bomo končali služenje, bomo 
polni energije in novega vojaškega 
znanja. To znanje nam bo koristi
lo, če pride do vojne, vedeli bomo 
kako se najhitreje zloži omarico, 
posteljo, puško, kako se razporedi
mo v postroj... Sedaj, ko služimo, 
pa bomo prisegli, da se bomo za 
svojo državo borili in jo ščitili pred 
vdorom sovražnih si l . Mogoče 
bomo po končanem služenju v 
življenju uporabljali veščine, ki 
smo se jih naučili. Nekateri bodo 
verjetno te stvari enostavno poza
bili . Toda lepi spomini bodo za 
vedno ostali v nas. 

vojak Stane Malovrh 

Slovenska vojska je vojska, ki se 
je začela z osamosvojitvijo Slove
nije. Ne poznam je dovolj, vem pa 
to, daje iz Slovenije izgnala JNA, 
ki ni bila tako slaba vojska. In to v 
zelo hitrem času, v desetih dneh. 

Sedaj sem v Slovenski vojski de
vet dni in nekaj malega že vem. 
Všeč mi je to, da imamo dobre 
odnose s poveljniki. Upam, da bo 
tako tudi ostalo. Mislim, da je to 
mogoče, če bomo imeli tako voja
ki kot tudi poveljniki mirne živce 
in ne bomo zadev ali določenih 
dogodkov jemali preveč osebno. 
Vem le to, da se bomo naučili ene 
pomembne kakovosti človeške 
osebnosti in to je disciplina. K 
temu seveda spada tudi spoštova
nje in uboganje nadrejenih. Je pa 
v vojski še veliko drugih stvari. Do
brih in slabih. 

Na koncu lahko povem še eno 
pravilo, ki velja za vse ljudi. Kar 
seješ, to žanješ. Če seješ dobro, 
žanješ dobro, če seješ slabo, žanješ 
slabo. Vsak pa sam odloča, kaj bo 
delal. 

pomena za prihodnost Slovencev. 
Ne glede na to, ali bo imela Slov
enija samostojno vojsko ali pa se 
bo vključila v zvezo N A T O , bo 
potrebna borbena izurjenost Slov
encev ob morebitnem napadu. Slo
venija je zelo majhna in kljub do
bri ter kompleksni izurjenosti 
vojske ne bi zmogla boja z mnogo 
močnejšimi sosedi. Zato je prisil
jena vključevati se v razne vojaške 
povezave, graditi dobre odnosih 
znotraj države in z vsemi sos
edami. Z integracijo mora začeti 
prav pri vseh sosedih. 

Trenutno je prav gotovo modro, 
da v vojsko vpokličejo vse vojaške 
obveznike, mislim pa, da bi mora
li sčasoma oblikovati povsem pro
fesionalno vojsko. Na tak način bi 
prav gbtovo dosegli večjo učinko
vitost, predanost, borbenost, izur
jenost in dvignili nivo vojskovanja. 
Mislim, da se človek v vojski na 
nek način osamosvaja, navadi se 
spoštovanja do sočloveka in se 
nekako odcepi od družine. Je pa 
človek v današnjem času prisiljen 
osamosvojiti se tudi če ni v vojski, 
tako da bi vsekakor morali razmiš
ljati o poklicni vojski. Idealna sta
rost za prostovoljni vstop v vojsko 
bi bila po mojem mnenju med 23. 
in 25. letom, kajti fant pri 18., 19. 
ali 20. letih ne more koristiti državi 
toliko, kol nekoliko starejši. Nek
do, ki bi se prostovoljno odločil za 
to, pa bi bil popolnoma drugače 
angažiran, imel bi več volje in bi po 
enem letu res lahko predstavljal 
neko obrambno moč države. 

Menim torej, da bi morali vojs
ko popolnoma profesionalizirati in 
zelo zelo dobro plačati. Do take 
vojske bi imeli ljudje veliko spošto
vanje, taka vojska bi res lahko 
uživala neke ugodnosti, ki bi jih 
pokrili s posebneg dela proračuna 
v katerega bi delavni ljudje z vesel
jem prispevali. 

Trditev, da smo Slovenci slabi 
vojaki, po mojem mnenju ne drži. 
Ravno nasprotno, Slovenci smo 
dokazali, da smo lahko zelo dobri. 
To se je dogajalo v vseh obdobjih, 
ko so Slovenci služili tujim gospo
darjem. To se je dogajalo vse do 
leta 1991, ko se je naša država 
končno osamosvojila jjt normalno 
zaživela. Slovneci smo dokazali 
svojo borbenost, od ločnos t in 
znanje poveljniškega kadra. 

Slovenska vojska je kar dobro 
organizirana in glede na količino 
denarja, ki ga prejema, kar dobro 
'živi'. Vojakom v tej vojski ni hude
ga, poveljniki so povečini človeški, 
prijazni in strokovni. Kot nekoliko 
starejši vojak pa menim, da bi lah
ko državi doprinesel več na kakšen 
drugi način. 

P i š e E d v a r d R o z m a n e 

Nadaljevanje 
V naslednjih dneh se je vreme v vi

sokogorju skisalo in Huaraz so pre
plavili številni andinisti, trekerji idr. 
Tako smo imeli priložnost pobliže 
spoznati utrip mesta, kar je nepogreš
ljivi sestavni del andinizma. 

Večina javnega življenja v Huarazu 
poteka na glavni ulici Luziragi oziro
ma pod arkadami, ki jo obdajajo na 
obeh straneh. Ulica je ena sama pisa
na trgovina. Takoj na začetku ulice 
čepi na tleh vrsta žensk, ki v pletenih 
košarah ponujajo kruh. V tamkajšnjih 
krajih ne poznajo hlebcev in štruc, zelo 
okusen kruh izdelujejo v obliki nekakš
nih lepinj. Skozi množico se vztrajno 
prebijajo s svojimi vozički prodajalci 
sladoleda (helado) in osvežilnih pijač 
(gaseosas). Ob samoumevni ponudbi 
vseh svetovnih osvežilnih pijač ima 
tudi Peru svojo kokto, ki ji ponosno 
rečejo Inca cola. Je rumene barve in 
ima rahel okus po žvečilnem gumiju. 

Č a j i z k o k i n i h l i s t o v 

Na vogalih stranskih cest, koder je 
nekoliko več prostora, so parkirane po
tujoče kuhinje. V njih pečejo meso. 
pripravljajo tamales (okusni kolački iz 
koruznega testa in zelenjave), točijo 
kaliče (kuhano žganje), mate de coca 
(čaj iz kokinih listov) idr. Uživanje čaja 
mate de coca ni povezano z drogo in 
je v Peruju nekaj povsem vsakdanjega. 
Aromatična pijača še zlasti učinkovito 
blaži težave, ki jih povzroča višina, 
zato je še posebno priljubljen med an
dinisti. V marsikaterem taboru v hribih 
tako lahko vidiš kadeči se lonec, v ka
terem plavajo zeleni lističi. 

Sam sem se najbolj navduševal za 
naravne sokove (hugos), kijih tam kar 
sproti stisnejo iz raznovrstnega sadja. 
Gringi se ulične hrane poslužujejo 
obotavljivo, vsaj spočetka, večina raje 
zavije v eno izmed številnih restavracij. 
Poleg tradicionalne perujske kuhinje 
prednjačita še italijanska in kitajska 
kuhinja. Če prisegaš na testenine, je 
najbolje zaviti v eno izmed številnih 
picerij, če pa ti je všeč kitajska hrana, 
pa v eno izmed kitajskih restavracij 
(Chifas). Tu so še številne pollerije, 
kjer ponujajo predvsem pečene piske. 

'V slednje je rad zahajal naš Mire, ki se 
ni branil niti morskega prašička. Zad
nje dejanje bo le stežka priznal, ampak 
jaz imam trdne dokaze. Morski praši
ček (cuy) je veljal za specialiteto že za 
časa Inkovskega cesarstva; svojo ceno 
pa je glodavec ohranil do danes. Pri
pravljajo ga v obliki golaža (picante de 
cuv ali v jeziku kečua haka pichu). Za 
Evropejca je to nekoliko nenavadna 
hrana in ob prvem srečanju s cuyem se 
marsikomu močno zaviha nos. 

P r e o b l a č e n j e v I n d i j a n c e 

Poleg kulinaričnih dobrot privlači
jo gringe trgovinice in stojnice, ki 
ponujajo artesanio. Police so polne 
pletenin iz ovčje ali alpakine volne (al-
paka je vrsta lame s posebno dolgo in 
mehko dlako) in tkanin, narejenih na 
tradiconalnih ročnih statvah, ki se od 
inkovskih časov niso dosti spremenile. 
Bogatstvo vzorcev in barv njihovih 
izdelkov je osupljivo. Puloverji (čom-
pas), tradicionalne čezušesne kape 
(čuljas), ponči, razne torbe in nahrbt
niki (močiljas), rokavice, šali vse je 
izdelano z velikim okusom. Cene 
izdelkov so za nas nizke in, kot pravi 
publicist ter andinist Tine Mihelič, ni 
gringa. ki se ne bi bil v nekaj dnevih 
preoblekel v Indijanca. 

Tamkaj najdeš tudi izredno lepe 
izdelke lončarske in keramičarske ob
rti. Nepogrešljivi sestavni del ulice so 
tudi prodajalci in obenem tudi izdelo
valci cenenega nakita, ki z neverjetno 
spretnostjo kar na ulici v nekaj minu
tah pričarajo osupljivo lepe izdelke. 

vojak Benjamin Bokal 

Mislim, daje dobra organizira
nost Slovenske vojske izrednega 

Uporabljajo skrajno preprosto orodje 
in materiale. Le izjemoma se poslužu
jejo srebra, poldragih kamnov in ek
sotičnih vrst lesa. Najlepši izdelki jim 
uspejo, kadar dobijo navdih v zgodovi
ni in tradiciji svoje dežele. Tako si 
sproščajo oblikovalsko fantazijo v 
stiliziranju kipuja (iz vozlov sestavljene 
inkovske pisave), tumija (skalpela in
kovskih možganskih kirurgov), upo
dobitve Intija (boga sonca)... Z dvema 
izmed prodajalcev. Dionizijem in Sil-
vio, smo se kar zelo spoprijateljili. 

P o n o v n i n a k u p o p r e m e 

V Huarazu imajo tudi pestro ponud
bo rabljene plezalske opreme. Mnogo 
andinistov namreč pred odhodom do
mov ugotovi, da ob vseh nakupih na 
Luziragi v nahrbtniku ni več dovolj 
prostora, in tako razprodajo precejšen 
del opreme. Lahko pa se zgodi, da na 
policah najdeš svoj cepin, čevlje ali vrv, 
ki so ti zmanjkali, ko si jih neprevidno 
pustil za nekaj uric v taboru. No, takih 
artiklov seveda ne boš dobil nazaj za
stonj, lahko pa kak del plezalne opre
me, ki ti je bil posebno "drag spomin", 
znova kupiš, le mogoče nekaj ceneje 
kot prvič. 

Avenida Luzuriaga se na vzhodni 
strani izteče na trg Plažo de Armas 
(Trg orožja), ki ne manjka v nobenem 
perujskem mestu. Tam potekajo raz
lične državne proslave in vojaške pa
rade. Eno ali dve smo si ogledali tudi 
mi. Bolj kot pogled na šolarje, ki so se 
mučili s korakanjem, ter mladeniče 
indijanskih potez, ki so se potili v togih 
uniformah, so me pritegnili kmetje -
campesinos s svojimi barvitimi noša
mi. Posamezne vaške skupnosti so se 
predstavile v svojih tradicionalnih ob
lekah ter zaplesale ob značilni andski 
glasbi. Vsekakor sem imel v Peruju 
občutek, da imajo mnogo več prazni
kov kot pri nas na sončni strani Alp. 

Pravi užitek pa seje potopiti v vrvež 
mereade - tržnice. Stojnice se šibijo od 
množice raznovrstnih tropskih sade
žev; očitno selva (pragozd) ni tako da
leč. Bananam rečejo platanos, avoka
du palta, ananasu pinja ... Spoznali 
smo tudi nekaj novih sadežev, npr. 
chirimoya, pakay ... Vse je mnogo ce
neje kot pri nas, zato smo si ga pri
voščili v velikih količinah. Treba je 
omeniti še neverjetno število vrst krom
pirja, ki izvira prav iz Peruja. Če je 
verjeti, so v času Inkov poznali kar 
nekaj tisoč vrst krompirja! 

Na tržiiici prodajajo tudi kokoši, pa 
pujse, morske in tiste ta prave. Slednji 
na vrvici prav ubogljivo sledijo svojim 
starim ali novim lastnikom. Na pokri
tem delu tržnice med prehrambnimi 
izdelki prednjačijo mesnine in ker spa
da Peru med svetovne velesile v ribarst
vu, je tu tudi pestra ponudba rib. Polo
vica Huaraza se na mereadu tudi pre
hranjuje, je ga to predvsem domena 
domačinov. Če namreč v taki "ljudski 
kuhinji" pogledaš nekoliko bolj po
drobno v zakulisje, te bo tek kaj hilro 
minil. Sicer pa so perujske specialiletc 
resnično slastne in tudi mi smo si jih 
radi privoščili, vendar raje v zanes
ljivih restavracijah. 

Z v o k a n d s k e p i š č a l i 

Huaraz v sezoni vrvi od življenja, 
predvsem Luži raga gomazi še dolgo v 

noč, okrog desete zvečer pa vendarle 
pričnejo zapirati trgovinice, agencije 
idr., Indijanke pa pospravljati gore vol
ne v velikanske cule. Uro pozneje je 
ulica tiha in prazna. To pa je pravi čas 
za penjas. To so nočni lokali, podobni 
evropskim diskačem, vendar se v njih 
vsaj ob koncu tedna razlega živa glas
ba. Pa ne kakršna koli. No, saj se je 
and'ska glasba že tako razširila po sve
tu, daje pač ni treba posebej predstav
ljati; najbrž večina pozna značilni, 
opojno čisti, neverjetno gibki zvok 
andske piščali quene, pa sikajoče gla
sove panovih piščali zamponas in 
vročični tremolo charanga - iz pasav-
čevega oklepa narejene majhne kitare. 
Ko ansambel udari na bolj vroče 
strune, se na sceno vsuje roj črnolasih 
Peruank ter pisana paleta gringov. V 
kratkem času je v majhnem prostoru 
kot v panju. No, moram reči, da nas 
Tambo, kot se imenuje najbolj popular
na penja v Huarazu, ni videla prav 
pogosto, saj se vse skupaj ponavadi 
zavleče v jutranje ure in si to lako pri
voščiš le takrat, ko naslednji dan nisi 
namenjen na turo. 

Neučakani smo četrto jutro še v 
mraku zapustili naš hostal, čeprav so 
bili temni črni oblaki nad gorami tam 
v posmeh našim modrovanjem, da se 
bo v naslednjem dnevu ali dveh vreme 
uneslo. Tokrat smo se postavili v vlogo 
snubcev najvišje perujske gore Huasca-
ran, ki je bojda ženskega spola. Indijan
sko princeso Huascaran, ki nastopa v 
starodavni legendi, so zle sile spreme
nile v orjaško ledeno goro. Dvoglavi 
velikan Huascaran (6768, 6655 m) je 
torej najvišja gora Peruja in po višini 
četrta v Andih ter gora že pravih hi
malajskih razsežnosti. Razumljivo je, 
da je velika želja slehernega andista 
splezati na veličastnega prvaka Belih 
gora. Čeprav se vrhova na običajni 
smeri ne branita z velikimi tehničnimi 
težavami, je pristop na Huascaran res
na, dolga in naporna tura. Naši vrhni
ški trojki se je tokrat pridružil še Mi
lan, ki gaje pred dnevi ledena prince
sa prav ošabno zavrnila. 

K o m b i n a 3 0 0 0 m e t r o v 

Med občasnim poskakovanjem 
kombija, pri neprimerni hitrosti se pač 
ni mogoče ognili številnim manjšim in 
večjim kotanjam, slednjič izstopimo v 
Mancosu. Tam smo presedli v kombi, 
kije bil namenjen v Musho, od koder 
naj bi pričeli z vzponom. Musho je 
vasica, ki leži na prostrani terasi 3000 
m visoko v bokih Huascarana. Za an-
dinista je najpomembnejša zadnja hi
šica v vasi, v kateri je informacijski 
urad, ki je hkrati tudi gostilna, preno
čišče (alojamiento), trgovina in vodni
ški urad (časa de guias). Tam smo se 
dogovorili, da nam bo gonjač (arriero) 
z oslom in konjem odnesel nahrbtnike 
do baznega labora na višini štiri tisoč 
dvesto metrov. 

Za dvanajst dolarjev, kolikor smo 
plačali za arriera, smo si zelo olajšali 
prvi del poti. Le-ta sprva vodi še.nekaj 
časa skoraj po ravnem, mimo polj, nato 
pa se izgubi v obširnem evkaliptovem 
gozdu Tam se tovorna pot prične vzdi-
govati v dolgih okljukah, ki smo jih mi 
večkrat uspešno presekali. Više gori 
pot prekobali morenski greben, ki ga 
preraščajo trave. Tik pod taborom sto
piš v gozdiček avtohtonega drevja 
ciuisar. 



K O N J E N I Š K I D A N N A V R H N I K I 

Osla Mšo in Ričo vzbudila veliko smeha 
V r h n i š k i kon jen i šk i d a n š e v s l i k i i n besedi 

Vrhniško Konjeniško društvo je v nedeljo, 18. juli
ja, priredilo konjeniški dan, ki so ga organizirali drugo 
leto zaporedoma in obenem obljubili, da bo ta priredi
tev postala tradicionalna. Tako je lepo sončno vreme 
zbralo veliko ljubiteljev konj in konjeništva, ki so si 
prišli ogledati tekmo konj in konjskih vpreg. Sama tek
movalna prireditev pa je bila za osnovno šolo na 
pogorišču nekdanjega vrhniškega vrtca. 

Kot smo že omenili, je bil vrhniški konjeniški dan 
namenjen prikazu spretnosti, poslušnosti, hitrosti in 
vodenju konjskih vpreg in posameznih konj. Najprej 
so tekmovalno progo s številnimi ovirami in naloga
mi prevozile konjske vprege, ki jih je bilo šest. Na vsaki 
vpregi z dvema konjema sta morala biti poleg vozni
ka še dva pomočnika. Na poti do cilja pa so morali 
opraviti več vaj in nalog, značilnih za življenje na 
podeželju in iz davnih "furmanskih" dni. Najprej so 
morali na voz naložiti bale sena, ki so morale na njem 
ostati vso tekmovalno pot. Nato je sledila menjava 
kolesa. Pomočnika sta dvignila voz, snela kolo, eden 
je z njim pretekel okoli voza in ga zopet pravilno na
taknil nazaj. Po naporni zamenjavi kolesa seje voz 
ustavil v gostilni in ob "šanku" so vsi trije morali spiti 
3 dl piva ali druge osvežujoče pijače. Z novim 
"gorivom" in večjim elanom se je voz oziroma vpre
ga ustavila pri kovaču, ki je pregledal podkve konj ter 
eno tudi podkoval. Pot jih je nato vodila skozi garažo 
in okoli treh sodov, ki so morali ostati nedotaknjeni 
do cilja, kjer je strogi sodnik ustavil štoparico, in to 
šele po razložitvi tovora. Sodnik je vprego ves čas 
spremljal ter beležil kazenske točke za neopravljene 
ali slabo opravljene naloge. Vsaka kazenska točka je 
pomenila sekundo pribitka k času, ki gaje pokazala 
štoparica. Tako je izmed šestih konjskih vpreg na tek
mi zmagala vprega, ki jo je vozil Andrej Rozman s po
močnikoma Jožetom Habetom in Stanetom Rodetom. 
Drugo mesto je dosegla vprega voznika Janeza Hre
na, tretji pa je bil voznik Jože Mele. 

Po tekmovanju vpreg so se s progo in nekaterimi 
nalogami spoprijeli še jezdeci. Najprej so se pognali 
skozi bale sena, nato prenesli steklenico pijače z ene
ga na drugi podstavek, se zadenjsko premikali s ko
njem in v hitrem teku obkrožili tri sode ter se nato 
podali proti cilju. Tudi tuje sodnik budno beležil vse 
napake ter kazenske točke spremenil v sekunde in jih 
pripisal skupnemu času posameznega jahača. Vsi tek
movalci so morali opraviti še pravo "vrhniško" alko, 
ko so s palico snemali krog, ki je visel na drogu. Izmed 
16 tekmovalcev konjenikov je zmagala Tina Trtnik 
pred Majo Tomšič. Na tretje mesto pa se je uvrstil 
domačin Ludvik Lampe in tako rešil čast močnejše
ga spola jahačev. 

Na koncu je veliko pozornost na tekmovalni progi 
pritegnil Branko Osredkar s svojo oslovsko vprego. 
Nič kaj trmasta oslička Mičo in Ričo sta kljub težkemu 
bremenu progo prevozila dokaj hitro in požela velik 
aplavz in smeh med številnimi gledalci. 

Marljivi člani Konjeniškega društva Vrhnika so pri
pravili tudi prikaz preskakovanja ovir s konji, ki so tudi 
navdušili vse prisotne obiskovalce. Ob tem naj še 
dodam, daje bil po nekaterih podatkih to prvi prikaz 
preskakovanja ovir s konji na Vrhniki. 

Po uradnem tekmovalnem delu, ko so bili podelje
ni še pokali in priznanja za najboljše vprege in jahače, 
je sledila še veselica, kjer so za jedačo in pijačo poskr
beli organizatorji, za glasbo pa ansambel O A Z A . 

Tako je na Vrhniki minil drugi konjeniški dan, ki 
ga je pripravilo vrhniško Konjeniško društvo, pred
vsem pa njegov neutrudni predsednik Andrej 
Rozman. 

• S.S. 

Izjava Andre ja R o z m a n a o uspel i pr i redi tv i 

" V juliju smo pripravili na Vrhniki druge Konjeniške 
igre. V lepem nedeljskem vremenu smo se zbrali na 
prostoru pogorelega vrtca. Prostor se je izkazal za zelo 
primernega za take prireditve. Če bi bila še možnost 
električnega priključka, pa bi bilo sploh zelo dobro. Ker 
pa vse take prireditve nekaj stanejo, smo imeli tudi skro
men srečolov. Na temu mestu bi se rad še enkrat za
hvalil vsem, ki ste nam pomagali: Anže plastika, Obči
na Vrhnika, Komunalno podjetje Vrhnika, Elektro 
Medic, Ključavničarstvo Oblak, Sinja Gorica, Orel, 
d.o.o., 3D, Trgoavto Vrhnika, Avto center Vrhnika, 
Avtokleparstvo Novak, Bife Oaza, Jane Jeraj, Blatna 
Brezovica, Bife Medeja, Avtokleparstvo Rode, Bife 
Jernejev kot, Ribogojnica Grdadolnik, Vrzdenec, Da-
mos Ligojna, Trgovina Kocka, Kamnosešrvo Oblak, 
Logatec, Okrepčevalnica Lonček, Logatec, Avto servis 
Baje, Sinja Gorica, Gravcrstvo Bruno Kosi, kmetija 
Kovač, Sinja Gorica, kmetija Habe, ključavničarstvo 
Marušič, Logatec. 

Zahvalil pa bi se tudi vsem nečlanom društva, ki ste 
nam pomagali tako v nedeljo kot tudi v ponedeljek, da 
smo pospravili tako, da se ni nič videlo, da so ta prostor 
zasedli za en dan konji. Hvala tudi gasilcem z Vrhnike 
za redarsko službo in za mize. Zahvaljujem pa se tudi 
Gasilskemu društvu Verd za sposojene mize in klopi. 

Upam, da ste bili vsi, ki ste preživeli nedeljsko 
popoldne z nami, zadovoljni in da vas nismo razočara
l i . Žal pa letos ni bilo parade po Vrhniki zaradi "pred
pisov" in ne zaradi naše nepripravljenosti. To se mi zdi, 
bi bila pa pika na i . " 

5. likovna delavnica na OŠ Log - Dragomer Dramska skupina Preserje 
Na naši šoli poteka že peto leto 

likovna delavnica. Vsako leto seje 
udeležijo učenci od 4. do 8. razre
da. Letošnja skupina je štela 20 
mladih ustvarjalcev. Vsa leta je 
njihov mentor slikar Anton VVolf. 
Njegov prispevek je za nas zelo 
dragocen: podari nam svoj čas, 
svoje znanje in nas sponzorira. G . 
VVolf, najlepša hvala. 

Letošnja delavnica je potekala 
od 3. do 5. junija. Otroci so motive 
našli v okolici Polhovega Gradca 
in na Barju. Vsak je naslikal dve 
sliki: eno v akvarelu in drugo v 
akrilni tehniki. Kako so videli 
naravo in kako so začutili njeno 
barvitost, je mogoče jasno videti 
na razstavi. 

Da pa je delo nemoteno teklo, 
se ob tej priložnosti zahvaljujemo 

ga. Jani Zadnikar, ga. Dragi Da-
vitkovi-Erič, ga. Mojci Šetinc, ga. 
Dragici Klobučar in g. Janku Slov-
ši. Hvala tudi ga. ravnateljici Karo-
lini Keglevič, ki zna prisluhniti 
željam otrok in učiteljev in jim 
nuditi vso podporo. Hvala tudi 
vam, starši, ki nam zaupate in nam 
po svojih močeh stojite ob strani. 
Omenila bi tudi naše sponzorje: 
Anton VVolf, Log, Slavko Gutnik, 
s.p., Log, Marjan Kavčič, Drenov 
Grič, Založba Rokus, d.o.o., Boris 
Krašovec, s.p., Dragomer, SCO, 
d.o.o., Ljubljana, Nevenka Roječ, 
Log, ki so nam pri tej organizaciji 
pomagali. In če strnemo to v celo
to, lahko ugotovimo, da smo tudi 
letos uspeli. 

J. Zadnikar in 
D. Davitkova- Erič 

Slikar in mentor Anton Wolfnam je veliko pripomogel pri izdelavi naših' 
umetnin. 

Naša dramska skupina šteje enajst 
članic: Mojco Uršič. Anjo Galič, Uršo 
Šuštaršič, Sanjo l.užar, Uršo Petelin, 
Nino Celeč, Polono Matjašič, Niko 
Lužar, Katjo Mernik. Katjo Kovačič in 
mentorico Heleno Košir. Naših na
stopov ni bilo ravno veliko. Na naši šoli 
smo posebej nastopali za učence 
razredne in predmetne stopnje, nato pa 
še za starše z igrico STRIP STRP-
DENARJA KUP. Naslov je čuden, 
kajne, igrica pa zelo zanimiva. Igrali 
smo jo tudi v kulturnem domu Sent-
jošt. Tam je naša igra vzbudila veliko 
pozornost, saj so jo nekateri gledalci 
šteli za najboljšo. Se posebno zanimi
vo je bilo, da smo si nekateri igralci 
sami izmišljali besedilo in ga pred
stavili na bolj razigran način. Igrico 
smo morali skrajšati zaradi časovne 
omejitve, lahko pa bi trajala mnogo 
dlje. Bo pa drugič daljša. Želeli bi na
stopati tudi v drugih krajih. Imamo še 
mnogo idej; ena izmed njih je tudi 
impro gledališče. 

Igralci dramske skupine 
Osnovne šole Preserje 

Trije dnevi likovne delavnice 
Najprej vam moram napisati, da 

zelo rada rišem, slikam, ustvarjam in 
sploh obožujem vse, kar je poveza
no s čopiči, z barvicami in s tempe-
rami. 

Vsako leto na naši šoli poteka li
kovna delavnica. Letošnja je bila že 
peta. Iz vsakega razreda sta se lah
ko prijavila dva učenca in nastala je 
kar čedna skupinica. Bila sem sreč
na, da sem bila med njimi. Nestrp
no sem že pričakovala tiste tri dni v 
začetku junija. 

Prvi dan smo se odpeljali na teren 
v Polhov Gradec. Pod vodstvom gos
poda VVolfa nam je to kar dobro us
pevalo. Naredili smo kar nekaj ak
varelov in dopoldne je minilo kot bi 
mignil. 

Naslednji dan smo se podali na 
Mali plac. Spet smo željno iskali 
nove motive, ki bi jih čim bolj živo 
upodobili na list papirja. Če kaj ni 
šlo, kot je treba in smo bili potrebni 
kakšnega nasveta, je bil vedno pri 
roki g. VVolf in naše prijazne učite
ljice. 

Tretji dan smo ostali v likovni 
učilnici. Bili smo polni idej in čas je 
bil, da jih prenesemo na platno. 
Nastale so naše umetnine. 

Tako seje končalo naše tridnevno 
druženje s slikarjem Antonom Wol-
fom. Bilo je zelo zanimivo ter 
poučno in lahko bi rekla z eno bese
do čudovito. 

Daša Ozimek, 4. b 

Verjan Janez Hren s svojima pomočnikoma je naložil tovor - bale sena in 
se podal na tekmovalno progo. 

Zmagovalka med konjeniki je bila 
Tina Trtnik. 

Mišo in Ričo s svojim gospodarjem Brankom Osredkarjem, ki jima je 
zaigral tudi na orglice, da sta ga bolj poslušala. 

Druga je bila Maja Tomšič. 

Brez podkovanega konja prav gotovo ni mogoče peljati. 

Na tretje mesto se je uvrstil doma
čin Ludvik Lampe. 

Vrhniška alka je pritegnila kar veliko gledalcev. 

Med vpregami je zmagal voznik 
Andrej Rozman, kije obenem tudi Preskakovanje ovir na Vrhniki prvič ali pa, kot se spomnim, že drugič, 
predsednik društva. vendar po štiridesetih letih. 



O S N O V N A S O L A I V A N A C A N K A R J A K O T E K O Š O L A 

Podpisana okoljska listina 
Že v začetku meseca junija je 

bila v osnovni šoli Ivana Cankarja 
na Vrhniki prireditev, na kateri so 
učenci prikazali projekt " E K O 
ŠOLA" - kot način življenja. Učen
ci višjih razredov so na različne na
čine prikazali tako v sliki, besedi, 
igri, glasbi in plesu, kako vidijo in 
občutijo življenje v naravi v seda
njem času, ko vsi vse premalo na
redimo za ohranitev čiste narave. 

Prav moto "ohranimo naravo in 
naše okolje, čisto, lepo in urejeno" 
je bil povod, da so se v šoli odločili 
pristopiti k nacionalnemu projek
tu E K O šola - kot način življenja. 
V ta projekt seje vključilo že oko
li 60 slovenskih šol. Osnovni na
men projekta pa ni le osveščanje 
mladih, ampak prinaša v vsako 
šolo sveženj novih zamisl i in 
pobud, kako še bolj obogatiti pouk 
in obšolske dejavnosti. S tem pa 
učencem pomaga graditi odnosno 
vzbujati čustven in strokoven 
odnos do človekovega ravnanja in 
do zmogljivosti okolja. Poleg tega 

pa lahko E K O šola in njen trajni 
razvoj ponudi graditev človekovih 
vrednot, veliko mero strpnosti, 
medsebojnega spoštovanja in 
sožitja z okoljem in naravo. 

Idejo za projekt je zasnoval dan
ski minister za okolje, ki je postal 
tudi predsednik evropske funda
cije (FEEE) . To je nevladna orga
nizacija s sedežem v Angliji, ki 
združuje prizadevanja za okolje-
varstveno izobraževanje v okviru 
Evropske unije. V projekt je stopi
la tudi Slovenija z vso podporo 
številnih ministrstev. Zavoda za 
šolstvo ter drugih strokovnih vlad
nih in nevladnih organizacij. 

Projekt seje torej začel tudi na 
osnovni šoli Ivana Cankarja z vso 
podporo mentorjev in seveda 
učencev, ki so se zagrizeno in te
meljito lotili vseh aktivnosti, kate
re so si sami zadali. Nekakšen zak
ljuček pa je bila pripravljena pri
reditev, seveda na temo E K O 
ŠOLA - način življenja, katere se 
je udeležilo veliko število staršev. 

Učenci so sami izdelali rekvizite in napisali igrico, katero so predstavili na 
prireditvi. 

Večnamenski prostor je bil nabito poln tako poslušalcev kot raznih EKO 
predmetov. 

it rim 
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Pogled na razstavne eksponate, izdelke učencev. 

Na koncu prireditve pa je bila svečano podpisana EKO LISTINA. 

učencev in številnih gostov. Ob 
tem so učenci pripravili tudi raz-
staVo številnih izdelkov, ki so jih 
izdelovali, risali, pisali, modelira
li , preko celega šolskega leta, vse 
na temo sprejetega projekta. Tudi 
svoje glasilo ENAJSTA ŠOLA so 
v mesecu maju popolnoma uredili 
v smislu projekta EKO ŠOLA. 

Na zaključku prireditve pa so vsi 
udeleženci projekta podpisali 
E K O listino, ki j ih zavezuje' z 
naslednjim besedilom: "Pomagaj
mo, upajmo na uresničitev besed 
v dejanja, še preden se bodo vse 
vode skalile, obzorja zarastla, mor
ja izumrla in človek minil". 

Sami učenci pa so se zavzeli'z 
naslednjo EKO listino osnovne šole 
Ivana Cankarja: "Skrbeli bomo za 
čiste, prezračene in urejene prostore 
na šoli. Negovali borno rastline v šoli 
in okolici. Varčevali bomo z elek
trično energijo in vodo. Ne bomo 
uničevali tuje lastnine in narave. 
Zmanjšali bomo količino odpadkov 
in upoštevali pravila ločevanja od
padkov. Zbirali bomo star papir, od
padno tetrapak embalažo, izrabljene 
baterije in druge koristne odpadke. 
Uporabljali bomo prijazne besede. 
Nasmehnili se bomo ljudem, ki jih 
srečujemo. Pozorni bomo do vseh 
živih bitij. Med seboj se bomo spo
štovali in pomagali. Cigaretam, alko
holu in mamilom bomo rekli: Ne 
hvala! Skrbeli bomo za svoje zdravje 
in kulturno uživanje hrane. S svojim 
zgledom bomo vzgajali druge in jih 
opozarjali na varovanje okolja. Sode
lovali bomo v vseh akcijah varovanja 
okolja. Trudili se bomo za lasten 
napredek in razvoj." 

S tem besedilom so si učenci 
naložili veliko nalogo, kateri pa so 
prav gotovo kos, saj to zmorejo in 
znajo. Pa še za zgled nam starejšim 
bodo, saj se ob tem tempu sedanjega 
življenja vse premalo zavedamo 
težave sočloveka, ohranjanja okolja, 
spoštovanja med seboj in še vrste 
pozabljenih človeških vrednot. 

S.S. 

Počitnikovanje na 
Debelem Rtiču 

Tudi v letošnjem letu smo se v 
organizaciji O B M O Č N E G A 
ZDRUŽENJA RDEČEGA KRI
ŽA V R H N I K A , udeležili letovan
ja v Mladinskem zdravilišču in 
okrevališču na Debelem Rtiču. 
Otroke, potrebne letovanja na 
morju sta predlagala Z D VRHNI
K A in Z D BOROVNICA. Ker pa 
se vsi predlagani otroci niso mog
li ali želeli udeležiti letovanja, smo 
na njihova mesta predlagali druge. 
Ker je bilo za letovanje potrebno 
prispevati določen znesek, smo 
skušali ustreči tudi otrokom oz. 
staršem, ki tega ne bi zmogli brez 
pomoči. Župnijska Karitas Vrhni
ka, ki nam vedno, ko jo za to pro
simo, priskoči na pomoč, se je 
odločila, da pomaga pri plačilu 
otrokom, ki izhajajo iz družin z 
večjim številom otrok. Določene
mu številu otrok pa je s plačilom 
priskočilo na pomoč tudi Ob
močno združenje Rdečega križa 
Vrhnika. Tako je lahko letovalo več 
kot 100 šoloobveznih otrok. 

Otroke je spremljalo 10 vzgoji
teljic in pedagoški vodja Lučka 
Kenk. 

Otroci in 11 spremljevalcev seje 
odpravilo na počitnikovanje v 
začetku julija. Ko so prispeli v Mla
dinsko zdravilišče in okrevališče so 
lahko pohvalili izredno organizaci
jo, saj jih je osebje zelo lepo spre
jelo. Ker so začetki vedno najtežji, 
so se odpravili v sobe in spraznili 
potovalne torbe. Nato pa se je 
začelo veselo sproščanje energije, 
ki je vrela v njih, saj so šele pred 
kratkim zapustili šolske klopi. 
Dnevni red je bil urejen. Najbolj so 
se veselili večernih plesov, kjer pa 
ni bilo malo možnosti za sklepanje 
novih poznanstev. Energijo pa so 
sproščali tudi na bolj športen 
način. Čez darf so se na plaži ude
leževali raznovrstnih iger (vlečenje 
vrvi, tekmovanje v plavanju,...) 
Sledile so tudi nagrade, saj so ve
ljali za najbolj gibčno skupino. 

Desetdnevno letovanje je pre
hitro minilo in marsikdo je še zad
njič pomahal v slovo s solzami v 
očeh. Ostale pa so slike in vtisi, ki 
nas bodo spominjali na čudovite 
dni na Debelem Rtiču. 

Vesna Mrazič 
Marjanca Osredkar 

Pred odhodom v dolino smo se zbrali pred Češko kočo. 

Po pohodih seje prilegel sprehod ob jezeru. 

Letovanje na Jezerskem 
Tako kot vsa leta doslej smo v 

Varstveno-delovnem centru Podli-
pa tudi v letošnjem juniju organizi
rali letovanje. Preživeli smo pet 
lepih, sončnih dni na Jezerskem. 

Ves zimski in pomladni čas smo 
skrbeli, da smo nabirali kondicijo in 
ohranjali gibljivost z redno teden
sko telovadbo ter rekreativnimi po
hodi po bližnji okolici. Tako nam na 
letovanju tudi malo zahtevnejši izle
ti niso predstavljali ovir. 

Na letovanje smo se odpeljali 28. 
junija kljub veliki izgubi, ki nas je 
doletela tiste dni, saj smo nenado
ma izgubili Lazota, pobudnika in 
zvestega udeleženca vseh doseda
njih aktivnosti. Z nekoliko grenkimi 
občutki, vendar z zavestjo, da mora
mo skrbno načrtovano aktivnost 
izpeljati, smo se podali na pot. 

V lepem ponedeljkovem dopol
dnevu smo se po postanku in mali
ci ob reki Kokri pripeljali na cilj. 
V hotelu Planinka so nas sprejele 
prijazne uslužbenke, ki so ves čas 
našega bivanja skrbele za prijetno 
počutje. 

Po nastanitvi in počitku smo se 
razgledali po bližnji okolici. Po ko
silu smo se odpravili na začetni po
hod, ki nas je že nekoliko ogrel. Med 
potjo smo se razgledovali po okoli
škem hribovju, očaral nas je pogled 
na špičaste vrhove Kočne in Grin
tavca ter zanimivega slapa Čedca. 

Naslednje dni smo organizirali 
pohode tako, daje bilo za vsakega 
udeleženca nekaj zanimivega. 

V torek smo se sprehodili ob 
reki Jezernici do Planšarskega 
jezera, nato pa poiskali še izredno 
zanimiv izvir slatine, kjer smo se 
odžejali z naravno kislo vodo. 

Popoldne sta nas plezalca do
mačina povabila na ogled njunega 
treninga v Plezalnem vrtcu. Za 
marsikoga je bil to prvi živi ogled 
plezanja. Po vrnitvi s previsne ste
ne sta plezalca varovancem z vese
ljem odgovarjala na mnoga postav
ljena vprašanja. 

Tudi v sredo smo opravili pri
pravljalne aktivnosti za naš naj
večji podvig, ki nas je čakal nasled
nji dan. Popoldne smo preživeli na 

igrišču, kjer smo igrali tenis, bad
minton, košarko, nogomet in se 
pomerili v balinčkanju. 

V četrtek smo se pod vodstvom 
izkušenega gorskega vodnika in re
ševalca Janka s pomočnicami po
dali na za nas zahteven pohod do 
Češke koče na Ravneh. V nahrbt
nike smo zložili vse potrebno, se 
dobro obuli in oblekli. Dvajset 
pogumnih pohodnikov v spremst
vu štirih izkušenih domačinov je 
zakorakalo po transverzalni poti 
mimo Kazine, čez Makekov Ma-
rof, mimo mlinčka in Palčkove 
skalce, kjer nas je čakalo malo 
sladko presenečenje. Nekoliko ne
gotovosti in strahu pri pohodnikih 
je povzročil pogled na jeklenke in 
mostičke, saj je pot na nekaterih 
delih zavarovana z njimi. Toda 
pogumno smo premagali vse ovire 
in se utrujeni, a zadovoljni odpo
čili pri Češki koči. Tam smo doži
veli čudovit dan v osrčju visokih 
gora in opazovali tudi pristanek 
helikopterja. 

Sestop proti Planšarskemu jeze
ru je bil zahtevnejši, saj je bila pot 
navzdol za nekatere varovance 
težavna, vendar smo tudi to uspeš
no prestali. Pri sestopu v dolino 
smo bili nagrajeni s sladkimi gozd
nimi jagodami, ki so se nam ponu
jale v izobilju. Tisti varovanci, ki so 
pot najtežje premagali, so bili na 
koncu najbolj srečni. Tudi vodite
lji smo bili veseli, da smo jim kljub 
naporom omogoči l i radostno 
doživetje. 

Naslednji dan nas je že čakala 
vrnitev. Med potjo smo se večkrat 
ustavili in občudovali lepote Gore
njske. Sprehajali smo se ob jezeru 
Črnjava v Preddvoru, ustavili smo 
se tudi na Brdu. Na brniškem leta
lišču smo opazovali polete in 
pristanke letal ter se navduševali 
nad akrobacijami enega izmed njih. 

Po počitku v senci in okusnem 
kosilu smo se počasi odpravili pro
ti domu. 

Zadovoljstvo varovancev in nji
hovih staršev nam dokazuje, daje 
to dobra in zelo potrebna oblika 
druženja oseb z motnjo v razvoju. 
Tudi zunaj delovnega okolja utr
jujejo prijateljstvo, se bolje spozna
jo med seboj in se učijo samo
stojnosti. 

Ža izvedbo letovanja je treba 
zbrati precej denarja, kar nam bi 
brez pomoči naših donatorjev in 
sponzorjev le težko uspelo. Ža nji
hovo razumevanje in pomoč se jim 
najlepše zahvaljujemo. 

Tudi v prihodnje bomo načrto
vali take in podobne dejavnosti, saj 
so v življenju teh oseb pomemben 
motivacijski dejavnik in zapustijo 
mnogo lepih spominov, kar vse 
bogati življenje varovancev. 

Za V D C Podlipa 
Marija Mojca Drmota 

Dolgčas med počitnicami? Kaj pa je to? 
Če ste opazili skupino otrok, ki 

se zbira pred šolo in pomislili, da 
se je predčasno začel pouk, ste se 
zmot i l i . To so b i l i poči tniški 
V K L O P O V C I . Projekt, ki se je v 
okviru C E N T R A Z A SOCIALNO 
D E L O V R H N I K A , pod mentor
stvom Marjance in Lučke, začel že 
lani, je tudi letos ponovno zaživel, 
takoj ko so se zaprla šolska vrata. 
Verjetno ste na kakšni trgovini ali 
oglasni deski opazili privlačen 
plakat, ki vabi k počitniškemu 
druženju. Če pa ga niste videli, vam 
bomo v kratkem povzetku skušali 
opisati, kako smo preživeli dva, za 
otroke najlepša meseca - počitnice. 

Kdo pravi, da poletja ni mogoče 
preživeti brez morja? Tudi na doma
čem bazenu seje mogoče prav lepo 
zabavati. To smo s pridom izko
riščali ob sončnih jasnih dneh, ko se 
je najlepše namakati v vodi. Plavali 
smo podolgem in počez, se igrali z 
žogo, pod vodo iskali "skrite za
klade"... Organizirali smo tekmo
vanje v veslanju, ki nas je pošteno 
namučilo, in so bile nagrade res 
zaslužene. Podobno je bilo tudi na 
tekmovanju za najlepši peščeni 
grad. Na mivki smo igrali še odboj
ko ali badminton. Včasih pa samo 
v miru polizali svoj sladoled. 

Kadar nam vreme ni bilo na
klonjeno, smo se zadrževali v raz
redu, kajti šola nam je prijazno 
odstopila svoje prostore. Tudi tam 
nam ni bilo dolgčas. Slikali smo na 
svilo, na keramične lončke, kozar
ci pa so se z barvami na steklo 
spreminjali v prikupne vazice. 
Zala je prinesla svoje modelčke, ki 
smo j ih odtiskovali na mavec, 
pozneje pa tudi pobarvali. Pri
pravili smo tekmovanje v tomboli 
(BINGO), risali smo na majice, 

izdelovali makrame zapestnice, 
obeske iz fimo mase itn. Ko smo 
si zaželeli rekreacije, smo se lahko 
razgibali v telovadnici ali pa zunaj 
na igrišču. Najbolj priljubljena je 
bila igra Med dvema ognjema, še 
posebno če so se pomerile punce 
proti fantom. 

Za konec pa dajmo besedo še 
udeležencem POČITNIŠKEGA 
V K L O P A : 

Imamo se full cool. (Katja, II let) 
Rada se potapljam. (Urša, 6 let) 
Všeč mi je bilo zidanje gradov. 

(Zala, 11 let) 
Rada sem skakala v globoko vodo 

in iskala kovance. (Tarnam, II let) 
Naučila sem se malo plavati. 

(Ema, 7 let) 
Najboljše mije bilo tekmovanje s 

čolnom. (Ana, 7 let) 

Jaz pa raje skačem v nizki ali 
srednje globoki vodi. (Saša, 8 let) 

Voda je mrzla, a se imam kljub 
temu cool. (Neža, 10 let) 

Na bazenu imajo zelo dober, 
čeprav drag sladoled. Všeč mije po
tapljanje. Rade delamo prevale in 
stoje v vodi. (prijateljice Nena, 9 let; 
Tijana, 10 let in Tina, 8 let) 
. Jezen sem, ko me Urša porine v 
vodo. (Aljaž, 5 let) 

Rada imam skakanje v vodo. 
(Golja, 7 let) 

Ne dajem nobenih komentarjev. 
(Elvir) 

Nekaj idej žal nismo uspeli ure
sničiti, zato bodo verjetno prišle 
prav prihodnje leto, ko se znova 
snidemo v tako lepem številu. 

POČITNIŠKI POZDRAV! 
Nataša Jovanovič 



P T C mu\KA 
Poslovno trgovski center loka, Robova c. 6, tfrfcrjffca, tel: obi / 75* ZW 

M o r t a c f e f a M o & n a t / t 

m , 0 0 s i t a - 5 0 % 

K m e č k i p v s o t M k o s i 

m r , o o s i t a s a « - 5 0 % 

0 r b a b o r o v n i c a t / t 
110 OH oif stara cena ^ * 5 % 

M a r e l i c a n e k t a r t / t 

5 0 % 

T M O M K A m m u m i C A T O R 

R a s t f m s k o o l j e 1 1 rfefcfefjfca 1 3 9 , 0 0 Str 
c o l a t,5 t 1 0 9 , 0 0 srr 

cofa 0,5t 53,00 srr 
Posebna kfobasa (normaf, minO 565,00 SfT 
P a š t e t a 50g 8<t,00 SfT 

P o n o e f b a v e f j a o t f 6.9. do 1 1 9 . 
o t . do prodaje t a k g . 

MCJKUJZMO VAS: 
od ponedeljka do petka ved 8. 'm 20. uro 

ter ob sobotah med7. Iti 15. vro 

Ing. Marko Popit, t.p. 
Cesta Dolomitskega odreda 4 
1351 Log pri Brezovici 
telefon: 061/653 036, faks: 061/654 432 
URL: http://www.popit-sp.si 
e-mail: marko@popit-sp.si 

P o l i e s t r s k e c i s t e r n e 

• kletna cisterna za kurilno olje (od 1900 do 11.500 I) 
• podkletna cisterna za kurilno olje (od 2 5 0 0 d o l 5 . 0 0 0 I) 
• podzemna cisterna za vodo (od 6 5 0 0 do 16 .000 I) 

30 let garancije - dvoplaščna - nadzor tesnosti 

Kovinske cisterne iz 3-milimetrske pločevine 
(od 1000 do 50001) 
Cisterne izdelamo tudi po naročilu - atestirane. 
Nerjavne posode za vino (od 12 do 300 I) 

N a m e d n a r o d n e m s e j m u V Z D R Ž E V A N J E " M A R I B O R 
9 9 " dob i tn ik i s r eb rne p lake te z a c i s t e rne H A A S E . 

N O V O S T P R I P O D J E T N I K U I N G . M A R K U P O P I T U 

Privoščite si cisterno za olje Haase 

Ogrevanje s kurilnim oljem je 
dobra odločitev, š e posebej, 
č e imate v sk lopu v a š e g a 
ogrevalnega sistema tudi ci
sterno za olje, saj tako posta
nete neodvisni od cenovnih in 

oskrbovalnih sprememb. Takš
no ogrevanje je zahvaljujoč so
dobni tehniki gorenja tudi pri
jazno do okolja in varno pred 
eksplozijami. 
Č e i šče te cisterno, ki ustreza 

kakovosti in hkrati ponuja naj
večjo možno varnost pri shra
njevanju kurilnega olja, potem 
bo za v a š namen primerna 
c i s te rna H a a s e . C i s t e rne 
Haase ne potrebujejo lovilnih 
posod. Glede varnosti nam
reč ponujajo več, kot je zahte
vano in celo v varstvenih ob
močjih pitne vode jo lahko 
brez posebnih problemov na
mestimo v klet. Dodelan zu
nanji videz in kakovost c i 
sterne vas bosta prepričala, 
da je nakup cisterne Haase 
nakup za vse življenje. 
Kletna cisterna Haase ima 
dve steni. M e d notranjo in 
zunanjo steno iz poliestra, 
o jačanega s steklenimi vlakni, 
je takoimenovani kontrolni 
prostor. Za nadzor nastane 
konstantni vakuum, ki je vsa
ko uro nadzorovan prek siste
ma za nadzor prepuščanja in 
že ob majhnem padcu pritiska 
sistem sproži optični in aku
stični alarm. Kakovosten ma
terial iz poliestra, o jačanega s 
steklenimi vlakni (GFK), je sta
bilen, ne p repušča vonja, inje 
odporen proti spremembam v 
okolici in na rjo. Skozi trans-
parentne stene lahko ugotav
ljate količino oziroma zalogo 
kurilnega olja v cisterni. 
Kletne cisterne s kompletno 
vgradnjo in inštalacijo v pro
storu lahko dobi te ž e od 
2 9 0 . 0 0 0 tolarjev naprej , 
medtem ko je podzemne c i 
sterne z merilcem tesnosti in 
inštalaci j m o č dobiti ž e za 
4 8 5 . 0 0 0 tolarjev. Cene so 
torej, č e upoštevamo dejstvo, 
da gre za izdelke razreda vi
soke kakovosti, kar ugodne. 

PALEGRA d.o.o. 

H O R J U L S K O P O D J E T J E V A R G A L A N T , D . O . O . , 

dobilo C E R T I F I K A T Z A K A K O V O S T I S O 9002 
Horjulsko podjetje Vargalant, 

d.o.o., je svojo več kot dvajsetlet
no dejavnost za področju proiz
vodnje in industrijske obnove 

krmilnih mehanizmov - končnikov, 
zglobov, premonihalnih rok - vilic, 
silent blokov, drogov za vse vrste 
vozil (osebna, tovorna, avtobuse, 

N O V O - V L O K A C E N T R U - N O V O 

O P T I K A 

E R J A V E C 
T a d e j E r j a v e c , s.p. 

LOKA CENTER 
ROBOVA • VRHNIKA 

TEL: 061/751-510 

U S L U G E PRI I Z D E L A V I O Č A L 

i N R A Č U N A L N I Š K I K O N T R O L I V I D A 

• d o m e s e c a a p r i l a j e k o n t r o l a v i d a b r e z p l a č n a 
• v e l i k a i z b i r a o k v i r j e v 

• v s e o b s t o j e č e v r s t e s t e k e l 
• b r e z p l a č n a m a n j š a p o p r a v i l a o č a l 

D e l o v n i č a s : o d 1 2 d o 1 8 . u r e , 

s o b o t a o d 9 d o 1 3 . u r e 

GSM: 041/690-054 
I m a m o t u d i p o s l o v a l n i c i : 

• v C e r k n i c i , T a b o r 4 2 ; t e l . : 0 6 1 / 7 9 3 - 7 7 5 

• v G r o s u p l j u , S t r a n s k a p o t 1; t e l . : 0 6 1 / 7 6 1 - 7 6 0 

kmetijsko in gradbeno mehaniza
cijo) kronalo s pridobitvijo M E D 
N A R O D N E G A C E R T I F I K A T A 
Z A K A K O V O S T ISO 9002. Cer
tifikat j im je podelila nemška cer-
tifikacijka hiša T U V B A V E R N . S 
tem so prvo malo zasebno pod
jetje v svoji dejavnosti pri nas, ki 
je pridobilo mednarodni certi
fikat. 

Z njegovo pridobitvijo se uvr
ščajo med podjetja, ki se zaveda
jo pomena kakovosti in urejenos
ti poslovanja. Pridobitev certifika
ta je priznanje njihovemu dolgo
letnemu delu, obenem pa spodbu
da k nadaljnjemu izpopolnjevan
ju kakovosti na celotnem področ
ju svojega poslovanja. 

Izdelki podjetja VARGALANT so 
dobili certifikat za kakovost ISO 
9002. 

xdho\ 

http://www.popit-sp.si
mailto:marko@popit-sp.si
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Nagradna križanka "HURA v šolo" 
Tudi sedanja nagradna križanka nas opozarja na pričetek novega šol

skega leta, s tem pa večje število udeležencev v prometu. Prav šolska pot 
naj bo vseskozi varna, za kar moramo poskrbeti vsi ostali udeleženci v 
prometu. 

Rešene križanke pošljite na naslov: Uredništvo "NČ", Cankarjev trg 
4, 1360 Vrhnika, z obveznim pripisom "Nagradna križanka". Izžrebali 
bomo prve tri pravilno rešene, ki bodo prejele naslednje denarne nagrade: 

1. nagrada: 12.000,00 SIT 
2. nagrada: 8.000,00 SIT 
3. nagrada: 4.000,00 SIT 

Pa veliko sreče pri reševanju. 

S.S. 

Izžrebali nagrade za križanko 
"ARGONAVTSKI DNEVI" 

Glede na poletne dopuste, smo tudi v tem obdobju v uredništvo prejeli kar lepo 
število rešenih križank. Izmed vseh prispelih smo izžrebali prve tri pravilno re
šene, ki prejmejo denarne nagrade: 

1. nagrada: 12.000,00 SIT: Sonja Marolt, Travniška ulica S, 1360 Vrhnika 
2. nagrada: 8.000,00 SIT: Terezija Troha, Pot v Jele 7, 1353 Borovnica 
3. nagrada: 4.000,00 SIT: Tjaša Komičan, Jezero 98 a, 1352 Preserje 
Prireditelj "Argonavtskih dnevov" Turistično društvo Vrhnika pa naslednjim 

petim pravilno rešenihm križankam podeljuje svoje reklamne majice. 
Lastniki teh majic pa so: 
1. Olga Jalševec, Gabrje 71, 1356 Dobrova 
2. Gita Štirn, Krožna pot 8a, 1360 Vrhnika 
3. Frank Martinčič, Dol 10, 1353 Borovnica 
4. Janez Novak, Na Grivi 18, 1351 Brezovica 
5. Kati .Škof. Zaklanec 2, 1354 Horjul 
Nagrajence denarnih nagrad naprošamo, da nam pošljete točen naslov, ma

tično in davčno številko ter številko žiro računa. 
Dobitniki majic pa bodo le-te prejeli po pošti. 

A V T D V L E K A Č E P O M 

Stanislav Čepon s.p. 
Lesno Brdo 24 
1360 Vrhnika 

objavlja prosto delovno mesto 

VOZNIKA C in E kategorije. 
Kandidati morajo izpolnjevati naslednje pogoje: 

ffi 4 . s t o p n j a i z o b r a z b e 

ffi s t a r o s t d o 3 0 let. 

Vlogo, skupaj z dokazili, pošljite na naslov: 

Stanislav Čepon, s.p.. Lesno Brdo 2 4 , 1 3 6 0 Vrhnika. 

T E H N I Š K I M U Z E J S E O D P I R A 

Dopustniški lepopisci, da o drugih ne govorimo 
Pozdravljeni iz Tehniškega 

muzeja v Bistri! Prvi jesenski dežji 
odplavljajo poletni utrip muzeja, ki 
so ga osem poletnih tednov nav
dušeno obiskovali tudi otroci -
udeleženci počitniških delavnic -
in na njih izvedeli mnogo, mnogo 
novega. Kot , naprimer, kaj 
je...skriptorij? 

Skriptorij je "prepisovalnica kn
jig", ki je bila v srednjem veku 
sestavni del samostanske 
knjižnice. Tudi starodavni kartu-
zijanski samostan, v davnem 11. 
stoletju postavljen na samem pov-
irju rečice Bistre in v katerega stav
bi sedaj domuje Tehniški muzej 
Slovenije, je imel tak skriptorij. V 
skriptoriju je menih pisar ročno 
prepisoval kodekse ( kodeks je 
srednjeveška knjiga, spisana na 
pergament iz jagnječje ali kozličje 
kože, kasneje tudi na papirus) s 
stylusom (posebnim peresom). 
Pomakal ga je v posodico s tinto. 
Običajno je pisal v gotici. 

V muzejski počitniški delavnici 
kaligrafije so otroci - mali pisarji -
dobili vsak svoje pero in posodico 
tinte. S pomočjo mentorice in 
predloge so se nato vadili v pisan
ju gotice in prav radi so se lotili 
tudi inicialk ( inicialke so pove

čane in posebej lepo okrašene ve
like začetnice). Ker so srednjeveš
ki kodeksi tudi izjemno lepo po
slikani, pravilneje rečemo ilumini
rani, so otroci svoje rokopise tudi 
iluminirali. Starejši, stari od ena
jst do štirinajst let in več, so to 
storili prav kakor srednjeveški ilu-
minatorji. Ti so svojo iluminaci
jo naslikali v že prej odrejen pra
zen in uokvirjen prostorček, na 
ročno spisani strani kodeksa. 
Mlajši otroci,stari od šest do ena
jst let pa se običajno niso lotili 
pisanja gotice, temveč so "ilu
minirali" na stare strešnike inici-
jalko svojega imena. V tehniki 
tempere. 

Kdo ve, kaj pomeni izraz "zev"? 
To čisto zagotovo vedo tkalci. In 

otroci, ki so se udeležili katere od 
počitniških delavnic tkanja. Počit
niške delavnice tkanja so v T M S 
Bistra postale že kar "tradicional
ne". Na lesenih okvirjih in malih 
namiznih ročnih statvah, prepleta-
je votek z osnovnimi nitmi, vrsti
co za vrstico, so mladi stkali šal, 
prtiček, umetelno stkano sličico 
ali pa preprosto zapestnico. In 
nato vse odnesli s seboj, domov, 
pokazat, kaj so naredili "čisto" 
sami! 

Poleg kaligrafskih delavnic in 
delavnic tkanja so se iztekle tudi 
delavnice slikanja na svilene ro
bčke, tiskanja na bombaž, risanja 
avtomobilov oldtimerjev "v živo", 
saj so avtomobili razstavni pred
meti našega prometnega oddelka, 
pa risanja živali, ki so eksponati 
našega lovskega oddelka. Posebne
ga navdušenja deležna je bila 
nazadnje še delavnica obdelovan
ja lesa. Otroci so iz lesa, ki ostaja 
mizarjem pri žaganju, z majhnimi 
posegi žagice na lok, smirkovega 
papirja in lesnega lepila, na guga-
jočem podstavku ustvarili gibljivo 
igračo. Ob tem so izvedeli veliko o 
drevesih, gozdu, lesu ter obdelavi 
lesa....pa tudi o fiziki, saj je bilo 
treba igračo uravnotežiti! 

Delavnice za otroke so v počit
niškem času stekle štiriindvajset-
krat in udeležilo se jih je skoraj 
tristo otrok iz bližnje okolice vse 
do Ljubljane, pa tudi iz bolj odd
aljenih koncev Slovenije. 

Muzejske delavnice so otrokom 
pomenile aktivno preživet prosti 
čas. Pomenile so tudi prijetno za
bavo, nove socialne stike ter mno
ga nova znanja in spoznanja, pri
dobljena na "nešolski" način. Po
leg naštetega pa so zaradi speci

fičnih zahtev po ročni finomoto-
riki, pedantnosti, pozornosti in 
zbranosti, ki so jih narekovala tako 
orodja kot zastavljene naloge, de
lovale, lahko bi dejali, terapevtsko 
sproščajoče. Velika prednost počit
niških delavnic je bila tudi obilica 
časa, ki so ga imeli otroci na raz
polago. Tako jih k delu in pri delu 
ni nihče priganjal. Nihče jim ni 
omejeval socialnih stikov z vrstni
ki. A l i pa se pretirano trudil za 

znanje. Tako so se ob pedagoško 
precizni pripravi izkušnje "zale-
zle" v otroke na izrazito nefor
malen in neagresiven način, ter le 
toliko, kolikor so jih otroci bili 
voljni sprejeti oziroma bili zmožni 
sprejeti glede na svojo starost, psi
homotorične sposobnosti, ipd. 

Otroške delavnice sledijo tudi 
trendom sodobne muzeologije. 
Tako svetovni kot slovenski muze
j i se "odpiramo navzven", kar 

pomeni, da muzejske zbirke in znan
je o njih posredujemo, sporočamo in 
populariziramo na način, ki naj us
trezen različnim populacijam in cil
jnim skupinam obiskovalcev. Pri 
otrocih je najustreznejši stik z muze
jsko materijo prav njihova lastna iz
kušnja, v našem primeru tkanje s 
tkalskimi statvami ali pa lastnoročno 
obdelovanje lesa ... 

In kaj se zanimivega obeta? S sep
tembrom začenja tudi Tehniški 
muzej Slovenije svoje "novo šolsko 
leto", ko bo skupinam osnovnošol
skih otrok poleg vodenega ogleda 
muzejskih zbirk omogočen še ogled 
demonstracije Teslovih poizkusov, 
ogled gozdne učne poti pod vod
stvom gozdarja, udeležba na kaligraf
ski delavnici in na delavnici tkanja 
ter na delavnici peke kruha. Dekle
ta, žene in babice že septembra vabi
mo na tečaj tkanja - in ker se nam na 
prelomu tisočletja obetajo novi časi, 
ste vabljeni tudi možje! Vsako drugo 
soboto v mesecu bo tudi za odrasle 
obiskovalce muzeja pripravljena 
delavnica peke kruha. Na delavnici 
bodo pod vodstvom pekovske mojs
trice v mentrgi zamesili vsak svoj 
hlebec kruha in ga po vzhajanju dali 
speči v pravo krušno peč, ki je del 
kmetijskega oddelka tehniškega 
muzeja. ( Za obe delavnici so zaradi 
številčno visoke udeležbe potrebne 
predhodne prijave po telefonu. ) V 
prednovoletnem obdobju pa ste vabl
jeni na delavnice kaligrafije in ilu-
miniranja, namenjene posebnim, 
ročno poslikanim in izpisanim 
voščilom. Aleksandra France 

NAŠ ČASOPIS izhaja enkrat mesečno za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrora-Polhov Gradec in Brezovica in ga brezplačno prejemajo vsa gospodinjstva v teh občinah. Uredništvo: Tone Janežič (odgovorni urednik), 
Simon Seljak (novinar in organizator). Naslov uredništva: NAS ČASOPIS, Tržaška cesta 1,1360 Vrhnika. Telefon uredništva: (061) 756-224 ali h.c. 755-121, int. 222 in 291. Telefaks: (061) 755-158. Elektronska pošta: 
Anton.Janezic @ siol.net. Pokličete nas lahko rudi na mobitel 0609/650-186. Gradivo za brezoviške strani sprejema časopisni svet občine Brezovica, Tržaška 390,1351 Brezovica, telefon ali telefaks 653-223. Oglasi: 1 cm 
v stolpcu za ekonomske oglase po 650 SIT, na p n i in zadnji strani dvojna cena. Oglasi za kulturoo-zabavne in športne prireditve z vstopnino po 400 SIT za cm v stolpcu. Zahvale so po enotni ceni 10.000 SIT. Mal i oglasi 
so brezplačni. Oglase lahko naročite pri sodelavcu NAŠEGA ČASOPISA, pomagali vam jih bomo tudi oblikovati. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Pridržujemo si pravico do jezikovnih popravkov propagan
dnih sporočil. Grafična priprava: Tomograf, s.p., Novo mesto. Filmi: Dolenjski list Novo mesto, d.o.o. Tisk: Delo-TČR, d.d., Ljubljana. 

http://siol.net


C a n k a r j e v d o m na V r h n i k i 

PREDSTAVITEV A B O N M A J E V Z A S E Z O N O 1999/2000 
A B O N M A K O M E D I J A 
Vinko Moderndorfer: VAJA ZBORA 
režija: Franci Križaj 
igrajo: Miha Nemec, Bojan Umek, Miro Podjed, Barbara Medvešček, Borut 
Alujevič, Janez Bermež, Drago Kastelic, Jagoda Vajt, Maja Štromar, Zvone 
Agrež, Bruno Baranovic, Anica Kumer 
gostuje: Slovensko ljudsko gledališče Celje 
iz vsebine: Vaja zbora se ukvarja s problematiko diletantizma in s perečim 
problemom njegovega financiranja. Gre torej za fenomena, s katerima je 
slovenska miselnost tesno povezana: fenomen zbora in fenomen vaje. Iz 
predstave je moč izluščiti resnično smešno in univerzalno podobo slovenske 
sedanjosti, znane že iz Cankarjevih del. Avtorjeva jedkost meri predvsem na 
malenkostna in nepomembna stremljenja, katerih nosilci so vase zaverovani in 
nesamokritični posamezniki. Ta stremljenja se nam bodo pokazala v vsej svoji 
moči in razkrila, zakaj smo takšni, kot smo, in zaradi katerega družba, ki ji 
pripadamo, spominja na razglašen, diletantski zbor. 
na sporedu: oktober 1999 

Neil Simon: JETNIK DRUGE AVENIJE 
režija: Jaša Jamnik 
igrajo: Bine Matoh, Mira Lampe-Vujičič, Milan Vodopivec, Nevenka Sedlar, 
Metka Franko kg., Dragica Kokot, Iztok Mlakar, Lara Jankovič, Nataša Konc 
gostuje: Primorsko dramsko gledališče Nova Gorica 
iz vsebine: Komedija predstavlja zakonski par iz New Yorka - lahko pa bi to 
bilo tudi katerokoli drugo mesto - kjer so ljudje iz dneva v dan izpostavljeni 
stresnim situacijam spričo pritiskov na delovnih mestih, utesnjujočih 
življenjskih razmer, onesnaženega okolja, razosebljenih sosedov, vse večjega 
nasilja, brezposelnosti,... Skozi trpke in hkrati smešne pripetljaje zakoncev, ki 
živita v enem modernih blokovskih stanovanj na newyorški Drugi aveniji, 
spoznavamo temeljne determinante našega vsakdana: kaj pravzaprav določa 
naše bivanje in osebnost; koliko smo ali znamo biti "kovači" lastne sreče; kaj bi 
v tem svetu vsesplošne modernizacije in tehnoloških napredkov, sploh še radi 
počeli, imeli, bili? 
na sporedu: november 1999 

zaradi shujševalne kure podhranjeni; so zeleni na Dunaju morda vedeli za 
posekano lipo; ali so Dunajčani Krpanu boj z Brdavsom podtaknili; kako so 
vzgajali cesarjevo hči in ali seje cesar bal svoje žene. Razjasnile se bodo 
zasluge Martina Krpana pri legalizaciji "šverca" in jasno bo postalo tudi od 
česa je odvisna prihodnost domače zemljice. 
na sporedu: februar 2000 

Jean Baptiste Poquelin Moliere: SKOPUH 
režija: Vilo Taufer 
igrajo: 
gostuje: Prešernovo gledališče Kranj 
iz vsebine: Si predstavljate kaj se zgodi, če se nekdo tako noro zaljubi v denar, 
da mu zmanjka ljubezni do ljudi? Ce si (ali pa tudi ne), vam bo po ogledu 
Skopuha vse postalo kristalno jasno. Kot v večini svojih komedij, Moliere tudi 
v tej ne prizanaša človeškim slabostim in napakam. Hinavščina, nadutost, 
snobizem in izumetničenost, ljubosumje, neumnost in seveda skopost so 
lastnosti, ki jih veliki komediograf predstavi kot "naglavne grehe" človeštva, 
svojo ostro kritiko pa seveda izpelje skozi smeh. Če vas "žre" vaša "ohrnija", si 

oglejte Skopuha in odleglo vam bo. 
na sporedu: marec 2000 
CENA abonmajske vstopnice: 7.000 
SIT 
CENA vstopnice za posamezno 
predstavo (izven abonmaja): 1.700 
SIT 
Gledališke predstave se bodo 
odvijale ob petkih, ob 20. uri. 

A B O N M A E N A J S T A 
Š O L A 
Ludvik Stfeda, Pavel Poliik: KO 
PRIDE ZVEZDA 
režija: Pavel Polak 
igrajo: Petra Caserman, Danilo 
Trstenjak, Davorin Kramberger 
gostuje: Lutkovno gledališče Maribor 
iz vsebine: Zgodbica o gospodu 
Zvezda, ki pride z neba na Zemljo, je 
pripovedka o prijateljstvu. Pregovor, 
da dobrega prijatelja spoznaš v 
nesreči, je tu še posebej razviden. 
Reči, ki jih gospod Zvezda kupi za 
najdeni srebrnik, podari pomoči 
potrebni pikapolonici, polžku in 
kosu. Vsi se veselijo njegovih daril, a 
gospod Zvezda ostaja žalosten. Le 
zakaj? Bodo tudi pikapolonica, 
polžek in kos znali pomagati njemu? 
Prisluhnite in izvedeli boste v 
pravljici Ko pride zvezda', 
na sporedu: oktober 1999 

Bina Štampe Žmavc: BAJKA O SVETLOBI 
režija: Pavel Polak 
igrajo: Petra Caserman, Karla Godič, Metka Jure, Maksimiljan Dajčman, 
Davorin Kramberger, Danilo Trstenjak 
gostuje:Lutkovno gledališče Maribor 
iz vsebine: Bajka o svetlobi je zgodba o pisateljici Svetki, ki išče pravljico ter o 
čudovitih svetlobnih bitjih, ki ji pomagajo tako, da ji pripovedujejo žalostno 
zgodbo o Lučkovem, najbolj razsvetljenem mestu na svetu. O Lučkovem, ki se 
nenadoma znajde v temi, ker je izgubilo lučko v očeh in lučko v srcu. Zatorej 
postane plen strašnih temincev - demona Prepadnika, veščure Groblje in 
veščure Arnulfije. In če bi bilo po teminsko, bi ubogo Lučkovo za zmeraj 
ostalo v temi. Na srečo pa v sirotišnici na koncu mesta živita otroka Okec in 
Lucija, ki neke temne noči sledita drobni, skrivnostni lučki lučkarja Florijana... 
na sporedu: november 1999 

Brendan Behan: TALEC, VOJAKOVA PESEM V BORDELU 
režija: Andrej Stojan 
igrajo: Danijel Šmon, Renata Radič-Berglez, Lili Bačer-Kermavner, Tone 
Bertoncelj, Roman Žun, Tanja Pajk, Kristina Oberžan, Zoran Močnik, Bojan 
Vister, Saša Klančnik, Brigita Tripkovič, Taja Vetrovec, Janez Usenik, Mirjam 
Pirnat, Irena Mrak, Peter Teichmeister 
gostuje: Šentjakobsko gledališče Ljubljana 
iz vsebine: Dogajanje je postavljeno v dublinsko prenočišče dvomljivega 
slovesa, katerega lastnik je nekdanji poveljnik IRE (irska republikanska 
armada). Večina oseb v Talcu je vzeta iz resničnega življenja, čeprav jih je 
avtor svobodno priredil za oder. Gre za pripoved o Tommyju, angleškem 
vojaku, kije štiri dni svojega življenja preživel kot naključni ujetnik IRE. 
Epizoda seje resnično dogodila v Belfastu. 
na sporedu: januar 2000 

Bogomir Vcras: ŽUR Z MARTINOM KRPANOM 
režija: Jaša Jamnik 
igrajo: Gojmir l.ešnjak - Gojc, Iztok Valic, Vojko Zidar, Bogomir Veras.'Milena 
Grm, Barbara Vidovič 
gostuje: Moje gledališče (Španski borci) Ljubljana 
iz vsebine: Komedija ponuja marsikaj nenavadnega, drugačnega kol Levstikova 
pripoved o Martinu Krpanu. Gre za humoren prikaz stranskih likov zgodbe. 
Med drugim bo /ur z Martinom Krpanom razjasnil določene okoliščine kot so: 
ali je Krpanova kobilica vedela za vsebino tovora; ali so bili cesarjevi konji 

Zvijezdanu Ladika: LISIČKA ZVITOREPKA 
režija: Ivica Šimič 
igrajo: Milena Grm, Barbara Vidovič, Bogomir Veras 
gostuje: Moje gledališče (Španski borci) Ljubljana 
ozadje: Lisička Zvitorepka bo prednovoletna predstava, katero bo popestril tudi 
obisk dedka Mraza. Zgodilo pa se bo še nekaj, kar bo otroke še prav posebej 
razveselilo. Dogodek naj ostane presenečenje. 
na sporedu: december 1999 

Marjan Pungartnik: SONČEK, KJE SI? 
režija: Pavel Polak 
igrajo: Petra Caserman, Karla Godič, Maksimiljan Dajčman, Danilo Trstenjak 
gostuje: Lutkovno gledališče Maribor 
iz vsebine: Sonček, kje si? je pravljica o koroških motivih. Pripovedke, 
prepletene z namišljenimi strahovi in duhovi, že od nekdaj burijo otroško 
domišljijo. "Zakaj mora imeti vsak kraj, gora ali drevo svojega duha?" je 
vprašanje, ki ga otroci v svojem starostnem obdobju, prav gotovo zastavijo 
staršem. Skrivnostni pomen Dobrega in Zlega, Strahu in Poguma, Gotovosti in 
Izgubljenosti, bo skušala razjasniti pričujoča pravljica. 
na sporedu: februar 2000 

CENA abonmajske vstopnice: 2. 000 SIT 
CENA vstopnice za posamezno predstavo (izven abonmaja): 600 SIT 
Lutkovne in igrane predstave se bodo odvijale ob sobotah, ob 16. uri. 

M L A D I N S K I A B O N M A 
Mladinski abonma za sezono 1999/2000 vključuje tri predstave v režiji 
Matjaža Javšnika in Valterja Dragana. Vsebinska tematika teh predstav bo 
namenjena predvsem odraščajoči mladini, bodisi dijakom ali študentom. 
Imena predstav kot so: SEX, DRUGS & ROČK ' N ' ROLL; IMPROL1GA; 
tretja predstava pa naj ostane presenečenje; so dovolj zgovorna glede 
aktualnosti problematike, ki se v sodobnem času nanaša na mladino. Tako bo 
druženje prijetnega s koristnim prav gotovo dobrodošlo. Mladinski abonma se 
bo pričel konec novembra oziroma v začetku decembra tega leta. Gledališke 
predstave bodo ob petkih, ob 20. uri. 
Bogosianova predstava Sex, Drugs & Rock'n'RolI seje razvijala v umetniški 
delavnici PS 122 v New Yorku na začetku devedesetih in je eden izmed 
številnih gledaliških performansov, ki jih je avtor napisal v zadnjem desetletju. 
V okviru Trnfesta sta performans kot prvo Bogosianovo delo v Sloveniji 
predpremierno predstavila igralec Valler Dragan, diplomant AGRFT, ki je 
delo tudi režiral in Matjaž Javšnik, dobitnik pokala za najboljšega 
improvizatorja v sezoni 1997/98. Gledališka predstava v produkciji Gledališča 
Glej bo na sporedu v mesecu novembru. 
Improliga bo navdušila privržence improvizacije, saj je tovrstno umetniško 
izražanje med mladimi še posebej priljubljeno. Spretnosti improvizatorjev 
bodo na ogled februarja 2000. 
Tretja in hkrati zadnja predstava v okviru mladinskega abonmaja, se bo odvijala v 
mesecu aprilu prihodnjega leta. Da bi ugotovili, zakaj je ta predstava presenečenje, 
bo potrebno počakati še nekaj časa. Vsekakor bo potrpežljivost nagrajena. 
CENA abonmajske vstopnice: 1. 800 SIT 
CENA vstopnice za posamezno predstavo (izven abonmaja): 700 SIT 

F I L M S K I A B O N M A 
Z letošnjo sezono filmskih abonmajev z izbranim tematskim filmskim 
sporedom, bomo nadaljevali sodelovanje s KRANJSKIM 
KINEMATOGRAFSKIM PODJETJEM, ki smo ga izvajali že v pretekli sezoni. 
Filmski abonma se bo pričel v oktobru in bo obsegal 20 filmov, razdeljenih v 
dva sezonska sklopa: deset v jesenskem in deset v spomladanskem obdobju. 
Da pa bo radovednost večja in navdušenost na preizkušnji, bo zadnji film iz 
posameznega sklopa ostal skrivnost. Vsebinska tematika filmskega abonmaja 
bo osredotočena na filmske uspešnice ter izrazito programske filme. Za filmski 
list s podrobnejšo predstavitvijo izbranih filmov, bo poskrbelo Kranjsko kino 
podjetje, takoj ko bo urejen spored. Pričakovati je, da naj bi se to zgodilo 
zgodaj jeseni. Vsekakor bo obveščenost pravočasna. 

V P I S A B O N M A J E V 
Vpis novih abonentov bo potekal od 
20. septembra do 15. oktobra 1999, 
pri blagajni Cankarjevega doma na 
Vrhniki, vsak delavnik med 10. in 12. 
uro ter med 16. in 18. uro. 
Novi abonenti dobijo ob vpisu program 
in koledar kulturnih prireditev. 
Dosedanji abonenti dobiju program in 
koledar po pošti. 
Vsi abonmaji imajo sedežni red, zato 

pohitite z vpisom! 
Plačilo vstopnic vam je na voljo v treh 
obrokih. 

P R O G R A M P R I R E D I T E V 
V M E S E C U 
S E P T E M B R U 1999 
Četrtek, 16.9.1999 ob 19. uri: 
SLOVENSKI SVETNIKI 
Založba Humar in SLKD Območna 
izpostava Vrhnika prirejata enkraten 
kulturni dogodek, ki neposredno 
pred obiskom svetega očeta v 
Sloveniji, ponuja predstavitev bogato 
ilustrirane in dokumentirane knjige 
avtorja Jožka Šavlrja, z naslovom 
Slovenski svetniki. Doslej izrecno o 
slovenskih svetnikih še nismo slišali. 
Škof Slomšek, ki bo letos razglašen, 
naj bi bil naš prvi slovenski blaženi. 
Na prvega svetnika pa bi morali še 
čakati. Pogled v našo zgodovino, ki 
nam ga odgrne pričujoča knjiga, nam 
pove, da temu vendarle ni tako. 
Petek, 24.9.1999 ob 20.uri: 

KONCERT IVANA HUDNIKA Z GOSTI 
Koncert glasbenika in urednika radia Ognjišče ter vsestranskega kulturnega 
umetnika, ki je znan tudi po udeležbah na dobrodelnih koncertih, še posebej 
Dobrodelni koncert za Madagaskar in Klic dobrote, bo poskrbel za pester 
glasbeni večer in obilo zanimivega dogajanja. 
Torek, 29.9.1999 ob 19. uri: ČAJ 
Ta širom sveta priljubljen napitek kot grm gojijo za pridobivanje nasladila. Na 
Kitajskem je čaj že od 4. stoletja dalje v navadi kot pijača, v Evropi pa smo ga 
pričeli piti šele v 17. stoletju. Vse o nasadih, rasti, vrstah in pripravi čajev, bo 
pripovedoval svetovni popotnik Štefan Fajmut. Da bo teorija zadovoljila 
prakso, bo prikazano tudi samo kuhanje čajev. Napitke, kijih lahko uživamo 
tople ali mrzle, bomo tudi poskusili. 
RAZSTAVA RISB, SLIK IN FOTOGRAFIJ 
Nizozemski avtorji KLAAS, LIDVVIEN in FENNEKE, bodo s svojimi 
umetniškimi izdelki na ogled v prostorih Cankarjevega doma na Vrhniki. 
Razstava bo potekala v drugi polovici septembra. Če vas zanima risanje, 
slikarstvo ali fotografija, edinstvenega dogodka res ne smete zamuditi. 
Vse prireditve bodo potekale v Cankarjevem domu na Vrhniki. 

I N F O R M A C I J E O P R E D S T A V A H I N P R I R E D I T V A H 
V Delovem KAŽIPOTU, na Notranjskem radiu, na radiu Vrhnika, v Našem 
časopisu ter v vitrini Cankarjevega doma na Vrhniki. 
Zaradi objektivnih težav gostujočih gledališč, lahko v programu nastopijo spremem
be, o katerih boste abonenti pravočasno obveščeni. 

PRISRČNO VABLJENI! 
Pripravila: Sabrina Zgajnar 



M E R L A K 
POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
Drenov Grič 99 pri Vrhniki 
Tel.: 753-807; 751-007 

C I T R O E N 
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p r e d D D V 
6 1 1 A l i PRODAJA VOZIL l l f V A MEHANIKA 
S A L U N POSREDOVANJE PRI PRODAJI A V T l i KLEPARSTVO 
W « l i W l l VOZILA NA ZALOGI f l f I V LIČARSTVO 

Drenov Grič 99, pri Vrhniki; tel.: 753-807, 751-007 

\d.d. $Št&® J&vtaAAerkur PSO B b ž i g r a d i 

1000 LJUBLJANA. SAMOVA14. SLOVENIJA 

POOBLAŠČENI SERVISNO PRODAJNI CENTER HYLH1DRI 
ACCENT - 120.000.00SIT ceneje - že od 1.325.825SIT na zalogi že novi COUPE 
P R O D A J A 
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L j u b l j a n e ! 

SERVIS 
061/13 44 317 
- garancijska in 
izvengarancijska 
popravila 
- originalni 
rezervni deli 
- vgradnja 
dodatne opreme 
- velika izbira gum 
- nudimo 
nadomestno 
vozilo 
- brezplačni 
preventivni 
pregledi na 
najmodernejših 
testnih napravah 

J&¥toAAerkur PSO Bbžigraddd 
1000 LJUBLJANA, SAMOVA 14. SLOVENIJA 

POOBLAŠČENI SERVISNO PRODAJNI CENTER 

FELICIA že od 1.307.748,00 SIT OCTAVIA že od 1.957.099SIT 
PRODAJA 
061/303 070 
UGODNI 
KREDITI DO 
5 LET 
STARO 
ZA NOVO 
Smo v centru 
Ljubljane! 
Salona: Samova 
14, BTC hala 3 

SERVIS 
061/303 061 
- garancijska in 
izvengarancijska 
popravila 
- originalni rezervni deli 
- vgradnja dodatne 
opreme 
- velika izbira gum 
- nudimo nadomestno 
vozilo 
• brezplačni preventivni 
pregledi na 
najmodernejših testnih 
napravah 

A V T O T R A D 

Sinja Gorica II. VRHNIKA, tel. 061/"5-/99. 751-346 

P R A Z N U J T E Z N A M I l O O L E T F I A T A 

R e k o r d n o n i z k a c e n a z a m o d e l e : 

P U N T O M A R E A 

B R A V O B R A V A 

M U L T I P L A 

- 120.000,00 SIT 
Z e l o u g o d n i k r o d l t n l p o g o j i z a v o z i l a 

F I A T P U N T O I n S E I C E N T O 
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MUZEJSKA GOZDNA UČNA POT: otvoritev v četrtek, 2.9. ob H.uri v Bistri pri Vrhniki. 
BIONIKA. Naravni vzori za tehniko prihodnosti. 
Gostujoča razstava nemškega muzeja Landesmuseum ftir Technik undArbeit in Mannheim, s sode
lovanjem Tehniškega muzeja Slovenije. Od 16.9. -15.12.1999. 

Paličnjak in robot, ki posnema svoj naravni zgled. 

TAKO SO DELALI..., demonstracije starejših tehnik dela in obrti, postopkov, znanj in spretnosti, 
22., 23. in 25., 26.9. 
MOTORJI IZ KOPRA.Pregled skozi razvojno dejavnost slovenske industrije motornih koles. Novi 
del stalne prometne zbirke. Od 2.julija dalje. 
Tečaji: 
Peka kruha v krušni peči: v soboto, 11.9., po predhodni najavi. 
Ročno tkanje na statvah: v petek, 17.9., po predhodni najavi. 
Na dan evropske kulturne dediščine, 24.9., je vstop v muzej prost! 
Posebni avtobus iz Vrhnike do Bistre in nazaj vozi vsako nedeljo tudi v septembru. 

Muzej je odprt: od torka do petka od 8.00 do 16.00, ob sobotah od 8.00 do 17.00, 
ob nedeljah in praznikih od 10.00 do 18.00. 

Ob ponedeljkih zaprto. 
Dodatne informacije dobite po telefonu 754 422. 

Vljudno vabljeni! 



P E S E M N E P O Z N A M E J A 

G O S T O V A N J E P E V C E V I Z S L O V A Š K E 

P e v c i s l o v a š k e g a M e š a n e g a pevskega z b o r a C o l l e g i u m C a n t u s i z B a n s k e B i s t r i c e 
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i n s l o v a š k i h n a r o d n i h p e s m i . 

Da reka - " Dober glas seže v 
deveto vas" in " Petje ljudi združu
je" - res držita, smo dokazali pevci 
Mešanega pevskega zbora Ivana 
Cankarja z Vrhnike in iz Logatca, 
ki ga vodi Lovro Grom in gostu
jočih pevcev slovaškega pevskega 
zbora Collegium Cantus iz Banske 
Bistrice, ki ga vodi Milan Pazurik. 
Pevci so prišli k nam na obisk in 
lepo smo jih sprejeli ter pogostili. 

V petek, 18.junija 1999, smo na 
pikniku obudili spomine na prvo 
srečanje (ko so nas povabili na 
Slovaško pred dvema letoma) in 
ob živi glasbi zaplesali v lovskem 
domu v Logatcu. 

V soboto, 19. junija 1999, pa 
smo jim razkazali Vrhniko, v Bist
ri so si ogledali Tehniški muzej. 
Zvečer smo mi nastopili med 
mašo v cerkvi sv. Pavla na Vrhni
ki, slovaški zbor pa je imel koncert 
po maši. Njihovo petje nas je 
očaralo in prav tako tudi druge 
poslušalce, saj so poželi glasen 
aplavz in deležni so bili pozitivnih, 
pohvalnih kritik. 

Naslednji dan smo imeli skupna 
nastopa med mašo v cerkvi Ro-
ženvenske Matere božje v Portoro
žu. Prekrasen ambient in dobra 
akustika v cerkvi sta omogočila, da 
je naše petje res čudovito zazvene-
lo. Zadnjo pesem Signora de la 
cime pa smo zapeli skupaj. Pozor
ni pogledi, nasmejani obrazi so bili 
znamenje, da smo dobro odpeli in 
v naših srcih je bilo prijetno toplo. 

Ogledali smo si Izolo in se po
tem vrnili na Vrhniko, kjer smo v 
restavraciji Blagajana 

(kjer so bili nastanjeni in kjer so 
jih dobro pogostili) še v slovo zape
li eni drugim. Dobre stvari se ved
no prekmalu končajo ... 

V ponedeljek se je od naših go
stov prišel poslovit tudi vrhniški 
župan Vinko Tomšič, ki je ob slo
vesu poudaril, kako pomembna so 
taka srečanja v zdajšnih časih, saj 
poglabljajo sodelovanje, strpnost 
in mir med ljudmi različnih narod
nosti. 

Karmen Osredkar, pevka 

V času gostovanja slovaškega 
zbora Collegium Cantus iz Banske 
Bistrice so nastali tudi tile stihi, ki 
sta jih spesnili dve naši pevki: 

KRONOLOGIJA GOSTOVANJA 
SLOVAŠKEGA ZBORA 
P E T E K , 18. 6. 
Dve leti sta minili 
in spet smo skupaj se dobili. 

Dolgo ste se vi vozili, 
da smo se med tem nekateri te 
skoraj okadill. 

V pozdrav ste nam zaplesali 
In nas rešili zadrege 
z jezikovnimi pravili. 
Golaža se niste branili, 
vinca ste rujnega pili in si 
s kruhom učinek vinca blažili. 

Ko vsi ste plesali, 
Zvonka z mesom opravka je 
imela, 
ga močno grela in veliko 
slovaških kontrolorjev imela. 
Ko ga je močno "šlatala", 

jo vsa slovaška srenja je 
občudovala. 

Smo še mislili, da trudni so bili. 
A ne! So ga še do enih pred 
Blagajano pili. 

SOBOTA, 19. 6. 
Karmen je ob osmih v Blagajani " 
šnops" točila, 
ki se ga nobena Slovakinja ni 
branila. 

V Bistri je bivši učitelj 
Janez Slovakom razlagal, 
kaj so pri nas imeli včasih in imajo 
ponekod še danes. 
Razkropili so se na vse strani 
in na koncu oni razlagali: 
" Bocje, drovce, postruh, kačke ... 
imamo tudi mi." 

Zelo so za štos ti Slovaki, 
znajo žurat, da je kaj, 
neumorni, neprespani 
so vseeno zvečer zapeli 
kot pravi kristjani. 

N E D E L J A , 20. 6. 
So logaški se pevci komaj dobro 
ogreli, 
so Lovrotu že dokončno možgani 
zavreli, 
da z mimiko vedeti, da danes ni nič 
bolje 
in odidejo slabe volje. 

Slovaki so na vaji sproščeno zapeli, 
šefu sledili, 
saj kot vedno reče za ogrevanje: 
" Nemajte strah za spjevan je". 

Smo med mašo res z dušo zapeli, 
Lovrotu Slovaki so sledili, 
kot bi jih z golažem podkupili. 
Vsak svoje smo zapeli, 
na koncu pa se skupaj vzeli 
in Signora de la cime zapeli. 

Odšli smo tudi do morja, 
ki ga ni pri vas doma. 
Bilo je tako lepo, 
da dveh Slovakinj na avtobus 
ni pravočasno bilo. 
(Se vedno ne vemo, 
kaj je z njima potem v avtobusu 
bilo.) 
Kriv ni , ampak dva, 
ki rada punce osvajata. 

Z vami nam je bilo lepo, 
upam, da nam bo še kdaj tako. 

Vrhnika, 20. 6. 1999 
Spesnili Karmen in Zvonka, pevki 

Slovaški Mešani pevski zbor Collegium Cantus iz Banske Bistrice in Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhni
ka po uspešnem nastopu v Portorožu. 

Pri organizaciji gostovanja 
so nam pomagali naslednji 
spozorji: 

Stašo Rejc, s.p., Pekarna 
Vrhnika, d.d., Blatnik, s.p., 
O b č i n a V r h n i k a , O r e l , 
d.o.o., Zveza kulturnih dru
štev Vrhnika, Ministrstvo za 
obrambo RS - Učni center 
Vrhnika, Tehniški Muzej Slo
venije, Cir i l Kržič, s.p., Ho
tel Delfin Izola, Zveza dru
štev upokojencev Slovence. 

Zadonela je pesem o morju . 

M u z e j s k o d r u š t v o V r h n i k a 

V zače tku avgusta smo zvedeli , da je o b č i n a namenila 
Muzejskemu društvu del prostorov v biv. Rokodelskem domu 
na Tržaški c. 23 na Vrhniki . Prostor je eden osnovnih pogojev, 
da bi društvo lahko začelo z zbiranjem predmetov, fotografij, 
tiskov in posameznih dokumentov, ki so se ohranili na po
dročju obč ine iz preteklih časov. Sprejelo bi lahko tudi že 
obljubljene zbirke in začel i realneje razmišl ja t i o d o m a č i 
muzejski zbirki . O podrobnejš ih načr t ih bomo v Našem ča
sopisu poročal i in seveda povabili vse občane k sodelovanju. 

Sicer pa je društvo poleg odkritja spominske plošče na rojst
ni hiši slikarja Jožefa Petkovška (1861 - 1898) spomladi letos 
- o čemer smo v majski številki Našega časopisa obš i rno po
ročali - izdalo še razglednico po Petkovškovi sliki Perice ob 
Ljubljanici in kot 2. številko revije Vrhniški razgledi zgodovin
sko povest iz naših krajev Rdeče nebo. Napisal jo je Ivan 
Malavašič iz Podlipe. Z a jesen načr tu jemo javno predstavitev 
te knjige. Avtorja bomo povabili, da bi nam povedal, kako je 
zbiral material za svojo povest in morda še kaj zanimivega, 
kar ni napisal. Organizirati nameravamo ogled ostankov rim
skega zidu od Verda do Zaplane. Ker je minilo letos petdeset 
let od smrti našega rojaka, slovenskega slikarja Mateja Sterne-
na (1870 - 1949), načr tu jemo organizirati predavanje o njem 
in njegovem delu in postaviti spominsko obeležje na njegovi 
rojstni hiši v Verdu. Če bo m o ž n o pa bomo pripravili še kako 
predavanje ali pogovor z rojaki (rojakom) in krajši strokovni 
izlet, če bo zanj dovolj zanimanja. 

Marija Oblak - Čarn i 

Novosti v Cankarjevi 
knjižnici za avgust 1999 
STROKOVNA LITERATURA 
ABC zavarovalništva : s praktičnimi primeri 
Adamlje, S.: Odlične jedi iz jagnjetine 
Ančnik, T.: Karate-Do za začetnike 
Arnot, B.: S prehrano proti raku na prsih 
Ash, T.: Dosje : osebna zgodovina 
Beaumont, G.: Osnove angleškega glagola 
Berdjajev, N.: Novi srednji vek : razmišljanje o 
usodi Rusije in Evrope 
Biggs, M.: Zelenjava 
Bloch, D.: Besede, ki zdravijo 
Bolles, R.: kakšne barve je tvoje padalo?: prak
tični vodnik za iskalce zaposlitve in tiste, ki žele 
spremeniti poklicno pot 
Boulton, S.: Kreta 
Breznik, B.: Osnove tradicionalnega karateja 
Brown, A.: Small spaces 
Carr, A.: Končno nekadilci - brez muke in za 
zmeraj! 
Conran, T.: The essential garden book 
Cortese, D.: Soline 
Cugmms, Z.: Očka, jaz sem najboljši : razvoj 
otrokove zaznave lastne šolske uspešnosti 
De Board, R.: Svetovanje za žabca : psihološka 
pustolovščina 
Dejan, V.: Zakon o zaposlovanju in zavarova
nju za primer brezposelnosti 
Deletić, Č.: Nevarni časi 
Demirsar, M.: Istanbul 
Devetak, S.: Pravica do različnosti 
Dokler, A.: Grško-slovenski slovar 
Dolenc, Bogdan.: Sejalec na ozarah 
Dolinšek-Bubnič, M.: Beri mi in se pogovarjaj 
z mano! : strokovni priročnik z nasveti za 
kreativno uporabo otroških slikanic 
Dom Marije in Marte in Dom sv. Jožefa, 
Logatec 
Douglas, M.: Miselni slogi: kritični eseji o do
brem okusu 
Ekker, E.: Franz Schubert 
Eliade, M.: Zgodovina religioznih verovanj in 
idej 
Fazinić, A.: Korčula 
Ferffila, B,: Japonska : dežela samurajev in 
robotov 
Flaker, V.: Odpiranje norosti: vzpon in padec 
totalnih ustanov 
Flower, J.: First certificate organiser 
Foucault, M.: Zgodovina norosti v času klasi
cizma 
Fras, M.: Prleška kuhinja 
Geografija Slovenije 
Glasser, W.: Ostati skupaj 
Golob, M.: Zdrava pamet, močna vera 

Graf, M.: Belgium 
Grdina, L: Spomini Helene Kottanner 
Greece 
Gržan, K.: V svetu omame : droge na Sloven
skem 
Hay, L.: Nikoli ni prepozno 
Hettinger, G.: Krasimo lončevino 
Hewings, M.: Advanced grammar in use 
Holc, M.: Mične gospodične 
Ivančič, A.: Radiestezija in škodljiva sevanja 
Jeffers, S.: Pogum odpira vsa vrata 
Kapš, P.: Na zdravje, starost 
Kaučič, I.: Ustavna ureditev Slovenije 
Khuč za določanje vretenčarjev Slovenije 
Končan, D.: Uvedba DDV : praktični primeri 
Kos, M.: Slovenska inteligenca : vloga in pers
pektive 
Koselleck, R.: Pretekla prihodnost: prispevki 
k semantiki zgodovinskih časov 
Kovačič, A.: Prva pomoč : priročnik za vozni
ke motornih vozil 
Kronika 20. stoletja 1920-1929 
Kronika 20. stoletja 1970-1979 
Kiibler-Ross, E.: Kolo življenja : spomini na 
življenje in umiranje 
Le Goff, J.: Intelektualci v srednjem veku 
Levinson, J.: Gverilski marketing 
Littauer, F: Osebnostna sestavljanka 
Ljutomer: 750 let prve omembe kraja : 1249-
1999 
Lotz, J.: Naravna in kulturna dediščina, Rusi
ja in Vzhodna Azija 
Macor, C : Aesontius 
Mariji: brezjanski romarji 
Mazel, J.: Zdrava vitkost za vse življenje 
Medvešek, M.: Abeceda borzništva 
Merlak, I.: Iz vere v luč : kratki življenjepisi 
svetnikov 
Mihalič, R.: Hitri vodnik po Microsoft office 
2000 
Miklošič, M.: Suho sadje in zelenjava : in nji
hove zdravilne lastnosti 
Mlakar, S.: Gabrijela Mrak, tolminska operna 
pevka 
Močnik, R.: 3 teorije : ideologija, nacija, insti
tucija 
Montanari, M.: Lakota in izobilje : zgodovina 
prehranjevanja v Evropi 
Mrhar, P.: Spoznajmo internet 
Murphv, R.: Essential grammar in use 
Nazor, A.: Hrvaški Jadran 
Nemanič, J.: Spoznajmo vino 
Neubauer, H.: Razvoj baletne umetnosti v Slo
veniji 
Novak, V.: Ognjemet dišav 
Novakovič, A.: Dubrovnik in okolica 
Oliver, J.: Croatia 
Osnove nemškega glagola 
Pesek, A.: Glasba I 
Pipher, M.: Sodobna Ofelija: obvarujmo oseb

nost odraščajočih deklet 
Pire, A.: Davek na dodano vrednost 
Pochert, T.: Sam svoj mojster 
Pollan, S.: Živeti bogato 
Poročilo o človekovem razvoju: Slovenija 1998 
Povvell, J.: Sreča izvira iz naše notranjosti 
Požarnik, H.: Proti toku 
Pressler, M.: Pripoved o Ane Frank 
Rakovec, R: Diete za hujšanje, zmanjšanje ho
lesterola in krvnega tlaka 
Rop, N.: 100 receptov sestre Nikoline 2, 3, 4 
Rucli, R.: Kozolec 
Scandinavia : Finland 
Seher, A.: Zgodovina premogovnika Velenje 
Senica, M.: Majhni - ali res? 
Sheasbv, A.: Zdrava prehrana za dojenčke in 
malčke 
Slovenija v Evropski uniji? : 132 odgovorov o 
procesu vključevanja Slovenije v EU 
Slovenska korporacija v evropskih razmerah : 
zbornik razprav 
Soros, G : Kriza globalnega kapitalizma : odpr
ta družba v nevarnosti 
Spears, R.: NTC's American idioms dietionarv 
Sproščena Slovenija : obračun za prihodnost 
Sruk, V.: Leksikon morale in etike 
Strašek, V.: Vodenje podjetja z vidika varovanja 
okolja v skladu z zahtevami standarda ISO 
14001 
Stres, A.: Etika ali filozofija morale 
Swan, M.: How english works 
Škiljan, D.: Javni jezik 
Špilak, Š.: Podjetniški priročnik 
Štolfa, Franc: Zdravnik in skladatelj dr. Anton 
Schwab : za 130-letnico rojstva 
Šuler, A.: Spoznajmo Visual Basic 
Thomas, B.: Britain 
Toplišek, J.: Elektronsko poslovanje 
Turk, R.: Clinton v Sloveniji 
Twentier, J.: Pozitivna moč pohvale 
Učinkovita izterjava dolgov 
Vancil, M.: Osnove košarke NBA 
Velike kulture sveta 1, 2 
Veyne, P.: So Grki verjeli v svoje mite? 
Vigarello, G.: Čisto in umazano: telesna higie
na od srednjega veka naprej 
Vodovnik, D.: Pekel, imenovan Rally Pariz -
Dakar 
Vrelec mladosti 2 : starodavna skrivnost petih 
tibetanskih vaj 
Vsak dan je lahko nov začetek : meditacije za 
ženske 
Vsestranska priprava plesalcev 
VVegscheider-Cruse, S.: Dekliški klepet: dnev
na razmišljanja za ženske vseh starosti 
Wijaya, M.: Bali 
Zasavje : A-Ž : priročnik za popotnika in 
poslovnega človeka 
Zbornik za zgodovino naravoslovja in tehnike 
Žibcrna, J.: Menica 

LEPOSLOVJE ZA ODRASLE 
Adorno, T.: Beležke o literaturi 
Albom, M.: Modrost starega učitelja 
Anton Knezova knjižnica 
Aškerc, A.: Zbrano delo 9 
Beckett, S.: Novele 
Benhart, F : Prepišno stanje 
Benjamin, W.: Hašiš 
Bergles, C : Čas darovanja 
Brizzi, E.: Jack Frusciante je zapustil skupino 
Brussig, T.: Junaki kot mi 
Clark, M. H.: Razdrta zibelka 
Cornwell, P.: Dokaz 
Cvetaeva, M.: Ujeti duh 
Čampa, I.: Mlin v grapi 
Čerin, A.: Vsi moji presedniki 
Čokoladka za žensko dušo: 77 zgodb, ki bodo 
ogrele vaše plemenito srce 
Dick, R: Ali androidi sanjajo električne ovce 
Grafenauer, N.: Odtisi 
Grdina, I.: Od Brižinskih spomenikov do raz
svetljenstva 
Hibbert, E.: Nevesta 
Ivan Pregelj 
Jamar-Legat, M.: Kaibetova hiša na škofjelo
škem Placu 
Jančar, D.: Konec tisočletja, račun stoletja 
Jenny, Z.: Soba s cvetnim prahom 
Johnson-Debeljak, E.: Tujka v hiši domačinov 
King, S.: Aparat 
Kocbek, E.: Dnevnik 1949 
Komar, M.: Pot iz mrtvila 
Korun, B.: Ostrina miline 
Kos, V.: O, svetloba, voda, zrak : sto kratkih 
pesmi o njih 
Kozak, J.: Zbrano delo 11 
Kozar, L.: Moji konjički 
Kramberger, T.: Spregovori morje 
Kurja juhica za dušo, Kuharica 
Kurja juhica za krščansko dušo 
Kurja juhica za otroško dušo 
Kurja juhica za žensko dušo II 
Levstek, Z.: Molčeči kamen 
Majcen, S.: Zbrano delo 6, 7 
Marguerite, D.: Heptameron 
Miller, W.: Slavospev za Leibov/itza 
Mrak, A.: Drugačen od drugačnih 
Mrak, D.: Labod : sonetni venec 
Mrak, D.: Luč.: sonetni venec 
Mrak, D.: Nevihta : sonetni venec 
Mrak, D.: Svoboda : sonetni venec 
Mrak, D.: Življenje življenju 
Na poti naprej - otroci sonca 
Naimy, M.: Mirdardova knjiga 
Pahor, B.: Zibelka sveta 
Peinkicher, L: Piromanka srca 
Prošnja za srečne otoke 
Rebula, A.: Cesta s cipreso in zvezdo 
Remarque, E. M.: Postaja na obzorju 
Sadar, D.: Lep pozdrav iz celice 49 

Senegačnik, B.: V iskanju izgubljene mere 
Svetina, I.: Ojdip v Korintu 
Šarotar, D.: Potapljanje na dah 
Špacan, L.: Svetlobni prah 
Tomanič, J.: Srobot: zbirka pesmi 
Trdina, J.: Moje življenje 
Vonnegut, K : Časotresk 
Woolf, V.: Lastna soba 
Zorman, I.: Ko odletijo lastovke 
LEPOSLOVJE ZA MLADINO 
Ballantyne, A.: Koralni otok 
Baxter, N.: Zacvilila bom! 
Baxter, N.: Začivkal bom! 
Baxter, N.: Zagagala bom! 
Baxter, N.: Zalajal bom! 
Brezina, T.: Prišlo je iz ledu 
Bryant, A.: Jamini in mreža 
Bryant, A.: Luce in čuden otrok 
Bryant, A.: Pogumno, Fen! 
Burnigham, J.: Mr Gumpy's Outing 
Carrol, L.: Mala Alica 
Disnev, W.: VValt Disney's Bambi in gozdne živali 
Dolenc, M.: Z masko v podvodni svet: izobraže
valna slikanica 
Domače živali 
Etko Mužetko 
Frančič, F.: Ne reci luni, da sem sama 
Frančič, F.: Zaklad svetega Jurija 
Goscinny, R.: Nikec in prijatelji 
Ingolič, A.: Čudovita pot 
Johnson, P.: Pasja mora 
Kobe, B.: Cigutke 
Kordič, T.: Travnik 
Korman, J.: Babe, Pujsek v mestu 
La Fontain, J.: Basni 
Lainšček, F.: Žlopi 
Lindgren, A.: Lotino kolo 
Ljubeznive živali 
Makarovič, S.: Teta Magda ali vsi smo ustvarjalci 
Mal, V.: Dvojni agent "Žardna" 
Mal, V.: Roki Rok 
Mastnak, G.: Lov za izgubljenimi rolerji 
Matč, M.: Smeh in solze moje doline 
Milčinski, F.: Pravljice 
Moj prvi živalski besednjak 
Pogumne živali 
Pohl, P.: Pogrešam te, pogrešam te 
Radovedni mladiči 
Ribičič, J.: Nana, mala opica 
Rode, J.: Zakaj je prišla Nevija 
Shipton, J.: Kaj pa očka? 
Sivec, I.: Enajsta ovira 
Smrkci 
Sykes, J.: Presenečenje za malega tigra 
Šenica, V.: Skrivnosti zmajevega mesta 
Širok, K.: Polžja hišica 
Tršar, M.: Zgodbe o psu Riku 
Velthuijs, M.: Žabec in pujsek 
Velthuijs, M.: Žabec in račka 
Vrabič, T.: Nasukani strah 



NOVA PUBLIKACIJA MUZEJSKEGA DRUŠTVA RAZSTAVA O T O M O S U V BISTRI 

I z š l a d r u g a š t e v i l k a V r h n i š k i h r a z g l e d o v MOTORJI IZ KOPRA 

Tudi naslovna slika Vrhniških razgledov je delo slikarja Ivana Malavašiča, 
ki predstavlja glavno osebo romana, JERNAČA. 

Vrhniško muzejsko društvo je v 
juniju izdalo drugo številko Vrhni
ških razgledov. V celotni številki je 
predstavljen roman RDEČE N E 
BO, pisatelja Ivana Malavašiča iz 
Podlipe pri Vrhniki. 

Predstavitev Vrhniških razgle
dov in samega romana bo v sep
tembru, knjigo pa je že moč dobi
ti v Cankarjevem domu na Vrhni
ki, na sedežu muzejskega društva 
(Marta Rijavec). O pisatelju Ivanu 
Malavašiču in njegovem romanu 
Rdeče nebo je predgovor knjige 
napisal Ivan Sivec, ki ga v celoti 
povzemamo: "Pred vami je roman, 
ki gaje napisal vaš znani domačin 
Ivan Malavašič. Verjetno v Slove
niji in tudi med našimi rojaki v 
zamejstvu in na drugih celinah ni 
človeka, ki se ne bi srečal z Ivanom 
iz Podlipe: kot pesnikom, slikar
jem ali pisateljem. Je eden najbolj 
znanih slovenskih ljudskih ust
varjalcev oziroma vsestranskih 
umetnikov, ki je izredno globoko 
prodrl v slovensko dušo. Lahko bi 
celo zapisal, da ima slovenstvo ves 
čas v svojem bistvu, pa naj odzva
nja v katerem koli odtenku. 

Glede na sodobne medije mno
gi Ivana najbolj poznajo kot pesni
ka oziroma kot ustvarjalca verzov 
za domačo glasbo. Mnogi gledajo 
to glasbo po strani, resnica pa je 
precej drugačna. Samo ta glasba je 

zrastla na slovenskih tleh in pones
la našo razpoznavnost daleč v svet. 
Temelji na ljudskem izročilu, ki pa 
so ga mediji izoblikovali v novo 
zvrst. Prav Ivan je tej glasbi na 
začetku vdihnil prijetno ljudsko 
sporočilo in tisti del otožnosti, ki 
ga ta glasba prinaša tako v no
vodobne vasi kot mesta. Domača 
glasba je pač sentimentalni krik po 
preteklosti, Ivanovi verzi pa so 
znali sentiment poudariti z ravno 
pravšnjo mero. Pravzaprav je v 
Sloveniji veliko tovrstnih verzi-
fikatorjev, ki se zgledujejo po 
Ivanu, kakovost Ivanovih sporočil 
pa potrjuje tudi Souvanova nagra
da za življenjsko delo. Nekakšen 
podaljšek in hkrati začetek nje
govega pesniškega ustvarjanja pa 
je Ivanova knjiga o pritrkavanju 
oziroma zvonjenju nasploh. Zvo
njenje nas pač spremlja od zibelke 
do groba, Ivanu pa so zvonovi ves 
čas peli - pesmi! 

Kot slikarja Ivana pozna marsi
kdo še nekoliko pobliže, saj so njego
ve oljne slike razobešene po vsej vrh
niški okolici, pa tudi po drugih kra
jih Slovenije in po svetu. Podobo 
svoje domače doline je postavil na 
ogled na več kot štiridesetih razsta
vah, imel pa je tudi deset samostoj
nih razstav. Pri tem je razveseljivo, 
da seje kot umetnik vedno naslanjal 
na domače občinstvo in da je naj

večkrat razstavljal prav na Vrhniki. 
Ivan pa je širšemu slovenskemu 

bralstvu znan tudi kot odličen pi
satelj povesti in romanov. Uredni
ki vedo, da tisto, kar pride izpod 
Ivanovega peresa, ni zapletena 
megla brez začetka in konca, am
pak smiselno povedana ljudska 
pripoved, navadno napisana v ša
ljivem tonu, kar je za Slovence še 
posebej redko pisateljsko nagne-
nje. V knjigah je doslej objavil 
deset povesti in romanov, v podlist
kih pa sedem. Največ je objavljal 
v Kmečkem glasu, Ognjišču in 
Družini. Je eden od začetnikov 
Kmečke knjižne zbirke, ki jo je leta 
1972 začel z izrednim uspehom -
in v visoki nakladi - izdajati Kmeč
ki glas. Ivan je bil ves čas eden od 
stebrov te zbirke. 

O romanu, kije pred vami, pa je 
Ivan zapisal: "Roman se dogaja v 
19. stoletju, okoli leta 1830." 

Jernej, dober in pošten fant, živi 
skupaj s svojo mamo Marjeto v 
skromni kajži v Češeriku. Kajža je 
last bogatega kmeta Smrekarja. 

Ker je bila včasih navada, da so 
revne fante lovili biriči za vojaško 
službo, kije včasih trajala tudi po 

. štirinajst let, so vzeli na piko tudi 
Jerneja. On pa je želel ostati doma, 
zato se je začel skrivati. Med skri
vanjem se je začel pajdašiti z ro-
kovnjači, ki so v tistih časih strašili 
po slovenskih deželah. Jernej seje 
tako nevede navzel njihovih navad 
in postal celo eden izmed naj
hujših. Zato gaje zapustilo dekle, 
on pa seji želi maščevati. Šele ko 
se sam sooči s smrtjo, se končno 
le zave svojega početja... 

Vsi kraji v romanu so imenovani 
s pravimi imeni, deloma pa tudi 
ljudje. Morda bo kdo rekel, daje to 
že bilo napisano. Toda zagotavlja
mo vam, da zna Ivan vsako zgodbo 
preplesti tako po svoje in drugače, 
da vedno nastane izredno zanimi
vo in berljivo berilo. Rdeče nebo je 
namenjeno tako mladini kot stare
jšim bralcem, pravzaprav vsem, ki 
jih zanima naša preteklost. 

In še nekaj, kar daje tako od
ločitvi, da je knjiga izšla v okviru 
Vrhniških razgledov, kot to, da ima 
Ivanovo pisanje res globljo vred
nost! Pred nekaj tedni je bil Ivan 
Malavašič sprejet v Društvo slo
venskih pisateljev. Vrednost nje
govega pisanja je potrdila stroga 
petčlanska komisija priznanih 
slovenskih besednih ustvarjalcev 
oziroma kritikov. To je pravzaprav 
potrditev, da vseh sedeminštiri-
deset Ivanovih povesti in romanov, 
kolikor jih je napisal, ni ustvaril 
samo v lastno veselje. Lani, ob 
Ivanovi sedemdesetletnici, se je 
zdelo to še nedosegljivo, zdaj pa je 
to že dejstvo. Čestitam v imenu 
vseh Ivanovih bralcev." S.S-

» Z A K O N « V N O V O S E Z O N O S K U P A J 

S K L U B O M V R H N I Š K I H Š T U D E N T O V 

Po poletnih počitnicah in dodatni obnovi je Za
kon spet odprl svoje duri. V novo sezono startamo 
z novimi močmi. In sicer z lepšo, preurejeno in bolj
še opremljeno dvorano, ki bo od zdaj naprej služila 
tudi kot galerija in čitalnica, ter s pomembno pri
dobitvijo - študentsko pisarno. Ta pisarna je nekak
šen mini sedež obeh v Zakonu delujočih društev, 
»Mladinskega centra Vrhnika« in »Kluba vrhniških 
študentov«. Opremljena bo z računalnikom in tele
fonom, v bližnji prihodnosti pa načrtujemo tudi 
dostop do interneta, ki bo za člane brezplačen. 

Ker mnogi še ne veste, da imajo vrhniški študentje 
svoje posebno društvo, bomo na tem mestu pred
stavili njegovo kratko zgodovino. KVŠ ali Klub 
vrhniških študentov je bil - med drugim tudi na pobu
do vrhniškega župana - ustanovljen leta 1997, ak
tivno je začel delovati letos poleti, koje v dogovoru 
z Mladinskim centrom Vrhnika dobil prepotrebno 
pisarno v prostorih kluba Zakon na Tržaški 11 v 
središču Vrhnike. Predsednik KVŠ je bil do pred 
kratkim David Srdič, študent Pedagoške fakultete, 
zdaj pa je to Denis Pavlin, študent zgodovine in filo
zofije na Filozofski fakulteti. Pisarna KVŠ se nahaja, 
kot že rečeno, na Tržaški 11, v septembru pa bo 
določen tudi urnik uradnih ur, med katerimi vam 
bomo na voljo za kakršna koli vprašanja. Trenutno 
nas lahko pokličete na telefon 755-751 ali pišete na 
e-mail: mcv_zakon@hotmail.com. 

KVŠ bo organiziral najrazličnejše prireditve in 
dejavnosti od športne rekreacije, organizacije nogo
metnih, košarkaških in drugih turnirjev, organizacije 
različnih izletov do kulturnih prireditev in izobra
ževalnih tečajev. KVŠ bo izdajal tudi svoj bilten, ki 
bo izhajal enkrat mesečno v obliki zloženke, poslane 
na naslove članov in drugih zainteresiranih. 

ČLANSTVO v Klubu vrhniških študentov: 
Član-ica KVŠ je lahko vsakdo, ki poda dokaz o 

rednem šolanju na fakulteti ali srednji šoli, torej 
vsaka študentka, študent, dijakinja ali dijak, stanu
joč v občini Vrhnika, Borovnica in Horjul. Dobro 
si velja zapomniti, da so člani-ce lahko tudi dijaki 
in dijakinje, in to iz vseh treh omenjenih občin! 
Vsak član ali članica bo prejel izkaznico s sliko, ki 
bo omogočala različne ugodnosti, vsekakor pa po
puste pri vseh prireditvah, ki jih organizira KVS. 

»Zakon« in Klub vrhniških študentov: 
Od septembra naprej bo v Zakonu prireditve 

organiziral tudi Klub vrhniških študentov. Število 
koncertov bomo sicer omejili na 2 ali 3 mesečno, 
obenem pa bodo to bolj popularni bendi, tako da 
bodo na svoj račun lahko prišli vsi, ne le peščica, 
ki jih zanima specializirana zvrst glasbe. Vsako 
soboto (!!!) bo v Zakonu plesni večer s popularni
mi didžeji, kot je npr. vrhniški Dr.Ašler. V letošnji 
sezoni bomo tudi nadaljevali z izredno obiskanimi 
POTOPISNIMI TORKI in občasnimi literarnimi 
večeri. Organizirali bomo tudi serijo manjših gleda
liških predstav oz. monodram z igralci, kot so 
Matjaž Jaušnik, Miha Brajnik, Zijah Sokolović ipd. 
ter teatri Ana Monro, Teater Gromki, Dejmo stisnt 
teater in drugimi. Konec septembra pa bo Klub 
vrhniških študentov v sodelovanju z Zvezo kul
turnih društev Vrhnika in Mladinskim centrom 
Vrhnika organiziral tradicionalni gledališki festival 
C A N K A R J A D A '99, na katerem se bodo Vrhniča-
nom predstavili različni ULIČNI TEATRI s pred
stavami, ki bodo več dni potekale na prostem - kaj
pak brez vstopnine. 

Skratka, za dijake in študente se na Vrhniki obe
ta lepši jutri - in to že danes. 

1. julija 1999 smo odprli v pro
metnem oddelku Tehniškega mu
zeja Slovenije v gradu Bistra pri 
Vrhniki stalno razstavo razvojne 
dejavnosti in dosežkov tovarne 
Tomos do začetka 80. let. Do
godek naključno sovpada z jubile
jem tovarne, ki v letošnjem letu 
beleži 45 let od ustanovitve in 40 
let, odkar so stekli stroji v novi to
varniški hali. Razlog, ki nas je 
vodil k pripravi razstave je, daje 
bila Tomos ena redkih slovenskih 
tovarn motornih vozil, kije preseg
la licenčne okvire in se oprla na 
lasten razvoj. Hkrati je bila edina, 
ki so jo in jo še poznajo skoraj na 
vseh kontinentih sveta. Iskanje po 
internetu nas lahko prepriča, da 
blagovno znamko Tomos cenijo v 
Evropi in Ameriki. O priljubljeno
sti Tomosovih mopedov na N i 
zozemskem, kjer ima Tomos tudi 
svojo tovarno, pričajo spletne stra
ni, posvečene Tomosu. Danes, ko 
nekdaj priljubljene Tomosove 
APN-e in avtomatike na sloven
skih cestah izpodrivajo vse bolj 
priljubljeni skuterji tujih blagovnih 
znamk ter se ime in dosežke doma
če znamke Tomos kar nekoliko 
zapostavlja, je 40-letnica dobra 
priložnost, da se ponovno spomni
mo dosežkov tovarne, ki seje v tem 
obdobju na svetovnih tržiščih us
pešno kosala s tujo konkurenco (in 
jo marsikdaj tudi prehitela). 

Ob koncu 50-tih let je Tomos 
pomagal utirati pot 50 kubičnim 
motornim kolesom v svetovni 
moto šport in v njem je tudi s svoji
mi dirkalnimi motornimi kolesi 
dosegel velike mednarodne uspe
he. Na Tomosovih dirkalnikih so 
se večkrat pojavile posamezne te
hnične rešitve, ki so predstavljale 
novost v svetovnem merilu. V cest
no hitrostnih moto dirkah je To
mos osvojil naslove državnega 
prvaka Nizozemske (1965), Italije 
(1969 in 1970), Švedske in Finske 
(1970). Serijska proizvodnja dir
kalnih motornih koles je prispe
vala tudi k množičnosti moto špor
ta v Jugoslaviji, kjer so Tomosovi 
dirkači osvajali naslove državnih 
prvakov v kategoriji motornih 
koles prostornine do 50 kubičnih 
centimetrov neprekinjeno od leta 
1962 do 1974. Enega največjih 
uspehov na športnem področju je 
Tomos dosegel leta 1982, koje 
Zdravko Matulja na Tomosovem 
dirkalniku dosegel naslov evrop
skega prvaka. 

V stalni razstavni zbirki, ki pri
kazuje razvojno dejavnost tovarne 
do 80. let, je prikazan tisti del To-
mosovega serijskega programa 
motornih koles izvenkrmnih mo
torjev in motornih črpalk, ki so 
pomenili mejnik v Tomosovi raz
vojni dejavnosti. Večjega zanima
nja javnosti bodo verjetno deležni 
prototipi in študije, ki iz takšnih ali 
drugačnih razlogov niso nikoli 
prišli na tržišče. Med njimi sta 
nekaterim že znana prototipa mo
tornih koles T175, kijih je tržišče 
po predstavitvah na sejmih v Beo
gradu, Milanu in Kolnu že nestrp
no pričakovalo. Slediti bi mu mor
alo motorno kolo Tomos 350, 
kakršnega si gaje želela tudi teda
nja J L A , vendar so v Tomosu ob 
krizi, ki jih je doletela leta 1979, 
opustili zamisel o njihovi izdelavi. 
T 175 je končal svojo pot v fazi pro
totipne serije, T 350 pa zgolj pri 
idejnih skicah. Redki vedo, da je 
Tomos že leta 1961 razvijal skuter 
z brezstopenjskim jermenskim 
menjalnikom (variator), kakršnega 
ima večina današnjih skuterjev, ali 
pa daje le nekaj let za tem razvijal 
tudi kolo s pomožnim motorjem, 
ki je spominjalo na priljubljeni 
Solex in skuter z dvostopenjskim 
menjalnikom brez enega samega 
zobnika,.... 

Tudi na področju cestno hitrost
nih dirkalnih motornih koles je 
Tomos marsikdaj oral ledino. Na 
razstavi je na ogled prvi dirkalni 
moped, s katerim je Tomos začel 
sodelovati na dirkah in moped, ki 
je po uporabljenih tehniških rešit
vah ob koncu 60. let pomenil revo
lucijo med GP motornimi kolesi. 

Poleg naštetih je na ogled še vr
sta drugih izdelkov, zamisli in pa
tentov, ki so nastajali v Tomosu. 

Avtor razstave: kustos promet
nega oddelka Boris Brovinskv 

Oblikovanje razstave: Mojca 
Turk in Polona Zupančič. 

OBVESTILO UČENCEM, KI STE SODELOVALI 
NA KVIZU 

V petek, 17. septembra ob 17. uri, bo v večnamenskem 
prostoru Osnovne šole Ivana Cankarja na Vrhniki 

PRIREDITEV Z ŽREBANJEM 
ob zaključku reševanja letošnjega vseslovenskega 

kviza z naslovom: 
France Prešeren in Gorenjska. 

Zabaval Vas bo pevec MARJAN SMODE. 
Povabite tudi sestre, brate, sošolce in prijatelje. 

Cankarjeva knjižnica Vrhnika 
Osnovna šola Ivana Cankarja 

Klub vrhniških študentov, Društvo MCV in ZKD Vrhnika 
organizirata festival uličnih gledališč 

CANKARJADA '99 
24. in 25. septembra na ulicah Vrhnike 

VSTOPNINE NI! 
Nastopajo: Teater Gromki, Teater Torpedo, Gledališče Trzin 

in vrhniški Dejmo stisnt teater 

mailto:mcv_zakon@hotmail.com
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D E L O VRHNIŠKIH POLICISTOV 

Od 1. septembra do 10. septembra stalna prisotnost na nevarnih križiščih 
Dočakali smo prvi dan šole, s tem pa veliko število novih udeležencev v prometu. Najmlajši učenci, 

prvošolčki so sploh prvič stopili skozi šolska vrata ter seveda tudi na vse šolske poti, k i j ih bodo osem ali 
pa devet let vodile v šolo ter iz šole. Te poti pa naj bi bile varne in še enkrat varne. Prav zaradi tega so se 
vrhniški policisti tudi letos temeljito pripravili na vse aktivnosti, ki naj bi vse šolske poti naredile varne. 

O d 1. septembra pa do 10. septembra bodo vrhniški policisti vseskozi prisotni na vseh nevarnih mestih 
in križiščih, kjer gredo otroci v šolo ter iz šole. Skupno v dogovoru s šolami so ocenili in določili, 
katere poti so za učence najbolj varne, še posebno to velja prav sedaj na Vrhniki , ko se rekonstruira 
Ul ica 6. maja. Posebno varnost in prometno učne ure so opravili na začetku pouka z vsemi prvošolčki 
v šolah na Vrhniki , Dragomerju in v Borovnici. Z učenci so na kraju samem pregledali prehode za 
pešce, križišča s semaforji in ostale šolske poti, vse v smislu priprave na samostojno šolsko pot in kot 
novi udeleženci v prometu. Brez sodelovanja vseh ostalih udeležencev v prometu pa šolska pot ne more 
postati varna. Zato moramo vsi vse storiti, da se držimo cestno prometnih pravil, še posebno pa v teh 
prvih šolskih dneh. 

Ob teh aktivnostih v prvih šolskih dneh pa so v mesecu avgustu ter bodo še naprej intenzivno nadzo
rovali cestni promet, k i seje v zadnjih mesecih zelo, zelo poslabšal, saj nas na to opozarja vsakodnev
na statistika. Povečale so se prometne nesreče s smrtnimi primeri, predvsem pri mlajših voznikih na 
motorjih in na motornih kolesih. Zato so te poostrene aktivnosti uvedene po celi Sloveniji. N a Vrhniki 
je tako vsakodnevno prisoten radar, ki meri prehitre voznike. Samo do danes je bilo v okviru vrhniške 
policijske postaje 360 prometnih nesreč (3 smrtni primeri, 46 s telesnimi poškodbami in 313 z mate
rialno škodo). V lanskem letu pa je bilo v enakem obdobju 292 nesreč (tudi 3 smrtni primeri), kar 
pomeni za 21 % več prometnih nesreč. To pa nazorno govori, da se je prometna varnost poslabšala. 

V nadaljevanju pa vam predstavljamo še delo policistov 
v času od 1.7. do 10.8.1999, z nekaterimi najbolj zanimivi
mi in tudi žalostnimi dogodki. 

Četrtek, 1.7. 
- Policisti so opravili kontrolo hitrosti z radarjem. Kar 34 

voznikov je imelo pretežko nogo. 
- V Dragomerju se je zgodila huda prometna nesreča. 

Zaradi neprevidne vožnje sta padla motorist in sopotnica, 
ki sta utrpela hude telesne poškodbe. 

Petek, 2.7. 
- Na vrhniškem klancu seje pripetila huda prometna ne

sreča. Voznica je nenadoma zapeljala levo in čelno trčila v 
nasproti vozeče vozilo. Utrpela je hude telesne poškodbe. 

Nedelja, 4.7. 
- Na komunalni deponiji je zaradi samovžiga zagorelo 

okoli 200 kvadratnih metrov površine. Požar so pogasili 
gasilci iz Sinje Gorice, Vrhnike in Verda. Večje škode ni bilo. 

- Vinjen voznik je prevozil rdečo luč, zato so ga prijavili 
sodniku za prekrške. 

Ponedeljek, 5.7. 
- Zaradi izsiljevanja prednosti se je pripetila prometna 

nezgoda, v kateri sta bila udeležena državljan Italije in Slov
enec. Ker je naš voznik tudi prehitro vozil, sta oba šla v 
takojšni postopek sodniku za prekrške. 

Torek, 6.7. 
- Policisti so imeli skrivni radar brez ustavljanja. Kršite

ljev je bilo menda ogromno. 
- Prevelika hitrost in premajhna varnostna razdalja sta bili 

vzrok za prometno nesrečo na Vrhniki, ki se je končala s 
telesnimi poškodbami. 

Sreda, 7.7. 
- Na Dragomerju so bili kar trije vlomi v osebne avtomo

bile. Izginili so predvsem dokumenti in denar. 
Četrtek, 8.7. 
- V kontroli hitrosti z radarjem je bilo kar 59 voznikov 

prehitrih. 
- Na cesti proti Starem malnu se je pripetila huda promet

na nezgoda. Med voznikom kolesa z motorjem in kolesarko 
je prišlo do oplazenja. Pri tem je voznik izgubil ravnotežje 
in padel. Utrpel je hude telesne poškodbe. 

Petek, 9.7. 
- Na Vrhniki je bilo vlomljeno v osebni avto. Storilec je 

razbil steklo in odnesel avtoradio. 

-V Bistri seje voznik osebnega avtomobila zaradi preve
like hitrosti in vinjenosti zaletel v odbojno ograjo. Voznik 
jo je na srečo odnesel brez poškodb. 

Sobota, 10.7. 
- Policisti so prijeli moškega in žensko, ki sta iz trgovine 

"odnesla" pršut in nekaj alkoholnih pijač. Trgovka ju je 
opazila, ko pa sta se odpeljala, soju policisti ulovili. 

Nedelja, 11.7. 
- Radar: kar 55 voznikov je bilo kaznovanih. 
- Policisti so umirili dva vročekrvneža, ki sta se stepla na 

javnem kraju. 
Ponedeljek, 12.7. 
- Obveščeni so bili o stekli lisici v Zaplani. O tem so se

znanili lovce. 
- V Borovnici sta se sprla in stepla dva občana, ki sta v 

dolžniško - upniškem razmerju. 
Torek, 13.7. 
- Radar: 31 voznikov prehitrih. 
- Ponoči so trije otroci pri OŠ Log - Dragomer razbili tele

fonsko omarico, cvetlične lončke in uničili cvetlične gredice. 
Sreda, 14.7. 
- V Peklu pri Borovnici se je pri vzpenjanju na tretji slap 

zgodila nesreča. Tam je namreč zdrsnil otrok in padel v globi
no 20 m. Na srečo je utrpel le lažje telesne poškodbe. 

- V Borovnici so našli in uničili štiri sadike konoplje. 
- Ponoči so bili obveščeni, da v Borovnici nekdo kliče na 

pomoč. Patrulja je našla starejšega bolnega moškega, ki je 
padel in se ni mogel vrniti v hišo. 

Četrtek, 15.7. 
- Na avtocesti je prišlo do poara na osebnem avtomobilu 

R5, ki je popolnoma zgorel. Domnevno je vzrok požara 
napaka pri dovodu goriva. 

Sobota, 17.7. 
- Na cesti Logatec - Vrhnika je zaradi prehitre vožnje s 

ceste zletelo vozilo in se prevrnilo. Avtomobil je popolno
ma uniče, voznik pa jo je na srečo odnesel brez poškodb. 

- Najdeno je bilo kolo rog - dakota, rdeče barve. 
- Na Vrhniki je bilo vlomljeno v osebni avto, iz katerega 

je bil odnesen avtoradio in zvočniki. 
Ponedeljek, 19.7. 
- Obravnavali so tatvino iz osebnega avtomobila. Iz od

klenjenega vozila parkiranega ob pokopališču je neznanec 
ukradel denarnico z dokumenti, čeki, karticami. Lastnica 

je medtem samo obiskala grob in zalila rože, vendar je tre
nutek nepazljivosti izkoristil tat. 

Sreda, 21.7. 
- Iz stanovanja na Vrhniki je tat odnesel kar 3 milijone 

tolarjev. 
-Zvečer so bili obveščeni, daje mladoletni sin očetu vzel 

avto in se odpeljal. Patrulja je avto izsledila, vozil pa gaje 
prijatelj, ki ima vozniško dovoljenje. Policisti so odpeljali 
avto in sina domov. 

Četrtek, 22.7. 
- Zaradi vožnje po nepravilni strani ceste je voznica oseb

nega avtomobila čelno trčila v nasproti vozeči kombi. V 
nesreči se je voznica hudo telesno poškodovala. 

- V Zaplani je strela zanetila požar na gospodarskem 
poslopju. Kljub hitrem posredovanju gasilcev je ogenj popol
noma uničil poslopje, hlev z živno in kmetijske stroje. 

Petek, 23.7. 
- Ponoči seje na bencinski postaji ustavil vojak iz vojaš

nice na Vrhniki in povedal, da je samovoljno zapustil 
služenje vojaškega roka. Policisti so obvestili vojaško polici
jo in odgovorne v vojašnici, ki so prišli po fanta. 

Nedelja, 25.7. 
- Na nadvozu v Sinji Gorici se je pripetila huda promet

na nezgoda. Ponoči se je čezenj brez luči peljal kolesar, za 
njim pa je pripeljal voznik osebnega avtomobila in trčil vanj. 
Kolesarje utrpel hude telesne poškodbe. 

Ponedeljek, 26.7. 
- Radar: 9 voznikov je bilo kaznovanih. 
- Ukradeno je bilo gorsko kolo znamke Rog, vijolične 

barve. 
- V Borovnici je voznica kolesa z motorjem izsilila pred

nost avtomobilu. Prišlo je do trčenja, v katerem seje motor-
istka lažje telesno poškodovala. 

Torek, 27.7. 
-V kontroli hitrosti z radarjem je bilo 36 voznikov kazno

vanih. 
- Obravnavali so kaznivo dejanje spolnega nasilja na mla

doletno deklico. Domnevnemu storilcu so odvzeli prostost, 
nahaja se v zaporu do izročitve preiskovalnemu sodniku. 
Primer je v rokah kriminalistov Policijske uprave Ljubljana. 

- Na Vrhniki je voznik osebnega avtomobila zaradi nepri
lagojene hitrosti zapeljal s ceste, se zaletel v montažno 
garažo in vožnjo nadaljeval čez vrt, zelenico in živo mejo. 
Z zbiranjem podatkov so voznika našli in ga prijavili sodni
ku za prekrške. 

Sreda, 28.7. 
- V kraju Pako pri Borovnici se je smrtno ponesrečil moški 

s traktorjem. Do nesreče je prišlo, koje pri obračanju sena 
na travniku zapeljal preblizu jarka. Traktor seje prevrnil in 
pod sabo pokopal voznika. Traktor ni imel varnostnega loka 
oziroma kabine. 

- Radar: 27 ugotovljenih prekoračitev hitrosti. 
Četrtek, 29.7. 
- Radar: 20 voznikov je bilo kaznovanih. 
- Intervencija na Vrhniki. Prišlo je do pretepa med dve

ma fantoma. Sprla in stepla sta se zaradi medsebojnega spo
ra. 

Sobota, 31.7. 
- Na cestninski postaji Log je bila poškodovana zaporni

ca na ABC sistemu. Do nezgode je prišlo zaradi velike hitro
sti vožnje v smeri proti zapornici. Zapornica se ni dvignila, 
nakaj jo je voznik zadel in zlomil. 

- Na cesti Podlipa - Zaplana se je zgodila prometna nesre
ča, v kateri sta bila udeležena dva osebna avtomobila. Oba 
sta vozila po sredi ceste in trčila. 

Nedelja, 1.8. 
- Preko noči so neznanci pod bazenom na Vrhniki razbi

jali steklenice in jih zmetali nekaj v bazen, nekaj v okolico. 
Imeli so veliko dela, da so pobrali steklo in očistili okolico, 
tako da ni bilo nevarno za obiskovalce. 

- Na avtocesti blizu cestninske postaje Vrhnika seje zgodi
la huda prometna nesreča. Neznani moški je prečkal avto
cesto, pri tem gaje voznik osebnega avtomobila zadel in zbil. 
Neznani moški je bil hudo telesno poškodovan in odpeljan 
v Klinični center. 

Ponedeljek, 2.8. 
- Vlom v vikend na Zaplani. Ukraden plinski štedilnik. 
-V Borovnici so zaznali kršitev javnega reda in miru. Sprla 

sta se bivša zakonca. 
Torek, 3.8. 
- Na cesti Vrhnika - Zaplana se je pripetila prometna ne

sreča. Voznik je zaradi hitrosti zletel s ceste, pri tem je 
nasedel in si poškodoval avto. 

- Na Verdu so obravnavali samomor starejše ženske. 
- Radar: 9 kaznovanih. 
Sreda, 4.8. 
- Radar: 28 prekoračitev hitrosti. 
- Pri prometni nesreči seje voznik osebnega avtomobila 

zaradi vožnje po levi strani ceste in pod vplivom alkohola 
zaletel v stanovanjsko hišo. Voznik jo je odnesel brez telesnih 
poškodb. 

Četrtek, 5.8. 
- Radar: 30 kaznovanih. 
- Prometna nesreča v Verdu. Udeležena sta bila tovorno 

vozilo in osebni avtomobil. Povzročitelj je bil voznik tovorne
ga vozila, ker je vozil po levi strani ceste. 

Petek, 6.8. 
- Tatvina ženskega, rumenega kolesa znamke Rog, stare

ga 15 let. 
- Tatvina moškega, sivega kolesa znamke Rog, prav tako 

starega 15 let. 
- V prometni nesreči na cesti Drenov Grič - Lesno Brdo 

je voznik zaradi neprilagojene hitrosti poškodoval svoje vozi
lo. 

Sobota, 7.8. 
- Vlom v stanovanjsko hišo na Stari Vrhniki. Neznanec je 

izkoristil odsotnost lastnikov, razbil je šipo, stopil v hišo, 
pregleda in premetal je vse prostore, na koncu pa ukradel 
zlatnino. 

Nedelja, 8.8. 
- Dobili so obvestilo, da se ob cesti na relaciji Laze -

Logatec sprehaja nag moški. Pregledali so območje, vendar 
moškega niso našli. 

- Na Vrhniki je prišlo do vloma v osebni avtomobil. Pri 
tem je bil odnesen avtoradio. 

- V Logatcu je pes ugriznil mimoidočega. Lastniku psa 
sledi prijava sodniku za prekrške. 

Ponedeljek, 9.8. 
- Radar: 15 prekoračitev hitrosti. 
- Na bencinskem servisu Lom seje ustavil avtobus z navi

jači nogometnega kluba Maribor, ki so bili napoteni na tek
mo v Lion. Bili so razposajeni in pod vplivom alkohola kršili 
javni red in mir. Prišlo je do tatvine raznih artiklov. Polici
sti iz Postojne so jih pridržali do prihoda Vrhniških polici
stov. Zaradi kršitve javnega reda in miru bodo prijavljeni k 
sodniku za prekrške, zaradi tatvine pa sledi prijava tožilstvu. 

Torek, 10.8. 
- Na avtocesti Vrhnika - Log je prišlo do skrajno 

neodgovornega ravnanja voznika osebnega avtomobila. 
Zaradi okvare je pustil vozilo na prehitevalnem pasu. Pri tem 
sta ostala žena in otrok v avtomobilu. To je predstavljalo 
ogromno oviro in nevarnost za druge udeležence v prometu. 
Za dodatno varovan avto so nemudoma poskrbeli policisti. 
Voznik osebnega avtomobila je bil pri tem seveda kaznovan. 

- V trgovini na Logu se je pripetila drzna tatvina, kjer je 
neznanec iz blagajne ukradel kaseto z okoli petsto tisoč to
larjev. 

V sodelovanju s komandirjem PP g. Škuljem pripravila 
Vesna Benkič in Aleš Kostanjevec, izbor dogodkov pa Simon 
Seljak. 

NOVICE IZ VOJAŠKEGA ŽIVLJENJA V 
VOJAŠNICI IVAN CANKAR NA VRHNIKI 

Otvoritev razstave "Odl ikovanja 

i n priznanja skoz i č a s " 

V sklopu Dnevov okepnomehaniziranih enot Slovenske vojske, je bila 
v vojašnici na Raskovcu pri Vrhniki v petek 30. junija krajša slovesnost, 
ki sojo popestrili z otvoritvijo razstave "Medalje in priznanja skozi čas". 
Gostitelj prireditve je bil poveljnik vojašnice podpolkovnik Robert Puš, 
kije vse goste nagovoril ter jih povabil na ogled zanimive razstave. Samo 
razstavo pa so pripravili in omogočili Muzej novejše zgodovine, Z W S , 
Zveza Sever, Heledis, DVZ Ponikve, Zveza borcev in udeležencev NOV 
in knjižnica Ivana Cankarja na Vrhniki. 

S.S. 

Polkovnik Robert Puš pozdravlja goste, ki so prišli na krajšo slovesnost ob 
Dnevu oklepnih enot Slovenske vojske. 

VEDNO RADI P O M A G A M O 
Negovanje in ohranjanje dobrih medsosedskih odnosov je vrednota, 

ki naj bi jo v slovenski družbi vse bolj upoštevali. Tudi vrhniški tankisti 
iz Vojašnice Ivan Cankar se trudimo v tej smeri zato pomagamo vsem, 
ki nas za pomoč zaprosijo, seveda v kolikor nam to omogočajo trenutno 
dane razpoložljive sile kot tehnična sredstva. 

Več let, predvsem v poletnih mesecih, s svojimi transportnimi vozili 
nudimo pomoč Zvezi tabornikov Slovenije pri prevozu šotorov ob nji
hovih taborih. Ob tradicionalni kiparski šoli v Kuclerjevem kamnolomu 
na Drenovem griču smo Skladu RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti 
drugič doslej pa naredili tudi nekaj prevozov za petintrideseti tabor pla
ninskega društva iz Vrhnike v Kamniško Bistrico. 

Vsa ta opisana in še vrsto neopisanih dejanj pozornosti nam daje neko 
notranje zadovoljstvo in sicer, da lahko na nek način tudi v miru poma
gamo civilni družbi. 

POSTAJAJO PRAVI VOJAKI 
Vojakom na služenju vojaškega roka v 54. okmb čas precej hitro mineva, 

na podlagi njihovih mnenj pa še prehitro. V obdobju dosedanjega 
dvomesečnega usposabljanja so dokazali že v marsikateri pravi vojaški prak
tični preizkušnji, kot na primer: različna bojna streljanja s puško, pištolo in 
mitraljezom, metanje bomb, vžig eksplozivov... 

Z različnimi pohodi od petih do petindvajsetih kilometrov ob normalni 
popolni bojni opremljenosti pa so uspešno upravili tudi preizkuse 
psihofizične vzdržljivosti. Zato se ni čuditi, da so vojaki, ki so sicer iz različnih 
koncev Slovenije, skoraj do potankosti spoznali z bližjo in širšo okolico Vrhni
ke, to je od Ljubljanskega vrha, Soteske, Pekla pri Borovnici, Ulovke, Planine... 

V prihajajočih mesecih pa jih čaka še zanimivejše specialistično uspo
sabljanje na bojni oklepni tehniki s povsem drugačno taktiko,kot sojo imeli 
doslej. 

SPOMINSKO SREČANJE 
V enem najlepših slovenskih krajev, kjer je doma avtohtoni konj Lipicanec, 

to je v Lipici, seje avgusta zbralo okoli 80 udeležencev slavne prve in druge 
tankovske brigade NOV. Na srečanju so se spomnili 55-letnice ustanovitve 
teh znamenitih enot, ki sta osvobodili vso jadransko obalo in dolino Soče 
ter čez Vršič izpeljali desant na Celovec, na koncu pa osvobodili še Trst. 
Vrhniški tankisti, ki drugače že vrsto let plodno sodelujemo z vsemi vete
ranskimi organizacijami na Slovenskem, smo z veseljem in ponosom spreje

li povabilo na omenjeno spominsko slavje. Razpravljalci so spregovorili o 
vlogi borčevske organizacije danes, se dotaknili posameznih poskusov neka
terih, ki se trudijo izničiti vlogo narodnoosvobodilnega odpora v Sloveniji, 
ki ga je le ta imel na II. svetovno vojno... Ob vsem tem so pohvalili doseda
nje sodelovanje s Slovensko vojsko in ZZB NOV. 

OBISK IZSELJENCEV 
V drugi največji državi na svetu v Kanadi, že dobrih štirideset let deluje 

Slovenska folkorna skupina iz Toronta, ki navdušuje starejše in mlajše gene
racije slovenskih izseljencev za ohranjanje slovenskega kulturnega izročila 
kot tudi materinega jezika. V dolgih desetletjih je pod skrbnim strokovnim 
vodstvom Cirila Sorska prikazala nešteto uspešnih nastopov. Je ena najus
pešnejših folklornih skupin v Kanadi, kar pričajo številna priznanja, ki so 
jih člani dobili ob različnih kanadskih folklornih festivalih. V njenih vrstah 
seje zvrstilo preko 600 plesalcev: sedaj v njej nastopajo že tudi otroci nekda
njih članov. Njeno delovanje ima v kanadskem družbenem okolju zelo velik 
vpliv in kvalitetno predstavlja živo vez med državo Slovenijo in Kanado. 

Skupina vedno znova pozitivno preseneča. Člani skupine so se tokrat od
ločili, da ob častitljivi obletnici delovanja obiščejo domovino in ji poklonijo 
štirinajstdnevno gostovanje z nastopi po slovenskih krajih od Prekmurja, 
Gorenjske, Dolenjske in na koncu zaključnega v Vojašnici Ivan Cankar. Ob 
tem je potrebno povedati, da je pri uspešnem gostovanju imela pomembno 
organizacijsko vlogo pri uspešnem gostovanju Izseljeniška matica, kije pred
stavljala tudi glavnega organizatorja. Ob njeni pomoči je nastala tudi prav 
tako zajetna knjiga o delovanju skupine. Dvoumi nastop bo pripadnikom 
l.lrbZO, 11. bZV, 54.okmb in 16.bNZP ostal v nepozabnem spominu. 

Samuel Lajevec 



TISKOVNA KONFERENCA NTK ETA PRESERJE 

V novo sezono z višjimi cilji 

Prvo potezo je potegnil župan Vinko Tomšič Vrhničanu Mateju Šebeniku, 
enemu najboljših mladih slovenskih šahistov. 

Odmevna zmaga selekcije Notranjske 

Namiznoten i šk i klub E T A -
P R E S E R J E , katerega generalni 
pokrovitelj je podjetje ETA, živil
ska industrija, d.d., Kamnik, je v 
sezoni 1997/98 osvojil 2. mesto, v 
sezoni 1998/99 pa 3. mesto v 1. 
SNTL. S tem rezultatom je ekipa 
dosegla zastavljeni cilj, to je uvrsti
tev v zaključne boje - v P L A Y OFF. 

To je samo kratka uvodna pred
stavitev najbolj uspešne športne 
ekipe v občini Brezovica, ki je bila 
podana na novinarski konferenci 
1. septembra v gostilni Zgornji 
Ki rn v Kamniku pod Krimom. 
Predstavitve članske prve ekipe, 
načrtov in ciljev za novo tekmo
valno obdobje 1999/2000 so se 
udeležili številni športni novinarji 
priznanih slovenskih časopisnih 
hiš. Samo predstavitev so podali 
predsednik N T K E T A Preserje 
Igor Petrovčič, komercialni direk
tor ETA d.d. Mišo Milkovič in tre
ner ekipe Franc Usenik. 

Letošnjo sezono se je ekipi 
priključil Saša IGNJATOVIČ (25 
let), kije stalni član reprezentance 
Slovenije. Po večletnem igranju v 
tujini (v Jugoslaviji) se je vrnil v 
Slovenijo. Z njegovim prihodom je 
ekipa veliko pridobila. Z izkuš
njami, ki jih ima, bo v veliko po
moč tudi drugim soigralcem v klu
bu. 

Ostali igralci: Pan Wei (26 let), 
Janez Petrovčič (21 let), Gašper 
Kastelic (23 let). Vsi štirje igralci 
bodo nosili največje breme v ekip
nem delu tekmovanja v 1. sloven
ski ligi - moški. 

V prvo ekipo sta vključena tudi 
mladinca Gregor Legiša (17 let) in 
Benjamin Rogelj (16 let), ki bosta 
dobila občasno priložnost v član
ski ekipi, več pa je od njiju pričako
vati v mladinski konkurenci. 

Sašo Ignjatovič je okrepil NTK ETA 
Preserje in z njim tako trener kot 
generalni sponzor računajo na naj
višji naslov v državi. 

Tudi cilji ekipe so se nekako 
dvignili in so zastavljeni na sigurno 
udeležbo v P L A Y OF, to je uvrsti
tev v finale med štiri najboljše 
ekipe v Sloveniji. Prav igralec Sašo 
Ignjatovič pa naj bi prevagal jezi
ček na tehtnici, da bi se ekipa lah
ko borila za naslov državnega prva
ka. Tudi na vseh ostalih domačih 
in tujih turnirjih in tekmovanjih, 
naj bi igralci dosegali najvišja me
sta v konkurenci posameznikov. V 
mednarodnem tekmovanju v poka
lu Nancy Evans pa računajo na 
preboj med šestnajst najboljših 
ekip v Evropi. 

Samo ekipa s trenerjem Fran
cem Usenikom je prav sedaj v pol
nem treningu. Opravili so tudi vse 
obveznosti do generalnega spon
zorja ETA, živilsko industrijo d.d., 
Kamnik, saj so tako ETO kot na
mizni tenis popularizirali na živil
sko kmetijskem sejmu v Radgoni 

ter na otvoritvi hipermarketa Mer-
cator v Ljubljani. Ta predstavitev 
je bila prav izvirna, saj so se igral
ci predstavili v popolni športni 
opremi za zeleno mrežo, vse v sti
lu slogana "Rekreacija na mizi". 

Kot je povedal komercialni 
direktor ETA, so tudi oni zadovolj
ni s celotno ekipo in prav ponos
ni, da so sponzorji. Pričakujejo pa 
najvišji naslov, če ne v letošnji se
zoni, pa v naslednji. Spregovoril je 
tudi najboljši slovenski igralec 
namiznega tenisa Sašo Ignjatovič 
in povedal, da se v klubu in v Pre-
serju izredno počuti, tudi igralci so 
postali prava "klapa", ki mora rodi
ti uspeh. 

Ob koncu predstavitve pa je go
stitelj lastnik gostilne Zgornji Kirn 
pripravil za vse prisotne zakusko 
in pogovor o težavah in uspehih 
slovenskega namiznega tenisa seje 
nadaljeval v zelo prijetnem vzduš
ju. 

Znan je tudi že razpored vseh 
tekem N T K ETA Preserje. Že v 
prvem kolu 18.9.1999 ob 17. uri bo 
veliki slovenski derbi v Ljubljani z 
Maxi Olimpijo. Ostale tekme pa so: 

25.09.1999 ob 17.00 Radlje : 
ETA Preserje 

09.10.1999 ob 17.00 ETA Pre
serje : Mor. toplice 

16.10.1999 ob 17.00 Učila 
Križe: ETA Preserje 

28.10.1999 ob 17.00 ETA Pre
serje : Maribor 

06.11.1999 ob 17.00 Petovia : 
ETA Preserje 

13.11.1999 ob 17.00 ETA Pre
serje : Radgona 

20.11.1999 ob 17.00 Era Tem
po : ETA Preserje 

27.11.1999 ob 17.00 ETA Pre
serje : Krka 

S.S. 

Sijajen uspeh 
Sebenika 
v Avstriji 

L o č e na K o r o š k e m . 
K o n č a n je O d p r t i med
na rodn i turnir , na kate
rem je nastopilo 136 igral
cev in igralk iz 6 d ržav . 
Od ig ra l i so 9 krogov po 
š v i c a r s k e m sistemu. N a 
stopilo je tudi nekaj slo
venskih šahis tov, k i so se 
dobro izkazali . Prijetno je 
preseneti l š e s t n a j s t l e t n i 
V r h n i č a n Matej Šeben ik , 
k i j e v m o č n i konkurenci 
mednarodnih mojstrov in 
mojstrov deli l drugo me
sto, pol t o č k e za zmago
valcem, h r v a š k i m mojst
rom F I D E F u č a k o m , po 
d o d a t n e m m e r i l u pa je 
zasedel peto mesto in si 
i zda tno poprav i l rat ing. 
Ža l je proti koncu turnir
j a popusti l P r i m o ž Šoln , 
k i je t r i kroge pred kon
cem še vod i l i n ime l real
ne m o ž n o s t i z a medna
rodno normo, a je izgubi l 
dvoboj s F u č a k o m in na 
k o n c u z a s e d e l s o l i d n o 
šes to mesto. L e p uspeh je 
dosegel tudi enajst letni 
L u k a Len i č , k i je zasedel 
o d l i č n o 37. mesto in po
kazal svojo nadarjenost. 

K o n č n i v r s tn i red: 1. 
F u č a k ( H r v ) 7,5 t o č k e , 
Kr izsanv ( M a d ž ) , Reich-
m a n n ( A ) , H o r v a t h 
( M a d ž ) in Šeben ik (Slo) 
- vsi po 7 točk , Šoln (Slo) , 
Neumeir, Felsberger (oba 
A ) , Bašagić (Slo) in Ober-
mayr ( A ) - vsi po 6,5, ... 
27. B r e z o v a r . . , 33 . N i -
količ. . , 37. L e n i č 5,5, (vsi 
Slo) i tn. 

A . P . 

ŠAHOVSKE NOVICE 

Vrhnika. Končan je dvokrožni 
prijateljski mednarodni dvoboj 
mladinskih selekcij Notranjske in 
avtrijske Koroške v šahu v kategori
jah od 10 - 16 let. Dvoboj je odprl 
župan Občine Vrhnika gospod 
Vinko Tomšič, ki je po kratkem 
pozdravnem nagovoru in kultur
nem programu potegnil prvo pote
zo v partiji na prvi deski med 
Matejem Šebenikom in Wolf-
gangom Eichertom. Prvi krog je 
prinesel ostre borbe in seje končal 
z dokaj gladko in visoko zmago 
Notranjske. Vrhničan Šebenik je 
kot beli hitro nadigral svojega 
nasprotnika in zanesljivo zmagal. 
Enako velja tudi za mladega Mu-
janoviča, Jeričevo in Zorka, ki so 
bili v prvem krogu zelo prepričljivi. 
S kančkom športne sreče so naši 
šahisti dobili prvi krog 7 : 3. Avst
rijski šahist i so za drugi krog 
napovedali revanšo in po dveh 

Borovničanka Tina Jerič, izhaja iz 
znane šahovske družine, je svojo 
nasprotnico obakrat premagala. 

St. Veit na Koroškem. Na odpr
tem mednarodnem turnirju je nas
topilo 182 igralcev in igralk iz 10 
držav, med njimi tudi številnimi 
šahisti iz Slovenije. Udeleženci so 
se pomerili v 9. krogih po švicar
skem sistemu. Zmagal je 
madžarski mednarodni mojster P. 
Horvath pred novim slovenskim 
velemojstrom Pavasovičem. Oba 
sta zbrala po 7,5 točke, zmaga pa 
je pripadla Madžaru zaradi boljše
ga Bucholza. Dobro sta se izkaza
la tudi Mazi in Tratar, ki sta zbra
la pol točke manj od zmagovalca 

urah igre se našim ni prav dobro 
pisalo. Nekaj pozicij je bilo slab
ših, nekaj pa izgubljenih, tako da 
bi kaj lahko doživeli visok poraz. 

Nato pa so naši izkoristili večjo 
izkušenost in začeli obračati polo
žaje v svojo korist. Šebenik je imel 
celo partijo dovolj dela, daje držal 
ravnotežje, časovna stiska pa je 
privila nasprotnika do te mere, da 
je izgubil nit in v taktičnih zapletih 
je Šebenik osvojil figuro in partijo 
dobil. 

Enajstletna Borovničanka Tina 
Jerič je prišla v popolnoma izgubl
jen položaj, a ga je znala tako 
zaplesti, daje izgubila samo kme
ta. Hrabro je kljub metu manj 
dvakrat odklonila remi, k i j i gaje 
ponujala nasprotnica in v končni
ci je izkušeno dobila partijo. Ble
stel je tudi enajstletni Jure Zorko, 
novi član ŠD Vrhnika, sicer 37. na 
lanskem svetovnem prvenstvu deč-

Jure Zorko pa je pred kratkim po
stal član ŠD Vrhnika in tudi on je 
prikazal zmagoviti partiji. 

in se uvrstila na tretje oz. šesto 
mesto. Turnirje štel hkrati tudi za 
prvenstvo avstrijske Koroške. Novi 
prvak Koroške je postal mag. Gvi-
do Kaspret. 

Vrstni red: 1. P. Horvath 
(Madž), 2. Pavasovič (Slo) - oba 
7,5 točk, 3. Mazi (Slo), 4. Gorba-
tow, 5. Altukhov (oba Rus), 6. Tra
tar (Slo), 7. Lehner, 8. VViedner 
(oba Aut), sledijo pa Kriszanv 
(Madž) , Kljukin (Rus), Rodkin 
(Isr), Gratwol (Rus), Kaspret 
(Aut) - vsi po 6,5 točke itn. 

A.P. 

kov do 10 let v Španiji, ki je v ost
rem napadu lepo nadigral nasprot
nika. 

Dobro seje iz slabše pozicije iz
vlekla šestnajstletna Mateja Kljun 
iz Nove Vasi, kije partijo dobila po 
vztrajni obrambi v lepem protina
padu. Simon Jernej je žrtvoval fi
guro, ki je nasprotnik ni smel spre
jeti, nato pa v taktičnih zapletih v 
nasprotnikovi časovni stiski osvojil 
figuro in zmagal. Srebrnič z avstrij
skim prvakom do 12 let Raggerjem 
po zmagi v prvi partiji ni ničesar 
tvegal v drugi partiji in je v izena
čenem položaju sprejel ponujeni 
remi. 

Tudi Četini se ni prav dobro pi
salo, saj ga je avstrijski podprvak 
do 14 let Glawisching popolnoma 
nadigral, po ostrem napadu osvojil 
dva kmeta. Ko seje ubranil direkt
nih groženj, je Četina vrnil kmeta 
in z aktivno igro kljub kmetu manj 
izsilil remi. Edino Martin Plavčak, 
ki se je sicer dobro boril, na kon
cu le ni uspel zakrpati vseh lukenj 
v svoji poziciji in je obakrat izgu
bil. 

Posamezni izidi po deskah: 
Šebenik - Eichert 2 : 0 
Jernej - Ertl 1,5 : 0,5 
Četina - Glawisching 1 : 1 
Plavčak - Lang 0 : 2 
Srebrnič - Ragger 1,5 : 0,5 
Zorko - Herget 2 : 0 
Mujanovič - Nuck 2 : 0 
Jernej A . - Schervvitzl 1,5 : 0,5 
Kl jun-Er t l C. 1,5 : 0,5 
Jerič - Walcher 2 : 0 
Skupni izid dvokrožnega dvobo

ja je bil 15 : 5 za slovenske šahiste. 
Izid je previsok, saj so imeli avstrij
ski mladinci kar precej športne 
smole, ko so zlasti v drugem krogu 
zapravljali dobre položaje in doži
veli previsok in nezaslužen poraz. 
Kljub vsemu pa je treba dati vse 
priznanje za dobro igro in bor
benost slovenskim šahistom, ki 
niso obupali v slabših položajih in 
so jih še zmogli preobrniti v svojo 
korist. Zahvala, da je do tega 
mednarodnega srečanja sploh pri
šlo gre županu Občine Vrhnika 
gospodu Vinku Tomšiču, kije pre
vzel pokroviteljstvo nad dvobojem 
in ga finančno podprl. Upamo in 
želimo, da si bi podobna srečanja 
nadaljevala tudi v prihodnje. Avst
rijski šahisti so nas povabili na 
Turnir Alpe - Jadran, ki bo v okto
bru letos v Celovcu. 

Ob tej priliki bi se rad iskreno 
zahvalil vsem, ki so pomagali pri 
organizaciji prireditve, še posebej 
pa našim sponzorjem Trgovini 
Kara, Pekarni Baškovč, Trgovske
mu podjetju L O K A , Avtohiši 
Seliškar, podjetju LIKO PRIS in 
podjetju Renault Pleško Cars, ki so 
omogočili, da so vsi udeleženci 
dvoboja dobili lična darila. 

Anton Praznik 

TENIŠKI TURNIR 

Gaberje champion 
ŠD Dobrova, Teniška sekcija, or

ganizira 11. in 12. septembra 1999 
tradicionalni teniški turnir GABER
JE CHAMPION za posameznike in 
posameznice. Tekmovalci bodo igra
li po sistemu devet (9) dobljenih ni
zov za posameznike in šest (6) za 
posameznice. 

Prijavnina znaša 1500 SIT in jo je 
mogoče plačati vsako popoldne na 
teniških igriščih v Gaberju. 

Zadnji rok za prijave je sreda, 8. 
septembra 1999, do 19.30. 

Žrebanje parov bo v sredo, 8. sep
tembra, ob 20.00 na teniških igriščih 
v Gaberju. 

Tekmovalci tekmujejo na lastno 
odgovornost. 

N T K E T A P R E S E R J E Z A L E T O 2000! 

Z m a g a E t e v L o n d o n u 

Niti dva meseca ni od zaključka minule sezone, pa so že v polnem teku 
priprave na novo sezono - za leto 2000. 

Lansko sezono je članska ekipa zaključila z osvojenim 3. mestom. V 
zanimivem zaključnem tekmovanju je v zadnji tekmi premagala ekipo 
Krke iz Novega mesta. 

Ob samem zaključku sezone smo se veselili uspešnega nastopa najm
lajših. V Zagrebu je potekalo mednarodno tekmovanje za kadete in mla
jše kadete. Na tem tekmovanju, ki se imenuje Zagiping, seje zbralo bli
zu 1.000 tekmovalcev. V ekipnem delu v konkurenci mlajših kadetov je 
ekipa namiznoteniškega kluba Eta Preserje osvojila 3. mesto, kar je izre
den uspeh v taki konkurenci. Ta uspeh sta dosegla Jan Lenarčič in Dam
jan Repar. 

Kot že vrsto let, se je tudi za sezona končala s piknikom in načrti za 
novo sezono. 

Prva novica ob začetku nove sezone: Saša Ignjatovič se vrača v Slov
enijo, in to v Preserje! 

Ekipa, ki tekmuje v evropskem pokalu Nancy Evans (po kakovosti je 
to drugo najmočnejše klubsko evropsko tekmovanje), je v prvem krogu 
dobila za nasprotnika angleški klub JAGS iz Londona (osvojili so 3. 
mesto v angleškem prvenstvu). V London so poleteli igralci Saša Ignja
tovič, Janez Petrovčič in Pan Wei s trenerjem Usenikom ter predsednik 
kluba Petrovčič. Petčlansko ekipo, ki jo gostijo domačini tekme, so pri
jazno sprejeli že na letališču. 

Preserci so na tej tekmi zaigrali zelo uspešno in zmagali kar s 4 proti 0! S to 
zmago se je ekipa uvrstila med 32 evropskih ekip v tem tekmovanju. Kljub po
razu so gostoljubni domačini naslednji dan popeljali našo ekipo na ogled Lon
dona in njegovih znamenitosti. 

Po opravljenem žrebu je nov nasprotnik portugalski klub Desportivo Maxi-
com Abel Viera. Tekma bo v soboto, 4. septembra 1999, ob 18. uri v Preserju! 
Morebitni uspeh (uvrstitev med 16 klubov), to je zmaga, bi pomenil največji 
mednarodni klubski uspeh ekipe namiznoteniškega kluba Eta Preserje. 

Zaključne klubske priprave potekajo v Murski Soboti (skupno z domačimi 
igralci). Na pripravah so gosti naše ekipe tudi trije igralci iz Nemčije, med ka
terimi je tudi dobitnik srebrne medalje iz letošnjega evropskega prvenstva za 
kadete. Priprave so zelo naporne, še posebno za člansko ekipo, ki v popoldan
skem času na sejmu v Gornji Radgoni promovira izdelke podjetja Eta, Kam
nik, ki je generalni pokrovitelj našega kluba. 

Vse ljubitelje pingiča vabimo na ogled tekem naše ekipe tako doma kot v gos-
teh. 

IO NTK Eta Preserje 

ŽAK LJUBLJANA VABI MLADE ATLETE 
Čas, ko se začne novo šolsko leto je tudi čas, ko letni športi počasi prepuščajo mesto dvoran

skim in zimskim. Za letne športe se začenja sezona priprav in vadbe. Tudi kraljica športov, ki 
spada med elementarne športe, tovrstna vadba pa prinaša tudi vrsto koristnih gibalnih sposobnos
ti, v začetku septembra začenja z novim vadbenim letom. 

Železničarski atletski klub iz Ljubljane, ki domuje na atletskem štadionu ŽSD Ljubljana v Spodnji 
Šiški, poleg vrhunske atletike skrbi tudi za razvoj mladih atletov in atletinj. Pri pionirjih in pion
irkah smo vodilni atletski klub tako po osvojenih medaljah, zadovoljstvu otrok, kot s strokovnimi 
prijemi, najbolje opremljenim objektom za poletje in z atletsko dvorano za zimsko vadbo. V šol
skem letu 1999/2000 bo vpis otrok za redno vadbo potekal od 1. do 25. septembra. Pravočasen 
vpis bo omogočil vadbo otrok v dvorani našega štadiona v zimskem času (od oktobra letos do maja 
2000). Program vadbe bo potekal 32 tednov (vsak teden po dve vadbeni enoti) - skupaj 128 ur, 
začetek vadbe pa bo že 9. septembra. 

Pravkar končano svetovno atletsko prvenstvo, ki je tudi ŽAK Ljubljani prineslo zmagoslavje z 
11. mestom Matije Šestaka, je zagotovo spodbudilo k vadbi množico bodočih atletinj in atletov, ki 
želijo teči, skakati ali metati. 

Vpis lahko opravite v času uradnih ur v pisarni kluba vsak delovni dan (razen petka), od 15.30 
do 17.30. 

Žiga Čeme 

Odmeven uspeh slovenskih šahistov 



ŠPORTNA Z V E Z A VRHNIKA 

Š p o r t n e p r i r e d i t v e 

Občinska liga mali nogomet, 5.9.1999 
organizator: ŠD Sinja Gorica 
kontaktna oseba: Ržek Vojko 
Občinska liga v balinanju, 9.9.1999 
organizator: Športna zveza 
kontaktna oseba: Miro Gruden 
2. gorski tek na Planino, 19.9.1999 
organizator: Športno društvo Povž 
kontaktna oseba: Franci Petkovšek 
Državno prvenstvo v tradicionalnem lokostrelstvu in srednjeveškem 

mečevanju Bistra, 18.-19.9.1999organizator: grad Bistra 
kontaktna oseba: Klemen Frank, 756-119 
Občinsko in odprto prvenstvo s kolesi v Podlipo, 19.9.1999 
organizator: ŠD Lipa 
kontaktna oseba: Železnik Zdravko 
Turnir v balinanju, obletnica B sekcije ŠD Dragomer, 25.9.1999 
kontaktna oseba: Branko Šafran 
20 gozdni tek Ulovka, 17.10.1999 
na l lovki start ob 10. uri 
organizator: ŠD Povž 
kontaktna oseba: Franci Petkovšek 
Ostale informacije na Športni zvezi Vrhnika, 754-484, Miro Gruden 

Vsa športna društva in ostale občane obveščamo, daje v izdelavi 
urnik zimske vadbe, zato oddajte prijave za termine na Športno zve
zo, Tržaška c. 9, Vrhnika. Informacije Miro Gruden, 754-484. 

Obveščamo tudi ostale občane in gostince, da oddajamo telovad
nico tudi za prireditve - razstave - koncerte. 

Interesenti naj se /.glasijo na Športni zvezi Vrhnika, Tržaška c. 9 

TENIŠKE NOVICE 

12 parov na občinskem prvenstvu 

Teniška sekcija Dragomer - Lukovica je že po tradiciji izpeljala občin
sko prvenstvo Vrhnike v tenisu za dvojice. Tekmovanje je bilo v soboto 
28. avgusta, katerega pa seje presenetljivo udeležilo le 12 parov. Tekmov
alci so bili razdeljeni v štiri skupine, kjer sta se v nadaljnje tekmovanje 
uvrstila prvo uvrščena para. V polfinalu sta bila naslednja rezultata: 

Petkovšek S., Petkovšek J . : Kukec, Bevk - 9 : 5 
Seljak, Kavčič : Pečini, Mlakar - 9 : 5 
Tako sta se v finalu pomerili dvojici Seljak, Kavčič proti bratoma Pet

kovšek. Po zelo lepi in borbeni igri, kjer sta brata petkovšek nudila močan 
odpor proti favoritoma Seljaku in Kavčiču, sta slednja le zmagala. Za 
tretje mesto pa sta z bolj zbrano igro Kukec in Bevk premagala edino 
domačo dvojico, ki seje uvrstila v borbe za najvišja mesta. Rezultata sta 
bila: 

za prvo mesto: 
Seljak, Kavčič : Petkovšek S., Petkovšek J. - 7 : 5; 6 : 4 
za tretje mesto: 
Kukec, Bevk : Pečlin, Mlakar - 9 : 6 
Prvi trije pari so iz roke predsednika domače teniške sekcije prejeli 

pokale za osvojena mesta na občinskem prvenstvu v tenisu za dvojice. 
S.S. 

Od leve: Kavčič. Petkovšek, Zvonar, Fieko, Božič, Seljak in Miklavčič. 

T e n i š k i tu rn i r Y E L L O W P U B 

V začetku meseca julija je gostilna Yellow Pub iz Vrhnike oragnizirala 
tradicionalni turnir v tenisu za moške in ženske. V moškem delu turnir
ja je nastopilo 37 igralcev, od tega vsi najboljši vrhniški tenisači. Zelo 
zanimive igre sije ogledalo kar lepo število ljubiteljev tenisa. 

Rezultata polfinala sta bila: 
Kavčič P.: Petkovšek S. - 9 : 5 
Seljak A. : Kukec G. - 9 : 6 
V finalu pa je mlajši Kavčič P. z dobro igro premagal Seljak A. z 9 : 5. 

Ženske pa so nastopile samo tri in so se pomerile vsaka z vsako. Vrstni 
red pa je bil naslednji: 

1. Marta Božič 
2. Vlasta Ficko 
3. Tina Miklavčič 
Vtolažilni skupini tenisačev, ki so izgubili v prvem kolu, pa je zmagal 

Žiga Zvonar. 
Prvim trem najboljšim tenisačem je lastnik Y E L L O W PUBA podelil 

pokale. Vsi tekmovalci pa so prejeli praktične nagrade, katere so prispe
vali: O R E L d.o.o. (Vrhnika), Mesnica Čižman (Ljubljana) in Carlsberg 
(Calvpso Ljubljana). 

S.S. 

T e n i š k i t u r n i r V e t e r K u p 

Ob dnevu državnosti, 25.6.1999, je na teniških igriščih v Gaberju pri 
Dobrovi potekal teniški turnir Veter Kup, ki je veljal tudi za občinsko 
prvenstvo občine Dobrova - Polhov Gradec. Navkljub malce neugodne
mu prazničnemu terminu in nekoliko manjši udeležbi so bili odigrani 
izredno zanimivi teniški dvoboji, v katerih je s svojo borbenostjo in 
požrtvovalnostjo navduševal Roman Rozman in spravljal ob živce 
nasprotnike vse do zaključnih dvobojev za najvišja mesta in zaradi 
preutrujenosti osvojil nehvaležno 4. mesto za pokal Veter Kup. 

Posebej pa je treba pohvaliti tudi mlajše dečke, ki so pokazali veliko 
znanja in teniške spretnosti, še posebno oba finalista, Igor in Dejan, ki 
sta navdušila s svojo zanimivo igro. 

Občinsko prvenstvo - rezultati: 
Moški: 
1. Igor Božičnik 
2. Dare Trobec 
3. Roman Rozman 
4. Milan Dobnikar 

Dečki: 
1. Igor Stok Gabrijelčič 
2. Dejan Sečnik 
3. Martin Rozman 

Veter Kup - rezultati: 
Moški: 
1. Uroš Jereb 
2. Tadej Muha 
3. Dejan Mesec 
4. Roman Rozman 

Ženske: 
1. Veronika Logar 
2. Viktorija Jereb 
3. Nataša Logar 

Poletna sobota ženske balinarske sekcije 
V soboto, 17. julija 1999 je ženska balinarska sekcija pri Društvu upo

kojencev Vrhnike, organizirala prijateljski balinarski turnir. Udeležile so 
se ga vse prijavljene ekipe razen Starega trga. Manjkajočo ekipo je na
domestila moška ekipa, ki deluje v okviru ženske sekcije. Tekmovanje je 
potekalo pod vodstvom sodnika Marijana Križaja. Tekmovalce sta ob 
prihodu pozdravila predsednik Društva Janez Pečar in predsednica 
sekcije Anica Dolenc. Zaželela sta prijetno počutje na Vrhniki in vsem 
še obilo športne sreče. Po končanem predtekmovanju seje vsem prileg
la malica, ki jo je prispeval glavni pokrovitelj Jani Marinčič. Bograč je 
bil odličen, so ga pohvalili vsi tekmovalci. Med tem odmorom je poteka
lo bližanje v krog. S šestdesetimi točkami je zmagala Preserčanka Mari
ja Smole, kije veselo odnesla pokal domov. Ostali rezultati so naslednji: 
1. Preserje, 2. Postojna, 3. Žiri, 4. Vrhnika (moški), 5. Vrhnika (ženske), 
6. Moste, 7. Logatec, 8. Krim - Rudnik, 9. Borovnica. 

Med tekmovanjem pa je ŽBS poskrbela tudi za razvedrilo in korist. 
Organizirala je srečolov. Vsaka srečka je pomenila tudi dobitek. Vsi kupci 
srečk sicer niso bili zadovoljni z dobitkom, nekateri pa prav prijetno pre
senečeni. Vsi so obljubili, da bodo na turnir s srečolovom še prišli. Lepa 
sončna sobota, borbene tekme, prijetna senca na balinišču in ponosni 
zmagovalci s priborjenimi pokali, so prispevali, daje bilo slovo v poznih 
popoldanskih urah prisrčno. Nekatere vezi so se utrdile, druge šele začele. 

Dobitke za srečolov ter jedila in pijačo za pogostitek ekip ob prihodu 
so prispevali: E V E X , C O M I N G , K A R A , WIT BOY, M E R C A T O R CE
STA 6. M A J A , C A N K A R J E V A ZALOŽBA, GANEŠ, P L E T I N A , 
B L A G O V N I C A , D l C N A , N A D A - V R T N A R I J A , D R A G I C A - FRI-
ZERIJA, JANI ROŽMANEC - MIZARSTVO, Z I K O M , P E N K O - ELPE, 
DEŽNIK PUZIGAČA, OREL, BOTER, Y E L O W PUB, K Z V R H N I K A , 
M E S A R I J A B L A T N I K , T R G O V I N A - HRIB, K O C K A , M A R K E T -
M E T A , PETKOVŠEK SLAVI, D O L E N C IGOR, M A X I M . Ženska bali
narska sekcija se vsem darovalcem lepo zahvaljuje. Zahvala pa tudi vsem 
članicam, ki so ročnimi deli in drugimi artikli povečale sklad dobitkov. 

ŽBS D U Vrhnika 

B a l i n a r s k i tu rn i r D U V r h n i k a 

Balinarska sekcija DU Vrhnika je v maju organizirala 12. tradicional
ni turnir v balinanju. Turnirja seje udeležilo 12 ekip (6 moških in 6 
ženskih). Čeprav vreme v začetku dopoldneva ni bilo naklonjeno igral
cem in obiskovalcem, je bilo vzdušje kljub temu veselo. Za pravilen potek 
tekmovanja sta skrbela sodnika Jože Leskovec in Marjan Križaj. Pred 
finalom so se udeleženci turnirja pomerili tudi v bližanju, kjer je zmagal 
Slavko Pantič. 

Ženske so tekmovale na igrišču DU, moški na igrišču Blagajana- IUV, 
finalne tekme pa so bile na igrišču D U Vrhnika. 

Izvedbo turnirja so poleg Društva upokojencev omogočili še Pekarna 
Vrhnika, Mesarstvo Blatnik, Pekarna Adamič in Gostilna Marinčič. 

Rezultati: 
Ženske: 
1. mesto D U Vrhnika 2 
2. mesto D U Postojna 
3. mesto D U Logatec 
4. mesto INVALIDI Vrhnika 
5. mesto D U Vrhnika 1 
6. mesto D U Borovnica 

Moški: 
1. mesto INVALIDI Vrhnika 
2. mesto D U Vrhnika 2 
3. mesto D U Logatec 
4. mesto D U Vrhnika 1 
5. mesto D U Dragomer 
6. mesto D U Borovnica 

Tine Jurjevčič 

janju zmagal Boris Matalič iz Sodražice. 
tako kot tudi zmagovalca v natančnem 

Rezultati: 

Polfinale 
1. skupina 
Blagajana-IUV, 13-0 
Jezero-IUV, 1-13 
Jezero - Blagajana, 4-13 
Vrstni red: 
1. Blagajana 
2. IUV 
3. Jezero 
2. skupina 
Sinja Gorica - Sodražica, 5-13 
Begunje - Sinja Gorica, 13-3 
Begunje - Sodražica, 5 - 6 
Vrstni red: 
1. Sodražica 
2. Begunje 
3. Sinja Gorica 

Prve štiri ekipe so prejele pokale, 
bližanju in zbijanju. 
Finale 
za 3. mesto 
Begunje-IUV, 12-1 
za 1. mesto 
Blagajana - Sodražica, 7 - 5 
Končni vrstni red: 
1. Blagajana 
2. Sodražica 
3. Begunje 
4. IUV 
5. Sinja Gorica 
6. Jezero 
7. Žiri 
8. Dragomer 
9. Logatec 
10. Vrhnika 
11. Rovte 
12. Kavčič Dren 

Janez Majer 

Gateshead 1999 - XIII. svetovno 
veteransko prvenstvo 

No pa je za menoj. Že v članku lanskega oktobra sem predvidela 
svoj nastop na Svetovnem atletskem veteranskem prvenstvu v Veli
ki Britaniji. Čeprav sem poslala veliko prošenj za pomoč in obiska
la kar nekaj podjetij in posameznikov, sta me podprla le dva. Z iz
datno pomočjo mi je priskočila na pomoč Industrija usnja Vrhnika, 
kjer sem zaposlena, in pa gospod župan Vinko Tomšič. Hudo je, ko 
srečaš znance iz prejšnjih tekem, kako se bahajo z izdatno pomoč
jo sponzorjev - nakup letalskih vozovnic, plačilo hotelov, nakup 
opreme,... čeprav nimajo niti pol toliko tekmovalnih uspehov kot 
jaz. Človek ima občutek, da si sam, od vseh pozabljen. Pa kljub temu. 
Prihranila sem dovolj, da sem lahko bila v Veliki Britaniji na 
Svetovnem atletskem veteranskem prvenstvu. Pa to ne kar brez us
peha. Že po prvi seriji sem med petindvajsetimi tekmovalkami vodi
la. Edina sem presegla mejo trinajstih metrov. Vsi nadaljnji meti so 
vodstvo samo še povečali. Zadnji met oziroma sunek pa je bil pika 
na i . Zbrala sem se še enkrat, skoncentrirala le na tehniko. Stopila 
sem v krog, globoko izdihnila in naredila svoje. Glavni sodnik je kar 
trikrat preveril dolžino in končno rekel: 14,04 metra. Od veselja sem 
zakričala in skočila v zrak. Saj to ni res! Ne samo da sem prva na 
svetu, dosegla sem svoj osebni rekord in obenem državni veteran
ski rekord v suvanju krogle v kategoriji od 35 do 40 let. Zelo sem se 
približala svojemu osebnemu rekordu izpred 18. let - 14,44. S tem 
dosežkom sem dokazala sama sebi in vsem drugim, da ni bila za
man moja trma, da se vozim vsak dan na treninge v Kranj in tre
niram dolge ure. Izplačalo seje! 

V V O R L D V E T E R A N S 

J H L E T 1 C S C H A M P I O N S H I P S 

Samo sedem dni za tem velikim uspehom pa sem dosegla še nekaj 
nepredvidenega. Na državnem članskem prvenstvu v Celju 8.8.1999 
sem zmagala in postala državna članska prvakinja. 

Tako so moji zbirki medalj letos dodane tri iz najvišjih mest: zla
ta iz Svetovnega veteranskega prvenstva, zlata iz Državnega vete
ranskega prvenstva in zlata iz Državnega članskega prvenstva. 

Vsem, ki so mi kakor koli pomagali, iskrena hvala, predvsem pa 
gospodu Dergancu in gospodu Tomšiču. Moji prošnji pa je prisluh
nil tudi gospod Seliškar. 

Za prihodnje leto načrtujem med drugimi nastopi tudi nastop na 
dvoranskem prvenstvu (v februarju 2000) in na Evropskem prven
stvu na Finskem od 6. do 16. julija. Če mi bo uspelo najti sponzorja 
in zbrati dovolj finančnih sredstev. Mija Sterlekar 

4 . m e m o r i a l J a n e z a K r v i n e Borovnica : Logatec 53 . 61 (28.30) 

Ob 4. obletnici smrti športnega delavca in balinarja Janeza Krvine je 
BŠD Blagajana z Vrhnike pod pokroviteljstvom Mesarstva Blatnik v juliju 
organiziralo balinarski turnir četvork. Memorial so kljub slabemu vre
menu srečno pripeljali do konca. V prisotnosti g. Toneta Krvine, brata 
pokojnega, je po pozdravnem nagovoru predsednik kluba, g. Jože Štirn, 
odprl turnir. Pred začetkom tekmovanja je delegacija balinarjev položila 
cvetje na grob prerano preminulega Janeza Krvine. 

Turnirja seje udeležilo 12 ekip, ki so bile razdeljene v tri skupine. Po 
zelo zanimivih tekmah po skupinah je v finalu ekipa Blagajane tesno 
premagala Sodražico, v boju za tretje mesto pa je bila ekipa Begunj bol
jša od IUV. Za zmagovalce so nastopili: Denis Ule, Jože Štirn, Jože 
Stržinar, Janez Malavašič in Samo Krompič. 

Pred finalnimi obračuni so se pomerili tudi v natančnem bližanju, kjer 
je zmagal Franc Langenvalter z Vrhnike, medtem koje v natančnem zbi-

Sodnika: Štrakl in Nolimal (Ljubljana) 
BOROVNICA: Guštin 13 (1.0), Stojanovič 6 (10:2), Peršin 11 (2.1), 

Vodeb I (4.1), KenigT. 9(2.1), Žeželj, Žerjav J. Dretnik6, KenigM.mTuršič 
M. 5 (4.1), Žerjav A. Trener: Djedovič. Prosti meti: 23.6 (26,0%) 

Logatec:Trdan 17 (6.3), Ramčič, Lukman, Matkelj 9 (8.1), Kešelj 2, Otrin 
13, De gleria 6 (2:2), Seljšek 9 (6:5), Mrzlikar 4 (2:0), Bizjak G, Bizjak M 
1 (2:1), Juršič. Trener: Župan. Prosti meti: 26:12 (46.1%) 

V pripravah na novo tekmovalno sezono 1999/2000 so se pomerili ekipi 
domačinov, ki bodo nastopili v 3. SKL z ekipo Logatca, kije letos ponovno 
član 2. SKL. 

Domačinom seje poznalo, da so šele pričeli s pripravami. 
V zanimivem srečanju so gostje v sredini drugega polčasa štrli odpor 

domačinov, katerim seje zelo maščevalo slabo izvajanje prostih metov (23.6 
- 26,0%). Pri domačih so dobro zaigrali Guštin, Peršin in Kenig Tomaž, pri 
gostih pa Vrhničana Trdan in Otrin ter Seljšek. Franjo Modrijan 



Košarkarski 

tabor 

v Savudriji 
K K Vrhnika 96 je s finančno pomočjo staršev otrok med poletnimi 

počitnicami organiziral 7-dnevni košarkarski tabor. Letovali so v prijet
nem okolju počitniškega doma Zveze za letovanje in rekreacijo otrok 
Ljubljana - Center v Savudriji. Tabora seje udeležilo 23 otrok, starih od 
10 do 15 let. Za strokovnost sta skrbela Karel Nikolavčič, ki je bil vodja 
tabora, in Klemen Krašovec. Otroci so bili razdeljeni v 2 kakovostni sk
upini. Trenirali so dvakrat na dan, in sicer zjutraj po zajtrku ter pozno 
popoldne, koje vročina popustila, vmes pa so se veselo namakali v mor
ju. Z vremenom so imeli res srečo, saj so po besedah vodje tabora izved
li ves program, ki so si ga pripravili. Igrali so prijateljske tekme s sovrst
niki z Janč in s podmladkom zagrebške Cibone, ki so bili prav tako na 
pripravah v Savudriji. Poleg košarke so se otroci zabavali z odbojko, nam
iznim tenisom, tenisom in odbojko na mivki. Organizirane so bile igre 
brez meja, vožnja z ladjo, s pevskim nastopom pa sta jih presenetila Vi l i 
Resnik in skupina Foxy teens. 

V počitniškem domu je dobro organizirana zdravniška služba, saj je 
ves čas na voljo otroška zdravnica. Vendar je naši otroci na srečo niso 
potrebovali, za kakšno odrgnino ali žulj pa je poskrbela gospa Sonja, sicer 
medicinska sestra, ki je bila s košarkarji v prostem času in na plaži. 

Dnevi tabora so hitro minili in pripraviti je bilo treba kovčke. Upamo, 
da se bo naslednjega košarkarskega tabora udeležilo še več otrok kot letos, 
saj je bila večina zelo zadovoljna z vsem. Tudi gostitelji so bili z našimi 
košarkarji zelo zadovoljni. 

Nekaj vtisov o košarkarskem taboru: 
Karli Nikolavčič, vodja tabora 
Najprej bi rad pohvalil gostitelje za odlične bivalne razmere. Prav tako 

moram pohvaliti vse naše košarkarje, saj so s svojim zagnanim delom 
pomagali pri uspešni izvedbi tabora. Udeležence smo razdelili v 2 sku
pini. Z mlajšimi smo največ pozornosti namenili individualni tehniki, 
starejša skupina pa je že trenirala kolektivno taktiko. Naše dosedanje delo 
smo lahko primerjali v tekmah s K K EKIPA Janče in K K C I B O N A 
Zagreb. Z veseljem smo lahko spremljali medsebojne obračune in spozna
l i , da naši igralci prav nič ne zaostajajo v znanju. Lahko se pohvalimo, 
da smo obe ekipi tudi premagali. 

Moja ocena je, daje tabor v celoti uspel. Seveda smo naredili tudi 
kakšno napako, tako pri organizaciji kot pri sami izvedbi. Vendar nam 
bodo prav te izkušnje dobro vodilo za prihodnje tabore. 

Urban Nagode, 12 let: 
Lani sem se udeležil košarkarske šole Petra Vilfana v Strunjanu, ven

dar mi je bilo v Savudriji bolj všeč. Tu smo se bolj družili med seboj, saj 
se poznamo iz šole, v Strunjanu pa nisem poznal nikogar, ker sem bil 
edini udeleženec z Vrhnike. Treningi so bili naporni, zato pa je bilo bolj 
zabavno v prostem času, saj seje vsak dan nekaj dogajalo. Za nas je bilo 
dobro poskrbljeno, le hrana mi ni preveč teknila. Še bom šel v Savudri-
jo. 

Lojze Potočar, direktor Zavoda za letovanje in rekreacijo otrok, pa je 
v pogovoru z avtorjem tega prispevka dejal, da z vrhniškimi otroki ni bilo 
nobenih težav in daje bilo osebje doma v Savudriji z njimi zelo zadovol
jno. Upa, da se bodo prihodnje leto spet videli, morda še v večjem številu. 

Janez Majer 

ALEŠ PREK POZIMI SMUČAR, POLETI KARTIST 

P o p e t i h d i r k a h v v o d s t v u 

Aleša Preka, vsestranskega športnika smo v Našem časopisu že večkrat 
predstavili, predvsem njegove rezultate in uspehe v smučanju in v vožnji 
s kartom. Kot že vemo je v zimski sezoni dober smučar v hitrih discipli
nah, po zaključku zimske sezone pa se takoj prelevi v voznika karta. Kot 
mlajši mladinec je v prejšnjih zimskih sezonah osvojil kar nekaj državnih 
prvenstev. Nekoliko slabša je bila začetna smučarska sezona 98/99, ko 
je izpadel iz C-državne reprezentance. Posledica izpada je bila poškod
ba, ki jo je vlekel še iz prejšnje sezone. Ta se ni nikakor mogla sanirati, 
zato so bili tudi rezultati nekoliko slabši. Vendar trdna volja samega Ale
ša in tudi velika pomoč očeta Lojza, je dala nov navdih za vneto trenira
nje. Skupaj sta planirala treninge ter često sama hodila na snežne pri
prave v Švico in Avstrijo. Tu so se pokazale predvsem finančne težave, 
saj sta morala vse to sama financirati. Rezultati so se pričeli kazati šele 
v mesecu marcu letošnjega leta, koje na državnem mladinskem prvenst
vu med mladinci osvojil 4. mesto. Na odprtem angleškem prvenstvu v 
hitrih disciplinah je med absolutno konkurenco v smuku zasedel 9. mesto, 
v superveleslalomu pa 11. mesto. Šele 20. mesto na odprtem prvenstvu 
Avstijc v superveleslalomu, kjer je nastopila kompletna B-reprezentan-
ca Avstrije in vsi najboljši slovenski smučarji, mu je prineslo povralek v 
C-reprezentanco Slovenije in to prav ob koncu smučarske sezone 98/99. 
Tako nekako seje za Aleša končala sezona, ki pa je že napovedala bolj 
zanesljivo nadaljnjo kariero mladega smučarja. 

Uspešno so se že pričele priprave za novo smučarsko sezono 1999/ 
2000. Opravil je že 20 dni skupnih priprav na snegu v Švici ter 7 dni 
kondicijskih treningov v Portorožu. Kot sam pravi so prvi rezultati raznih 

meritev uspešni inje opazen viden napredek. Zasluge zato ima tudi po
močnik trenerja C-reprezentance nekdanji vrhniški smučar Dani Mat-
tias. Zato Aleš v letošnji sezoni pričakuje dobre rezultate predvsem v 
mladinski konkurenci v hitrih disciplinah, saj bo kot mladinec tekmoval 
še dve sezoni. 

V letošnjih poletnih mesecih pa je tekmoval tudi v kartingu, kjer že 
več let zaporedoma osvaja državna prvenstva. V letošnji sezoni tako tek
muje v članskem razredu 1000 cm' in to za A M Z Moste iz Ljubljane. V 
točkovanju dosedanjih petih dirkah v tej konkurenci tudi vodi. Zmagal 
je na dveh dirkah v Čakovcu in Ptuju. Do konca so še tri dirke in močno 
upa da prvega mesta ne bo kar tako izpustil iz rok. Kot dirkač v kartingu 
je poizkušal pridobiti kakšne sponzorje. Vendar je ostalo samo pri ob
ljubah, kar je ob sedanjem gospodarskem položaju nekako razumljivo. 
Zahvaljuje pa se nekaterim, ki so mu nudili finančno pomoč: Yellow pubu, 
Branku Leskovcu, Mizarstvu Vidmar, Podjetju Tesa Trade (Ljubljana)), 
Pekarni Vrhnika in Comingu. 

Ob vseh športnih udejstvovanjih pa je letos uspešno končal 3. letnik 
ekonomske srednje šole in lahko rečemo, daje eden redkih športnikov, 
ki redno končuje zadane si letnike. 

S.S. 

Aleš Prek prejema priznanje občine Vrhnika za osvojeno državno prvenstvo 
v letu 1998 

2 . M E D O B Č I N S K I 

T U R N I R V K A R A T E J U 

V soboto, 19.6.1999, je v telo
vadnici OŠ Ivana Cankarja na 
Vrhniki potekal 2. medobčinski 
turnir v športnem in tradicional
nem Shotokan karateju. 

Tekmovanje se je pričelo ob 
8:30 s preverjanjem prisotnosti ter 
skupnim ogrevanjem. Nato so 
sledili nastopi starejših članov v 
športnih bojih. Po hudih in na
petih bojih fantov so se za njimi po 
nič manj zanimivih bojih med se
boj pomerila tudi dekleta.Vsi so 
zelo dobro tekmovali, najboljša 
mesta pa so dosegli naslednji člani: 

A) FANTJE (nastopilo jc 9 tek
movalcev) 

1. mesto: Herman Gabrovšek 
2. mesto: Tone Šivic 
3. mesto: Aleš Malovrh 
B) D E K L E T A (nastopile so 4 

tekmovalke) 
1. mesto: Nina Vehar 
2. mesto: Katja Turk 
3. mesto: Ana Osredkar 
Po krajšem odmoru je sledilo 

tekmovanje osnovnošolcev v ka
lah. Tekmovali so v štirih šolskih 
katah, in sicer: T A l K Y O K U SHO-
DAN, HEJ AN S H O D A N , HEIAN 
NI DAN ter HEIAN SANDAN. Vsi 
nastopajoči so prikazali zelo dobro 
znanje kat ter veliko tekmovalne
ga duha. 

Rezultati najboljših na koncu 
tekmovanja po kategorijah: 

B) MALČICE (roj. 1990-1992) 
1. mesto: Eva Arh (OŠ Ivana 

Cankarja) 
2. mesto: Diana Ibraimov (OŠ 

Ivana Cankarja) 
D) MALČKI (roj. 1990-1992) 
I. mesto: IgorTominec (OŠ Iva

na Cankarja) 

2. mesto: Miha Pire (OŠ Drenov 
Grič) 

3. mesto: Stanko Keršmanc (OŠ 
Bevke) 

E) M L . D E K L I C E (roj. 1987 -
1989) 

1. mesto: Sandra Zore (OŠ Log 
- Dragomer) 

2. mesto: Miša Tominec (OŠ 
Ivana Cankarja) 

3. mesto: Sandra Kavčič (OŠ 
Log - Dragomer) 

Č) M L . DEČKI (roj. 1987 -
1989) 

1. mesto: Erik Hudnik (OŠ Do
brova) 

2. mesto: Aleš Svete (OŠ Bevke) 
3. mesto: Janez Pleško (OŠ 

Drenov Grič) 
F) ST. D E K L I C E (roj. 1984 -

1986) 
1. mesto: Nada Šebenik (OŠ 

Log - Dragomer) 
2. mesto: Vlasta Erjavec (OŠ 

Log - Dragomer) 
Prvi trije v bojih in katah so pre

jeli medalje ter diplome, vsi tek
movalci v katah pa po vsakem na
stopu manjšo čokolado in bom
bone. 

M E S M O NAJBOLJŠE... 
V katah je tekmovalo 39 tek

movalcev iz naslednjih osnovnih 
šol: OŠ Ivana Cankarja, OŠ Dren
ov Grič, OŠ Bevke, OŠ Log - Drag
omer ter OŠ Dobrova. 

Samo tekmovanje je potekalo 
brez večjih težav in se je končalo 
okoli dvanajste ure. Po tekmovan
ju je potekalo preverjanje znanja 
ter poprava izpita za vse, ki tega 
niso uredili na drugem preverjan
ju znanja maja 1999. V višje Kyu-
je so napredovali naslednji učenci: 

Izpred Mantove je prva krenila ženska skupina. 

P e š p o t V r h n i k a • Tr ig lav 1999 

Letos je že petindvajseto leto odkar Vrhničani hodimo peš na Triglav. Ob 
tej obletnici je bilo sklenjeno, da se podajo na pot vse vrhniške planinske 
skupine. Vseh pohodnikov je bilo preko sto, na Kredarici pa se nam jih je 
pridružilo še skoraj toliko. To je bil že 25. pohod po letu 1975, ko smo urad
ni tudi odprli našo pot. Vseh pohodnikov oziroma pohodov na tej poti jc 
bilo že okoli 1000, vsako leto je hodil najmanj eden, pa tudi čez dvajsetkrat 
sta že dva. Večina "veteranov" pa šteje od 10 do 15 pohodov. 

Zbrali smo se v torek, 20.7.1999 pred Mantovo. Krenila jc ženska skupi
na, Vaščani, Triglavci, Lintverni dan kasneje, Polžarji pa dva dni za nami v 
obratni smeri. 

Prvi dan nas je pot vodila čez Ulovko v Smrečje, kjer nas je že čakala mal
ica. Polnih želodcev smo jo nato ubrali proti Lavrovcu do Brebovnice in 
naprej do Hotavelj, kjer sla nam kuharja Martin in Metod že pripravila slastno 
kosilo. Po enournem premoru smo jo urno ucvrli proti Robidenskem brdu, 
kjer smo po dobri večerji polegli na seniku ali v vrečah pod hruško. 

Zgodaj zjutraj smo se podali na pot proti Jurežu v Davči, od tam naprej 
pa kar v štirih skupinah proti Soriški planini - eni skozi Petrovo brdo, drugi 
čez Porezen, tretji čez Sorico in pod njo. Razen dveh skupin smo se vsi dobili 
na Soriški planini, kjer je bilo kosilo. Skupaj smo se dobili šele zvečer na 
Uskovnici, kjer smo prespali. 

Naslednje jutro je bilo oblačno. Z dežniki smo krenili proti Vodnikovi koči. 
Dežje na srečo kmalu ponehal. Pot nas jc vodila pod Konjščico na Planino 
Tosc, kjer nas je prijetno presenetila Tišina, ki jo je zaigral eden izmed naših 
muzikantov, ki so šli na Triglav s Pokljuke. 

Na Vodnikovi koči so šli nekateri takoj dalje, ostali pa smo imeli daljši 
postanek in čakali na lepše vreme. A ker ga ni bilo, smo morali v dežju nad
aljevati pot do Kredarice, kjer smo ostali dva dni. 

S tem je bilo naporne hoje konec in začelo se je prijetno druženje v koči, 
medtem koje bil zunaj pravi sodni dan, saj je snežilo, padala je sodra, močno 
pihalo in se bliskalo kot za stavo. Pridružilo so se nam tudi Lintverni in 
Polžarji. 

Naslednjega dne je bilo poledenelo, zato smo morali počakati na otoplitev, 
da smo lahko krenili na vrh Triglava, seveda z živo glasbo. Po povratku seje 
začelo rajanje, ki je trajalo pozno v noč. 

Zjutraj naslednji dan, bila je že sobota, smo prijetno utrujeni krenili do 
Pokljuke, kjer smo se v vojašnici podprli z odličnim vojaškim pasuljem in se 
nato z avtobusi odpeljali proti domu. 

S prijetnimi doživetji in spomini se bomo notranje hranili do naslednjega 
pohoda. 

K . M . in S.V. 

Del moških pohodnikov pa je pohod začel veselo in razposajeno. 

A N Z E K R A V A N J A - 7 .KYU 
J A N E Z PLEŠKO-7. K Y U 
T A D E J TRČEK - ČASTNI 7. 

K Y U 
J A N TRIFKOVIČ - 8. K Y U 
J A N E Z JAPELJ - ČASTNI 8. 

K Y U 

MATEJ V O D E B - ČASTNI 9. 
K Y U 

T O L I K O N A S JE PA T E K 
MOVALO. . . 

Ker za pripravo in izvedbo tek
movanja ponavadi skrbi več ljudi, 
bi se rad zahvalil vsem, ki so poma
gali, predvsem trenerjem karate 
kluba Vrhnika ter Športni zvezi 
Vrhnika, ki je prispevala medalje 
ter diplome. Prav tako bi se rad 
zahvalil tudi vsem učencem, ki so 
prišli na tekmo ter tako omogočili 
samo tekmovanje. 

Na koncu bi rad omenil, da 
bodo v šolskem letu 1999/2000 
takšni turnirji potekali vsak mesec 
- naslednji bo predvidoma OKTO
BRA 1999. O tem sem pisal že v 
prejšnji številki Našega časopisa, 
vendar naj na tem mestu še enkrat 
opozorim vse učence, da morajo 
nastopati na teh tekmovanjih, če 
seveda želijo opravljati izpite za 
šolske in mojstrske pasove. Vsi, ki 
želijo opravljati naslednji izpit, ki 
bo O K T O B R A 1999 in ki niso bili 
prisotni na omenjenem turnirju, 
morajo prinesti zdraviliško ali kak
šno drugo opravičilo (od staršev!). 

Karate klub Vrhnika 
Trener karateja 

Boris Peček l.dan 
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DRŽAVNO PRVENSTVO - CROSS 
COUNTRY, VNANJE GORICE '99 

V Vnanjih goricah, kraj Predale s "hribčkom" Veliki vrh, je bilo 28.av
gusta 1999 državno prvenstvo gorskih kolesarjev v krosu. Društvi B.V.G. 
Gulč in Uni team sta organizacijsko poskrbeli za dogodek meseca v občini 
Brezovica. Na 4,2 kilometra dolgi krožni progi smo se gorski kolesarji 
pomerili v različnih kategorijah za letošnje lovorike. V suhem vremenu 
je proga zelo hitra z nenehnim menjavanjem ritma. 

Na sobotno jutro je že kazalo, da bo to prva deževna dirka letos. Za 
drsalnico na progi je poskrbel dež prejšnjo noč, jutranjemu rosenju pa 
je bila vzrok megla, kije poskrbela za slabšo vidljivost prvih tekmovalk. 
Takoj pri tekmovalkah se je začelo zapletati, saj je že v prvem krogu 
odstopila glavna favoritinja Blaža Klemenčič. 

Razlogi za odstop so bili različni; sam sem videl grd padec, čez krmi
lo takoj pred drugim zavojem, ki je vsem povzročal veliko težav, saj šta 
bila naklon, in drseče korenine idealna kombinacija za padce ali najmanj 
zdrse. Na koncu je slavila neredna tekmovalka v letošnji sezoni Tina 
Kofol, ki je v Vnanjih goricah zmagala že tretjič zapored. 

Naslednji so imeli start mlajši in starejši mladinci, ki so s svojo eksplo-
zivnostjo utirili idealno linijo vožnje. Vsi, tako gledalci kot tekmovalci 
smo z nestrpnostjo pričakovali "pol" poldanski (začel seje ob 12.30) fi
nale kategorij do 23 let in elite. Vseh 40 tekmovalcev se nas je zdrenjalo 
v bokse na županovem dvorišču, kjer so se zbirale tudi prijave. Po zad
njem pregledu koles smo čakali na odštevanje zadnje minute. Najbolje 
so startali ravno najvišje uvrščeni v pokalu: Štrancar, Jauk, Sirnik in Pi-
stor. V prvih krogih sta se v vodstvu nenehno menjavala Štrancar in Jauk. 
Sirniku je v sedmem krogu odpovedal sprednji menjalnik in prisiljenje 
bil zaključiti svoj nastop. Jauk je dobil v zadnjem krogu hude krče in po 
skorajšnjem odstopu še nadaljeval ter uspel osvojiti tretje mesto. Tako 
kot za začetek je poskrbelo tudi za konec vreme, z sončnimi žarki je delno 
zmanjšalo napore tekmovalcem. 

E K S T R E M N O Š P O R T N O P O L E T J E 

Člani ŠD Extrem smo letošnje poletne mesece preživeli 
precej dejavno. Organizirali smo več izletov, med kateri
mi so se nekateri izkazali kot bolj naporni, drugi kot bolj 
zabavni, vsi pa so bili prežeti s pravo mero ekstremizma, 
tako kot se za naše ime tudi spodobi. 

Padci so bili sestavni del vsakega tekmovalca. (Vid Ponikvar) 

POHOD HORJUL - TRIGLAV 
Najnapornejši in najdaljši poletni podvig je bil vsekakor petdnevni po

hod iz Horjula na Triglav. S polnimi in zelo obteženimi nahrbtniki smo 
odrinili že v sredo zvečer, natančneje 15. julija. Pot nas je vodila do Lučin 
in do Poljan, nato smo se podali čez Javorje, obšli Blegoš, do Zalega Loga, 
od tu pa mimo Sorice na Soriško planino, ki je bila naša prva prava 
preskušnja vzdržljivosti za vzpon na Triglav. S Soriške planine smo se 
spustili v Bohinjsko Bistrico in nato po cesti še do Bohinja. Izredno hi
tra hoja, dobra volja in športna vztrajnost so nas vsem žuljem ter ske-
lečim stopalom navkljub pripeljale do Bohinja kar en dan preje, kot smo 
načrtovali. Ker smo bili za skupen vzpon na Triglav z drugimi, manj 
ekstremnimi pohodniki, domenjeni šele naslednji dan, v nedeljo, smo jih 
počakali tako, da smo ves dan v osvežujoče hladno Bohinjsko jezero 
namakali rahlo razbolele noge, predvsem pa - počivali. 

Dan ob Bohinjskem jezeru je bil pravilno izbrano mazilo in dotok ener
gije za naslednji dan, ko smo, v malo drugačni zasedbi, ugriznili v eno 
izmed najtežjih južnih poti proti Triglavu, po poti Voje. V petih urah smo 
se s sedemsto metrov nadmorske višine po izjemno strmi kamniti poti 
povzepeli do Vodnikove koče in naprej do Planike, kjer smo tudi prenočili. 
Naslednji dan pa smo že navsezgodaj končno doživeli pogled z naše 
najvišje gore ("novopečeni" Slovenci pa tudi svoj krst). 

Nazaj v dolino smo se v lahkem drncu spustili po drugi poti, in sicer 
čez Pokljuko do Rudnega polja. Tam so nas že čakali domači, ki so nas 
z avtomobili odpeljali proti domu. 

Izidi-ženske (4 krogi): 1. Tina Kofol (Stop Team) 1:15:36; 2. Andreja 
Kocelj Gulin ( K D Sloga 1902 CULTI) 1:16:49; 3. Ana Podpečan (Red 
Bul l -LeeCOUGAN) 1:19:40; 

masters (5 krogov): 1. Sandi Srdar (Calcit Fox Team) 1: 9:51; 2. Tine 
Zupan (ScottTeam) 1:11:49; 3. Drago Kavčič (Stop Team) 1:15:39; 

mlajši mladinci (8 krogov): I. Martin Grad (Red Bull-Lee C O U G A N ) 
1:57:23; 2. Anže Bizjak (Stop Team) 1:59:02; 3. Ervin Ambrožič ( K K 
Završnica)7 krogov; 

starejši mladinci (8 krogov): 1. Boštjan Les (Calcit No Fear Kam
nik) 1:47:34; 2. Tomo Hafner (Stop Team) 1:48: 4; 3. Rok Grilc ( K K 
Završnica) 1:51:23 

pod 23 (10 krogov); 1. Jure Golćer(Uni Team Axley Bud) 2: 1:55; 2. 
Rok Drašler (Novice Extreme-Čerin) 2: 5:13; 3. Urban Komac (Uni Team 
Ljubljana) 2:12:35; 

elite (10 krogov): 1. Primož Štrancar (Stop Team Lee C O U G A N ) 
2:06:03; 2. Matej Pistor (GTTeam) 2:08:44; 3. Marjan Jauk (GTTeam) 
2:11:33; 

slovenska vojska, moški (4 krogi): 1. Valter Tomšič; 2. Miro Šalamun; 
3. Bojan Božič 

slovenska vojska, moški (3 krogi): 1. Marjana Trontelj; 2. Aleksandra 
Ferlež 

Nastopile so še deklice in dečki v kategorijah A, B in C. 
Sami progi so pred dirko nekateri očitali, da ima premalo vzponov, 

po dirki se nad tem ni pritoževal nihče. Sedaj je že tri leta zapored vz
pone nadomestilo vreme, ki z dežjem zagreni življenje tekmovalcem. 
Tokrat je bilo kar nekaj padcev, med njimi so bili tudi padci, ki so zahtevali 
medicinsko posredovanje. K dobri organizaciji (lansko leto je bila dirka 
v Vnanjih goricah, izbrana za najbolje organizirano dirko v sezoni) 
samega tekmovanja je prispeval svoj delež tudi radio Vrhnika, ki je poskr
bel za vzdušje med samim tekmovanjem. Seveda pa ne more zamenjati 
noben radio vseh navijačev, ki so celo s transparenti spodbujali svoje 
favorite. 

Letošnja sezona je tako pri koncu, ostane samo še dirka na Rogli 5.sep
tembra 1999. Z novembrom se začnejo priprave na novo sezono. Kot je 
razvidno iz teksta, sem tekmoval tudi sam v kategoriji elite in za klub 
(Novice Extreme-Čerin) dosegel 11. mesto. Za prvo leto v najtežji kate
goriji bi rekel, da je to kar soliden rezultat. Vsi, ki imate kakršnokoli 
vprašanje v povezavi z gorskim kolesarjenjem se lahko obrnete na elek
tronski naslov: bostjan.svetc@kiss.uni-lj.si. 

Tekst: Boštjan Svete 

RAFTING NA SOCI 
Največ zabave in adrenalinske mrzlice smo člani ŠD Extrem doživeli 

prvo avgustovsko nedeljo, ko smo se podali na izredno razgiban in 
doživetij poln enodnevni izlet v Bovec. Tam smo namreč oblekli potap
ljaške obleke, vendar se nismo potapljali, ampak smo se v dveh gumija
stih čolnih spustili po brzicah ledeno mrzle reke Soče. 

Spust po zgornjem delu reke Soče še zdaleč ne bi bil mačji kašelj, če 
nam ne bi nekoliko pomagali izkušeni vodiči društva Soča rafting, kljub 
temu da je bil vodostaj precej nizek. Brzice, katerim smo bili (bolj ali 
manj) vsi kos, so namreč ocenjene z oceno težavnostne stopnje 4 (spom
ladi, koje vodostaj najvišji, pa lahko dosežejo tudi oceno 7). Približno 
na polovici našega spusta smo se ustavili, da smo se okopali v globokem 
tolmunu, potem pa ponovno zaveslali v smaragdno reko in uspešno 
premagali še drugi del poti. 

Ker nekaterim, najbolj ekstremnim ekstremistom, na raftingu še ni 
zmanjkalo adrenalina, smo se odpeljali do Solkana na bungy jumping. 
Tu jim je nedvomno pošla vsa sapa, ki so jo zajeli na ograji 55 metrov 
visokega mostu, s katerega so se pognali navezani na elastiko v prosti 
pad. 

POTAPLJANJE V OPATIJI 
Tako kot smo se pred približno mesecem dni razgledovali z najvišjih 

vrhov slovenskega gorovja in vdihavali že nekoliko redkejši gorski zrak, 
smo se nato v sredini avgusta razgledovali po najglobljih predelih hrva
škega morja in prav tako vdihavali redkejši, tokrat morski zrak. 

Ker je med našimi člani že nekaj kvalificiranih potapljačev (CMAS) , 
še več pa takih, ki to še nameravajo postati, smo se v društvu že dogo
varjali o lastni potapljaški sekciji in povezavi z enim od večjih potaplja
ških klubov, s katerim bi naslednje leto organizirali skupne potope. Za
nimanje za tovrstni šport je v naši dolini sicer precejšnje, a je preveč in
dividualizirano, zato vabimo vse tiste, ki jih zanimajo lepote in pu
stolovščine morskega dna, da se nam oglasijo. 

Skratka, letošnji izlet je bil zgolj nekakšna izvidnica. Moški del naše
ga članstva seje namreč odpravil v hrvaško Istro in tam opravil dva po
topa: enega v potapljaškem središču v okolici Labina, in sicer do globine 
32 metrov, drugega pa v okolici Opatije do globine 35 metrov. Potopa 
sta potekala v spremstvu dveh izkušenih potapljačev - inštruktorjev iz 
ljubljanskega potapljaškega kluba D R M . 

Morsko dno pri Opatiji velja za najzanimivejše in za potapljače naj-
vabljivejše področje v Istri, zato so bila tudi doživetja in navdušenje naših 
potapljačev nepopisna: ugor, jastog, jate rib in živo morsko rastlinstvo 
so pregnali ves strah, s katerim je bila nedvomno začinjena začetna po
tapljaška vnema ... 

VABILO NA ŠPORTNO PRIREDITEV 
SD E K S T R E M prireja, v okviru 

projekta M E S E C R E K R E A C I J E 
99, v soboto, 18. 9. 1999, tekmo
vanje v S T R E E T B A L L - U . Ob po
moči, Ministrstva za šolstvo in 
šport, kije organizator projekta in 
Zavoda za šport, se bomo potrudili 
pridobiti vsa najboljša moštva iz 
Slovenije, kar že samo po sebi 
priča, da bo dan zanimiv, poln le
pih košarkarskih potez. Da pa bi 
gledalci v prireditvi še bolj uživali, 
bomo vzporedno priredili še t.i. 
MINIOLIMPIJADO, v kateri naj 
bi se predvidoma pomerile ekipe občin Horjul, Vrhnika, Brezovica, 
Borovnica in Dobrova-Polhov Gradec. Igre v katerih se bodo pomerile 
ekipe bodo podobne igram brez meja, le da bodo bolj humorno obar
vane. 

Vse ekipe, ki bi vas zanimalo sodelovanje na streetball tekmovanju, se 
lahko prijavite preko tel. št. (061) 749-447, vsi tisti, ki pa bi vas zanimalo 
sodelovanje na MINIOLIP1JAD1, pa pokličite referenta za šport na svoji 
občini, ki bo poskrbel za vašo prijavo. 

Prav tako bomo zelo veseli vseh gledalcev, ki boste prišli navijat za svojo 
ekipo in se zabavati z nami. 

V L J U D N O V A B L J E N I ! 

E K S T R E M O V E N O V I C E ' 

Horjulski Dinamiti osvojili bronasto medaljo 
na državnem prvenstu v hokeju na rolerjih 

V blejski športni dvorani je bil konec meseca junija finalni turnir 
državnega prvenstva v hokeju na rolerjih, na katerega seje uvrstilo osem 
moštev. 

Državni prvaki so postali Jeseničani, ki so ugnali ljubljanski Polar Bear. 
V teh dveh klubih igrajo najboljši slovenski hokejisti, ki igrajo tudi v 
državni reprezentanci. Boj za tretje mesto med horjulskimi Dinamiti in 
Tecnica Piran je dvignil številne navijače Dinamitov na noge, ki so svoje 
igralce vzpodbujali z burnim navijanjem in bobnanjem po velikem bob
nu in sodu. Večno neugodni nasprotniki Horjulcev so kot bi izgubili mo
tivacijo, zaigrali zelo grobo, toda Horjulci so kot za stavo polnili njihovo 
mrežo. Pred koncem tekme ob visokem vodstvu Dinamitov je Pirančan 
Clavdij Žlebnik s palico po naletu pred vrata napadel vratarja Roka 
Šabjana in mu razbil glavo, ki mu jo uspešno zakrpal dežurni zdravnik z 
devetimi šivi. Tekmo s Piranom so Horjulci dobili z rezultatom 5 : 1 . 
Igralec Dinamitov iz Horjula Boštjan Kos je prejel pokal za fair play. 

Igralci Dinamitov Horjul po dobljeni tekmi za tretje mesto. Od leve proti 
desni čepijo: Blaž Jurček, Toni Vovk, Boštjan Kos, Rok Šahjan, Boštjan 
Breznik, Toni Čepon. Stojijo: Nejc Cerjak, Klemen Portuna, Uroš Zdešar, 
Igor Letonja, Janez Breznik. 

Vrstni red DP člani: 
1. E G G M Štefelin & Krašovec 
2. Polar Bear 
3. Horjul Dinamiti 
4. Tecnica Piran 
5. Roces Asa Naklo 

6. Obad 7. Troha bar Dark Dog 
8. Ročk CalTe Down Town 
Med sedmimi ekipami kadetov 

so Dinamiti Horjul zasedli peto 
mesto. 

F.B. 

Navdušeni horjulski navijači pred odhodom domov. 

mailto:bostjan.svetc@kiss.uni-lj.si


S I L I 
d.o.o. GUMARSTVO, 
ORODJARSTVO 

Zaposli 

1. ING. STROJNIŠTVA 
- poznavanje CAD - CAM-a in orodjarstva 
- znanje nemščine in angleščine 
- poznavanje računalništva 

2. STRUGARJA - ORODJARJA 
- poklicna izobrazba ustrezne smeri 
- samostojno delo in izkušnje v orodjarstvu 

3. CNC REZKALEC 
- 4. ali 5. stopnja izobrazbe ustrezne smeri 
- izkušnje v orodjarstvu 
- poznavanje računalništva 

4. VEČ UPRAVLJALCEV ZA BRIZGANJE GUME 
- poklicna izobrazba 
- več izmensko delo 
Prijave pošljite v roku 8 dni na naslov SILIKO d.o.o., Brezje 10, 
1356 Dobrova. 
Delovno razmerje bomo po uspešno opravljenem poskusnem 
delu sklenili za nedoločen čas . 

Bouligue 

B o u t l q u e 
"SONČEK" 
R e n a t a S. a.p. 
S t a r a c e a t a 

V R H N I K A 
t a l . 7 5 5 - 7 4 9 

S O N Č E K 
T r g o v i n a z oblači l i z a o t r o k a 

a t a r a o d O - I S l a t 

N O V O P A M P E R S P L E N I C E 

M o ž n o s t p lači la n a v e č 
o b r o k o v a H p lači lo z z a m i k o m 

v m e s e c o k t o b e r , n o v 

D e l o v n i čae : 
v e a k d a n o d 8 . - 1 2 . In 1 6 . d o 1 9 . 

v e o b o t o o d O . - 1 2 . 

F R A N C I K O G O V S E K s . p . 
Vzdrževalna ključavničarska d e l a 
In montaže J e k l e n i h k o n s t r u k c i j 

Horjulska 56 
1356 DOBROVA 
tel: 061 /641 -149 

objavlja prosto delovno mesto 

KLJUČAVNIČARJA - V A R I L C A 

- izobrazba IV. stopnje 
- znanje varilstva 
- delo za nedoločen čas 
- nastop dela takoj 

I 1 • 
NOTRANJSKI RADIO LOGATEC D.O.O 

9 O o D o f l O ^ o O I M H k 

Logatec-Tržaška 148 • tel.:06l/74l 632 • fax:06l/74l 612 

METREL 
Horjul 188, 1354 Horjul 

Smo med vodilnimi evropskimi proizvajalci merilne in re
gulacijske opreme. 

Zapos l imo za nedoločen čas: 

1. TEHNOLOGA za mehanske obdelave 
- strojni inženir VS ali VŠ 
- aktivno znanje nemščine 

2. VODJA USMERJEVALNICE elektronskih instrumentov 
in naprav 
- elektronik VS ali VŠ 
- znanje angleščine 

3. REZKALEC na CNC rezkalnem stroju 
- IV. ali V. stopnja 

4. OBDELOVALEC KOVIN (klepar) 
- IV. stopnja 
- zaželeno znanje varjenja 

Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite v 8 dneh 
na naš naslov. 

D O P I S U J T E V N A S ČASOPIS 

Corr« far 
AVTOŠOLA 

TURISTIČNA AGENCIJA 
PISARNIŠKE IN 

RAČUNOVODSKE STORITVE 
FOTOKOPIRANJE 

AVTOSOLA 
S tradicijo in uspehom 

TEČAJ CPP A, B, C, E, F IN H KATEGORIJE 
13.9. OB 18. URI 

H KATEGORIJA - KOLO Z MOTORJEM 
PLAČILO UR VOŽNJE NA 6 OBROKOV BREZ OBRESTI! 

DIJAKI IN ŠTUDENTJE POPUST! 
TEČAJ IZ VARSTVA PRI DELU S TRAKTORJEM V OKTOBRU 

Vabljeni tudi tisti, ki ste tečaj CPP 
opravili pri drugi avtošoli. 

DODATNA UGODNOST SAMO N A Š E A V T O Š O L E : 

IZPIT LAHKO OPRAVITE V POSTOJNI 

ALI V LJUBLJANI 

TURISTIČNA AGENCIJA 
POČITNICE IN POTOVANJA 

PRODAJA ARANŽMAJEV VSEH PRIZNANIH 

TURISTIČNIH AGENCIJ 

MOŽNOST PLAČILA NA OBROKE 

LETALSKE KARTE 

ZAVAROVANJE CORIS 

SILVESTROVANJE 2000 

NOVO! ŠTUDENTSKI SERVIS - AS ASISTENT 

URADNE URE: pon. - pet. od 11. do 18. ure, sob od 9. do 12. ure 
INFORMACIJE IN PRIJAVE COM-TAR d.o.o., PTC LOKA 
Robova 5, Vrhnika, tel./fax 061/755-828, 755-023 

NUDIMO VAM: 
• razna mehanična storitvena dela za osebna vozila, kombije, poltovorne 
avtomobile in kmetijske stroje, 

• predelava vlečnih naprav. 

Orodjarstvo - kovinoplastika 
Prebil Valentin s.p. 
Ljubgojna 20 
1354 HORJUL 

Prosto delovno mesto 

ORODJAR - REZKALEC - STRUGAR 

POGOJI: - stopnja izobrazbe III. 

- strojni tehnik IV. pripravnik 

Poskusno delo, m o ž n o s t zaposlitve za n e d o l o č e n č a s . 

Pisne ponudbe pošl j i te na naslov: Prebil Valentin, s.p., 
Ljubgojna 20, 1354 Horjul 

E L E K T R O 

M E D I C 
ELEKTRO MEDIC 
Cesta gradenj 11 
1360 VRHNIKA 
tel: 061-751-013 
fax:061-751-015 

Redno zaposlimo 

KV ELEKTROINSTALATERJA 
Pogoji: 
- 3 - 5 let delovnih izkušenj 
- vozniški izpit 

- ostalo po dogovoru 
Pisne ponudbe pošl j i te do 10.09.1999 na gornji naslov, 
kjer dobite tudi dodatne informacije. 

I l 

* ^ • — ' < Telefon: 125-42-04 
d.o.o. z d o b r i m i m e n o m Tržaška 2 - Ljubljana 
U r a d n e ure vsak d a n o d 10. d o 16. ure, 
p o n e d e l j e k in s r e d a o d 10. d o 17. ure 

IZKORISTITE NAŠO UGODNO PONUDBO 

NUDIMO M O Ž N O S T KREDITA NA 6 ALI 12 MESECEV 
IN P L A Č I L O NA 4 Č E K E ZA A,B in F KAT. 
- tečaj CPP organiziramo 2x mesečno na Tržaška 2 
- v septembru in oktobru bodo tečaji CPP 13.9. ob 18. uri in 27.9. 
ob 17. uri ter 11.10. ob 18. uri in 25.10. ob 17. uri 

- organiziramo tudi tečaj prve pomoči z izpitom 
- nudimo izposojo literature 
- dijaki in študentje imajo posebne ugodnosti 

NOVO - Vse informacije o naši avto šoli lahko dobite tudi preko 
interneta na naši strani www.3-d.si, kjer se lahko prijavite tudi za 
tečaj CPP. 

REAN inženiring, d.o.o. 
1357 NOTRANJE GORICE 
P o d p e š k a cesta 236 
tel./fax: 061/651-309 

mobitel: 0609/642-085 

Kompletna predelava 
ogrevanja na kurilno olje: 
cisterne 1000 - 3000 I, š i r ine 
samo 69 cm; gorilci Olymp, 
Thyssen, Starclima, 
Obnova kurilnic: menjava p e č i , 
gorilcev, o b t o č n i h č r p a l k , ventilov 

UGODNI POOOJI P L A Č I L A 

n a 
Dr. B.THYSSEN 

SERVISNI PREGLEDI IN 
NASTAVITEV GORILNIKOV 

http://www.3-d.si


NA VRHNIKI 
POV HKUŠmO 14 
T£L:C06V 751-005 

Prodaja, montaža , servisiranje 
izpušnih sistemov za: 
- osebna vozila, 
- mala dostavna vozila, 
- kombije. 
Možnost i tudi montaže: :s

p

0

et

b. 8 . | " 1 8 

- športnih loncev, 
- športnih okrasnih nastavkov. 

I Uradne ure: 
|pon. :7 - 15 
tor. : 1 0 - 1 8 

Um. : 1 2 - 1 8 
|6et :7 - 15 

O SBIVttlZKSliH SISTEMOV 
i>ooksuScvcou 

MAVRCA 

TONI 
BLAINK 

CD 
- \mnut* mm 

CASERMAN PAVEL s.p. 

VRTNARIJA 16 
1360 VRHNIKA 
TEL:(061)752-455 
FAX: (061) 756-188 

iracJio u r k i r i i k a 
tel: 061/757262, tel/fax: 061/757261 

I Z D E L K I 

PODJETNIŠKO OBRTNA CONA 
POD HRUŠEVCO 30c 

1360 VRIIN1KA 
:cl.: 061/754 358. fax: 061/755 5*6 

Tel. 6 5 3 - 8 6 4 (doma) 

- vhodni portali 
- stebri 

- vodnjaki 
- vrtni umivalniki 

- ograje 
- cvetlična korita 

-vaze 
- umetni kamen za oblaganje 

- izdelki po naročilu 

prevozništvo in gradbena mehanizacija 

J e s e n k o 

kipet- prevozi, 
storitve z ttvtodvigalom in rovokopacem MF 
splošna gradbena dela pri nizkih gradnjah 

TLAKOVANJE 
IN ASFALTIRANJE 
DVORIŠČ, 
PARKIRIŠČ, 
DOVOZNIH POTI . . . 

Roman Jesenko s.p. 

Drenov grič 88, 1360 Vrhnika 

tel: 061/754 785, GSM 041/766-587, 674-045 

O P T I K O P T I K 
BRANKA JELOVČAN s. p. 

STARA CESTA 5 

1360 VRHNIKA 

T e l . : 0 6 1 / 7 5 6 - 1 0 5 

• IZDELAVA VSEH VRST OČAL NA RECEPT 
IN PO IZBIRI. 

• KONTROLA VIDA 
Nov delovni čas 

od 9. do 12.ure in od 13 do 17.ure 
Sreda od 9. do 12. ure in od 13. do 18.ure 

Sobota zaprto! 
Novo na Vrhniki! 

Ponudba RAY BAN sončnih očal in tekočin za kontaktne leče 

G M 
F L E X 

Izdelava in montaža 
priključkov 
za hidravlične cevi 

MARJAN GRDADOLNIK s.p. 
1357 Notranje Gorice 
Cesta na log 85 
Tel. / faks: (061)651 -624 
Tel. privat: (061)651-621 
GSM: 041 /681 -106 

v c i r g c i l a n T 
V nov i t rgovin i na v r h n i š k e m k l a n c u (na cesti pro t i 

L o g a t c u ) , T r ž a š k a c. 44, v a m n u d i m o : 

- izdelke iz naše proizvodnje 
(zglobe, končnike, premne roke za vse vrste 

avtomobilov) 
- olja, filtre, sklopke, amortizerje, zavorne ploščice, 

diske,... 
- in drugo dodatno opremo za osebna vozila. 

O D P R T O : v s a k d a n o d 8 . d o 1 8 . u r e 
s o b o t a o d 8 . d o 1 2 . u r e . 

T e l e f o n / f a k s : 0 6 1 / 7 5 2 - 7 1 1 . 

Lahko pa nas pokličete tudi v proizvodni obrat po telefonu: 
061/752-711, 755-470. 

A v t o - i Z Z i v , d.o.o. I SINJA GORICA 
1360 VRHNIKA 

tel./faks: 061/754-787 
mobitel: 0609/618-013 

http: / / www avto-izziv. si 

P R I N A S V A M N U D I M O : 
• menjavo vozil: 

— staro za novo 
— staro za staro 

• komisijsko prodajo vseh vrst osebnih vozil 
• odkup vozil, letnik nad 1990 
• mogoč nakup na posojilo in leasing 
• prenos lastništva (prepis vozil) 

ODPRTO: 
vsak dan od 9. do 18. ure, sobota od 9. do 13. ure. 

VRHNIKA 

Opekarska 18 
1360 Vrhnika 
tel.: 061 /751-376 

753-618 

ADAPTACIJA KOPALNIC 
Z VELIKO IZBIRO 
KERAMIČNIH PLOŠČIC 
IN KOPALNIŠKE OPREME 

• zidarska dela, 
• zamenjava vodovodne instalacije, 
• polaganje k e r a m i č n i h p lošč ic , 
• m o n t a ž a sanitarne keramike, 

m e š a l n i h armatur in 
k o p a l n i š k e g a pohiš tva , 

• odvoz odpadnega materiala. 

G A R A N C I J A 
I N R O K I Z V E D B E 
Z A G O T O V L J E N A . 
Hvala za zaupanje! 

D N E V I 

O D P R T I H V R A T 

od 9. do 11. SEPTEMBRA 
p r e d s t a v i t e v 

n o v e g a S C E N I C A 

. . . . . . . . t e s t n e v o ž n j e 
: R O K O M C V E T R O V O M 

f 

. . . . . v r a g o l i j e 
A M v X A C V E T K O V r \ 

V septembru pripravljamo akcijo odkupa 
rabljenih vozil starejših od 10 let. 

Vaše vozilo odkupimo za 200.000SIT. 

AVTO CENTER 
Jelovškova 6, VRHNIKA, 
tel. prodaja (061) 755 720, 
tel. servis (061) 755 730. R E N A U L T 

T E H N I Č N I 
PREGLEDI 

TRAKTORJEV 

KZ Vrhnika 

22. 9.1999 od 14 -17. ure 

informacije 041/739-510 

MALI OGLASI 

Z novembrom 1999 
iščemo varstvo za enajst-
mesečnega fantka na našem 
domu. Tel.: 755-360 ali 041/ 
596-995 

T E R M O mm 
tel./faks: (061) 746 - 209, mobitel: 0609 644 -173 

Ulica bratov Mivšek 24, 1353 Borovnica 
- I » V C O J K J V A » I V V R A T A 

V S U B J * O J M J M C JtJV 
- J V O V O O H A J B l V j r A M*T * f j r H O J M T O J r V ^ A * J « 

O B N O V A 
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A h i l o v a 6 a v 

L i g o j n i 

Že kar nekaj časa je preteklo, odkar je glas
bena skupina Ahilova šesta nastopila na nep
ozabnem sobotnem večeru v gasilskem domu 
na Brezovici. 

Večer je bil tudi za skupino tragično pose
ben, ker je bil to njihov zadnji nastop v 
petčlanski zasedbi. Teden za tem so namreč 
v prometni nesreči za vedno izgubili kitarista 
Grega Hrena. Vendar pa ta pretres ni prema
gal njihove ljubezni do glasbe, kij ih že od vseh 
začetkov in čedalje bolj vleče naprej. Za glas
bila so prijeli še bolj trmasto. V sedaj štiričlan
ski zasedbi pevka Simona igra manjkajoči ki
tarski ritem, za bobni je še vedno Aljoša, bas 
igra Rok, kitarske dodatke (solo kitara) pa 
Rof. 

Tokrat se nam bodo predstavili (s svojo av
torsko glasbo in slovenskimi besedili) v gasil-

POGREBNE STORITVE 
rib 

naročila na domu 
prevozi 
prevozi za upepelitev 
postavitev mrliškega odra 
pogrebna oprema 
urejanje umrlih 
izkop jam 

pevci, glasba 
venci, cvetje, sveče 
urejanje grobov 
urejanje dokumentacije 
prevozi v pogrebnem 
spremstvu 

ANTON VRHOVEC, Drenov Grič 128 
Tel.: 061/751-437, mobitel 0609 637 617 

K A M N O S E Š T V O SVETE s.p. 

Izdelava in obnova nagrobnikov, več kot 50 različno 
oblikovanih nagrobnikov iz različnih materialov. 

Lučke in vaze. 

Izdelava in montaža kuhinjskih, gostinskih ter kopalniških 
pultov. 

Plačilni pogoji ter rok dobave po dogovoru. 

Delovni čas od 7. do 17.ure 

Kamnoseštvo Svete s.p. Jezero 97 
1352 Preserje 

Tel./faks: 061/631 294 

Pogrebna služba 
FRANCI TRŠAR; 
Gabrče 9 
Vrhnika 
Telefon:754-109, 
752 -894 
0609 628 - 257 

Tržaška 3, Vrhnika, tel.: 061/752-714 

Ob b l i ž a j o č i se jeseni, 
vam bomo nudili s v e ž e cvetje 

in raznovrstne l o n č n i c e 

Pričakujemo vas 

skem domu v Ligojni. Pred slabim 
letom so že nastopali v majhnem li-
gojnskem baru, kjer so poželi velik 
aplavz. Ker pa navdušenje mladine 
nad skupino ni in ni usahnilo, so jih 
mladi iz Ligojne spet povabili, tokrat 
v veliko večji prostor. V petek, 10. 
septembra 1999, se bodo tako od 20. 
ure dalje po celi Mali in Veliki Ligoj
ni razlegali zvoki strun električnih ki
tar, kijih bodo poleg Ahilove šeste 
'šponali' še Drajtšponarji iz Bevk. 

Torej, vsi mladi po srcu, ki vas 
ganejo taki zvoki, pridite še na eno 
noč dobre glasbe in dobre zabave! 

Jožko Verbl 

D r a m s k a 

s k u p i n a 

P r e s e r j e 

Naša dramska skupina šte
je enajst članic: Mojco Uršič, 
Anjo Gal ič , Uršo Suštaršič, 
Sanjo Lužar , Ur šo Petelin, 
Nino Celeč, Polono Matjašič, 
N iko Lužar, Katjo Mern ik , 
Katjo Kovačič in mentorico 
Heleno Košir. Naših nastop
ov ni bilo ravno veliko. N a 
naši šoli smo posebej nasto
pali za u č e n c e razredne in 
predmetne stopnje, nato pa 
še za starše z igrico S T R I P 
S T R P - D E N A R J A K U P . 
Naslov je čuden, kajne, igrica 
pa zelo zanimiva. Igrali smo 
jo tudi v kul turnem domu 
Šent još t . Tam je naša igra 
vzbudila veliko pozornost, saj 
sojo nekateri gledalci šteli za 
najboljšo. Še posebno zanimi
vo je bilo, da smo si nekateri 
igralci sami izmišljali besedi
lo in ga predstavili na bolj 
razigran n a č i n . Igrico smo 
moral i skrajšati zaradi čas
ovne omejitve, lahko pa bi tra
jala mnogo dlje. Bo pa drugič 
daljša. Želeli bi nastopati tudi 
v drugih kraj ih. Imamo še 
mnogo idej; ena izmed njih je 
tudi impro gledališče. 

Igralci dramske skupine 
Osnovne šole Preserje 

P o g i n d o m a č e ž i v a l i 

Žal se primeri tudi pogin domače živali, pa naj bo to 
žival, ki je naš hišni ljubljenček, ali pa žival, ki jih redijo 
kmetje. Na žalost so lastniki nekaj, takih živali odvrgli v 
brezna pod Krimom ali drugod v gozdu. Vemo, daje tako 
početje nesprejemljivo z več vidikov, zato vas obveščam, 
da je treba pravilno ukrepati, kar pa vas ne bo nič stalo. 

V primera pogina živali obvestite Veterinar
ski zavod Slovenije, Cesta v mestni Log, tel. 
334-033 ali 333-706. 

Njihova služba bo strokovno odstranila žival, sredstva 
za ta namen pa zagotavlja država. 

Kmetijska svetovalna služba 
Kmetijski svetovalec: 

Anton Zavodnik 

T e h n i č n i pregledi traktorjev • V i č 

20. 9. VNANJE GORICE od 12. do 17. ure 
21.9. RAKITNA od 8. do 10.30 ure 
21.9. PRESERJE od 12.30 do 17. ure 
22. 9. DOBROVA od 12. do 17. ure 
23. 9. ŠENTJOŠT od 9. do 10. ure 
23. 9. HORJUL od 12. do 17. ure 
24. 9. POLHOV GRADEC od 13. do 17. ure 
27. 9. BREST od 12. do 17. ure 
28. 9. IG od 8. do 17. ure 
29. 9. BARJE od 12. do 17. ure 
30. 9. ŠKOFLJICA od 12. do 17. ure 

Tehnični pregledi so na starih lokacijah. 

Lipa zelenela je 
lam v dišečem gaju, 
s cvetjem me posipala, 
djal sem da sem v raju. 

Z A H V A L A 

Ob smrti drage mame 

Marije Kotnik 
z Dola pri Borovnici 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 
ki ste nam izrekli oziroma poslali sožalje, darovali cvetje in sveče 
ter jo pospremili na njeni zadnji poti. Hvala g. župniku za lep 
cerkveni obred, pevcem za lepe pesmi, pogrebcem in g. Antonu 
Rahnetu za pogrebne storitve. Iskrena hvala tudi osebju Doma za 
varstvo odraslih, Velenje ter Pogrebni službi Usar. 

Njeni: hčerka Olga z možem Tunjem ter vnuki Nataša, Mirko, Tanja 

Ljubezen, delo in trpljenje 
bilo tvoje je življenje, 
nam ostala zdaj praznina 
in velika bolečina. 
Le srce in duša ve, 
kako boli, ko te več ni, 
a usoda je tako hotela 
in te nam je vzela. 

Z A H V A L A 

Ob nenadomestljivi izgubi ljubega moža, 
očeta in starega ata 

Marijana Kržiča 
s Pakega 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, podjetjem ter Občini Borovnica za izrečena sožalja, 
darovano cvetje in sveče, darove za cerkev - namesto cvetja. Posebno 
se zahvaljujemo gasilcem za izkazano čast in tople poslovilne besede. 
Hvala tudi pevcem in g. župniku Janezu Šilarju za lep obred ob uri 
slovesa. Hvala prav vsem, ki ste v tako velikem številu pospremili 
našega dragega očeta na njegovi zadnji poti. Vsem še enkrat iskrena 
hvala. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

V 90. letu starosti nas je zapustil dragi 
ata, dedek in pradedek 

Anton Gabrovšek 
iz Horjula 112 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem in krajanom za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče i n 
svete maše ter spremstvo k zadnjemu počitku. Hvala tudi pevskemu 
zboru, g. župniku in pogrebcem za lepo opravljen pogrebni obred. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dragega moža, očija in 
dedija 

Slavka Peršina 
iz Borovnice 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, posebno sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in 
krajanom za izrečeno ustno in pisno sožahe, darovano cvetje, sveče 
in sestri Mariji za maše ter iskrena hvala vsem, ki ste ga v tolikšnem 
številu pospremili v njegov prerani grob. Posebna zahvala velja dr. 
Mariji Žagar in sestri Milki , dr. Tonetu Kenigu ter Zvezi šoferjev in 
avtomehanikov Vrhnika za lepe poslovilne besede. Obenem se 
zahvaljujemo Pogrebni službi Pieta, pevcem in izvajalcu Tišine ter 
g. župniku za lep cerkveni obred. 

Žalujoči: žena Fani, hčerki Vesna in Lili z družino 
Borovnica, 4. julija 1999 

Z A H V A L A 

Ob smrti dragega moža, očeta, starega 
očeta, brata in strica 

Antona Čepona 
iz Horjula 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče ter vsem, ki 
ste ga pospremili na zadnjo pot. Zahvaljujemo se Gasilskemu društvu 
Horjul in Čebelarskemu društvu Dolomiti za tople poslovilne 
besede. Iskrena hvala g. župniku za pogrebni obred, pevcem ter 
Pogrebni službi. 

Vsi njegovi 
Horjul, jul« I " ' 



ZAHVALA 

Ob prezgodnji smrti našega sina in brata 

Ivana Rupnika -
Ive a 

se zahvaljujemo vsem, ki ste darovali cvetje, sveče ter nam izrekli 
pisno in ustno sožalje in ga pospremili na njegovo zadnjo pot. 
Posebna zahvala g. dr. Živi Trčič, patronažni sestri Anki Suhadolc, 
g. Malovrhu za poslovilni govor in g. Suhadolcu za angažiranje ob 
pogrebnih pripravah. 

Dobrova, Brezje, Ljubljana 

Ni več bolečine Zdaj dom naš je prazen, 
ne trpljenja, ko tebe več nI, 
življenje je trudno za vedno zaprla 
končalo svoj boj. si trudne oči. 

ZAHVALA 

Tragično nas je zapustila naša draga 
mama, babica in prababica 

Angela 
Mihajlovič 

upokojenka Slovenskih železnic 

iz Ivanjega sela 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem, sodelavcem 
ter Sekciji Postojna za izrečena ustna in pisna sožalja, cvetje in sveče. 
Posebno pa hvala vsem prijateljem, ki ste nam ob težkih trenutkih 
stali ob strani in nam pomagali. Zahvaljujemo se tudi g. kaplanu, 
pevcem, trobentaču in g. Antonu Vrhovcu za pogrebne storitve. 
Vsem iskrena hvala. 

Hčerke Slavka, Milena in Lilijana z družinami 

ZAHVALA 

V svojem 89. letu starosti nas je zapustil 
dragi mož, ata, dedi in tast 

Avgust Železnik 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, mu poklonili 
lepo cvetje in sveče ter za izrečena ustna in pisna sožalja. Posebna 
zahvala velja dr. Rusu in sestri Metki pri zdravljenju njegove 
dolgotrajne bolezni, govornikoma ZB in Čebelarskega društva za 
poslovilne besede, Združenju obrtnikov in Društvu upokojencev. 
Hvala g. dekanu za lepo opravljen obred, pevcem Okteta Raskovec 
in trobentarjem ter Pogrebni službi Vrhovec. 

Vsi njegovi 
Vrhnika, 1.7.99 

ZAHVALA 

Ob nenadni smrti 

Cirila Gregorka 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste nam izrekli ustno in pisno sožalje, darovali cvetje 
in sveče ter ga pospremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala 
Pekarni Vrhnika. Zahvala tudi gasilcem Sinje Gorice, pevcem, 
trobentarjem in Pogrebni službi Vrhovec. Vsem še enkrat iskrena 
hvala. 

Vsi njegovi 
Sinja Gorica, 29.6.1999 

Ni smrt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas; 
so vezi močnejše... 
Brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas. 

ZAHVALA 

Ob smrti naše drage mame 

Frančiške Slovša 
z Vrzdenca 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče. Iskrena hvala 
g. župniku Janezu Smrekarju za lepo opravljen obred, pogrebcem 
ter Pogrebni službi Vrhovec. Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem 
številu pospremili k večnemu počitku. 

Vsi njeni 
Vrzdenec, avgust 1999 

1 I 

Vaš nasmeh nam je grel srce, 
oči dajale so toplino. 
Bili ste naša vest, sreča in veselje. 
Bog vas poklical je 
in odšli ste s polnim naročjem dobrih del. 
Za seboj pa sle pustili sledove ljubezni, 
ki bodo za vedno ostali v naših srcih. 

ZAHVALA 

Ob nenadomestljivi in boleči izgubi 
našega dragega moža, ata in starega ata 

Ivana Novaka 
iz Verda 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče, darila za svete 
maše in vsem, ki ste ga pokropili in v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala dr. Prebilovi in dr. Kavčiču. 
Hvala gospodu župniku in gospodu Potočniku, pevcem, trobentaču, 
pogrebcem in Pogrebni službi Vrhovec za lep pogrebni obred. 
Iskrena hvala vsem, ki ste našega ata spoštovali in ga imeli radi. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob odhodu v večni mir in počitek 
našega dragega 

Avgusta 
Štefančiča 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, mu poklonili cvetje in 
sveče ter za izrečena in pisna sožalja. Posebno se zahvaljujemo dr. 
Rusu in sestri Metki, narodnim nošam, Združenju šoferjev in 
avtomehanikov z Vrhnike in Brezovice, g. Jožetu Voljču za izrečene 
poslovilne besede. Združenju obrtnikov, Društvu upokojencev in 
Društvu invalidov. Hvala g. dekanu Vinku Podbevšku za lepo 
opravljen pogreb, hvala pevcem, trobentačem in Pogrebni službi 
Vrhovec. 

Vsi njegovi 
Brezovica, Vrhnika, 30.6.1999 

ZAHVALA 

V kraj večnega miru je odšel naš dedi 

Ante Marušič 
(1921 - 1999) 

iz Verda, Cesta na polju 18 

Zahvaljujemo se vsem prijateljem, sorodnikom in sosedom za 
izrečeno in pisno izraženo sožalje, za darovano cvetje in sveče ter 
vsem, ki ste ga spremili k zadnjemu počitku. Hvala patronažni službi 
in zdravnikom Z D Vrhnika, zlasti dr. Primožu Rusu. Hvala g. 
Vrhovcu, pevcem in pogrebcem za lepo opravljen pogrebni obred. 
Posebej se zahvaljujemo gospodu kaplanu. 

Vsem iskrena hvala. 
Vsi, ki smo ga imeli radi 

Na dan, ko se vrnejo beli golobi na prag, 
preden potrka na vrata roka neveste črne, 
se vrneš 
vsa mila in blaga 
in me s seboj v svojo večnost povabiš. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage mami, babi 
in sestre 

Ivanke Mele 
iz Borovnice 

se iskreno zahvaljujemo za darovano cvetje, sveče, izrečeno sožalje 
in vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na zadnji poti. 
Hvala vsem, ki ste delili upanje z nami. 

Žalujoči: vsi njeni 

Ko bi solza te zbudila, 
ne bi krila te gomila. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi moža, očeta, sina, 
brata, strica in nečaka 

Laza Krompiča 
z Vrhnike, Travniška ul. 7 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. Lepa hvala ravnatelju 
OŠ Ivana Cankarja g. Janezu Sodji za tople poslovilne besede. Lepa 
hvala tudi varovancem in sodelavkam V D C Podlipa, kolektivu OŠ 
Ivana Cankarja, Okrožnemu državnemu tožilstvu Ljubljana, BŠK 
Blagajana, ZŠAM Vrhnika, č lanom društva Sožitje, pevcem 
Raskovec, trobentačema, pogrebcem in Pogrebni službi Vrhovec. 
Hvala prav vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na 
njegovi zadnji poti. 

Žena Zdenka, sinova Uroš in Dejan, mama Valči, brata Slavko in Elo z 
družinama 

Vrhnika, 25.6.1999 

Draga mama, 
v naših srcih 
boš vedno 
z nami! 

ZAHVALA 

Ob smrti drage mame, sestre in babice 

Angele Kržič 
iz Verda 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob 
strani, nam izrekli sožalje, darovali cvetje in sveče ter jo pospremili 
na zadnji poti. 

Vsi njeni 
Verd, avgust 1999 j 

Glej, zemlja sije vzela, kar je njeno. 
A kar ni njeno, nam ne more vzeti. 
In to, kar je neskončno dragoceno, 
je večno in nikdar ne more umreti. 
(S. Makarovič) 

ZAHVALA 

Ob smrti dragega moža, ata in starega 
ata 

Antona Slana 
z Brezovice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom,, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. Hvala dr. Jerasovi in 
patronažni sestri za zdravniško oskrbo. Vsa zahvala velja gospodu 
župniku Janezu Komparetu za lepo opravljen pogrebni obred, 
pevcem, pogrebcem in Pogrebni službi Pieta. Zahvala tudi vsem, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 
Brezovica, julij 1999 



Zahvala 

Po težki bolezni nas je zapustil naš dragi 
'••* mož, ata in stari ata 

Matevž Prebil 
iz Kamnika pod Krimom 161 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
krajanom in znancem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti in mu poklonili cvetje in sveče. Zahvaljujemo 
se za ustna in pisna sožalja. Posebna zahvala dr. Gabrielu in 
patronažni sestri Zalki za vso pomoč v času njegove bolezni.Hvala 
župnikoma gospodu V. Malovrhu in gospodu A . Kočarju za lepo 
opravljen pogrebni obred in poslovilne besede. Hvala tudi 
pogrebcem. Hvala pogrebni službi Vrhovec za vso pomoč, hvala 
pevcem in trobentačem. 

Njegovi: žena Ivanka in sin Iztok z družino 

Zdaj utihnil je tvoj glas, 
za vedno sklenile tvoje pridne so roke, 
po plačilo večno, odšlo tvoje je srce. 

Z A H V A L A 

ob boleči izgubi našega dragega moža, 
očeta in starega očeta 

Antona Peklaja 
iz Polhovega Gradca 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga spoštovali in imeli radi, mu 
olajšali zadnje trenutke življenja ter ga v velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. Ohranimo ga v lepem in trajnem spominu! 

Njegovi najdražji 
Polhov Gradec, avgust 1999 

Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 
delo za vselej končali, 
v hišo očetovo šli. 

(A. M. Slomšek) 

Z A H V A L A 

Vsem, ki ste naši 

Jani Petkovšek 
storili kaj dobrega v njenem življenju, jo obiskovali v času njenega trpljenja, 
jo pospremili na zadnji poti, darovali v dobre namene ter prinesli cvetje in 
sveče, se iskreno zahvaljujemo. Hvala Juditi za Schubertovo Ave Marijo, 
Mojci za Bachov preludij, cerkvenim pevcem in pevcem okteta Raskovec 
za petje med mašo in na pokopališču ter župnikoma g. Podbevšku in g. 
Arharju za mašno daritev in spremstvo na pogrebu. Posebno zahvalo smo 
dolžni sodelavcem iz knjižnice Bežigrad, sosedom, posebno Žigmanovim 
za moralno oporo in ge. Anči Šepulovi, ki jo je spremljala na preglede in 
terapije na Onkološki inštitut ter ge. Meti Rotter za pomoč in obiske v bolnici 
v zadnjih dneh njenega življenja. Hvala dr. Rožmancovi in sestri Ivanki ter 
Veri Habetovi za obiske in pomoč. Bog vam povrni. Spomnite seje včasih z 
molitvijo in prijazno mislijo. 

Družina Petkovšek 
Vrhnika, v juliju 1999 

Zemlji, ki me je rodila, 
dajte moj umrli prah, 
ona bodi mi gonila, 
njen odeva naj me mah. 
(Simon Gregorčič) 

Z A H V A L A 

Ob smrti našega dragega moža, očeta in 
nona 

Jožeta 
Flajšokerja 

iz Notranjih Goric 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sodelavcem 
in sosedom za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. 
Zahvaljujemo se gospodu župniku za pogrebni obred in pevcem za 
lepo petje. 

Vsi njegovi 
Notranje Gorice, julij 1999 

Z A H V A L A 

Po hudi bolezni nas je zapustil naš dragi 
mož, oče in stari oče 

Anton Tomšič 
z Vrhnike 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče ter iskrena 
hvala vsem, ki ste ga pospremili na poti k večnemu počitku. 
Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku za lep pogrebni obred, 
pevcem, trobentaču in Pogrebni službi Vrhovec. 

Vsem iskrena hvala. 
Vsi njegovi 

Ljubezen do dela in trpljenje 
tvoje je bilo življenje, 
v srcih naših za vedno 
boš ostala v spominu. 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše drage 

Ivanke Šemrl, 
roj. Ogrin 

iz Sinje Gorice 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, sveče, darovane sv. maše ter spremstvo 
na njeni zadnji poti. Posebna zahvala pa velja Domu upokojencev 
Vrhnika in g. župniku Podbevšku, pevcem Okteta Raskovec, 
Pogrebni službi Vrhovec ter pogrebcem za lepo opravljen pogrebni 
obred. Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala. 

Vsi njeni 

Z A H V A L A 

Za vedno nas je zapustila naša mama, 
babica in prababica 

Jožefa Koščak 
z Vrhnike 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena ustna in pisna sožalja. Zahvaljujeva se za 
darovano cvetje in sveče. Posebej se zahvaljujeva dr. Dunji Piršič in 
sestri Veri za vso pomoč v času njene bolezni. Zahvaljujeva se g. 
župniku, orglarju in pevcem za lep pogrebni obred. Zahvala Pogrebni 
službi Vrhovec in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Sinova France in Andrej v imenu vsega sorodstva 
Vrhnika, avgust 1999 

Z A H V A L A 

Nenadoma nas je za vedno zapustila 
draga žena, sestra, mama in babica 

Jožefa Nagode, 
roj. Žust 

iz Zaplane 

Iskrena hvala dr. Cukjatiju in njegovi soprogi iz Zdravstvenega doma 
Vrhnika , vsem sorodnikom, Gasilskemu druš tvu Zaplana, 
cerkvenemu pevskemu zboru, vikendašem, Pogrebnemu zavodu 
Antona Vrhovca, sodelavcem IUV, za opravljeno pogrebno 
svečanost gospodu Bizjanu in za izrečene besede v zadnje slovo. 

Vsi njeni 

Ob nenadni izgubi našega brata in strica 

Janeza Turšiča 
iz Brezovice pri Borovnici 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem za 
darovano cvetje, sveče in izrečeno sožalje. Hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na zadnji poti. Zahvala velja tudi Pogrebni službi Pieta, 
pogrebcem in pevcem ter gospodu župniku za lepo opravljen obred. 
Posebno zahvalo pa namenjamo Janezovim sodelavcem podjetja 
Plinarna - Energetika za vso pozornost in veliko pomoč ob njegovi 
smrti. 

Vsi njegovi 
Brezovica pri Borovnici 

Z A H V A L A 

Ob izgubi našega dragega moža in atija 

Rudija Eržena 
z Brega pri Borovnici 

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, znancem, prijateljem 
in krajanom, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti . 
Zahvaljujemo se vam za darovano cvetje, sveče in izrečeno sožalje. 
Posebno se zahvaljujemo Zdravstvenemu domu Borovnica, dr. Mariji 
Munda in sestri Mateji, ki sta mu nudili nesebično pomoč v težkih 
trenutkih bolezni. Hvala družini Hiti in More ter ge. Ivi Turšič za 
pomoč v času bolezni. Hvala tudi g. župniku za lepo opravljen 
poslovilni obred, podjetju Liko Vrhnika, IPS, d.o.o., in Delo Revije, 
d.d., za darovano cvetje in izrečeno sožalje. Zahvaljujemo se tudi 
Pogrebni službi PIETA, pogrebcem, pevcem in trobentaču. Še enkrat 
iskrena hvala vsem. 

Vsi njegovi 
Borovnica, junij 1999 

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in 
starega očeta 

Jožeta Končana 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
sosedom ter podjetju Ilirija za nesebično pomoč, za darovano cvetje 
in sveče ter spremstvo na zadnji poti. Zahvala velja tudi pogrebni 
službi Vrhovec za lep pogrebni obred. 

Vsi njegovi 

Z A H V A L A 

V 87. letu nas je zapustila naša teta 

Mici Pečkaj -
Logarjeva 

z Vrhnike 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, j i poklonili sveče, 
cvetje in darovali za dobrodelne namene. Posebna zahvala dr. 
Rožmancovi, sestri Ivanki in patronažnim sestram, g. Valči Fefer za 
poslovilni govor, g. Kapšu za pogoste obiske med boleznijo, g. 
kaplanu in pevcem za lep cerkveni obred. 

Žalujoča nečakinja Majda Grom z družino 



PEUGEOT 
A V T O H I Š A S E L J Š K A R d . o . o . 

BETAJNOVA 16, 1360 VRHNIKA 
Tel./faks: 061/754-716 

Pooblaščeni prodajalec in serviser vozil PEUGEOT 

že od 1.432.000,00SIT že od 2.220.000,00SIT 

že od 1.766.970,00SIT že od 2.877.530,00SIT 

VSE CENE Z DDV 
AKCIJA: PEUGEOT 306 In 406 s popustom 100.000.006IT 

PRODAJA 
• novih in rabljenih vozil 
• staro za novo 
• kredit (T+4.5%) 
• leasing m o ž e n pologa 

SERVIS 
• avtomehanika 
• avtoelektrika 
• kleparska - l ičarska delavnica 
• vulkanizerstvo 
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PRODAMO ALI KUPIMO, NAJAMEMO ALI ODDAMO VAM 
STANOVANJE, POSLOVNI PROSTOR, HIŠO ALI PARCELO 

Iskra Antene d.o.o, 
Idrijska 42, Vrhnika, 
tel.: 758-085,755-625,758-071, faks: 755-482 
Odprto: od ponedeljka do petka 8 - 1 6 

Mobilna telefonija Gospodinjski 
M P P P I R aparati «s 

Vse cene so v SIT. P r i d r ž u j e m o si pravico do spremembe cen brez predhodne objave. 



Corning 
VRHNIKA, T r ž a š k a c e s t a 

o d p r t o : 9 . 0 0 - 1 9 . 3 0 , so 
t a 28 , t e l . : 061 752 
s o b o t a 9 . 0 0 - 1 2 . 0 0 

392 

PHILIPS EKRAN 
25 PT 8304 

• 100 Hz 
• Incredible surround 
• TOP TEXT 
• 100 programskih mest 

SIT 169.990 
AL110 x 18.477 

PHILIPS 
FVV326 

HI-FI SISTEM 

• Moč2x50W 
• CD 
• Dvojni kasetofon 
• Incredible sorround 
• RDS 
• Izhod za subvvoofer 

SIT 41.99 
ALI 10x5.021 

MINOLTA 
LASERSKI TISKALNIK 
6L 

• 6 ČB strani na minuto 
• Prestižne črne barve 
• Uporaba v Windows okolju 

SIT 44.990 
ALI 9 x 5.368 

PHILIPS 
TELEFON 
GENIE 

• Li Ion baterije 
• 80 ur pripravljenost 
• 1.5 ure pogovora 

PHILIPS 
BREZVRVICNI 
TELEFON ALORIS 

• LCD prikazovalnik z 12 
mestnimi številkami 

• Do 4 ure pogovora 
• Do 40 ur stanja pripravljenost 

PHILIPS 
APARAT ZA STRIŽENJE 
LAS HQC 242 

• 7-stopenjska nastavitev dolžine 
las (4 -17 mm) 

• Snemljiv zobčasti nastavek 
• Ščetka za čiščenje 
• Oblikovalni glavnik 

SIT 5.5001 
ZANUSSI 
FLS 674 C 

PRALNI STROJ 

v' 
• Zmogljivost pranja - 5 kg. 
• 500 obratov / min. 
• Zamrzovalni del 141 
• Program za polovično 

količino perila 

SIT 65.900 
ALI 10x7.163 

BRHUfl 
MR 440 HC 

Set za pri 
otroške 

Set sestavljajo! 
• Sekljalnik 
• Dve metlici f 
• Otroška steklenička 
• Posoda za sekljanje 

z lijakom ter krtačka 
za čiščenje 

Primerno darilo 
za mlade s t a r š e ! SIT 11.660 

gorenje HLADILNIK 
R-142 

• Skupna bruto prostornina 1401 
• Hladilni del 111 I 
• Posoda za zelenjavo in meso 
• Tri univerzalne poličke 
• Energijski razred D 

(Stroške nakupa lahko 
uveljavljate kot olajšavo 
pri napovedi dohodnine) 

SIT 36.990 
ALI 7 X 5.571 

C O M 1 N G d . o . o . , Družba z a t r g o v i n o , Slovenčeva u l i c a 2 4 , 1 0 0 0 L j u b l j a n a 
COMING - Svetovanje 
• Usposobljeni prodajalci so 

garancija za pravilno odločitev 
• Vzeli si bomo čas za Vas 

in Vam prisluhnili 

COMING - Plači ln i pogoji 
• Gotovinski popust 
• Plačilo do 10 obrokov 
• Za fizične osebe možnost 

kredita TOM + 0 m COMING - Garancija 
• Nudimo do 2 letno garancijo 
• Supergarancija 4 leta 

za označene aparate (doplačilo) 

COMING - Dostava na dom 
• Kupljeno blago vam brezplačno 

dostavimo do 20 km 
• Aparat Vam brezplačno priklopimo 

in nastavimo (razen avtoradia) 

COMING-Servis 
• Centralni servis na Vrhniki 
• Pogodbeni serviserji 

po vsej Sloveniji 

Corning 
P o m o t e in t iskarske n a p a k e niso i z k l j u č e n e . N a j n i ž j i z n e s e k č e k a pri n a k u p u n a obroke je 5 .000 SIT. Imetniki C o r n i n g kartice imajo dodatni 5 % popust . 


